
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ. κ. Ι. Πασχαλίδη, Θ.

Παπά, Ε. Συρίγου, Α. Δεληκάρη, Π. Σαράκη, Δ. Νατσιού, Α.
Βορύλλα, Κ. Χήτα και Σ. Πέτσα, σελ. 4120, 4134,4136 

2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθη-
τές από το 7ο Γενικό Λύκειο Ηλίου, το 26ο Δηµοτικό Σχολείο
Αθήνας, το 25ο Δηµοτικό Σχολείο Περιστερίου, τη Σχολή Μω-
ραΐτη, το Δηµοτικό Σχολείο Κορρησίας Κέας, το Γυµνάσιο της
Αρχαίας Ολυµπίας και από το 3ο Γυµνάσιο Πύργου, σελ.
4118, 4120, 4127, 4130, 4132, 4140, 4146, 4151, 4152 

3. Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολο-
γίας καταθέτει την έκθεσή της στην αίτηση της Εισαγγελικής
Αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτή, σελ. 4132 

4. Ανακοινώνεται επιστολή από τον Γραµµατέα της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ.
Καλαµατιανό,  προς τον Πρόεδρο της Βουλής, µε την οποία
µας ενηµερώνει ότι η Κοινοβουλευτική Οµάδα εξέλεξε τον κ.
Σωκράτη Φάµελλο Βουλευτή Β' Θεσσαλονίκης ως Πρόεδρο
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, την κυρία Θεοδώρα Τζάκρη,
Βουλευτή Πέλλης, Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
και τον κ. Γεώργιο Τσίπρα Διευθυντή της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας, σελ. 4120 - 4121 

5. Ανακοινώνεται επιστολή από τον κ. Σωκράτη Φάµελλο,
Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, προς
τον Πρόεδρο της Βουλής µε την οποία µας γνωστοποιεί ότι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι για την Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ ορίζονται ο κ. Νικόλαος Παππάς, ο κ. Διο-
νύσιος Καλαµατιανός και ο κ. Θεόφιλος Ξανθόπουλος, σελ.
4122 - 4123 

6. Ανακοινώνεται επιστολή της Προέδρου της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας της Πλεύσης Ελευθερίας,  κυρίας Ζωής
Κωνσταντοπούλου,  µε την οποία µας ενηµερώνει ότι ο κ. Μι-
χάλης Χουρδάκης τίθεται εκτός της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας, σελ. 4124 - 4125 

7. O Υπουργός Δικαιοσύνης διαβίβασε στη Βουλή, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και τον ν. 3126/2003
«Ποινική ευθύνη των Υπουργών», όπως ισχύουν, ποινική δι-
κογραφία που αφορά στον Πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσο-
τάκη και στους πρώην Υπουργούς Υγείας Βασίλειο Κικίλια και
Αθανάσιο Πλεύρη. , σελ. 4126 

8. Αναφορά του Προέδρου της Βουλής κ. Κωνσταντίνου
Τασούλα για την τήρηση του Κανονισµού κατά τη διεξαγωγή
των συζητήσεων της Ολοµέλειας, σελ. 4126 

9. Αναφορά στη σύρραξη Ισραήλ-Παλαιστίνης, σελ. 4128,
4132, 4138, 4140, 4141, 4151, 4153, 4160, 4162 

10. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 4099, 4117, 4119,
4120, 4122, 4124, 4126, 4127, 4130, 4134, 4136, 4137, 4138,
4140, 4142, 4143, 4144, 4146, 4147, 4148, 4150, 4152, 4154,
4158, 4160, 4161, 4162,4165, 4167, 4168, 4171 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 351 έως 400, σελ.

4100 - 4113 
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4114 - 4116 
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:  
i. προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας, µε θέµα: «Σταδιακή

αποδυνάµωση της επιχειρησιακής δυνατότητας των Ενόπλων
Δυνάµεων στα νησιά του Ανατολικού Αιγαίου», σελ.  4117

ii. προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, µε θέµα: «Παράνοµη
υποστολή της ελληνικής σηµαίας στην Καβάλα. Προσβολή
εθνικού συµβόλου», σελ.  4119

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση πρότασης νόµου:  
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ελληνικής

Λύσης κ. Κυριάκος Βελόπουλος και οι Βουλευτές του κόµµα-
τός του κατέθεσαν στις 17.10.2023 πρόταση νόµου: «Περιο-
ρισµοί κατάσχεσης και πλειστηριασµού της κύριας κατοικίας
οφειλέτη, καθώς και απόσβεση εκχωρηθείσας απαίτησης»,
σελ. 4126 

2. Κατάθεση Εκθέσεων Διαρκών Επιτροπών:
i. H Διαρκής Επιτροπή, Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας

Τάξης και Δικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης: «Κύρωση της από
10.9.2023 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου . Επείγουσες
διατάξεις για την αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης
και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης συνδυασµών
για τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτω-
βρίου 2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας»,, σελ. 4126 

ii. Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει
την  Έκθεσή της επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υπο-
δοµών και Μεταφορών: «Ενσωµάτωση της οδηγίας 2006/1/
ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της
18ης Ιανουαρίου 2006 για τη χρησιµοποίηση µισθωµένων
οχηµάτων χωρίς οδηγό στις οδικές εµπορευµατικές µεταφο-
ρές, όπως τροποποιήθηκε µε την Οδηγία (ΕΕ) 2022/738 του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 6ης Απρι-
λίου 2022 και της Οδηγίας (ΕΕ) 2021/1187 του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 7ης Ιουλίου 2021 περί
µέτρων εξορθολογισµού για την προώθηση της υλοποίησης
του διευρωπαϊκού δικτύου µεταφορών και άλλες διατάξεις
για τις µεταφορές»»., σελ. 4137 

3. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
i. Οι Υπουργοί Δικαιοσύνης, Εθνικής Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών, Εσωτερικών, Ανάπτυξης, Ψηφιακής Διακυβέρνησης,
καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κατέθεσαν
στις 11.10.2023 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της από 10.9.2023
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου "Επείγουσες διατάξεις
για την αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης και τη µε-
τάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης συνδυασµών για τις
δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου
2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας"», σελ. 4120 

ii. Οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Εθνικής Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εσωτερικών, Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας, Ανάπτυξης, Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, Δικαιοσύνης, Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτι-
κής, Τουρισµού, Ψηφιακής Διακυβέρνησης, καθώς και οι Ανα-
πληρωτές Υπουργοί Εθνικής Οικονοµίας και Εσωτερικών
κατέθεσαν στις 11.10 σχέδιο νόµου: «Ενσωµάτωση της Οδη-
γίας 2006/1/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµ-
βουλίου της 18ης Ιανουαρίου 2006 για τη χρησιµοποίηση
µισθωµένων οχηµάτων χωρίς οδηγό στις οδικές εµπορευµα-
τικές µεταφορές, όπως τροποποιήθηκε µε την Οδηγία (ΕΕ)
2022/738 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
της 6ης Απριλίου 2022, και της Οδηγίας (ΕΕ) 2021/1187 του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 7ης Ιου-

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’

Τετάρτη 18 Οκτωβρίου 2023



λίου 2021, περί µέτρων εξορθολογισµού για την προώθηση
της υλοποίησης του διευρωπαϊκού δικτύου µεταφορών, και
άλλες διατάξεις για τις µεταφορές», το οποίο έχει παραπεµ-
φθεί στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή Παραγωγής και Εµπο-
ρίου, που ξεκίνησε τη συζήτησή του, σελ. 4120 

4. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιο-
σύνης: «Κύρωση της από 10.9.2023 Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου "Επείγουσες διατάξεις για την αναστολή µέτρων
αναγκαστικής εκτέλεσης και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας
ανακήρυξης συνδυασµών για τις δηµοτικές και περιφερει-
ακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέρεια Θεσ-
σαλίας"», σελ. 4127 - 4170 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 4120 – 4126

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ 

ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ.   4133 - 4146
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. ,

σελ. 4146 - 4160
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 4160 - 4171
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι. , σελ. 4099 – 4120, 4126 - 4133

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Αναφορά στη σύρραξη Ισραήλ-Παλαιστίνης:
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 4141
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 4160
ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , 

σελ. 4138
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 4151
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 4132
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Ι. , σελ. 4162
ΜΠΟΥΓΑΣ  Ι., σελ. 4140
ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ Γ. , σελ. 4128
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 4153
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 4153

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 4143
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 4134, 4136, 4137, 4138, 

4140, 4142, 4143, 4144
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 4146, 4147, 4148, 4150, 
4152, 4154, 4158

ΜΠΟΥΓΑΣ  Ι. , σελ. 4161
ΜΠΟΥΡΑΣ  Α. , σελ. 4160, 4161, 4162, 4165, 

4167, 4168, 4171
ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ Θ. , σελ. 4148, 4150
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 4150
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι. , σελ. 4099, 4117, 4119, 4120, 

4127, 4130
ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 4120, 4122, 4124, 4126
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 4148

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ Ε. , σελ. 4117, 4118
ΚΑΤΣΙΒΑΡΔΑΣ Χ. , σελ. 4119
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ι., σελ. 4117, 4118
ΜΠΟΥΓΑΣ  Ι., σελ. 4119, 4120

Δ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ  Ε. , σελ. 4130

ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 4140, 4142, 4143
ΓΙΩΡΓΟΣ Ι. , σελ. 4155
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ Π. , σελ. 4136
ΔΟΥΔΩΝΗΣ Π. , σελ. 4154, 4157
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 4160
ΚΑΠΕΤΑΝΟΣ Χ. , σελ. 4162
ΚΑΠΠΑΤΟΣ Π. , σελ. 4144
ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , 

σελ. 4138
ΚΑΤΣΙΒΑΡΔΑΣ Χ. , σελ. 4147
ΚΟΝΤΟΤΟΛΗ Μ. , σελ. 4146
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 4151, 4152
ΚΩΤΣΟΣ Γ. , σελ. 4127, 4166, 4167
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 4132, 4134
ΛΙΑΚΟΥΛΗ Ε. , σελ. 4146, 4147
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Ι. , σελ. 4161
ΜΑΝΤΖΟΣ Δ. , σελ. 4148
ΜΠΟΥΓΑΣ  Ι., σελ. 4140, 4157, 4163, 4167
ΝΑΤΣΙΟΣ Δ. , σελ. 4144
ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ Θ. , σελ. 4155, 4157
ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ Γ. , σελ. 4128, 4165
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 4153, 4154
ΡΟΥΝΤΑΣ Γ. , σελ. 4137
ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ Λ. , σελ. 4150
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 4152, 4154, 4157, 4158
ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Σ. , σελ. 4161
ΧΗΤΑΣ Κ. , σελ. 4134



Αθήνα, σήµερα στις 18 Οκτωβρίου 2023, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Πέτρο Παππά, Βουλευτή Κιλκίς, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

K’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ A’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’
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Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

4100 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 18 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023 4101



4102 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4104 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4106 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4108 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 18 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023 4109



4110 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4112 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 18 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023 4113



4114 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 18 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023 4115



4116 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα για το πλαίσιο των επί-
καιρων ερωτήσεων που θα συζητηθούν σήµερα στις 18 Οκτωβ-
ρίου 2023:

Η µε αριθµό 225/9-10-2023 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Επικρατείας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία» κ. Ευάγγελου Αποστολάκη προς τον Υπουργό Εθ-
νικής Άµυνας, µε θέµα: «Σταδιακή αποδυνάµωση της επιχειρη-
σιακής δυνατότητας των Ενόπλων Δυνάµεων στα νησιά του ανα-
τολικού Αιγαίου», θα απαντηθεί από τον Υφυπουργό Εθνικής Ά-
µυνας κ. Ιωάννη Κεφαλογιάννη και

Η µε αριθµό 223/6-10-2023 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή Β1’
Βορείου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Σπαρτιά-
τες» κ. Χαράλαµπου Κατσιβαρδά προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης,
µε θέµα: «Παράνοµη υποστολή της ελληνικής σηµαίας στην Κα-
βάλα - προσβολή εθνικού συµβόλου», θα απαντη- θεί από τον
Υφυπουργό Δικαιοσύνης κ. Ιωάννη Μπούγα.

Ξεκινούµε µε την πρώτη µε αριθµό 225/9-10-2023 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία» κ. Ευάγ-
γελου Αποστολάκη προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, µε θέµα:
«Σταδιακή αποδυνάµωση της επιχειρησιακής δυνατότητας των
Ενόπλων Δυνάµεων στα νησιά του ανατολικού Αιγαίου».

Κύριε Αποστολάκη, έχετε τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καληµέρα σας.
Μετά τη ρωσική εισβολή στην Ουκρανία, η Ελλάδα συµµετείχε

στην αποστολή στρατιωτικού υλικού. Ενώ αρχικά η Κυβέρνηση
διέψευδε την αποστολή, στη συνέχεια παραδέχτηκε ότι θα δρο-
µολογούνταν αποστολή πολεµικού υλικού, στην οποία, όµως, θα
περιλαµβανόταν µόνο κατασχεµένος φορητός οπλισµός και όχι
οπλικά συστήµατα των Ενόπλων Δυνάµεων. Παρά ταύτα, όµως,
έγινε γνωστό το υλικό που αποστείλαµε. Αποτελούνταν από οπ-
λικά συστήµατα των Ενόπλων Δυνάµεων. Μερικά είχαν αποσυρ-
θεί και από τα νησιά του ανατολικού Αιγαίου.

Όπως ξέρουµε, το κύριο έργο της αεράµυνας των νησιών του
ανατολικού Αιγαίου υποστηρίζεται από συστήµατα ρωσικής προ-
έλευσης. Η διαρροή που υπήρξε στον Τύπο περί µη ανανέωσης
των συµβάσεων υποστήριξης των συστηµάτων από ρωσικές εται-
ρείες οδηγεί στην υπόθεση ότι τα συστήµατα αυτά απαξιώνονται,
περιλαµβανοµένων και των S-300. Άρα ανοίγει ο δρόµος για προ-
ώθησή τους στην Ουκρανία.

Να σηµειωθεί ότι σύµφωνα µε όσα είχε δηλώσει ο κύριος Πρω-
θυπουργός στη συνάντησή του τελευταία µε τον κ. Ζελένσκι η
Ελλάδα, θα συνεχίσει να υποστηρίζει την Ουκρανία µε αποστολή
πολεµικού υλικού.

Επειδή προκύπτει το ερώτηµα επιχειρησιακής ετοιµότητας και
της αποστολής εκ νέου υλικού στην Ουκρανία.

Επειδή οι δηµοσιεύσεις στον τουρκικό φιλοκυβερνητικό Τύπο
δείχνουν αν όχι κάτι που ήδη έχει συµφωνηθεί, την εµµονή της
Τουρκίας στην υλοποίηση της αποστρατιωτικοποίηση των νησιών
του ανατολικού Αιγαίου.

Επειδή η Βουλή και ο ελληνικός λαός έχουν απαίτηση να έχουν
πλήρη ενηµέρωση για όσα συζητά η Κυβέρνηση και αφορούν
στις πάγιες ελληνικές θέσεις στο Αιγαίο, συµπεριλαµβανοµένης
και της αµυντικής επιχειρησιακής δυνατότητα των νησιών, ερω-
τάται ο κύριος Υπουργός:

Το στρατιωτικό υλικό των Ενόπλων Δυνάµεων το οποίο απο-
σύρθηκε από τα νησιά για να αποσταλεί στην Ουκρανία έχει αντι-
κατασταθεί µε άλλο αντίστοιχο ίσης επιχειρησιακής ικανότητας
και µε ποιο;

Δεδοµένου του νέου ανοίγµατος διαλόγου ανάµεσα στη χώρα
µας και την Τουρκία, της πρόσφατης συνάντησης του Πρωθυ-
πουργού µε τον Τούρκο Πρόεδρο, αλλά και των γνωστών θέσεων
της Τουρκίας για το Αιγαίο, θα συνεχιστεί η αποστολή πολεµικού
υλικού στην Ουκρανία, που αφαιρεί τις δυνατότητες άµυνας των

νησιών του Αιγαίου;
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Αποστολάκη.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, επιτρέψτε µου κατ’ αρχάς να σας απευθύνω

τα συγχαρητήριά µου και να ευχηθώ καλή επιτυχία στην ανάληψη
των νέων καθηκόντων σας ως τοµεάρχης Άµυνας της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης. Ειλικρινά προσβλέπω σε έναν γόνιµο διά-
λογο για το καλό των Ενόπλων Δυνάµεων και για το καλό της
πατρίδας µας βεβαίως.

Και να περάσουµε τώρα στην ουσία της ερώτησής σας. Γνω-
ρίζετε καλά ότι η πατρίδα µας διαθέτει µια εθνική στρατηγική
όσον αφορά τις Ένοπλες Δυνάµεις, για την εφαρµογή της οποίας
οι Ένοπλες Δυνάµεις της χώρας µας διατηρούν το ύψιστο επί-
πεδο όσον αφορά την επιχειρησιακή ετοιµότητα, αλλά βεβαίως
και τη διατηρησιµότητα των οπλικών συστηµάτων.

Μάλιστα, µετά από µια δεκαετία οικονοµική κρίση η οποία δεν
µας έχει επιτρέψει να προχωρήσουµε σε µείζονα εξοπλιστικά
προγράµµατα, τη στιγµή µάλιστα που η γείτονα χώρα Τουρκία
είχε προχωρήσει µε ταχείς ρυθµούς στα αντίστοιχα δικά τους
προγράµµατα, ο επαναεξοπλισµός των Ενόπλων Δυνάµεων προ-
χωράει τάχιστα, γεγονός το οποίο µάλιστα διαπιστώνει καθηµε-
ρινά ο ελληνικός λαός, όπως έγινε πρόσφατα µε την καθέλκυση
της φρεγάτας «Κίµων».

Μάλιστα, αυτός ο σχεδιασµός γίνεται µέσα από τα Γενικά Επι-
τελεία και θα προσέθετα ότι ειδικά τα τελευταία τέσσερα χρόνια
υπάρχει και µία ποιοτική διαφορά. Όλα αυτά τα εξοπλιστικά προ-
γράµµατα αποτελούν µέρος µιας πολυεπίπεδης εθνικής στρατη-
γικής για την αµυντική θωράκιση της χώρας µας στο επίκεντρο
της οποίας βρίσκονται µια σειρά από πολυµερείς ή διµερείς συ-
νεργασίες στον τοµέα της άµυνας. Ειδικά στην περίπτωση της
Γαλλίας ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχει και µια δεσµευτική πρό-
βλεψη για αµυντική αµοιβαία συνδροµή σε περίπτωση που απει-
ληθεί η επικράτεια της µιας ή της άλλης χώρας. 

Νοµίζω θα συµφωνήσουµε όλοι ότι η γενική εικόνα που απο-
κοµίζουν όλοι οι διεθνείς παρατηρητές ή δρώντες είναι ότι η
χώρα µας µέσα από ένα στοχευµένο, στα δηµοσιονοµικά της βε-
βαίως πάντα πλαίσια, εξοπλιστικό πρόγραµµα πλέον έχει δηµι-
ουργήσει νέα δεδοµένα στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατο-
λικής Μεσογείου. Μάλιστα πρώτη και καλύτερη το παραδέχεται
και η Τουρκία, η οποία πολλές φορές εκφράζει και τη δυσφορία
της για το γεγονός ότι προχωρούµε σε αναβάθµιση των F-16, ένα
πρόγραµµα το οποίο ξεκίνησε επί των δικών σας ηµερών, προ-
χωρήσαµε στην αγορά των νέων µαχητικών Ραφάλ, στην καθέλ-
κυση και τον εξοπλισµό όσον αφορά τις φρεγάτες Μπελαρά, για
να µιλήσουµε µόνο για τα µείζονα εξοπλιστικά προγράµµατα.

Τώρα αντιλαµβάνεστε, γιατί έχετε και πολύ µεγάλη εµπειρία,
ότι δεν µπορώ να κοινοποιήσω στην Ολοµέλεια, σε µια ανοικτή
συνεδρίαση, πλήρη στοιχεία όσον αφορά τα οπλικά συστήµατα,
τα οποία αναφέρεστε και την κατανοµή του επιχειρησιακού υλι-
κού στα νησιά του ανατολικού Αιγαίου. Οφείλω, όµως, να πω και
θέλω να καταγραφεί ότι όποιο υλικό αποσύρεται, αυτό έχει αξιο-
λογηθεί προηγουµένως ως µη επιχειρησιακά αναγκαίος στρατιω-
τικός εξοπλισµός και αυτό αποτελεί µια αναγκαία προϋπόθεση
προκειµένου να παραχωρηθεί στρατιωτικός εξοπλισµός από τις
Ένοπλες Δυνάµεις, που σε καµµία περίπτωση όµως δεν επηρεά-
ζει την επιχειρησιακή ετοιµότητα και τις δυνατότητες των Ενό-
πλων Δυνάµεων. 

Θα ήθελα, επίσης, να καταθέσω και στην Εθνική Αντιπροσω-
πεία ότι όποιος εξοπλισµός παραχωρείται, από αυτόν τον οποίο
σας περιέγραψα προηγουµένως, τα χρήµατα εισρέουν µέσα στα
γενικά επιτελεία και µάλιστα αυτά τα χρήµατα τα οποία αποκοµί-
ζει το ελληνικό κράτος στην ουσία µετά χρησιµοποιούνται εκ
νέου για εξοπλιστικά προγράµµατα. Άρα, συνεπώς, θα έλεγα ότι
και άµεσα και έµµεσα όχι µόνο δεν αποδυναµώνεται η επιχειρη-
σιακή ικανότητα των Ενόπλων Δυνάµεων αλλά θα έλεγα ότι ενι-
σχύεται.

Στη δευτερολογία µου θα προχωρήσω και σε παραπάνω λε-
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πτοµέρειες σε αυτά τα οποία µε ρωτάτε.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριά-
ντα τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευ-
τικοί από το 7ο Γενικό Λύκειο Ηλίου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ορίστε, κύριε Αποστολάκη, έχετε τον λόγο για τη δευτερολο-
γία σας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, ξέρουµε πολύ καλά ότι οι συµφωνίες και οι συ-
νασπισµοί στους οποίους ανήκουµε µας επιβάλλουν να είµαστε
υποστηρικτές και προστάτες όλων όσοι δέχονται επιθέσεις πα-
ραβιάζοντας το Διεθνές Δίκαιο και τους κανόνες της ασφάλειας
των χωρών. Μέσα σε αυτό το πλαίσιο η υποστήριξή µας στο θέµα
της Ουκρανίας και της κάθε άδικα δεχόµενης επίθεση χώρας που
είναι στην περιοχή µας είναι ανάγκη. 

Δίπλα µας, όµως, έχουµε, όπως ξέρουµε πολύ καλά, µία Τουρ-
κία, η οποία είναι αναθεωρητική. Δεν θα πρέπει να αποδυναµώ-
νουµε σε καµµία περίπτωση τις δυνατότητες των Ενόπλων Δυνά-
µεων, γιατί υπάρχει θέµα το οποίο καταλαβαίνουµε όλοι. Όσο
καλές συµφωνίες, όπως είπαµε προηγουµένως και να έχουµε
κάνει, είναι σίγουρο ότι δεν εξασφαλίζεται η άµυνα της χώρας
κατά τον καλύτερο τρόπο, γιατί έτσι θα κάναµε συµφωνίες και
δεν θα χρειαζόταν να έχουµε οπλικά συστήµατα.

Ωστόσο ο εγγυητής της αποτρεπτικής µας ισχύος συµφω-
νούµε όλοι ότι είναι ο στρατιωτικός εξοπλισµός κατ’ αρχάς των
νησιών, τα οποία δέχονται πρώτα την απειλή. Και η ανησυχία µας,
όπως έχει εκφραστεί, είναι ότι η Τουρκία θα πιέσει πάρα πολύ
στο θέµα της αποστρατικοποίησης των νησιών, µάλιστα το ανα-
κοινώνει και το ξαναανακοινώνει σε διάφορα δηµοσιεύµατα. Σε
αυτό το πλαίσιο εξετάζοντας τις παράλληλες ενέργειες που γί-
νονται µε τις δυσκολίες ή τουλάχιστον την πρόθεση που έχει η
Κυβέρνηση να ανανεώσει τις συµβάσεις υποστήριξης των οπλι-
κών συστηµάτων είναι λογικό να γίνεται ο συλλογισµός και να
υπάρχει η ανησυχία µήπως αυτά τα συστήµατα απαξιούµενα θα
προωθηθούν στη συνέχεια στην Ουκρανία.

Το µεγάλο ζήτηµα είναι το εξής: Ότι εµείς δεν έχουµε καµµία
αντίρρηση να αντικατασταθούν αυτά τα συστήµατα, αλλά θα
πρέπει πριν φύγουν, να έχουν αντικατασταθεί, που δεν υπάρχουν
ούτε διαθέσιµα ούτε φαντάζοµαι και τα ανάλογα χρήµατα. Δεν
ζητάει κανείς να γίνει εδώ µια αποτύπωση εν δήµω όλων αυτών
των απορρήτων πληροφοριών, αλλά θα πρέπει µε κάποιον τρόπο
να καταλάβουµε και να εξασφαλίσουµε ότι αυτό που µας ανησυ-
χεί δεν θα γίνει, γιατί δεν υπάρχει τρόπος να αποκατασταθεί αυτή
η ζηµιά. 

Είπατε ότι οτιδήποτε φεύγει και οτιδήποτε διατίθεται χαρακτη-
ρίζεται πρώτα υπηρεσιακά αξιοποιήσιµο, αλλά µη αναγκαίο. Είναι
ένας χαρακτηρισµός ο οποίος, ξέρουµε πολύ καλά, ότι γίνεται µε
απόφαση του ανάλογου επιτελείου και ότι τα χρήµατα εισρέουν
στα έσοδα των ταµείων. 

Επειδή υπάρχουν προβλήµατα και δεσµεύσεις από την Ευρω-
παϊκή Ένωση και από το ΝΑΤΟ απέναντι στη Ρωσία, οι συµβάσεις
αυτές ενδεχοµένως να έχουν προβλήµατα. Θα πρέπει, λοιπόν, µε
κάποιον τρόπο να εξασφαλίσουµε ότι θα συνεχίζουν να υποστη-
ρίζονται αυτά τα συστήµατα. Βγήκε µια ανακοίνωση από την Κυ-
βέρνηση, από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, η οποία λέει ότι δεν
υπάρχει πρόθεση. Μένουν, όµως, τα ερωτήµατα και οι ανησυχίες
ότι δεν είναι και πολύ εύκολο να υποστηριχθούν αυτά τα συστή-
µατα. 

Αυτή είναι η ανησυχία µου και αυτό ήθελα να τονίσω στην προ-
κειµένη περίπτωση. Και να είστε σίγουροι ότι, βεβαίως, και κατα-
λαβαίνουµε και, βεβαίως, η ανησυχία µας και η προσπάθεια είναι
να γίνεται ό,τι καλύτερο µπορεί για τις Ένοπλες Δυνάµεις και να
µην προκύψουν λάθη ή τουλάχιστον ενέργειες τις οποίες δεν

µπορούµε στη συνέχεια να αποκαταστήσουµε και δεν έχουµε τη
δυνατότητα να τις αποκαταστήσουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Αποστολάκη. 
Παρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερο-

λογία σας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι τέτοιου είδους συζητήσεις
είναι χρήσιµες για να αποσαφηνίζονται και κάποια ζητήµατα τα
οποία πολλές φορές αποτυπώνονται και στον Τύπο και, εάν µου
επιτρέπετε, είναι και λανθασµένα. 

Θα το πω, όµως, για άλλη µια φορά. Κάθε ενέργεια στην οποία
προβαίνουν οι Ένοπλες Δυνάµεις και αφορά είτε την απόσυρση
είτε τη µετακίνηση ή ακόµα και την αναδιάταξη µέσων και δυνά-
µεων γίνεται πάντα µε γνώµονα την αναβάθµιση της επιχειρησια-
κής τους ικανότητας και σε καµµία περίπτωση την αποδυνάµωσή
τους.

Είπα και προηγουµένως ότι προφανώς δεν µπορούµε σε µια
ανοικτή συνεδρίαση να πούµε περαιτέρω λεπτοµέρειες όσον
αφορά την κατάσταση στα νησιά του ανατολικού Αιγαίου. Θα σας
πω µόνο ότι είχα πρόσφατα την ευκαιρία να επισκεφτώ το σύ-
µπλεγµα της Μεγίστης, επισκέφτηκα και τις µικρονήσους Ρω και
Στρογγύλη και µπορώ να σας πω ότι ίσα-ίσα οι αµυντικές δυνα-
τότητες της χώρας µας συνεχώς, ειδικά στα νησιά του ανατολι-
κού Αιγαίου, δυναµώνουν αντί για να αποδυναµώνονται και ανα-
φέροµαι και σε αριθµό δυνάµεων και σε επίπεδο υποδοµών. Δεν
θα επεκταθώ παραπάνω, για ευνόητους λόγους.

Άρα σε καµµία περίπτωση, ειδικά όταν µιλάµε για το ανατολικό
Αιγαίο, δεν µπορούµε να µιλήσουµε όχι µόνο για ποσοτικοποί-
ηση, αλλά µπορώ να πω και για ενίσχυση της αµυντικής αποτρε-
πτικής ικανότητας των Ενόπλων Δυνάµεων της πατρίδας µας σε
αυτές τις περιοχές. 

Επίσης, να ξεκαθαρίσω -για να µην υπάρχει και καµµιά αµφι-
βολία- ότι αποσύρσεις οπλικών συστηµάτων και κενά στην ελλη-
νική αεράµυνα, µε βάση και την ερώτηση την οποία δέχτηκα, δεν
ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα και εξηγούµαι. Τα όπλα
ρωσικής προέλευσης, στα οποία αναφέρεστε, στην ουσία η δια-
κρατική συµφωνία για την τεχνική υποστήριξη FOS των οπλικών
συστηµάτων TOR-M1 και OSA-AK τελεί εν ισχύι, βεβαίως υπό
τους περιορισµούς των κυρώσεων που έχει επιβάλει η Ευρω-
παϊκή Ένωση γι’ αυτές τις περιπτώσεις. 

Ειδικότερα, σε ό,τι αφορά µάλιστα την υλοποίηση και ανανέ-
ωση των συµβάσεων και στη συνέχεια την υποστήριξη στρατιω-
τικού εξοπλισµού, η οποία έχει συναφθεί µε τη Ρωσική Οµοσπον-
δία, έχουν επιβληθεί κυρώσεις, όπως γνωρίζετε, σε ρωσικές επι-
χειρήσεις στις οποίες µάλιστα περιλαµβάνεται και η JSC Roso-
boronexport, ο οποίος είναι και ο επίσηµος κρατικός διαµεσολα-
βητής της Ρωσίας για την εξαγωγή στρατιωτικού υλικού και προ-
ϊόντων, το οποίο αντισυµβάλλεται µε το ελληνικό δηµόσιο. Νο-
µίζω ότι υπό αυτούς τους περιορισµούς -θα το τονίσω για άλλη
µια φορά- η ανανέωση αυτών των συστηµάτων κανονικά και η
υποστήριξή τους τελεί κανονικά σε ισχύ. 

Δεν υπάρχει, δηλαδή, αυτή τη στιγµή καµµία σκέψη ούτε αντι-
κατάστασης ούτε απόσυρσης. 

Χαίροµαι γιατί προσωπικά δεν συνδέσατε το θέµα της θέσης
της Κυβέρνησης της χώρας µας στο ζήτηµα της Ουκρανίας µε
την επιχειρησιακή ετοιµότητα των Ενόπλων Δυνάµεων. Θα τονίζω
για άλλη µια φορά ότι η πατρίδα µας στέκεται στο πλευρό του
ουκρανικού λαού, πιστή στις αρχές και στον σεβασµό του Διε-
θνούς Δικαίου και της νοµιµότητας και βεβαίως της εδαφικής
ακεραιότητας όλων των κρατών. Είναι µια πάγια θέση της Ελλά-
δας. Και, βεβαίως, νοµίζω ότι αυτή η στάση µας ενδυναµώνει την
αλληλεγγύη µε τους συµµάχους µας και ως εκ τούτου νοµίζω ότι
συνολικά αυξάνει την αποτρεπτική ισχύ της χώρας µας. 

Εποµένως θα τονίσω ότι προφανώς η δέσµευση της Ελλάδας
-για να απαντήσω και στο δεύτερο ερώτηµά σας- είναι η συνέχιση
της παροχής στήριξης προς τον ουκρανικό λαό, τόσο σε διµερές
όσο και σε ενωσιακό επίπεδο, γιατί κατ’ επανάληψη και όπως είχε
πει και ο Πρωθυπουργός είναι και ηθικά σωστό και εθνικά επιβε-
βληµένο. 
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Εγώ, όµως, θέλω να κρατήσετε από την παρέµβασή µου σή-
µερα ότι δεν τίθεται κανένα ζήτηµα αποδυνάµωσης της επιχειρη-
σιακής ικανότητας των Ενόπλων Δυνάµεων της πατρίδας µας για
τους λόγους που σας εξέθεσα και βεβαίως είµαι στη διάθεσή σας
για κατ’ ιδίαν, αν θέλετε, ενηµέρωση για ό,τι άλλο χρειαστείτε. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαριστού-

µε τον κύριο Υπουργό. 
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 223/6-10-2023 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Βορείου Τοµέα Αθηνών
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Σπαρτιάτες» κ. Χαράλαµπου Κα-
τσιβαρδά προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, µε θέµα: «Παράνοµη
υποστολή της ελληνικής σηµαίας στην Καβάλα. Προσβολή εθνι-
κού συµβόλου».

Παρακαλώ, κύριε Κατσιβαρδά, έχετε τον λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΤΣΙΒΑΡΔΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αξιότιµε κύριε Υφυπουργέ, κατ’ αρχάς, το υπό κρίσιν ερώτηµα,

το οποίο άγεται ενώπιον σας, είναι αποτέλεσµα µιας µερίδας του
ελληνικού λαού οι οποίοι προσέτρεξαν σε µένα σχετικώς µε το τι
εν τέλει συνέβη. Έλαβα γνώση του συµβάντος αυτού διαµέσου
µιας αθηναϊκής εφηµερίδος. Εγώ έσπευσα, ως όφειλα, πέραν ότι
είµαι δικηγόρος και ως Βουλευτής από την εισαγγελία, προκει-
µένου να λάβω εις γνώση τις συνθήκες υπό τις οποίες έλαβε χώ-
ρα το συµβάν αυτό καθ’ αυτό. Παρά ταύτα, όµως, η εισαγγελία
δεν ήτο διαφωτιστική.

Το επίµαχο συµβάν ήταν ότι αρχάς Αυγούστου κάποιος Βούλ-
γαρος υπέστειλε την ελληνική σηµαία ο οποίος επαίρετο και φώ-
ναζε στεντορείως ότι εδώ είναι η Βουλγαρία. Κατόπιν τούτου,
ουδείς γνωρίζει τις συνθήκες υπό τις οποίες τελέστηκε το συγκε-
κριµένο ποινικό αδίκηµα το οποίο προβλέπεται ρητώς στο άρθρο
191Α του Ποινικού Κώδικα και µε ποιες διαδικασίες του Κώδικα
της Ποινικής Δικονοµίας συνελήφθη και τι ακολούθησε. 

Το κρίσιµο αυτό ζήτηµα απασχολεί όλον τον ελληνικό λαό διότι
είναι πρόδηλο ότι το Εθνικό Σύµβολο, η αιµατοβαµµένη ελληνική
σηµαία, δεν αποτελεί µόνον ένα κρατικό σύµβολο -ως προς τούτο
θα υπαχθώ στη δεύτερη εισήγησή µου-, αλλά συµπυκνώνει ευ-
γλώττως στην πεµπτουσία του γένους, τις διαχρονίας του ελλη-
νοχριστιανικού πολιτισµού, αρχής γενοµένης εξ ιδρύσεως του
ελλαδικού κράτους. Εξ ου και το πρώτο εθνικό σύµβολο ήτο υπέρ
πίστεως και µετά ταύτα και υπέρ πατρίδος. Είναι επιστηµονικά
τεκµηριωµένα και αποτυπωµένα στη συνταγµατική νοµιµότητα,
στην συνταγµατική µας ιστορία κ.ο.κ.. 

Άρα, λοιπόν, το ερώτηµα, εν τοιαύτη περιπτώσει, αναφορικώς
µε τη µη προσήκουσα προβολή ενός κρίσιµου και κυρίου ζητή-
µατος και για την εθνική µας ταυτότητα και για την εθνική µας
κυριαρχία, καθότι, ιδίως ως προς τις Ένοπλες Δυνάµεις, ο όρκος
για την σηµαία είναι µείζονος σηµασίας, αλλά και για όλους ηµάς
διότι, αποτελεί, όπως προείπα, τον άξονα, τον θεµέλιο, τον ακρο-
γωνιαίο και τον ακροτελεύτιο λίθο του σύµπαντος ηµών γένους,
τόσο καθόσον αφορά την ηµεδαπή, αλλά και εν γένει την οµογέ-
νεια, τον απανταχού Ελληνισµό. 

Εξ αυτού του λόγου, σας θέτω το ερώτηµα αυτό για να ενηµε-
ρωθούµε αν εν τοις πράγµασι εξαντλήθησαν ό,τι ρητώς προβλέ-
πεται εκ του νόµου, χωρίς ασφαλώς, να θίγω τη λειτουργική
ανεξαρτησία της δικαιοσύνης και την έγκαιρη παρέµβαση της ει-
σαγγελίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Σας ευχαριστούµε.
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, η ελληνική πολιτεία αξιώνει ως οφείλει τον

σεβασµό στα εθνικά µας σύµβολα και γι’ αυτό διώκει και τιµωρεί
ποινικά όποιον προσβάλλει, εντός και εκτός της χώρας, τα εθνικά
µας σύµβολα και ό,τι αυτά απεικονίζουν. 

Απαντώντας τώρα στα συγκεκριµένα ερωτήµατα που θέτετε
µε την επίκαιρη ερώτησή σας, πρέπει να σας πω ότι σε ό,τι αφο-
ρά το πρώτο ερώτηµά σας βάσει ενηµέρωσης που έχουµε από
την Εισαγγελία Πληµµελειοδικών Καβάλας, στην οποία απευθυν-
θήκαµε για τις πράξεις οι οποίες περιγράφονται στην ερώτηση
σε βάρος του αλλοδαπού υπηκόου, έχει ασκηθεί ποινική δίωξη

για τα εξής αδικήµατα: της προσβολής εθνικών συµβόλων µε
βάση τη διάταξη του άρθρου 191Α του Ποινικού µας Κώδικα και
της βίας κατά υπαλλήλων σύµφωνα µε τη διάταξη του άρθρου
167 παράγραφος 1. Η υπόθεση για τα δύο αυτά αδικήµατα παρα-
πέµφθηκε ενώπιον του Τριµελούς Πληµµελειοδικείου Καβάλας
στη δικάσιµο της 28ης Σεπτεµβρίου τρέχοντος έτους, κατά την
οποία, όπως ενηµερωθήκαµε, αναβλήθηκε η υπόθεση λόγω πα-
ρέλευσης του ωραρίου γραµµατέως έδρας και σύµφωνα µε τη
διάταξη του άρθρο 349 του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας. 

Εποµένως, αναφορικά µε το πρώτο ερώτηµά σας, η ελληνική
δικαιοσύνη έκανε ό,τι όφειλε να κάνει. Διώχθηκε ποινικά η πράξη
και ο δράστης ήχθη ενώπιον του αρµόδιου πληµµελειοδικείου µε
την αυτόφωρη διαδικασία, όπως σας εξέθεσα. 

Το άρθρο 191Α είναι η διάταξη η οποία τιµωρεί την προσβολή
των εθνικών συµβόλων και, όπως ξέρετε, προβλέπει τα εξής: Ό-
ποιος δηµόσια αφαιρεί, καταστρέφει, παραµορφώνει ή ρυπαίνει
την επίσηµη σηµαία του κράτους ή έµβληµα της κυριαρχίας του
ή ηχητικά παρεµποδίζει τη δηµόσια ανάκρουση του εθνικού ύµ-
νου και έτσι εκθέτει σε κίνδυνο τη δηµόσια τάξη, τιµωρείται µε
φυλάκιση έως δύο έτη ή χρηµατική ποινή. Ακόµη και µε τις ισχύ-
ουσες διατάξεις του Ποινικού Κώδικα µπορεί το δικαστήριο, εκτι-
µώντας τα στοιχεία του φακέλου, τις ιδιαίτερες συνθήκες υπό τις
οποίες τελέστηκε το αδίκηµα το οποίο άγεται ενώπιόν του, αλλά
και την προσωπικότητα του δράστη, να µην αναστείλει την ποινή
ή να µη µετατρέψει τη χρηµατική ποινή την οποία θα επιβάλει,
αλλά να αποφασίσει την έκτιση µέρους ή και όλης της ποινής.
Αυτό είναι το πλαίσιο το οποίο σήµερα ρυθµίζει τη δίωξη και την
τιµωρία των πράξεων στις οποίες αναφέρεστε. 

Βεβαίως µε την πρωτοβουλία του Υπουργείου Δικαιοσύνης για
µεταρρυθµίσεις στον Ποινικό Κώδικα και στον Κώδικα Ποινικής
Δικονοµίας -ενδεχοµένως τις επόµενες µέρες θα ανεβεί το σχε-
τικό σχέδιο νόµου σε διαβούλευση- µπορούµε να ακούσουµε και
να συζητήσουµε οποιαδήποτε πρόταση προς αυστηροποίηση
των ποινών. 

Πάντως σπεύδω να σας πω και να σας πληροφορήσω και εσάς
και διά µέσου υµών την Εθνική Αντιπροσωπεία ότι βασικός στό-
χος του Υπουργείου είναι να αυστηροποιήσουµε τις προϋποθέ-
σεις αναστολής της ποινής, έτσι ώστε οι ποινές που επιβάλλονται
από τα ελληνικά δικαστήρια να εκτίονται ακόµη και αν είναι κάτω
από τρία έτη, κάτι που δεν συµβαίνει σήµερα. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Και αναµένω την τοποθέτηση
συναδέλφου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαριστού-
µε.

Παρακαλώ, κύριε Κατσιβαρδά, έχετε τον λόγο για τη δευτερο-
λογία σας. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΤΣΙΒΑΡΔΑΣ: Πραγµατικά ήταν αρκούντως
ικανοποιητική η απάντηση και προφανώς έλυσε πάρα πολλές
ερωτήσεις διά µέσου του Κοινοβουλίου, τη στιγµή την οποία η
κρατική τηλεόραση κατ’ ουσίαν δεν επέδειξε τη δέουσα επιµέλεια
ή το προσήκον ενδιαφέρον προς την κοινή γνώµη για ένα τέτοιου
είδους µείζον ζήτηµα. Σαφώς, η αιµατοβαµµένη ελληνική σηµαία
αποτελεί ένα κρίσιµο εθνικό σύµβολο. Και, επίσης, χαίροµαι όταν
συµπλέει -διότι το δεύτερο ερώτηµα σχετίζεται µε το κατά πόσο
θα υπάρξει τροποποίηση του Ποινικού Κώδικα- η Κυβέρνηση µε
το γεγονός ότι θα εξεταστούν κάποιες ενδεχόµενες προτάσεις ή
τείνει προς την αυστηροποίηση του πλαισίου ποινής. 

Εδώ στο παρόν άρθρο να υπενθυµίσω και να καταστήσω κοι-
νωνούς τους αξιότιµους συναδέλφους στην παρούσα Ολοµέλεια
ότι το 2019, επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ, τροποποιήθη η επίµαχος
διάταξη επί το χείρον. Το αδίκηµα το συγκεκριµένο είχε µια απα-
ξία ως αδίκηµα κατά της πολιτειακής εξουσίας και µετέπεσε σε
ένα έγκληµα δυνητικής διακινδύνευσης. Και τι σηµαίνει αυτό; Ότι
ασκείται ποινική δίωξη υπό την έννοια ότι στοιχειοθετείται η υπό-
σταση του αδικήµατος αντικειµενική -δηλαδή η ρύπανση, η αφαί-
ρεση, η καταστροφή- δολίως, µόνον όταν εκτίθεται σε κίνδυνο η
δηµόσια τάξη. Δηλαδή έχουµε µία υποβάθµιση, µια µετάπτωση
και έναν περιορισµό του εύρους της αξιοποίνου πράξεως. 

Αυτή είναι η ποινική µεταχείριση ουσιαστικά της τροποποι-
ήσεως της κυβερνήσεως του ΣΥΡΙΖΑ του 2019. Όµως, µετά ταύ-
τα, την προηγούµενη τετραετία δεν επέδειξε η προηγούµενη κυ-
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βέρνηση και η νυν, Νέα Δηµοκρατία, καµµία ουσιαστικά διάθεση,
βούληση και σπουδή να προασπίσει την ιερότητα της αιµατοβαµ-
µένης ελληνικής σηµαίας, η οποία ουσιαστικά αντικατοπτρίζει τον
διαχρονικό αγώνα της θυσιαστικής αυταπαρνήσεως όλων των
προγόνων µας καθ’ όλη τη διάρκεια της συγχρόνου αλλά και πα-
λαιότερων της ελληνικής Ιστορίας, οι οποίοι διά της ρανίδος του
αίµατός των διασφαλίζουν αυτή τη στιγµή την ελευθερία µας και
γενικότερα την ακεραιότητα της παρουσίας µας να οµιλούµε και
να διαβουλευόµεθα απροσκόπτως στον παρόντα ναό της δηµο-
κρατίας.

Εν κατακλείδι, θέλω να πω αν η συγκεκριµένη διάταξη, όπως
τροποποιήθηκε επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ µεταβληθεί, τόσο το
πλαίσιο ποινής -γιατί οι ποινές που επιβάλλονται, είναι ποινές
χάδι, πληµµεληµατικού χαρακτήρα- θα αυστηροποιηθεί και θα
αναβαθµιστεί από αδίκηµα µόνο δυνητικής διακινδυνεύσεως σε
έγκληµα, σε αδίκηµα δηλαδή, κατά της πολιτειακής εξουσίας, δη-
λαδή να επιφυλάσσει η νοµοθεσία την ενδεδειγµένη και την προ-
σήκουσα και την ορθή ποινική µεταχείριση που αρµόζει στην ιε-
ρότητα της ελληνικής σηµαίας. Γιατί η ελληνική σηµαία αντανα-
κλά τα ιδεώδη του έθνους, νυν και εις το διηνεκές και εν όψει και
της εθνικής µας επετείου, όπου όλοι συµπαρατασσόµεθα στο
«όχι» κατά οιουδήποτε επιβουλεύεται το ελληνικό έθνος και τη
δηµοκρατία, τις εθνικές αξίες και την εθνική αξιοπρέπεια. 

Ο ελληνικός λαός, διά Ιωάννου Μεταξά, το 1940 είπε το «ΟΧΙ»
και το εορτάζουµε ανεξαρτήτως ιδεολογικής περιχαράκωσης και
κοµµατικής υποστάσεως. Πάνω απ’ όλα, είναι η εθνική συνεί-
δηση. Προϋπόθεση για να διατηρηθεί αλώβητη στο µέλλον είναι
η κοινωνική συνείδηση και η περιφρούρηση της εθνικής µας αξιο-
πρέπειας και των ελληνικών µας συνόρων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όλα αυτά εν συνόψει -και τελειώνω, αξιότιµε κύριε Πρόεδρε,
ζητώ συγγνώµη για την κατάχρηση του χρόνου- συγκεφαλαιώ-
νονται και συµπεριλαµβάνονται στο εθνικό σύµβολο της ελληνι-
κής σηµαίας, στην οποία πρέπει µε ιερότητα να κλείνουµε το
γόνυ. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Εµείς ευχαριστούµε.
Παρακαλώ, κύριε Μπούγα, έχετε τον λόγο τη δευτερολογία

σας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Κατ’ αρ-

χάς, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να επισηµάνω ότι τα εθνικά µας
σύµβολα πρέπει να ενώνουν και όχι να διχάζουν το έθνος και νο-
µίζω ότι πρέπει να αποφεύγονται αναφορές σε πρόσωπα, των
οποίων ο ρόλος σε ό,τι αφορά τη δηµοκρατική τους πορεία είναι
εριζόµενος, αµφισβητούµενος. Καθένας, βεβαίως, µπορεί να έχει
την προσωπική του άποψη, όµως η ιστορία έχει καταγραφεί. Ο
Ιωάννης Μεταξάς είπε το «ΟΧΙ» εξ ονόµατος του ελληνικού λαού,
δεν παύει όµως να είναι ένας δικτάτορας και ως τέτοιος έχει κα-
ταγραφεί στην ελληνική ιστορία. 

Σε ό,τι αφορά τώρα το περιεχόµενο της ερωτήσεως, κύριε
Πρόεδρε, νοµίζω ότι έχω απαντήσει και στα δύο σκέλη. Θέλω
όµως και µε αυτή την ευκαιρία να επισηµάνω ότι στο πλαίσιο της
διαβούλευσης των διατάξεων, τις οποίες εισηγείται η Κυβέρνηση,
του γενικού µέρους αλλά και του ειδικού µέρους του Ποινικού
Κώδικα µπορούµε -και θα ακούσουµε ασφαλώς τις προτάσεις και
των συναδέλφων Βουλευτών όλων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων και των κοινωνικών φορέων- να δώσουµε ένα σχέδιο νόµου,
το οποίο θα εισαχθεί στην Εθνική Αντιπροσωπεία, σύγχρονων
ποινικών διατάξεων που θα αποτρέπουν αλλά και θα τιµωρούν
κατά τρόπο αποτελεσµατικό το έγκληµα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαριστού-

µε τον κύριο Υφυπουργό. 
Έχουµε διάφορα αιτήµατα για χορήγηση άδειας απουσίας στο

εξωτερικό του κ. Πασχαλίδη Ιωάννη, του κ. Παπά Θεοφάνη, του
κ. Συρίγου Ευάγγελου, της κ. Δεληκάρη Αγγελικής και του κ. Σα-
ράκη Παύλου. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τις ζητηθείσες άδειες. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων και µετά από ολιγόλεπτη διακοπή θα ει-
σέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη της νοµοθετικής εργασίας.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(Κατά τη διάρκεια της διακοπής την Προεδρική Έδρα κατα-

λαµβάνει ο Πρόεδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥ-
ΛΑΣ)

(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, πριν µπω στα δικά µας, θα σας κάνω µία ανακοίνωση. 
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας

παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµέ-
νως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕ-
ΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µα-
θήτριες και µαθητές και ένας εκπαιδευτικός συνοδός τους από
το 26ο Δηµοτικό Σχολείο Αθήνας, τις οποίες και τους οποίους κα-
λωσορίζουµε.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Θα µου επιτρέψετε να κάνω κάποιες επιπλέον ανακοινώσεις.

Μετά την ανάπαυλα λόγω των δηµοτικών και περιφερειακών
εκλογών, έχουµε κάποιες ανακοινώσεις που πρέπει να γίνουν
στην Ολοµέλεια: 

Οι Υπουργοί Δικαιοσύνης, Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών, Εσωτερικών, Ανάπτυξης, Ψηφιακής Διακυβέρνησης, καθώς
και ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κατέθεσαν στις
11.10.2023 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της από 10.9.2023 Πράξης
Νοµοθετικού Περιεχοµένου “Επείγουσες διατάξεις για την ανα-
στολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης και τη µετάθεση της ηµε-
ροµηνίας ανακήρυξης συνδυασµών για τις δηµοτικές και
περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέ-
ρεια Θεσσαλίας” (Α’150)». Είναι αυτό που θα συζητήσουµε αµέ-
σως µετά. 

Οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών, Εθνικής Οικονοµίας
και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εσωτερικών, Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, Ανάπτυξης, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Δι-
καιοσύνης, Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Τουρισµού, Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης, καθώς και οι Αναπληρωτές Υπουργοί
Εθνικής Οικονοµίας και Εσωτερικών κατέθεσαν στις 11 Οκτω-
βρίου σχέδιο νόµου: «Ενσωµάτωση της Οδηγίας 2006/1/ΕΚ του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 18ης Ιανουα-
ρίου 2006 για τη χρησιµοποίηση µισθωµένων οχηµάτων χωρίς
οδηγό στις οδικές εµπορευµατικές µεταφορές, όπως τροποποι-
ήθηκε µε την Οδηγία (ΕΕ) 2022/738 του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου και του Συµβουλίου της 6ης Απριλίου 2022, και της Οδηγίας
(ΕΕ) 2021/1187 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβου-
λίου της 7ης Ιουλίου 2021, περί µέτρων εξορθολογισµού για την
προώθηση της υλοποίησης του διευρωπαϊκού δικτύου µεταφο-
ρών, και άλλες διατάξεις για τις µεταφορές», το οποίο έχει πα-
ραπεµφθεί στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή Παραγωγής και
Εµπορίου, που ξεκίνησε τη συζήτησή του. 

Στις 5 Οκτωβρίου 2023 έλαβα µια επιστολή από τον Γραµµατέα
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία κ. Καλαµατιανό, η οποία έχει ως εξής: «Κύριε Πρόεδρε,
σας ενηµερώνω ότι κατά τη σηµερινή συνεδρίαση της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ», θυµίζω, στις 5 Οκτωβρίου, «η Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα εξέλεξε τον κ. Σωκράτη Φάµελλο, Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης, ως Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας,
την κ. Θεοδώρα Τζάκρη, Βουλευτή Πέλλης, Γραµµατέα της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας και τον κ. Γεώργιο Τσίπρα Διευθυντή της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας». 

(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται στα Πρακτικά η προαναφερθείσα
επιστολή, η οποία έχει ως εξής:
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4122 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Η δεύτερη επιστολή
που έλαβα, µε ηµεροµηνία 6 Οκτωβρίου 2023, είναι από τον κ.
Σωκράτη Φάµελλο, Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ, προς τον Πρόεδρο της Βουλής: «Σας γνωστοποιούµε ότι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι για την Κοινοβουλευτική Οµάδα

του ΣΥΡΙΖΑ ορίζονται οι εξής: Νικόλαος Παππάς, Διονύσιος Κα-
λαµατιανός, Θεόφιλος Ξανθόπουλος». 

(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται στα Πρακτικά η προαναφερθείσα
επιστολή, η οποία έχει ως εξής:
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4124 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Έλαβα µια ακόµη επι-
στολή, µε ηµεροµηνία 11 Οκτωβρίου του 2023, από την Πλεύση
Ελευθερίας και την Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας κ.
Κωνσταντοπούλου, η οποία έχει ως εξής: 

«Κύριε Πρόεδρε, µε την παρούσα δήλωση σας ενηµερώνουµε
ότι ο κ. Μιχάλης Χουρδάκης τίθεται εκτός της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Πλεύσης Ελευθερίας έως ότου παραδώσει την έδρα
της Πλεύσης Ελευθερίας που κατέχει εντός της τρέχουσας εβδο-
µάδας, όπως του έχει ζητηθεί και συµφωνηθεί. 

Οι λόγοι αφορούν στην εύρυθµη, οµαλή και απρόσκοπτη λει-

τουργία της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας, στο πολύ βαρύ έργο που αυτή έχει επωµισθεί και συνεχίζει
να επιτελεί στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Του ευχόµαστε �καλή
επιτυχία� στη συνέχεια της σταδιοδροµίας του. 

Με τιµή, η Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Πλεύ-
σης Ελευθερίας, κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου». 

(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται στα Πρακτικά η προαναφερθείσα
επιστολή, η οποία έχει ως εξής:
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4126 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Επίσης, ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος
Βελόπουλος και οι Βουλευτές του κόµµατός του κατέθεσαν στις
17-10-2023 πρόταση νόµου: «Περιορισµοί κατάσχεσης και πλει-
στηριασµού της κύριας κατοικίας οφειλέτη, καθώς και απόσβεση
εκχωρηθείσας απαίτησης». Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή
Επιτροπή. 

Επιπλέον, η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας
Τάξης και Δικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης: «Κύρωση της από 10.9.2023
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου �Επείγουσες διατάξεις για
την αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης και τη µετάθεση
της ηµεροµηνίας ανακήρυξης συνδυασµών για τις δηµοτικές και
περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέ-
ρεια Θεσσαλίας� (Α’150)», που θα συζητηθεί σήµερα. Περί αυτού
πρόκειται.

Έχω επίσης την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός
Δικαιοσύνης διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του
Συντάγµατος και τον ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουρ-
γών», όπως ισχύουν, ποινική δικογραφία που αφορά στον Πρω-
θυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη και στους πρώην Υπουργούς
Υγείας Βασίλειο Κικίλια και Αθανάσιο Πλεύρη. 

Αυτά ως προς τις ανακοινώσεις και ό,τι χρειάζεται θα κατατε-
θεί και στα Πρακτικά απ’ αυτά που σας είπα. 

Πριν µπούµε στη συζήτηση της πράξης νοµοθετικού περιεχο-
µένου και µε την ψευδαίσθηση ότι πρόκειται περί ενός µικρού
νέου ξεκινήµατος λόγω της ανάπαυλας που είχε η Βουλή τις δύο
προηγούµενες εβδοµάδες λόγω των περιφερειακών και δηµοτι-
κών εκλογών, θα µου επιτρέψετε να επαναφέρω στο Σώµα και
τους συναδέλφους και τους παρισταµένους -παρακαθήµενους
στην κυριολεξία- και στους απόντες, που θα το πληροφορηθούν,
τη σύσταση και τη θερµή παράκληση αλλά και την ανάγκη να τη-
ρείται ο Κανονισµός της Βουλής κατά τη διάρκεια των συζητή-
σεων, όχι µόνο όσον αφορά στην τήρηση του χρόνου -είναι οκτώ
κόµµατα πλέον και η παραβίαση του χρόνου στην ουσία προ-
σβάλλει τα δικαιώµατα των επόµενων οµιλητών και οπωσδήποτε
κάποιος που παραβιάζει τον χρόνο σε επόµενη συζήτηση θα είναι
αυτός ο αδικούµενος επόµενος οµιλητής-, αλλά και στο θέµα της
έντασης των αντεγκλήσεων και της λεκτικής βίας, η οποία έχει
αρχίσει κάπως να υπεισέρχεται στη Βουλή, αλλά και στη συµπε-
ριφορά µας εκτός Βουλής. 

Δέχοµαι τον τελευταίο καιρό επιστολές από κόµµατα τα οποία
µου υποδεικνύουν ανάρµοστη συµπεριφορά άλλων κοµµάτων
έναντι των κοµµάτων που µου στέλνουν επιστολές. 

Μου υποδεικνύει ο ΣΥΡΙΖΑ ανάρµοστη συµπεριφορά Βουλευ-
τού της Ελληνικής Λύσης, όχι έναντι του ΣΥΡΙΖΑ, έναντι µετανα-
στών. Μου υποδεικνύει ο κ. Βελόπουλος, αλλά και άλλα κόµµατα,
ανάρµοστη συµπεριφορά έναντι του κόµµατός του. Επίσης,
έχουµε και µέσα στη Βουλή εντάσεις περιττές. 

Θέλω να σας παρακαλέσω για το εξής. Ο Κανονισµός προβλέ-
πει ότι οι αψιµαχίες προφανώς επιτρέπονται. Αυτό που δεν επι-
τρέπεται είναι η λεκτική βία και η ανάρµοστη συµπεριφορά. 

Στο άρθρο 75 του Κανονισµού υπάρχει ένα τρίπτυχο, το οποίο
µας καλεί ο ίδιος ο Κανονισµός ευλαβικά να τηρήσουµε. Αυτό το
τρίπτυχο έχει να κάνει µε τη συµπεριφορά και την εµφάνισή µας
εδώ µέσα. Και µιλάει για ένα τρίπτυχο διαφύλαξης, το οποίο είναι
η σοβαρότητα των εργασιών µας, η ευπρέπεια της εικόνας και η
άνεση στη ροή της διαδικασίας. 

Ό,τι παρεµποδίζει την άνεση στη ροή της διαδικασίας, ό,τι
εµποδίζει την ευπρέπεια της εικόνας, ό,τι εµποδίζει την αίσθηση
σοβαρότητας δεν βλάπτει µόνο αυτόν που το εκστοµίζει ή αυτόν
που συµπεριφέρεται έτσι, αλλά βλάπτει και την εικόνα του Κοι-
νοβουλίου, βλάπτει την εικόνα της πολιτικής και αυτό το βλάψιµο,
αυτή η ζηµιά γίνεται οριζοντίως. Και µην απορείτε που για πολ-
λούς λόγους έχουµε αποχή των πολιτών, αλλά είµαι βέβαιος ένας
εξ αυτών οφείλεται και στον τρόπο µε τον οποίον συµπεριφερό-
µεθα και εδώ µέσα. 

Έχουµε, όµως, και συµπεριφορές οι οποίες δείχνουν ότι υπάρ-
χει κατανόηση αυτών των παρεκτροπών και διόρθωση. Στο ερ-
γασιακό νοµοσχέδιο που συζητήθηκε στις 22 Σεπτεµβρίου υπήρ-

ξαν κάποιες έντονες εκφράσεις, πολύ έντονες εκφράσεις, οι
οποίες µπήκαν και στα Πρακτικά. Προς τιµήν του ο κ. Παφίλης
και οι συνάδελφοι µε τους οποίους αντηλλάγησαν αυτές οι έντο-
νες εκφράσεις εδέχθησαν να διαγραφούν από τα Πρακτικά. Αυτό
δείχνει ότι όταν µετά από λίγο σκεπτόµαστε κάτι που εκστοµί-
σαµε, µπορεί να παραδεχτούµε ότι είναι κάτι το οποίο δεν υπάρ-
χει λόγος ούτε να διαιωνιστεί µέσω των Πρακτικών, αλλά και στην
πραγµατικότητα δεν υπήρχε λόγος ούτε να εκστοµισθεί. 

Ένα άλλο παράδειγµα που θέλω να σας φέρω -γιατί θέλω να
γίνω και συγκεκριµένος- έχει να κάνει µε µία διατύπωση η οποία
έγινε από τον συνάδελφο τον κ. Αποστολάκη εις βάρος του κόµ-
µατος Ελληνική Λύση, το οποίο προκάλεσε και επιστολή διαµαρ-
τυρίας του Αρχηγού της Ελληνικής Λύσης προς εµένα για µία
φράση η οποία είχε να κάνει µε τη διατύπωση ότι «το κόµµα αυτό
είναι µια απάτη». Ο κ. Αποστολάκης, αφού συζητήσαµε γι’ αυτές
τις διατυπώσεις, µου έστειλε µια επιστολή στην οποία κατά τη
γνώµη µου φαίνεται ότι προέβη σε µία πολιτική κριτική. Αξίζει τον
κόπο να σας τη διαβάσω, για να καταλάβουµε ότι τελικά µία από
τις σοφές κουβέντες που πρέπει να έχουµε υπ’ όψιν µας είναι ότι
ποτέ κανείς δεν µετάνιωσε για κάτι που δεν είπε, αγαπητοί συνά-
δελφοι. 

«Αξιότιµε, κύριε Πρόεδρε, πληροφορηθείς ότι ο κ. Βελόπου-
λος, Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδος Ελληνική Λύση
µού απέδωσε µοµφή αντιδεοντολογικής συµπεριφοράς κατά την
εκφώνηση πολιτικού λόγου στη συγκέντρωση του κινήµατός µας
στο �Βελλίδειο� την 21η Σεπτεµβρίου, παρέχω ως οφείλω τις ακό-
λουθες εξηγήσεις. Δεν είναι αληθές ότι αποκάλεσα τον κ. Βελό-
πουλο απατεώνα µε την έννοια που έχει ο όρος στον Ποινικό
Κώδικα. Μιλώντας για το επίκαιρο ζήτηµα των νέων ψηφιακών
ταυτοτήτων και στο σηµείο που ανέπτυσσα τις θέσεις των πολι-
τικών κοµµάτων επί του ζητήµατος παρέλειψα να αναφερθώ στις
θέσεις που έχει διατυπώσει η Ελληνική Λύση επ’ αυτού. Ερωτη-
θείς δε ειδικά από ακροατές για τις θέσεις του ως άνω κόµµατος,
απάντησα ότι είναι οι θέσεις απάτη, µε την έννοια ότι δεν είναι
γνήσιες και ουσιαστικές, αλλά ψευδεπίγραφες. Αιτιολόγησα, µά-
λιστα, γιατί τις θεωρώ έτσι, εξηγώντας ότι το κόµµα αυτό διετύ-
πωσε µια επίπλαστη και επιφανειακή θέση αντίθεσης προς τις
νέες ταυτότητες, διότι περιόρισε τον έλεγχο της Κυβέρνησης στο
επουσιώδες ζήτηµα των οικονοµικών προϋποθέσεων, δεν τις κα-
τήγγειλε ως µέσο ελέγχου των προσωπικών ελευθεριών και του
απορρήτου της ιδιωτικής ζωής που είναι το πρώτιστο. Μετά
ταύτα, έχω τη γνώµη ότι ο λόγος µου είχε φανερά στοιχεία πολι-
τικής κριτικής και δεν συνιστά αντιδεοντολογική συµπεριφορά.
Μετά τιµής, Γεώργιος Αποστολάκης». 

Γιατί έκανα αυτή τη σχολαστική αναφορά και χρησιµοποίησα
αυτό το παράδειγµα; Γιατί θέλω να σας ξανατονίσω και να σας
παρακαλέσω να µην καταφεύγουµε σε τέτοιες εκφράσεις, οι
οποίες εν συνεχεία αποδεικνύεται και ερµηνευτικά, αλλά και από
πλευράς δικής µας που το ξανασκεφτόµαστε, ότι δεν έπρεπε να
εκστοµισθούν. Δεν ευνοούν κανέναν όλα αυτά. Κάνουν ζηµιά και
δεν τελειώνουν πουθενά. 

Επαναλαµβάνω και κλείνω εδώ και παραδίδω το Βήµα λέγο-
ντας ότι πρέπει να διαφυλάξουµε τον τρόπο µε τον οποίον ο Κα-
νονισµός αλλά και η πολιτική ανάγκη υπαγορεύει τον τρόπο
διεξαγωγής των συζητήσεων, το τρίπτυχο σοβαρότητα της δια-
δικασίας, ευπρέπεια της εµφανίσεώς µας και άνεση εις τη ροή
των εργασιών. Ο καθένας και η καθεµία αντιλαµβάνονται τι ση-
µαίνει αυτό και δεν υπάρχει κανένας λόγος, σαν τους µαθητές
των σχολείων που απευθύνονται στον δάσκαλο, να καταγγέλλει
ο ένας τον άλλον στον δάσκαλο ή µετά να χρειαζόµαστε είτε να
διαγράψουµε κάτι είτε να το επεξηγήσουµε επί το ηπιότερο. 

Νοµίζω πως όλοι αντιλαµβανόµαστε τι σηµαίνουν αυτά και όλα
αυτά είναι αυτά που απαιτεί η κοινωνία από εµάς, πέραν βεβαίως
του να είµαστε ουσιαστικοί στη δουλειά µας, η Κυβέρνηση κυ-
βερνώντας και η Αντιπολίτευση ελέγχοντας.

Παρακαλώ, λοιπόν, κύριε Πλακιωτάκη, να µπούµε στο νοµο-
σχέδιο. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης: «Κύ-
ρωση της από 10.9.2023 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου
“Επείγουσες διατάξεις για την αναστολή µέτρων αναγκαστικής
εκτέλεσης και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης συν-
δυασµών για τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης
Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας” (Α’150)».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 9 Οκτωβρίου 2023 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συ-
νεδρίαση, εν συνόλω, επί της αρχής και επί των άρθρων. 

Η εγγραφή των οµιλητών θα γίνει ηλεκτρονικά και µέχρι το
τέλος της οµιλίας του δευτέρου εισηγητή. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Το Σώµα συνεφώ-

νησε.
Πριν δώσω τον λόγο στον εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας,

τον κ. Γεώργιο Κωτσό, να κάνω µία ανακοίνωση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκ-
παιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώ-
νει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι τέσσερις µαθητές και µαθήτ-
ριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί από τη Σχολή Μωραΐτη.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλώ να ανοίξει και το σύστηµα της ηλεκτρονικής εγγρα-
φής. 

Κύριε Κωτσό, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, πριν ξε-

κινήσω την εισήγησή µου, θα ήθελα από του Βήµατος της Ολο-
µέλειας να εκφράσω τα θερµά µου συγχαρητήρια σε όσες και
όσους εξελέγησαν στις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές,
στους περιφερειάρχες, τους δηµάρχους, τους περιφερειακούς
και δηµοτικούς συµβούλους. Είναι γεγονός ότι είχαµε ρεκόρ συµ-
µετοχής στα ψηφοδέλτια, αλλά ταυτόχρονα είχαµε και ρεκόρ
αποχής των ψηφοφόρων και αυτό θα πρέπει να προβληµατίσει
όλους µας, και το πολιτικό σύστηµα αλλά και τα κόµµατα, και να
προσεγγίσουµε µε πολύ µεγάλη προσοχή όλο αυτό το ζήτηµα. 

Συζητούµε, λοιπόν, σήµερα, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελ-
φοι, ένα νοµοσχέδιο που έρχεται να ρυθµίσει και να επικυρώσει
την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου της 10ης Σεπτεµβρίου 2023,
µε την οποία αντιµετωπίστηκε η εξαιρετικά επείγουσα και απρό-
βλεπτη ανάγκη για τη λήψη µέτρων οριζόντιας αναστολής και
αναγκαστικής εκτέλεσης επί κινητής και ακίνητης περιουσίας φυ-
σικών και νοµικών προσώπων στην Περιφέρεια Θεσσαλίας, κα-
θώς και η µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης των συνδυα-
σµών στην ίδια περιφέρεια, η οποία ως γνωστόν επλήγη από την
καταστροφική καταιγίδα του «Ντάνιελ». 

Είναι γεγονός, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, ότι στις
αρχές του Σεπτέµβρη ένα πρωτόγνωρο, ένα µοναδικό καιρικό
φαινόµενο έπληξε τη Θεσσαλία. Ήταν πρωτόγνωρο σε έκταση,
πρωτόγνωρο και σε ένταση. 

Και το λέω αυτό διότι πριν από τρία χρόνια είχαµε ένα άλλο
επίσης σφοδρό φαινόµενο, τον «Ιανό», στον Νοµό της Καρδίτσας
σε µικρότερη έκταση. Οι επιστήµονες όµως τότε µας είχαν πει
ότι αυτού του είδους τα φαινόµενα, σύµφωνα µε τους επιστήµο-
νες πάντα, απαντώνται µία φορά στα τριακόσια ή πεντακόσια
χρόνια. Βλέπετε όµως ότι δεν πέρασαν ούτε καν τρία χρόνια και
ήρθε ένα νέο σφοδρότερο, ισχυρότερο και πολύ καταστροφικό-
τερο νέο κύµα να σαρώσει όλη τη Θεσσαλία. Οι επιστήµονες λένε
ότι αυτού του είδους τα φαινόµενα συµβαίνουν µία φορά στα
χίλια ή χίλια πεντακόσια χρόνια. Είναι έτσι όµως;

Και επειδή πολλές φορές ακούστηκε ότι δεν ευθύνεται η κλι-
µατική αλλαγή για τις καταστροφές που έγιναν στη Θεσσαλία,

επί της ουσίας δεν µιλάµε, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι,
για κλιµατική αλλαγή ούτε καν για κλιµατική κρίση. Μιλάµε για
κλιµατική κατάρρευση. Το περιβάλλον έχει απορρυθµιστεί και κα-
νείς δεν µπορεί να µας διαβεβαιώσει ότι τέτοιου είδους φαινό-
µενα σαν του «Ντάνιελ» ή και µεγαλύτερο µπορεί να έχουµε πάλι
σε σύντοµο χρονικό διάστηµα. 

Επίσης πολύ µεγάλη κριτική έχει γίνει για το εάν υπήρξαν έργα,
ιδιαίτερα µετά τον «Ιανό», που θα µπορούσαν να ανακουφίσουν
αυτό το φαινόµενο ή να το αντιµετωπίσουν. Ως πρώην αυτοδιοι-
κητικός που είχα και την ευθύνη εκτέλεσης έργων, θα ήθελα να
σας κάνω γνωστό ότι πριν από τον «Ιανό» τα υδρολογικά στοιχεία
που λαµβάνουµε υπ’ όψιν για τη διαστασιολόγηση των έργων
ήταν συνήθως στοιχεία µε βάση τις κείµενες διατάξεις πενηντα-
κονταετίας. Δηλαδή παίρναµε τα υδρολογικά στοιχεία των τελευ-
ταίων πενήντα χρόνων προκειµένου να κατασκευάσουµε τα έργα. 

Ήρθε ο «Ιανός» µε τεράστιες ποσότητες, που ξεπερνούσαν τα
πενήντα χρόνια. Οι επιστήµονες είπαν ότι αφορά φαινόµενο τρια-
κοσίων ετών. Και τα όποια έργα έγιναν µετά τον «Ιανό», που ήταν
σηµαντικά και πολλά στη Θεσσαλία, έλαβαν υπ’ όψιν τα υδρολο-
γικά στοιχεία του «Ιανού». Όµως το φαινόµενο του «Ντάνιελ» -
τέσσερις φορές πιο ισχυρό, πιο σφοδρό, πιο έντονο σε µεγαλύτε-
ρη γεωγραφική έκταση- δεν έδωσε το δικαίωµα και τη δυνατό-
τητα σε αυτά τα έργα να έχουν τις απορροές που θα έπρεπε. 

Θα σας πω δύο παραδείγµατα συγκεκριµένα από την περιοχή
όπου ήµουν δήµαρχος. Ένας παραπόταµος του Πηνειού, ο Μέ-
γας, επί των ηµερών µου διαπλατύνθηκε τέσσερις φορές. Άντεξε
τον «Ιανό». Στον «Ντάνιελ» δεν άντεξε. Το ίδιο κι άλλος ένας πα-
ραπόταµος, ο Βουβουλίνα, µετά τον «Ιανό» διαπλατύνθηκε τέσ-
σερις φορές και δεν άντεξε τον «Ντάνιελ». 

Προσπαθώ να εξηγήσω ότι ήταν ένα τόσο σφοδρό, τόσο
έντονο και τόσο ακραίο φαινόµενο, που δυστυχώς οι υποδοµές
είτε είχαν σχεδιαστεί µε την προ του «Ιανού» φιλοσοφία ή µε τη
µετά του «Ιανού» φιλοσοφία, δεν µπορούσαν να αντιµετωπίσουν
όλο αυτόν τον όγκο νερού που έπεσε στη Θεσσαλία µέσα σε πο-
λύ µικρό χρονικό διάστηµα. Υπολογίζεται ότι είναι περίπου οκτώ
δισεκατοµµύρια κυβικά µέτρα νερού στην Περιφέρεια Θεσσα-
λίας. Μάλιστα οι ειδικοί ξαναλένε ότι ακόµη και ο Δούναβης, πλω-
τός τεράστιος ποταµός, θα ήθελε δεκαπέντε µέρες προκειµένου
να έχει απορροή αυτών των νερών. 

Καταλαβαίνετε ότι δεν ήταν δυνατόν ο κύριος αποδέκτης, ο τε-
λικός αποδέκτης της λεκάνης απορροής της Θεσσαλίας, ο Πη-
νειός, να µπορέσει να έχει απορροή όλων αυτών των νερών. Το
αποτέλεσµα ήταν πληµµυρικά φαινόµενα σε όλη τη Θεσσαλία.
Σε πολλά χωριά µάλιστα το νερό έφτασε µέχρι τις στέγες και κλή-
θηκε και η Κυβέρνηση, αλλά και η τοπική κοινωνία, να αντιµετω-
πίσει µία εξαιρετικά δύσκολη κατάσταση. 

Αδράνησε η Κυβέρνηση; Καθυστέρησε η Κυβέρνηση; Αδιαφό-
ρησε η Κυβέρνηση, όπως ακούστηκε πολλές φορές; Προφανώς
και όχι. Από την πρώτη στιγµή τόσο ο Πρωθυπουργός όσο και το
σύνολο των συναρµοδίων Υπουργών ήρθαν στη Θεσσαλία, για
να έχει ο Πρωθυπουργός µια πλήρη εικόνα της κατάστασης που
έχει διαµορφωθεί αλλά και ταυτόχρονα οι αρµόδιοι Υπουργοί οι
οποίοι εγκαταστάθηκαν στη Θεσσαλία όλο αυτό το διάστηµα να
απαλύνουν, να απαντήσουν και να δώσουν λύσεις άµεσες, γρή-
γορες και το δυνατόν αποτελεσµατικές στους πληττόµενους κα-
τοίκους. 

Το πρώτο µεγάλο ζήτηµα που προέκυπτε ήταν όλοι αυτοί οι
άνθρωποι που έχασαν τα σπίτια τους και που θα έπρεπε να υπάρ-
χει µέριµνα να φιλοξενηθούν και να τακτοποιηθούν. Σε συνεργα-
σία µε την τοπική αυτοδιοίκηση το συντοµότερο χρονικό διάστη-
µα στήθηκαν πρόχειρες δοµές και στη συνέχεια µέσω της κρατι-
κής αρωγής δόθηκε επίδοµα ενοικίου, προκειµένου να έχουν
στέγη αυτοί οι άνθρωποι έως ότου τα σπίτια τους τακτοποιηθούν.

Ένα άλλο τεράστιο ζήτηµα που προέκυψε ήταν οι εκατοντάδες
χιλιάδες νεκρά ζώα. Υγειονοµική βόµβα χαρακτηριζόταν τότε.
Θεωρώ ότι και εδώ σε συνεργασία µε την περιφέρεια αλλά και
µε τους δήµους έγινε το καλύτερο δυνατό. Έγινε γρήγορη απο-
µάκρυνση των νεκρών ζώων, οδηγήθηκαν τα περισσότερα στην
καύση και επειδή ήταν τεράστιος ο αριθµός πάρα πολλά ετάφη-
σαν, τηρώντας τις υγειονοµικές διατάξεις. Το αποτέλεσµα είναι
να µη σκάσει αυτή η υγειονοµική βόµβα. 
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Το επόµενο ζήτηµα ήταν να προχωρήσουµε στην απάλυνση
των πληττόµενων από όλη αυτή την καταστροφή, των Θεσσαλών,
που βρέθηκαν στο µάτι του κυκλώνα, που αντιµετώπισαν το
µένος αυτής της τεράστιας πληµµύρας, που εγώ θα τη χαρακτή-
ριζα «κατακλυσµό του Δανιήλ», κατά τον «κατακλυσµό του Νώε».
Γιατί πραγµατικά ήταν ένα κατακλυσµιαίο φαινόµενο.

Στήθηκε, λοιπόν, ένα στρατηγείο στη Θεσσαλία µε τους αρµό-
διους Υπουργούς είτε Υγείας, είτε Πολιτικής Προστασίας, είτε
Αγροτικής Ανάπτυξης. Έχει περάσει ένας µήνας και περίπου δε-
καπέντε χιλιάδες συµπολίτες µας έχουν πάρει την πρώτη αρωγή,
περίπου 69 εκατοµµύρια ευρώ. Έχουν ανακοινωθεί µια σειρά από
µέτρα για την ανακούφιση των αγροτών και των κτηνοτρόφων,
διότι καταστράφηκε ο παραγωγικός και οικονοµικός ιστός της
Θεσσαλίας λόγω αυτής της µεγάλης καταστροφής. 

Ανακοινώθηκαν µάλιστα και γενναία µέτρα, πρωτόγνωρα. Γιατί
θα θυµίσω ότι τόσο πριν από τον «Ιανό» όσο και πριν από τον
«Ντάνιελ» δεν υπήρχε ποτέ διαδικασία προκαταβολής χρηµάτων
προς τους αγρότες από τον ΕΛΓΑ. Ξεπεράσαµε αυτές τις παθο-
γένειες, αυτές τις αδυναµίες. Και µάλιστα σε σχέση µε τον «Ιανό»
οι αποζηµιώσεις τώρα στον «Ντάνιελ» είναι κατά πολύ περισσό-
τερες. Στο βαµβάκι είναι 40%, στο καλαµπόκι 59% και ούτω κα-
θεξής. Για τους δε κτηνοτρόφους µας που έχασαν το ζωικό τους
κεφάλαιο προβλέπεται αποζηµίωση µε βάση το ασφαλιστήριο
συµβόλαιο που έχουν µε τον ΕΛΓΑ αλλά και ταυτόχρονα η δυνα-
τότητα αγοράς νέων ζώων µε 100% χρηµατοδότηση όπως επίσης
και ανακατασκευή σύγχρονων κτηνοτροφικών εγκαταστάσεων,
επίσης µε 100% χρηµατοδότηση. 

Άρα η Κυβέρνηση όχι µόνο δεν αδιαφόρησε, όχι µόνο δεν ολι-
γώρησε, αλλά από την πρώτη στιγµή ήταν και είναι εκεί, δίπλα
στους Θεσσαλούς, κοντά στους Θεσσαλούς, να αντιµετωπίσουµε
όλοι µαζί αυτό το πραγµατικά τεράστιο, µοναδικό, αλλά και εξό-
χως καταστροφικό φαινόµενο. 

Το αντικείµενο βέβαια της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου
περιορίζεται σε δύο ζητήµατα και όχι στο σύνολο των µέτρων που
πάρθηκαν για τη Θεσσαλία. Και θα γίνω συγκεκριµένος τώρα
µέσα στο νοµοσχέδιο. 

Στο άρθρο 1 του σχεδίου νόµου, λοιπόν, προβλέπεται η ανα-
στολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης λόγω της κακοκαιρίας
«Ντάνιελ». Αναλυτικά, στην Περιφέρεια Θεσσαλίας αναστέλλεται
από τη δηµοσίευση της παρούσας έως τη 10η Νοεµβρίου του
2023 η διενέργεια κάθε πράξης αναγκαστικής εκτέλεσης επί της
κινητής ή ακίνητης περιουσίας φυσικών ή νοµικών προσώπων ή
και νοµικών οντοτήτων. Η αναστολή καταλαµβάνει ιδίως τη διε-
νέργεια πλειστηριασµών, κατασχέσεων, αποβολών, προσωπικών
κρατήσεων, καθώς και κάθε διαδικασία που διενεργείται µέσω
των ηλεκτρονικών πλειστηριασµών. Πράξεις -και εδώ είναι πολύ
σηµαντικό, γιατί ελέχθη ότι κάποια funds προχώρησαν σε πλει-
στηριασµούς κ.λπ.- των προηγούµενων εδαφίων που έχουν διε-
νεργηθεί κατά το χρονικό διάστηµα από την 6η Σεπτεµβρίου και
εντεύθεν λογίζονται ως µη γενόµενα και επαναλαµβάνονται µετά
την πάροδο της προθεσµίας αναστολής. 

Ειδικότερα οι πλειστηριασµοί παγώνουν οριζόντια έως τις 10
Νοεµβρίου, διάστηµα που απαιτείται ώστε να ολοκληρώσει η Κε-
ντρική Επιτροπή Κρατικής Αρωγής το έργο της και να βγουν οι
σχετικές υπουργικές αποφάσεις, όπως εξάλλου τόνισε ο Πρωθυ-
πουργός και οι οποίες θα έχουν ορίζοντα εξαµήνου.

Στην Περιφέρεια Θεσσαλίας το ίδιο διάστηµα αναστέλλονται
οι προθεσµίες άσκησης ενδίκων µέσων, βοηθηµάτων και αντιρ-
ρήσεων που αφορούν σε εκκρεµείς διαδικασίες αναγκαστικής
εκτέλεσης. Ειδικότερα, η αναστολή αφορά στοχευµένα τις επι-
χειρήσεις που είναι πληγείσες και τα φυσικά πρόσωπα που έχουν
υποστεί ζηµιές στις κατοικίες τους. Ειδικότερα, η αναστολή κα-
ταλαµβάνει ιδίως τη διενέργεια πλειστηριασµών, κατασχέσεων,
αποβολών και προσωπικών κρατήσεων, εξαιρουµένων των απαι-
τήσεων για διατροφή.

Κατά το χρονικό διάστηµα του εξαµήνου αναστέλλονται και οι
προθεσµίες άσκησης ενδίκων µέσων αλλά και βοηθηµάτων που
αφορούν σε εκκρεµείς διαδικασίες αναγκαστικής εκτέλεσης. Η
αναστολή αφορά τις επιχειρήσεις που πιστοποιούνται ως πληγεί-
σες µε σχετική βεβαίωση από την περιφέρεια και εντάσσονται
στο πλαίσιο της κρατικής αρωγής ως πληγείσες επιχειρήσεις,

καθώς και τα φυσικά πρόσωπα τα οποία πιστοποιείται ότι έχουν
υποστεί ζηµιές στις κατοικίες τους στο πλαίσιο ένταξής τους στο
σύστηµα παροχής στεγαστικής συνδροµής και αποζηµίωσης οι-
κοσκευής. 

Το δεύτερο άρθρο του νοµοσχεδίου αφορά τη µετάθεση της
ηµεροµηνίας ανακήρυξης των συνδυασµών δηµοτικών και περι-
φερειακών εκλογών για την Περιφέρεια Θεσσαλίας της 8ης Οκτω-
βρίου 2023. Ειδικά για τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές
στη Θεσσαλία τα αρµόδια δικαστήρια που έχουν την έδρα τους
εκεί είχαν αναστείλει τη λειτουργία τους από το διάστηµα 8 έως
13 Σεπτεµβρίου λόγω της κακοκαιρίας. Ως εκ τούτου κρίθηκε
αναγκαίο να υπάρξει µία παράταση στην ηµεροµηνία ανακήρυ-
ξης των συνδυασµών, οι οποίοι κατατέθηκαν όπως θα θυµάστε
την 31η Αυγούστου 2023, και θα έπρεπε να ανακηρυχθούν σε εύ-
λογο χρονικό διάστηµα µετά την ηµεροµηνία που ορίζει η πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου και είναι η 15η Σεπτεµβρίου 2023.

Και τέλος, στο τρίτο άρθρο του νοµοσχεδίου έχουµε την ισχύ
του παρόντος νόµου µετά τη νοµοθετική κύρωση και τη δηµοσί-
ευσή του από την Εφηµερίδα της Κυβέρνησης. 

Σας ευχαριστώ πολύ, συνάδελφοι. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε και για την τήρηση του χρόνου.

Τον λόγο έχει ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία
κ. Γεώργιος Παπαηλιού. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, νοµίζω ότι όλο αυτό το χρονικό διάστηµα και ιδίως σή-
µερα η σκέψη όλων µας είναι και πρέπει να είναι στα άµαχα
θύµατα της διαµάχης Παλαιστινίων - Ισραήλ. Ο βοµβαρδισµός
του νοσοκοµείου στη Γάζα από το κράτος του Ισραήλ συνιστά
έγκληµα πολέµου. Αυτό που συντελείται είναι γενοκτονία, είναι
«συλλογική τιµωρία» των Παλαιστινίων, όπως είπε και ο Γενικός
Γραµµατέας του ΟΗΕ. Νοµίζω ότι ως Σώµα οφείλουµε να το κα-
ταδικάσουµε απερίφραστα. 

Και πάντως -απευθύνοµαι στον Πρόεδρο της Βουλής- αφού η
Βουλή φωταγωγήθηκε µε τα χρώµατα του Ισραήλ µετά την επί-
θεση της Χαµάς, κύριε Πρόεδρε της Βουλής, νοµίζω ότι η Βουλή
µετά τα χθεσινά γεγονότα, τη σφαγή, θα έπρεπε να φωταγωγηθεί
µε τα χρώµατα της Παλαιστίνης, παρ’ ότι η προσωπική µου
άποψη είναι ότι δεν θα έπρεπε η Βουλή να φωταγωγείται µε το
χρώµα κανενός άλλου κράτους και εξ αφορµής κανενός γεγονό-
τος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό κρίση νοµοσχέδιο ανα-
φέρεται στην κύρωση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου για την
αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης στη Θεσσαλία µέχρι
τις 11 Νοεµβρίου του 2023, που βέβαια είναι το ελάχιστο που θα
µπορούσε να ληφθεί. Δεν διαφωνούµε µε το µέτρο. Όµως το
πρόβληµα είναι ευρύτερο και αφορά τόσο την ανύπαρκτη πολι-
τική πρόληψης για την αντιµετώπιση φυσικών καταστροφών όσο
και την ανάγκη ανασυγκρότησης της περιοχής. 

Στη Θεσσαλία χιλιάδες άνθρωποι επλήγησαν από αυτή τη φυ-
σική, τη βιβλική, θα έλεγα, καταστροφή, που άφησε πολλούς από
αυτούς χωρίς βιος, σπίτια, καλλιέργειες, κτηνοτροφικές µονάδες
και επιχειρήσεις. 

Δυστυχώς, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας είχε και έχει,
επιδεικνύει χαρακτηριστική αδράνεια ως προς την πρόληψη, τον
σχεδιασµό της πολιτικής για την αντιµετώπιση τέτοιων φαινοµέ-
νων, παρά τις προειδοποιήσεις των επιστηµόνων. Η ανεπάρκεια
της Κυβέρνησης, η ανεπάρκεια του επιτελικού κράτους είχε και
έχει αφήσει τη χώρα, της πολύπαθης Θεσσαλίας συµπεριλαµβα-
νοµένης, εντελώς απροστάτευτη έναντι φυσικών καταστροφών,
απροστάτευτη έναντι των επιπτώσεων από την κλιµατική κρίση
µε την οποία βρίσκεται πλέον αντιµέτωπη η χώρα µας και ο κό-
σµος ολόκληρος. Η πολιτεία, βάσει των νέων επιστηµονικών στοι-
χείων και των πραγµατικών δεδοµένων, πρέπει να αναθεωρήσει
τον σχεδιασµό για την πρόληψη των φυσικών καταστροφών, που
πληθύνονται συνεχώς. Δυστυχώς, µόνον εξαγγελίες και µεγάλα
λόγια έχουν ακουστεί από πλευράς Κυβέρνησης. 

Η Κυβέρνηση απέρριψε την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ µετά την εκ-
πόνηση του πορίσµατος Γκολντάµερ το 2019 για τη δηµιουργία
Εθνικής Αρχής για την Πολιτική Προστασία. Με αυτόν τον τρόπο
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άφησε τη χώρα χωρίς έναν ανεξάρτητο επιχειρησιακό και επιστη-
µονικά στελεχωµένο µηχανισµό µε θεσµική συνέχεια και ξεκάθα-
ρους στρατηγικούς στόχους. 

Ο νόµος της Κυβέρνησής σας, κύριε Υπουργέ, για την πολιτική
προστασία είναι σε αναστολή εδώ και τρία χρόνια, από τον Μάρ-
τιο του 2020. Η Κυβέρνηση έχει ιδρύσει το Υπουργείο Κλιµατικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, που ακόµη δεν έχει οργανό-
γραµµα. Ο κρατικός µηχανισµός δεν έχει την ικανότητα να απορ-
ροφήσει τους διαθέσιµους πόρους για έργα πολιτικής προστα-
σίας του Ταµείου Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας. Σε αυτό το
πλαίσιο η σχετική απορρόφηση περιορίζεται στο 0,5%, ενώ απε-
ντάσσονται αναγκαία αντιπληµµυρικά έργα. 

Υπάρχει καθυστέρηση στην εφαρµογή της ευρωπαϊκής νοµο-
θεσίας για την αποτελεσµατική διαχείριση ποταµών και την αντι-
µετώπιση των πληµµυρών. 

Το 2018 η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, καλύπτοντας την πολυετή
καθυστέρηση των προηγούµενων κυβερνήσεων, ολοκλήρωσε και
κύρωσε τα πρώτα σχέδια κινδύνων από πληµµύρες στη χώρα.
Από το 2019 και µετά µέχρι σήµερα και ενώ θα έπρεπε να έχει
ήδη ολοκληρωθεί η πρώτη τουλάχιστον αναθεώρηση των σχε-
δίων µέχρι τις 31-12-2021 αυτή δεν έχει προχωρήσει ακόµη. Τα
σχέδια διαχείρισης κινδύνων από πληµµύρες περιγράφουν,
πέραν από τις περιοχές υψηλού κινδύνου, τις συνέπειες των
πληµµυρών για κάθε περιοχή, το επιθυµητό χρονοδιάγραµµα,
αλλά και τα έργα υποδοµής που θα έπρεπε να γίνουν ανά πε-
ριοχή κατά προτεραιότητα. Για αυτή τη µη συµµόρφωση έχουν
κινηθεί από πλευράς Ευρωπαϊκής Ένωσης νοµικές διαδικασίες
κατά της χώρας. 

Επιπλέον, βάσει της ευρωπαϊκής οδηγίας πλαισίου που ψηφί-
στηκε το 2000, κάθε κράτος-µέλος πρέπει να έχει ένα σχέδιο δια-
χείρισης των λεκανών απορροής και να υποβάλλει σχετική έκθε-
ση στην επιτροπή κάθε έξι χρόνια. Ούτε αυτό γίνεται. 

Η Θεσσαλία βρέθηκε αντιµέτωπη µε µια πρωτοφανή σε σφο-
δρότητα φυσική καταστροφή που εξαφάνισε χωριά και αγροτικές
εκτάσεις και κατέστρεψε τις περιουσίες χιλιάδων πολιτών. Η κα-
ταστροφή αυτή ανέδειξε τις χρόνιες παθογένειες που υπάρχουν
και που δεν αντιµετωπίστηκαν ποτέ αποτελεσµατικά βάσει ενός
συνολικού σχεδιασµού. Με αυτόν τον τρόπο αναδεικνύονται για
τη συγκεκριµένη περίπτωση οι ευθύνες της τοπικής αυτοδιοίκη-
σης, αλλά και της κεντρικής διοίκησης. 

Τα νερά από τις πληµµυρισµένες εκτάσεις δεν έχουν ακόµη
υποχωρήσει κάτι που θα γίνει, σύµφωνα µε µελέτες από το εξω-
τερικό, σε πεντακόσιες εβδοµήντα µέρες. Αµφίβολο βέβαια είναι,
αν οι εκτάσεις που καλλιεργούνταν πριν την καταστροφή θα είναι
δυνατό να καλλιεργηθούν στο άµεσο µέλλον γεγονός που θέτει
εκτός παραγωγικής διαδικασίας µεγάλο αριθµό αγροτών, κτηνο-
τρόφων και επαγγελµατιών της περιοχής, που αντιµετωπίζουν
σοβαρότατο πρόβληµα βιοπορισµού. 

Το σχέδιο καταβολής των αποζηµιώσεων στους πληγέντες φαί-
νεται ότι έχει σοβαρά προβλήµατα. Σχεδιάστηκε µε προχειρό-
τητα, χωρίς να υπάρχει αντίληψη των προβληµάτων στις περιο-
χές που έχουν πληγεί περισσότερο. Οι αποζηµιώσεις δεν έχουν
χορηγηθεί -όσες έχουν χορηγηθεί- ισότιµα διότι κάποια χωριά
που έχουν µεγαλύτερες καταστροφές έχουν αποζηµιωθεί στο
20%, ενώ κάποια άλλα µε αρκετά λιγότερες στο 60%. Πρέπει να
ολοκληρωθεί η διαδικασία καταβολής των αποζηµιώσεων για
όλους. 

Μίλησε και ο εισηγητής της Πλειοψηφίας για αποζηµιώσεις στη
φυτική παραγωγή και στο ζωικό κεφάλαιο. Όµως δεν λέτε κάτι
για τις τιµές, κύριε συνάδελφε. Και αυτό διότι οι µεν τιµές των
αποζηµιώσεων στη φυτική παραγωγή είναι ανάλογες της πεντα-
ετίας 2017-2021, όµως οι τιµές των αποζηµιώσεων στο ζωικό κε-
φάλαιο είναι ανάλογες µε τις τιµές του 2010 σύµφωνα µε τον
ΕΛΓΑ. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, θα επιδοτήσετε µόνο τα ζώα και όχι
τη χαµένη παραγωγή από αυτά; Θα επιδοτήσετε µόνο ζώα από
τα οποία παράγονται ΠΟΠ προϊόντα; Πόσα είναι αυτά τα ζώα και
πόσα µένουν στην απ’ έξω; Γιατί αυτή η διάκριση; Η επιδότηση
του ζωικού κεφαλαίου θα δοθεί µετά τον Μάρτιο. Μέχρι τότε πώς
θα ζήσουν οι κτηνοτρόφοι; Ο µηχανολογικός εξοπλισµός µε τι
ποσό θα αποζηµιωθεί; Για τις ζωοτροφές δεν λέτε κουβέντα. 

Βέβαια η χώρα πρέπει επιτέλους να ξεκινήσει µια συγκροτη-
µένη διαδικασία για να θωρακιστεί έναντι φυσικών καταστροφών,
που θα γίνονται όλο και συχνότερα λόγω της κλιµατικής κρίσης.
Συγκροτηµένος σχεδιασµός πρέπει να υπάρξει και για την ανα-
συγκρότηση της περιοχής της Θεσσαλίας µε την κατάρτιση ενός
σχεδίου ανάκαµψης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα εµπόδια ξεκινούν διότι λείπει
το απαιτούµενο υπόβαθρο από πλευράς δηµόσιας διοίκησης,
όπως είναι το Κτηµατολόγιο, που δεν έχει ολοκληρωθεί ακόµη σε
αρκετές περιοχές, οι δασικοί χάρτες, τα τοπικά χωρικά σχέδια µε
τις χρήσεις γης, τις οριοθετήσεις ρεµάτων κ.λπ.. Η καταστροφή
αυτή έφερε στην επιφάνεια την κακοδαιµονία της διαπλεκόµενης
εργολαβικής και πελατειακής βαθιάς Ελλάδας: Κανένας σχεδια-
σµός υποδοµών, καµµία έννοια πρόληψης και πρόνοιας. 

Μετά την καταστροφή είναι γεγονός ότι ο Πρωθυπουργός µε-
τέβη στο Στρασβούργο για να ζητήσει επισήµως επιπλέον βοή-
θεια από την Ευρωπαϊκή Ένωση καθώς το κόστος των αποζηµιώ-
σεων, αλλά και των έργων για την αποκατάσταση των καταστρο-
φών στην περιοχή είναι τεράστιο. Όµως, όπως αποκαλύφθηκε, η
Κυβέρνηση δεν είχε καταθέσει κάποιο επίσηµο αίτηµα για πρό-
σθετη χρηµατοδότηση από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή για την απο-
κατάσταση των καταστροφών και την ανόρθωση της τοπικής
οικονοµίας στη Θεσσαλία, µε µόνη εξαίρεση την ενεργοποίηση
του αγροτικού αποθεµατικού του ευρωπαϊκού προϋπολογισµού.
Σε απάντηση µάλιστα αίτησης κατάθεσης εγγράφων από Βου-
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία ο αρµόδιος Υπουρ-
γός µε την απάντησή του αποκάλυψε ότι η Κυβέρνηση δεν έχει
κάποιο ουσιαστικό σχέδιο για την επόµενη µέρα στην περιοχή. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία έχει ζητήσει να γίνει συζή-
τηση στη Βουλή για το σήµερα και το αύριο της Θεσσαλίας. Μία
επί της ουσίας συζήτηση για το σχέδιο ανασυγκρότησης της πε-
ριοχής, η οποία να συνοδεύεται και µε τη διενέργεια µιας ευρείας
συνδιάσκεψης στην οποία να µετέχουν οι ενδιαφερόµενοι, η το-
πική αυτοδιοίκηση, οι φορείς της περιοχής, οι εκπρόσωποι των
πληγέντων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χρονική διάρκεια της διάταξης
για την αναστολή των µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης επί της
κινητής ή ακίνητης περιουσίας έχει µικρό χρονικό εύρος, µέχρι
τις 10 Νοεµβρίου 2023, και αποδεικνύει άγνοια και µη συνειδη-
τοποίηση από την Κυβέρνηση του µεγέθους της καταστροφής,
των συνολικών συνεπειών της κακοκαιρίας, ίσως και σκοπιµό-
τητα, ώστε οι πολίτες της Θεσσαλίας να παραµένουν όµηροι των
µικροκοµµατικών σχεδιασµών της Νέας Δηµοκρατίας. Μην ξε-
χνάτε ότι πλησιάζουν και οι ευρωεκλογές. 

Μάλιστα το γεγονός ότι η Κυβέρνηση αναγκάστηκε να εκδώσει
την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου µετά από καταγγελίες πλη-
γέντων για τηλεφωνήµατα που δέχονταν από τα funds ακόµα και
τη στιγµή που η ζωή τους βρισκόταν σε κίνδυνο δείχνει ότι λει-
τουργεί υπέρ των πολιτών µε το σταγονόµετρο και µόνον όταν
υπάρχει δηµοσιότητα και κοινωνική πίεση. Καταγγελίες υπήρξαν
επίσης για το γεγονός ότι οι πρώτες αποζηµιώσεις που δόθηκαν
κατασχέθηκαν αµέσως σε κάποιες περιπτώσεις από εισπρακτικές
εταιρείες παρά τη ρητή δέσµευση για το ακατάσχετο τέτοιων
αποζηµιώσεων. Βέβαια, µετά τη δηµοσιοποίηση τέτοιων περιστα-
τικών, τα ποσά επεστράφησαν στους πληγέντες και η Κυβέρνηση
αναγκάστηκε να διευκρινίσει εκ νέου ότι δεν επιτρέπεται η κατά-
σχεσή τους. Πάντως αυτό το γεγονός καταδεικνύει ότι οι πολίτες
είναι απροστάτευτοι έναντι της παντοδυναµίας των εισπρακτικών
εταιρειών. 

Η πολιτική της Κυβέρνησης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
προκάλεσε την ανάγκη για την έκδοση της συγκεκριµένης ΠΝΠ.
Ο Πτωχευτικός Κώδικας που ψήφισε η Νέα Δηµοκρατία δηµιούρ-
γησε σειρά προβληµάτων και άφησε απροστάτευτους τους πο-
λίτες ακόµη και τους πιο ευάλωτους. Ο Πτωχευτικός Κώδικας
αποτελεί απειλή για όλα τα νοικοκυριά που απεντάχθηκαν ή δεν
εντάχθηκαν στους καταργηθέντες από την Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας µε νόµους προστασίας. Ένα νέο κύµα κόκκινων δα-
νείων ήδη έχει αρχίσει να δηµιουργείται λόγω της οικονοµικής
κρίσης. Η δύναµη βρίσκεται στα χέρια των τραπεζών και των
funds. Με τη µεταφορά των δανείων στα funds και το εξαιρετικά
αυστηρό χρονοδιάγραµµα, τα funds κινούνται γρήγορα, περιορί-
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ζοντας τις όποιες κινήσεις µπορούν να γίνουν από πλευράς δα-
νειοληπτών για να προστατευτούν. Βρισκόµαστε αντιµέτωποι µε
µια κρίση της πρώτης κατοικίας, της πρώτης λαϊκής κατοικίας κυ-
ρίως των ευάλωτων νοικοκυριών. Εναπόκειται στην καλή θέληση
των τραπεζών και των funds να δείξουν «κατανόηση» και «κοινω-
νική ευαισθησία». Το χειρότερο σενάριο γίνεται πραγµατικότητα
και δυστυχώς η κατάσταση θα επιδεινωθεί. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία έχει κρούσει τον κώδωνα
του κινδύνου για τις τραγικές συνέπειες του Πτωχευτικού Κώδικα
ήδη από την αρχή, από τότε που έγινε σχετική συζήτηση στη
Βουλή. Η µόνη ουσιαστική λύση για την προστασία των πολιτών
είναι η επαναφορά της προστασίας της πρώτης κατοικίας, της
επαγγελµατικής στέγης, αλλά και της αγροτικής γης, που καταρ-
γήθηκε το 2020. Επιπλέον, κατά τη διαδικασία του εξωδικαστικού
συµβιβασµού πρέπει να λαµβάνονται υπ’ όψιν οι πραγµατικές δυ-
νατότητες των δανειοληπτών και το κόστος διαβίωσης και η προ-
τεινόµενη λύση να είναι δεσµευτική για τους πιστωτές. Δεν µπο-
ρεί να γίνεται λόγος για κοινωνική συνοχή και ανάπτυξη, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ούτε όταν ο κόσµος χάνει την περιουσία
του, το σπίτι του, για χρέη λίγων χιλιάδων ευρώ, ούτε όταν πο-
λυεθνικά συµφέροντα αγοράζουν σε εξευτελιστικές τιµές τη γη
των αγροτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη συγκεκριµένη περίπτωση η
καταστροφή στην περιοχή της Θεσσαλίας είναι τεραστίων δια-
στάσεων, έχει τροµακτικές επιπτώσεις στον πληθυσµό, στους
επαγγελµατίες, στους αγρότες, τους κτηνοτρόφους. Οι βραχυ-
πρόθεσµες επιπτώσεις θα µπορούσαν να κοστίσουν αρκετά δι-
σεκατοµµύρια. Γεγονός είναι άλλωστε ότι οι καταστροφικές
συνέπειες των πληµµυρών θα έχουν σηµαντικό αντίκτυπο και
στην παραγωγή τροφίµων στην Ελλάδα καθώς στην περιοχή της
Θεσσαλίας συγκεντρώνεται περίπου το 20% της αγροτικής γης
και της παραγωγής. Πέραν της συνολικής αποτίµησης και κοστο-
λόγησης των ζηµιών της καταστροφής απαιτείται, όπως έχουµε
προτείνει, ένα συνεκτικό σχέδιο ανασυγκρότησης της Θεσσα-
λίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανησυχούµε, πιέζουµε και θα
πιέζουµε συνεχώς, παραµένοντας στο πλευρό των πληγέντων,
διότι το βίος και η πολιτεία της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρα-
τίας κατά την αντιµετώπιση προηγούµενων φυσικών καταστρο-
φών, όπως σεισµοί, πυρκαγιές, πληµµύρες, παγετός, ήταν
αρνητικός. Ακόµη περιµένουν οι πληγέντες από διάφορες περιο-
χές της χώρας αποζηµιώσεις και στήριξη. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Εµείς ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, είκοσι εννέα µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαι-
δευτικοί συνοδοί τους από το 26ο Δηµοτικό Σχολείο Αθηνών (δεύ-
τερο τµήµα). 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλώ, να κλείσει ο ηλεκτρονικός κατάλογος. 
Τον λόγο έχει τώρα η ειδική αγορήτρια από το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα

Αλλαγής κ. Μιλένα Αποστολάκη. 
ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθούµε συγκλονισµέ-

νοι την όγδοη µέρα µιας θηριωδίας στη Μέση Ανατολή που ξεκί-
νησε το 1947, εδώ και εβδοµήντα έξι χρόνια. Είναι ένας ασύµµετ-
ρος πόλεµος που το ενδεχόµενο γενίκευσης και επέκτασής του
παγώνει την ανθρώπινη σκέψη.

Ας ευχηθούµε η διεθνής κοινότητα, έστω και τώρα, µέσω της
πολυµερούς και πολυεπίπεδης διπλωµατίας να κάνει όσα οφείλο-
νται για την προστασία τόσων αµάχων και από τις δύο πλευρές .

Συζητάµε σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την αναδρο-
µική και εκ των υστέρων επικύρωση µιας πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου που αφορά την αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέ-

λεσης και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης των δηµο-
τικών και περιφερειακών συνδυασµών για τις εκλογές της 8ης

Οκτωβρίου στην περιφέρεια της Θεσσαλίας. Συζητάµε, δηλαδή,
σήµερα για τα τετελεσµένα, τα συντελεσµένα, τα οποία µια κα-
ταστροφή τέτοιου εύρους, που το εύρος αυτό την αναγάγει σε
εθνική καταστροφή, έχει επιβάλει στην Κυβέρνηση.

Το γεγονός ότι ερχόµαστε εκ των υστέρων να κυρώσουµε κάτι
που έχει ήδη συντελεστεί δεν σηµαίνει ότι δεν θα πρέπει να το
συζητήσουµε σε βάθος και µε τη σοβαρότητα που το εύρος της
εθνικής καταστροφής απαιτεί. Θα προσέθετα και µε τον σεβασµό
που απαιτείται στη µνήµη δεκαεπτά  συνανθρώπων µας που χά-
θηκαν σε µια χώρα που θέλουµε να πιστεύουµε ότι είναι µια σύγ-
χρονη ευρωπαϊκή χώρα. Και είναι δεκαεπτά συνάνθρωποί µας
που προστίθενται σε έναν άλλο κατάλογο, στους πενήντα επτά
συνανθρώπους µας που χάθηκαν στα Τέµπη.

Είναι αυτή η υποχρέωση να προχωρήσουµε σε όλα αυτά που
θα απέτρεπαν το κακό, αλλά και η υποχρέωση σεβασµού µας στη
µνήµη τόσων ανθρώπων που αποτελεί το κίνητρο για την από-
φαση του ΠΑΣΟΚ µετά το πόρισµα του Ευρωπαίου εισαγγελέα
να καταθέσει αίτηµα για τη σύσταση προανακριτικής επιτροπής
για την τραγωδία και το έγκληµα των Τεµπών.

Το βράδυ της 4ης Σεπτεµβρίου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ξεκίνησε στον Βόλο µια θεοµηνία, η οποία πήρε τις διαστάσεις
που όλοι γνωρίζουµε, µια  απίστευτη θεοµηνία που εξαπλώθηκε
σε όλη την Θεσσαλία και ζήσαµε αυτή την εθνική καταστροφή.
Ολόκληρα χωριά -το Σωτήριο στη Λάρισα, η Μεταµόρφωση στην
Καρδίτσα, ο Παλαµάς- σβήστηκαν από τον χάρτη, σκεπάστηκαν
µε λάσπη, µετατράπηκαν σε λίµνη και γίναµε µάρτυρες εικόνων
αληθινής αιδούς µε συµπολίτες µας να σκαρφαλώνουν στις στέ-
γες των σπιτιών τους προκειµένου να µην πνιγούν, µε ηλικιωµέ-
νους ανθρώπους να περιµένουν για πολλές ώρες τα σωστικά
συνεργεία.

Μετράµε δεκαεπτά νεκρούς και ανυπολόγιστες ζηµιές στις
καλλιέργειες, στη γεωργία και την κτηνοτροφία. Η καταστροφή
γιγαντώνεται εάν συνυπολογίσουµε ότι στη Θεσσαλία καλλιερ-
γείται το ένα τρίτο των σιτηρών της χώρας, ότι στην περιφέρεια
Θεσσαλίας βρίσκεται το 12,3% της καλλιεργήσιµης γης της επι-
κράτειας που αντιστοιχεί σε τρεισήµισι εκατοµµύρια στρέµµατα.

Σύµφωνα µε τις εκτιµήσεις των γεωργικών και των κτηνοτρο-
φικών συνεταιρισµών σε ολόκληρη τη Θεσσαλία, η καταστροφή
που έχει καταµετρηθεί ανέρχεται σε πάνω από ένα εκατοµµύριο
στρέµµατα, πνίγηκαν πάνω από διακόσιες χιλιάδες ζώα και από
τις αποθήκες της περιοχής το νερό παρέσυρε το 30% του απο-
θηκευµένου σιταριού της χώρας.

Αντιλαµβανόµαστε ότι αυτές οι ποσότητες που θα διατεθούν
πλέον στην αγορά των τροφίµων, οι µικρότερες ποσότητες, θα
παίξουν έναν πολύ σοβαρό ρόλο επιδεινώνοντας τη σηµερινή ακ-
ρίβεια στα τρόφιµα και την αισχροκέρδεια και αντιλαµβανόµαστε
πόσο αυτό θα πιέσει περαιτέρω την αγοραστική δύναµη των συ-
µπολιτών µας. Και, βέβαια, οι καταστροφές δεν περιορίστηκαν
στην ύπαιθρο. Επλήγησαν και τα αστικά κέντρα και έχουµε πάνω
από πέντε χιλιάδες επιχειρήσεις µεταποίησης και εµπορίου που
σχεδόν έχουν καταστραφεί.

Τώρα απέναντι σε όλα αυτά έχουµε µια Κυβέρνηση, η οποία
συνεχίζοντας όσα έκανε εδώ και τεσσεράµισι χρόνια, βρήκε τον
υπαίτιο. Ακούσαµε και εδώ από την Πλειοψηφία ότι είναι η κλιµα-
τική αλλαγή. Προφανώς υπάρχει πρόβληµα κλιµατικής αλλαγής,
προφανώς τα φαινόµενα ήταν αδιανόητα, αλλά σε κάθε περί-
πτωση οι σύγχρονες ευρωπαϊκές χώρες, οι σύγχρονες ευρωπαϊ-
κές δηµοκρατίες θωρακίζονται για να αντιµετωπίσουν τέτοιου
είδους φαινόµενα.

Είναι εντυπωσιακό ότι σήµερα η Πλειοψηφία εµφάνισε άλλη
εκδοχή. Δεν έχουµε τώρα κάθε τετρακόσια χρόνια. Ακούσαµε ότι
αυτό που συνέβη στη Θεσσαλία συµβαίνει κάθε χίλια ή χίλια πε-
ντακόσια χρόνια. Μπορείτε να ισχυριστείτε ό,τι θέλετε, αλλά η
πραγµατικότητα σας διαψεύδει, γιατί στη Θεσσαλία τουλάχιστον
µετά από είκοσι  µέρες από τον «Daniel» εµφανίστηκε η θεοµηνία
«Elias» και η ανταπόκριση της πολιτείας και των µηχανισµών πο-
λιτικής προστασίας ήταν ακριβώς το ίδιο ανεπαρκής όσο ήταν
και στην προηγούµενη, που υποτίθεται, σύµφωνα µε τις δικές
σας εκτιµήσεις, συνέβαινε κάθε χίλια ή χίλια πεντακόσια χρόνια.
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Οι ευθύνες είναι αντικειµενικές και είναι ανυπέρβλητες. Το
2018 η πολιτεία είχε στα χέρια της µελέτη µε επιστηµονικά µο-
ντέλα, τα οποία κατεδείκνυαν ότι η Θεσσαλία είναι εκτεθειµένη
στους πληµµυρικούς κινδύνους στον µέγιστο βαθµό. Το υδάτινο
διαµέρισµα της Θεσσαλίας είναι το πιο ευάλωτο της χώρας,
καθώς οι πληµµυρικές ζώνες καλύπτουν το 37% της περιοχής.
Άρα όλα αυτά τα γνωρίζατε, δηλαδή ότι η περιφέρεια βρίσκεται
απόλυτα  εκτεθειµένη στους πληµµυρικούς κινδύνους.

Το εθνικό σχέδιο διαχείρισης κινδύνων από τις πληµµύρες προ-
έβλεπε είκοσι έξι µέτρα, σύστηµα έγκαιρης προειδοποίησης
πληµµυρών, ταµιευτήρες νερού, Εθνικό Μητρώο Πληµµυρικών
Συµβάντων, δίκτυο συλλογής µετεωρολογικών δεδοµένων, είκοσι
έξι µέτρα.

Όταν το 2022, µετά δηλαδή την πάροδο µιας ολόκληρης τε-
τραετίας, αρµόδια ευρωπαϊκά όργανα αξιολόγησαν τη χώρα µας
σε σχέση µε την πρόοδο των οφειλόµενων ενεργειών, κανένα
από τα είκοσι έξι µέτρα δεν είχε υλοποιηθεί και για αυτό φαντά-
ζοµαι δεν θα πείτε ότι έφταιγε η κλιµατική αλλαγή.

Το ευρωπαϊκό κανονιστικό πλαίσιο, έτσι όπως αυτό ρυθµίζεται
από την οδηγία 60/2007, είχε αγνοηθεί. Η Ελλάδα έπρεπε να έχει
επικαιροποιηµένους χάρτες επικινδυνότητας και επικαιροποι-
ηµένα σχέδια διαχείρισης των κινδύνων από πληµµύρες. Δεν είχε
τίποτα από αυτά, ήρθε αιτιολογηµένη γνώµη και τον Φεβρουάριο
του 2022 η Ευρωπαϊκή Επιτροπή προσέφυγε εναντίον της Ελλά-
δας. Η Ελλάδα είναι αυτή τη στιγµή µε την πλάτη στον τοίχο εξαι-
τίας όχι της κλιµατικής αλλαγής, αλλά εξαιτίας των παραλείψεων
της ελληνικής Κυβέρνησης.

Και δεν έγινε µόνο αυτό. Αντί µετά την καταστροφή να σκύψετε
το κεφάλι, να σηκώσετε τα µανίκια και να κάνετε ό,τι περισσότερο
µπορούσατε για να απαλύνετε τον πόνο από την απώλεια και την
καταστροφή, εσείς προτάσσετε την επικοινωνιακή διαχείριση.
Λέει ο αγαπητός συνάδελφος, ο εισηγητής της Πλειοψηφίας, ότι
οι Υπουργοί έσπευσαν. Μήπως έχετε παρεξηγήσει κάποια πρά-
γµατα; Κάνατε κάποια χάρη στους ανθρώπους που έχασαν τους
ανθρώπους τους και τις περιουσίες τους, επειδή τους επισκεφτή-
κατε; Τους έκαναν χάρη οι Υπουργοί της Νέας Δηµοκρατίας που
βρέθηκαν στη Θεσσαλία; Μήπως έχετε µπερδέψει κάποια πρά-
γµατα;

Προτάξατε και πάλι την επικοινωνιακή διαχείριση. Είδαµε τον
Κυβερνητικό Εκπρόσωπο εν γνώσει του να διακινεί fake news δια-
ψεύδοντας την πραγµατικότητα, δηλαδή τους διαλόγους ανά-
µεσα στον Αντιπεριφερειάρχη Καρδίτσας και τον δήµαρχο που
οδήγησαν στις γνωστές ενέργειες στο φράγµα, γιατί προέταξαν
τη σωτηρία των πόλεων. Δεν έχει σηµασία. Ο Κυβερνητικός Εκ-
πρόσωπος ήρθε και ευθέως στο πρόσωπο του ελληνικού λαού
είπε ψέµατα για να διαχειριστεί επικοινωνιακά την κρίση, για να
αποσείσει την ευθύνη από πάνω του.

Τρία χρόνια πριν είχε προηγηθεί ο «Ιανός».
Ανοίγω µια παρένθεση εδώ. Ο εισηγητής είναι από την Καρδί-

τσα, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος είναι από την Καρδίτσα.
Πριν από λίγες βδοµάδες υπογράφηκε το ΦΕΚ για την αποζη-
µίωση των αγροτών της Καρδίτσας από τον «Ιανό». Εδώ και τρία
χρόνια έχει προειδοποιήσει η κλιµατική αλλαγή µε τον «Ιανό». Τι
έκανε αυτά τα τρία χρόνια η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας;

Ξέρετε τι είπε ο απελθών Περιφερειάρχης κ. Αγοραστός κατά
την προεκλογική περίοδο; Ότι τα γραφειοκρατικά εµπόδια ήταν
αυτά που του στέρησαν τη δυνατότητα, παρά το γεγονός ότι
είχαν δηµοπρατηθεί έργα, να εκτελεστούν και να ολοκληρωθούν.
Αυτά τα γραφειοκρατικά εµπόδια το επιτελικό κράτος της Νέας
Δηµοκρατίας, που βλέπω ότι αυτή η λέξη έχει εξαφανιστεί πλέον
από το λεξιλόγιό σας, γιατί δεν τα εξαφάνισε; Γιατί δεν επιστρά-
τευσε διαδικασίες fast track, προκειµένου να µπορέσει να σταθεί
δίπλα στους πολίτες, αλλά κυρίως να επενδύσει στην πρόληψη,
να θωρακίσει την πόλη και την περιφέρεια για να µην ζήσουµε
αυτά που ζήσαµε στον «Daniel»;

Δεν φταίει, λοιπόν, ούτε ο κακός µας ο καιρός ούτε η κλιµατική
αλλαγή ούτε ο Βόλος είναι πολύ άτυχη πόλη. Ατυχέστατη είναι η
δήλωση του Υπουργού σας, όχι ο Βόλος. Εσείς είστε ανεπαρκείς!
Φταίει η δική σας ανεπάρκεια. Είναι η απουσία και η κατάρρευση
κάθε έννοιας σχεδιασµού πολιτικής προστασίας, κάθε έννοιας
επένδυσης στην πρόληψη, που πρέπει να είναι η προτεραιότητα

σε κάθε σύγχρονη ευρωπαϊκή χώρα. Το είδαµε και στις πυρκα-
γιές. Με κάθε κόστος η επένδυση στην πρόληψη! Εσείς επιδεί-
ξατε µηδενικά αντανακλαστικά, παντελή απουσία πολιτικής πρό-
ληψης και βέβαια, σε ό,τι αφορά τη διαχείριση της κρίσης, δεν
χρειάζεται να πούµε τίποτα. Μιλάνε οι εικόνες. Μιλάνε οι εικόνες
σήµερα στη Θεσσαλία για όποιον την επισκεφθεί. Μιλάνε οι εικό-
νες για µια πόλη που ήταν δεκαπέντε µέρες χωρίς πόσιµο νερό.
Δεν χρειάζεται να πούµε τίποτε άλλο.

Πήγαν οι Υπουργοί, λοιπόν, όπως µας είπαν. Γιατί πήγαν, ό-
µως, οι Υπουργοί και γιατί πήγαιναν το τελευταίο διάστηµα; Πή-
γαν για να χειραγωγήσουν και να εκβιάσουν. Πήγαν για να πουν
ανερυθρίαστα ότι το αποτέλεσµα της κάλπης συνδέεται άµεσα
µε την τήρηση των χρονοδιαγραµµάτων για τις καταβολές των
αποζηµιώσεων. Τα είπαν αυτά οι Υπουργοί σας και ήταν αυτά που
οδήγησαν τον Πρωθυπουργό το βράδυ των αυτοδιοικητικών
εκλογών να πει το αυτονόητο, ότι η Κυβέρνηση θα συνεργαστεί
µε τους περιφερειάρχες και τους δήµαρχους που εκλέχθηκαν.
Έχει τη δυνατότητα ή την επιλογή η Κυβέρνηση να µην συνερ-
γαστεί µε τους εκλεγµένους περιφερειάρχες και δηµάρχους;
Μήπως χρειάζονται ταχύρρυθµα µαθήµατα Συνταγµατικού Δι-
καίου στον Πρωθυπουργό και στους Υπουργούς;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο πρώτο άρθρο της πράξης
νοµοθετικού περιεχοµένου αναστέλλονται τα µέτρα αναγκαστι-
κής εκτέλεσης για την Περιφέρεια Θεσσαλίας µέχρι τις 10 Νοεµ-
βρίου. Δεν συµµερίζοµαι την άποψη ότι αυτό το στενό χρονικό
διάστηµα ετέθη λόγω άγνοιας, λόγω υποτίµησης της κατάστασης
για αυτούς τους λόγους. Ετέθη πολύ συγκεκριµένα, η επιλογή
είναι συγκεκριµένη, είναι η χειραγώγηση, είναι η πολιτική οµηρία,
είναι η χυδαία εκδοχή του πελατειακού κράτους. Μήνα-µήνα,
βήµα-βήµα το µαρτύριο της σταγόνας σε ανθρώπους τσακισµέ-
νους εξαιτίας της ανεπάρκειας του κράτους. Αυτή είναι η αιτία
που βρίσκεται πίσω από αυτό. Σε λίγο καιρό θα µας ξαναφέρετε
εδώ να ξαναψηφίσουµε εκ των υστέρων µία αντίστοιχη προθε-
σµία. Αυτό, λοιπόν, είναι αδιανόητο. Η Θεσσαλία δεν χρειάζεται
µηνιαίες παρατάσεις. Η Θεσσαλία χρειάζεται ένα ολιστικό σχέδιο
προστασίας της πρώτης κατοικίας, γιατί γνωρίζετε πολύ καλά ότι
η ανασυγκρότηση, η επαναφορά της λειτουργικής καθηµερινό-
τητας, της λειτουργικής παραγωγικότητας στη Θεσσαλία θα
πάρει πολύ περισσότερο χρόνο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Την ανοχή σας για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, όχι παραπάνω.
Και σε ό,τι αφορά, βέβαια, το θέµα της προστασίας της πρώ-

της κατοικίας, επειδή η µνήµη είναι το καλύτερο όπλο για µια κοι-
νωνία και για το Κοινοβούλιο, το 2010, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, σε συνθήκες χρεοκοπίας και σκληρής κηδεµονίας ψηφίστηκε
ο ν.3869/2010. Ήταν ένας νόµος που σε σκληρές πολιτικές συν-
θήκες µπόρεσε να εγγυηθεί την προστασία της πρώτης κατοι-
κίας. Καταψηφίστηκε και από τον ΣΥΡΙΖΑ και από τη Νέα Δηµοκ-
ρατία. Είναι εντυπωσιακό ότι η αριστερή κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
µε τους ν.4354/2015 και 4346/2015 ακύρωσε την προστασία της
πρώτης κατοικίας, θέσπισε το καθεστώς και τη λειτουργία των
funds και των εταιρειών διαχείρισης και κατάργησε ολοσχερώς
το δικαίωµα. Θυµάστε µέχρι τα τέλη του 2018, µετά δώσατε µια
δίµηνη παράταση. Αυτά έκανε η πρώτη αριστερή κυβέρνηση,
όπως πίστευε και χαρακτήριζε τον εαυτό της.

Και ήρθε µετά η δεξιά κυβέρνηση το 2019. Είπε χθες στην επι-
τροπή ο κύριος Υπουργός ότι ο Πτωχευτικός Κώδικας όχι µόνο
δεν κατάργησε την προστασία, αλλά τη διεύρυνε τάχα και στα
πρόσωπα που έχουν εµπορική ιδιότητα.

Να αναµετρηθούµε µε την αλήθεια, λοιπόν, κύριε Υπουργέ και
να πούµε τι έκανε ο Πτωχευτικός Κώδικας της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Ο Πτωχευτικός Κώδικας της Νέας Δηµοκρατίας ήρε απο-
λύτως την προστασία της πρώτης κατοικίας και µετέτρεψε σε
ενοικιαστές τους ιδιοκτήτες των σπιτιών τους για δώδεκα χρόνια
και µε τέτοια εισοδηµατικά κριτήρια, που γνωρίζετε πολύ καλά
ότι κανένας από όσους µπόρεσαν να υπαχθούν σε µια ρύθµιση
µε έναν υπό σύσταση ακόµα φορέα -αλλά κλείνω αυτή την πα-
ρένθεση- δεν θα έχει τη δυνατότητα να ξαναπάρει πίσω το σπίτι
του.

Προστασία της πρώτης κατοικίας υπήρχε το 2010, την καταρ-
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γήσατε και ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα Δηµοκρατία και εµείς, όταν και
εφ’ όσον ο ελληνικός λαός µάς εµπιστευτεί ξανά, θα την επανα-
φέρουµε ολοκληρωµένα και αδιαπραγµάτευτα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ-Κινήµατος Αλ-

λαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, τριάντα δύο µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί
συνοδοί  τους από το 25ο Δηµοτικό Σχολείο Περιστερίου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει!
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντο-
λογίας καταθέτει την έκθεσή της στην αίτηση της Εισαγγελικής
Αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά
Βουλευτή.

Τον λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Γεώργιος Λα-
µπρούλης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα θέλαµε και από αυτό το Βήµα να εκφράσουµε την αλληλεγ-
γύη µας στον παλαιστινιακό λαό ενάντια στην ισραηλινή κατοχή
και τη νέα εισβολή στη Λωρίδα της Γάζας. Στεκόµαστε στο πλευ-
ρό του ηρωικού λαού της Παλαιστίνης και του δικαιώµατός του
να υπερασπίζεται τη χώρα του κατά της ξένης κατοχής.

Τόσο η Κυβέρνηση όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ, που πέραν των απαρά-
δεκτων ανακοινώσεών τους στηρίζουν τις κατοχικές δυνάµεις,
είναι διπλά εκτεθειµένοι γιατί από το 2015 σφυρίζουν αδιάφορα
και αρνούνται να αναγνωρίσουν το παλαιστινιακό κράτος, σύµ-
φωνα και µε τη σχετική οµόφωνη απόφαση της ελληνικής Βου-
λής.

Όλα τα αστικά κόµµατα και επιτελεία σε πλήρη ευρωνατοϊκή
ευθυγράµµιση. Στήνετε στο απόσπασµα το δικαίωµα του παλαι-
στινιακού λαού να παλεύει ενάντια στην κατοχή. Η Λωρίδα της
Γάζας βοµβαρδίζεται ανηλεώς, χιλιάδες οι νεκροί και οι τραυµα-
τίες, µε το κατοχικό κράτος του Ισραήλ να εισβάλλει για πολλο-
στή φορά στη Γάζα, όπως κάνει εδώ και χρόνια µε την εγκληµατι-
κή κατοχή παλαιστινιακών εδαφών, τις φρικαλεότητες σε βάρος
του παλαιστινιακού λαού, αµάχων, µικρών παιδιών, µε ωµότητες
από τους εποίκους, µε το τείχος του αίσχους, µε πάνω από πέντε
χιλιάδες πολιτικούς κρατουµένους.

Κόντρα, λοιπόν, σε όσους καλούν τον λαό µας να συνταχθεί
µε το κατοχικό ισραηλινό κράτος και να εµπλακεί ακόµα πιο βα-
θιά σε σχεδιασµούς που µυρίζουν µπαρούτι, απέναντι στους διά-
φορους θιασώτες των ίσων αποστάσεων µεταξύ θύτη και θύµα-
τος, αυτό που τώρα επείγει είναι να δυναµώσει η αλληλεγγύη
στον παλαιστινιακό λαό, η στήριξη στον αγώνα του για ελεύθερη
πατρίδα.

Καµµία εµπλοκή και καµµία συµµετοχή των ελληνικών Ενόπλων
Δυνάµεων της χώρας στη σφαγή του παλαιστινιακού λαού. 

Γιατί, η αλήθεια είναι µία: Ο παλαιστινιακός λαός έχει το ανα-
φαίρετο δικαίωµα να έχει πατρίδα, όπως και να αντισταθεί, για
να αποτινάξει τους βάρβαρους κατακτητές από τα εδάφη του,
απέναντι στο θράσος, που οι θύτες του Ισραήλ, µαζί µε τους συµ-
µάχους τους -Ευρωπαϊκή Ένωση, Ηνωµένες Πολιτείες της Αµε-
ρικής και ΝΑΤΟ- κουνούν το δάκτυλο περί τροµοκρατίας,  επικα-
λούµενοι το δικαίωµα του Ισραήλ να σφάζει «ανθρωπιστικά».

Στηρίζουµε και δυναµώνουµε την αλληλεγγύη µας στον αγώνα
του παλαιστινιακού λαού, για ενιαίο ανεξάρτητο παλαιστινιακό
κράτος, µε πρωτεύουσα την Ανατολική Ιερουσαλήµ στα σύνορα
του 1967. Για επιστροφή των προσφύγων στις εστίες τους. Απε-
λευθέρωση όλων των πολιτικών κρατουµένων από τις ισραηλινές
φυλακές. Να πάψει τώρα κάθε διευκόλυνση της Ελληνικής Κυ-
βέρνησης προς το Ισραήλ και τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερι-
κής. 

Καλούµε, τέλος, τον λαό µας να εκφράσει την αλληλεγγύη του

στον παλαιστινιακό λαό, στα σηµερινά συλλαλητήρια τόσο εδώ,
στην Αθήνα, όσο και σε όλη τη χώρα που θα διεξαχθούν σήµερα. 

Τώρα, αναφορικά µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, θα
ταίριαζε γάντι, κατά τη γνώµη µας, η λαϊκή παροιµία «να σε κάψω
Γιάννη να σε αλείψω λάδι». Τι κάνετε; Δίνετε µια προσωρινή ανα-
στολή µε ηµεροµηνία λήξης, φυσικά στο κυνηγητό ποιου; Της
λαϊκής στέγης και των περιουσιακών στοιχείων του λαού, για
χρέη, κόκκινα δάνεια προς τις τράπεζες και τα κοράκια των funds. 

Μιλάµε για ένα άθλιο στόχο, αντιλαϊκό στόχο, που είναι απο-
τέλεσµα των κατευθύνσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για απο-
µείωση των λεγόµενων κόκκινων δανείων, ως ένα από τα πολλά
-να θυµίσουµε- βασικά προαπαιτούµενα της µεταµνηµονιακής
εποπτείας, που και οι τρεις σας ψηφίσατε: Νέα Δηµοκρατία, ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ. 

Εκτός αυτού, είναι και ένα έργο όλων όσων κυβερνήσατε και
κυβερνάτε -ΣΥΡΙΖΑ-Νέα Δηµοκρατία ή Νέα Δηµοκρατία-ΣΥΡΙΖΑ-
που αποτελεί συνειδητή επιλογή σας, αφού κάθε κυβέρνηση
εναλλασσόµενη, δίνοντας τη σκυτάλη η µία στην άλλη, προσθέ-
τετε το δικό σας λιθαράκι στο ξήλωµα της προστασίας της λαϊκής
στέγης και περιουσίας, επιταχύνοντας το κυνηγητό και την άγρια
επέλαση στη λαϊκή κατοικία. 

Όµως τα κόκκινα δάνεια και τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά είναι
αποτέλεσµα, ακριβώς, της πολιτικής που εφαρµόσατε όλοι σας,
µε τις τεράστιες µειώσεις µισθών και συντάξεων, µε την αύξηση
της φοροεπιδροµής, της εισφοροεπιδροµής, που δηµιούργησαν
συνθήκες αδυναµίας ανταπόκρισης σε δάνεια, εφορία και άλλα. 

Και έρχεστε τώρα µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου,
και τι κάνετε; Παίζετε µε τον πόνο και τα αδιέξοδα του λαού, εν
προκειµένω, στη Θεσσαλία µε αφορµή, βεβαίως, τις τεράστιες
καταστροφές. Όπως κάνατε έως τώρα και µε τα µέτρα που ανα-
κοινώσατε το προηγούµενο διάστηµα, για τη δήθεν ανακούφιση
των πληµµυροπαθών στη Θεσσαλία. Μέτρα ψίχουλα, που δεν
φτάνουν να καλύψουν ούτε στοιχειωδώς τις ανάγκες των πληγέ-
ντων και το αυτονόητο αίτηµα για 100% αποζηµιώσεις, πόσω µάλ-
λον να διασφαλίσουν αντιπληµµυρικά έργα και υποδοµές, για την
προστασία του λαού από µία επόµενη καταστροφή. Χειµώνας έρ-
χεται. 

Γιατί αυτό που έγινε στη Θεσσαλία, το γνωρίζατε και εσείς της
Νέας Δηµοκρατίας, όπως και η προηγούµενη κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ότι θα γίνει και µάλιστα το γνωρίζατε εδώ και χρόνια. Και
αυτή η Κυβέρνηση, όπως και η προηγούµενη, αφήσατε τη Θεσ-
σαλία να πνιγεί, ενώ θα µπορούσατε να είχατε πάρει ουσιαστικά
µέτρα προστασίας της ζωής του λαού. Ξέρατε, µάλιστα -µε την
παραµικρή λεπτοµέρεια- ποια µέτρα πρέπει να είναι αυτά, αλλά
επιλέξατε να µην πάρετε µέτρα, επικαλούµενοι, τι; Το κόστος που
έχουν αυτά, σύµφωνα µε τους κανονισµούς και τις οδηγίες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, που όλοι σας προσκυνάτε.

Όλο αυτό το διάστηµα, από τις αρχές του Σεπτέµβρη -από την
ηµεροµηνία της καταστροφής των τεράστιων πληµµυρών στη
Θεσσαλία- ο λαός εκεί δίνει µία µεγάλη µάχη. Απώλειες ανθρώ-
πων, σπίτια και χωράφια πληµµυρισµένα. Το βιος και η σοδειά
απλών ανθρώπων, αφανισµένα κάτω από τα νερά, µέσα στις λά-
σπες! Οι κόποι µιας ζωής πνιγµένοι µέσα στην επιλεκτική ανικα-
νότητα, την αδιαφορία του κράτους, των τοπικών αρχών, δήµων
και περιφέρειας.

Και όλα όσα συνέβησαν και συµβαίνουν, δεν είναι ένα µοιραίο
και αναπόφευκτο γεγονός. Δεν είναι το κακό το ριζικό που µας
οδήγησε σε µία ακόµα βιβλική καταστροφή. Γιατί ακούσαµε πολ-
λά. Τα ακούσαµε και εδώ σήµερα στην Αίθουσα από κάποιους ει-
σηγητές, τα ακούσαµε και στην επιτροπή, τα ακούµε όλο αυτό
το προηγούµενο διάστηµα αντίστοιχα από την Κυβέρνηση, από
δηµοτικές αρχές, αλλά και την περιφερειακή αρχή. Ότι τι; Κάναµε
-λένε- ό,τι µπορούσαµε. Ο κρατικός µηχανισµός ήταν έτοιµος και
λειτούργησε, ότι φταίνε τα ακραία καιρικά φαινόµενα, ότι φταίει
η περίφηµη κλιµατική κρίση.

Ξεκάθαρα, ήταν ένα ακόµα προδιαγεγραµµένο έγκληµα. Δεν
είναι γενικά η αδιαφορία, η αστοχία, η ανοργανωσιά, αλλά η επι-
λεκτική ανικανότητα όλων αυτών. Αν και εδώ, στην προκειµένη
περίπτωση για τη Θεσσαλία, θα λέγαµε ότι εδώ αναδείχθηκε και
ανικανότητα. Δεν φταίνε, λοιπόν, τα ακραία καιρικά φαινόµενα
που  οι δήµοι και οι περιφέρειες δεν είχαν µια σειρά από εργα-
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λεία, µηχανήµατα, αλλά και το αναγκαίο προσωπικό, που δεν
πάρθηκαν έγκαιρα στοιχειώδη µέτρα, όπως ο καθαρισµός ρεµά-
των και φρεατίων, που δεν υπήρχαν σχέδια για την αντιµετώπιση
έκτακτων καταστάσεων µε κατάλληλη εκπαίδευση του πληθυ-
σµού. Η ύπαρξη προσωπικού έκτακτης ανάγκης, όπου δεν υπάρ-
χει αντίστοιχα ένα ολοκληρωµένο σχέδιο αντιπληµµυρικής προ-
στασίας και θωράκισης της Θεσσαλίας. Τελικά ακραία δεν είναι
τα φυσικά φαινόµενα, αλλά η πολιτική που υπηρετείτε. Τα συµ-
φέροντα και τις προτεραιότητες, δηλαδή, των επιχειρηµατικών
οµίλων, που θεωρούν πολυτέλεια την προστασία της ζωής των
εργατικών λαϊκών στρωµάτων από τα φαινόµενα αυτά. Γιατί το
κριτήριο του κέρδους καθιστά µη επιλέξιµα µια σειρά από απα-
ραίτητα έργα προστασίας. 

Αυτές είναι οι προτεραιότητες που χαράζει η ίδια η Ευρωπαϊκή
Ένωση, που ο Πρωθυπουργός τις πρώτες µέρες, τότε, προσέ-
τρεχε για αρωγή. Γι’ αυτό, λοιπόν, µαζί µε την Κυβέρνηση, τις το-
πικές και περιφερειακές αρχές, είναι µέρος όλοι αυτοί του
προβλήµατος και βασικός υπεύθυνος για το έγκληµα που συντε-
λέστηκε στη Θεσσαλία και σε άλλες περιοχές της χώρας, αφού
συστηµατικά απορρίπτονταν ως µη επιλέξιµες οι δαπάνες για την
αντιπληµµυρική προστασία, µε βάση τον στόχο της οικονοµικής
αποδοτικότητας. Να µην έχουν, δηλαδή, υπερβολικό κόστος, δια-
κρίνοντας περιοχές µικρότερης και µεγαλύτερης σηµασίας για
µέτρα αντιπληµµυρικής προστασίας. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, για παράδειγµα στην περιφέρεια Θεσσαλίας,
στο τεχνικό πρόγραµµα του 2024 είναι εγγεγραµµένα 55 εκατοµ-
µύρια ευρώ επιχορηγήσεις σε επιχειρηµατικούς οµίλους και την
ίδια ώρα προϋπολογίζονται ψίχουλα για αντιπληµµυρική αντιπυ-
ρική αντισεισµική θωράκιση ΕΣΠΑ 2014-2020. Από τα πεντακόσια
πενήντα εκατοµµύρια συνολικά για αντιπληµµυρικά δίνεται µόλις
το 0,58%, δηλαδή 13,8 εκατοµµύρια. Γι’ αυτό, για ακόµη µία
φορά γίναµε και γινόµαστε µε τον πιο τραγικό τρόπο, στο ίδιο
έργο θεατές. Τελικά, ακραία δεν είναι τα φυσικά φαινόµενα, αλλά
η πολιτική σας. Η πολιτική που υπηρετεί τα συµφέροντα και τις
προτεραιότητες των επιχειρηµατικών οµίλων, αλλά θεωρεί πολυ-
τέλεια την προστασία της ζωής των εργατικών λαϊκών στρωµά-
των από τα φαινόµενα. 

Το κριτήριο του κέρδους, λοιπόν, καθιστά µη επιλέξιµα µια
σειρά από απαραίτητα έργα προστασίας. Αυτό το επιλεκτικά ανί-
κανο κράτος που κάθε απλός άνθρωπος µε αγωνία έψαχνε να το
βρει, τηλεφωνώντας εκείνες τις µέρες σε υπηρεσίες για να προ-
στρέξει για στήριξη, συνδροµή, προστασία, δεν το έβρισκε.
Όµως εµφανίστηκε µπροστά του σαν από µηχανής θεός. Αποφα-
σιστικό, αρµατωµένο, όταν οι εκπρόσωποι των φορέων στην
πόλη της Λάρισας πήγαν να διεκδικήσουν από τον Πρωθυπουργό
και τους αρµόδιους στην Περιφέρεια Θεσσαλίας. Και πώς τους
υποδέχθηκαν; Με ΜΑΤ, µοιράζοντας δακρυγόνα για συµπόνια και
κάθε πρωτοβουλία αντίστοιχα διεκδίκησης στην πόλη. Μάλιστα,
µόνο ως πρόκληση των αντοχών του λαού της Θεσσαλίας απο-
τελούν οι δηλώσεις που έκανε ο Πρωθυπουργός την προηγού-
µενη Παρασκευή, επισκεπτόµενος τη Λάρισα, για να δώσει
στήριξη στον κ. Αγοραστό. Εξαφάνισε τα µεγάλα προβλήµατα
που αντιµετωπίζουν οι πληγέντες από τις πληµµύρες στη Θεσ-
σαλία εξαιτίας της έλλειψης αναγκαίων υποδοµών, της ελλιπούς
συντήρησης των υπαρχουσών και της ανυπαρξίας ενός ολοκλη-
ρωµένου σχεδιασµού αντιπληµµυρικής προστασίας, µε ευθύνη
κυβερνήσεων, περιφέρειας, δήµων και όλα αυτά, την ώρα που οι
πληγέντες συνεχίζουν να βιώνουν την απουσία του κρατικού µη-
χανισµού, την εγκατάλειψη, την ανοργανωσιά και την αδιαφορία,
τις υποσχέσεις χωρίς αντίκρισµα, αλλά και το άθλιο παιχνίδι µε-
τατόπισης ευθυνών για τα µεγάλα προβλήµατα που αντιµετωπί-
ζουν από Κυβέρνηση, Περιφέρεια Θεσσαλίας, δήµους και πάει
λέγοντας.

Μάλιστα, ο Πρωθυπουργός επιχείρησε να αντιστρέψει την
πραγµατικότητα λέγοντας ότι η Κυβέρνηση κινήθηκε µε πιο γρή-
γορους ρυθµούς σε σχέση µε τον «Ιανό». Και µιλάµε για πρό-
κληση, διότι σαράντα και πλέον ηµέρες µετά τις καταστροφές η
πλειοψηφία των πληγέντων δεν έχει δει ούτε 1 ευρώ για αποζη-
µιώσεις, παρά τις µεγαλόστοµες υποσχέσεις. Προσπαθούν να
ξαναχτίσουν τα σπίτια τους ή τα µαγαζιά τους µε χρήµατα από
την τσέπη τους, που θα έχει ως αποτέλεσµα να συσσωρεύουν

νέα χρέη και υποχρεώσεις, που αργά ή γρήγορα θα σκάσουν στα
χέρια τους. Εξίσου προκλητικές είναι και οι µεγάλες καθυστερή-
σεις στην αποκατάσταση των ζηµιών στους δρόµους, σε υποδο-
µές, στην αγροτική οδοποιία, σε σχολεία, σε κέντρα υγείας και
πάει λέγοντας. Ενώ περιοχές βρίσκονται χωρίς πόσιµο νερό. 

Αυτά βιώνουν, ενδεικτικά, οι χιλιάδες πληµµυροπαθείς στις ερ-
γατικές κατοικίες της Γιάννουλης, που δεν έχουν πάρει φράγκο,
στον Άγιο Θωµά στη Λάρισα, στη Νέα Σµύρνη αντίστοιχα στη Λά-
ρισα, στη Φαλάνη, στον Άγιο Γεώργιο -όλα αυτά στη Λάρισα-
αλλά και στα Αµπελάκια και στο Φλαµούλη -οικισµοί στα Τρίκαλα.
Αντίστοιχα, στα µεγάλα Καλύβια, όπως επίσης και στην Φαρκα-
δόνα, όπου µόλις το 30% µε 35% των κατοίκων, των πληγέντων,
έως τώρα πήραν αποζηµίωση. Και βέβαια µην ξεχνάµε τα χωριά
της Καρδίτσας και αντίστοιχα τον Βόλο που υπέστη δύο κατα-
στροφές συνεχόµενες. Και βέβαια ο κατάλογος είναι µακρύς. 

Για τoν Θεό σας! Εδώ ούτε τα ψίχουλα των 534 ευρώ για τους
εργαζόµενους που µπήκαν σε αναστολή δεν δόθηκαν. Το είπα
και στην επιτροπή. Δεν δόθηκαν, συγκεκριµένα σε βιοµηχανίες
στην ευρύτερη περιοχή της Λάρισας. Σαράντα ηµέρες αυτοί οι
εργαζόµενοι πώς ζουν; Αυτό το σκεφτήκατε; Κατά τ’ άλλα βγαί-
νετε και τιµητές από πάνω. 

Θα πρέπει ή δεν θα πρέπει, για παράδειγµα, να εξασφαλιστεί
µε κρατική µέριµνα η διαµονή όσων ακόµη φιλοξενούνται -όντως
υπάρχει η αλληλεγγύη του κόσµου- σε σπίτια φίλων, συγγενών
κ.λπ. αλλά µε ευθύνη του κράτους να υπάρχει µέριµνα να εξα-
σφαλιστεί η διαµονή τους σε σπίτια, ενδεχοµένως, ξενοδοχεία ή
κτήρια για όσο διάστηµα χρειαστεί ώσπου να αποκατασταθούν
τα σπίτια τους, µε εξασφάλιση όλων των απαραίτητων και ανα-
γκαίων µέτρων για τη διαµονή τους, αλλά και εκεί που θα απαι-
τηθεί το κράτος να κατασκευάσει κατοικίες. 

Αλήθεια, θα παρθούν τώρα µέτρα στήριξης των αυτοαπασχο-
λούµενων και µικρών επαγγελµατιών στην περιοχή; Θα αποζη-
µιωθούν πλήρως για τις ζηµιές που υπέστησαν; Χιλιάδες αυτο-
απασχολούµενοι και µικροί επαγγελµατίες βρίσκονται σε από-
γνωση. Και τα µέτρα που έχει εξαγγείλει η Κυβέρνηση δεν επαρ-
κούν στο ελάχιστο για να ορθοποδήσουν ούτε καλύπτουν τις
άµεσες ανάγκες της οικογένειάς τους. Δεν προβλέπεται κανένα
επίδοµα προκειµένου να εξασφαλιστεί η οικογενειακή επιβίωση
και η εφάπαξ ενίσχυση. Τα έως 4.000 ευρώ είναι σταγόνα στον
ωκεανό. Η δε πρόβλεψη για αποζηµίωση των ζηµιών στο 70%
είναι προκλητική, δεν επαρκεί και οδηγεί σε νέα οµηρία στις τρά-
πεζες. Και φυσικά, χρειάζεται µια σειρά από µέτρα τα οποία τα
έχουµε καταθέσει και στο συντονιστικό και στις περιφέρειες και
στους δήµους και εδώ στη Βουλή µε επίκαιρες ερωτήσεις τα
έχουµε αναδείξει και ζητάµε από την Κυβέρνηση να πάρει µέτρα
στήριξης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δώστε µου λίγο χρόνο ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Ανυπολόγιστη, αντίστοιχα, είναι η καταστροφή και στον αγρο-

τικό, κτηνοτροφικό και µελισσοκοµικό τοµέα. Και εδώ χρειάζονται
ξεκάθαρες απαντήσεις και ουσιαστική στήριξη για όσους έχασαν
τα σπίτια τους, έχασαν την παραγωγή τους, τα ζώα τους, τα µη-
χανήµατα και τα ίδια τα χωράφια, τους στάβλους και πάει λέγο-
ντας. 

Και σε αυτή την κατεύθυνση µεταφέρουµε τα αιτήµατά τους,
αφού ο κ. Αυγενάκης -πριν από τον Πρωθυπουργό, δηλαδή, την
προηγούµενη βδοµάδα και αυτός- πέρασε από τη Λάρισα για να
στηρίξει τον υποψήφιό σας, αλλά δεν δέχτηκε να βρεθεί µε τους
αγρότες και µε την επιτροπή των πληγέντων αγροτών. Και τι λένε;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ)

Πρώτον, µε ποια έργα και ποιο χρονοδιάγραµµα θα αποστραγ-
γιστεί το νερό από τα χωράφια. Εκεί η περιοχή έχει χιλιάδες
στρέµµατα πληµµυρισµένα. Τι θα γίνει µε τα χωράφια που έχα-
σαν τη φετινή παραγωγή, αλλά δεν θα είναι καλλιεργήσιµα την
επόµενη ή τις επόµενες χρονιές; Οι αποζηµιώσεις στο γεωργικό,
κτηνοτροφικό, µελισσοκοµικό κεφάλαιο και εξοπλισµό θα είναι
στο 100% µε βάση την πραγµατική αξία; Από ποιους πόρους και
πότε θα εξοφληθούν οι παραγωγοί; Οι προκαταβολές µε ποιον
τρόπο θα δοθούν; Με επιτόπιους ελέγχους του ΕΛΓΑ ή µε αερο-
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φωτογραφίες του δορυφόρου; Θα υπάρξει χρονοδιάγραµµα εξό-
φλησης ολόκληρης της αποζηµίωσης και εξατοµίκευσης των ζη-
µιών από τον ΕΛΓΑ ώστε να µην υπάρχουν οι αδικίες που βιώ-
σαµε στον «Ιανό»; Το ποσό των 140 ευρώ το στρέµµα -το ακού-
σαµε και στην επιτροπή, το ακούσαµε και στις εξαγγελίες του
Υπουργού- θα είναι και η τελική ανώτερη αποζηµίωση; Γιατί αν
είναι αυτή, δεν καλύπτει ούτε το κόστος παραγωγής. Ενώ οι
αγρότες, για παράδειγµα, για το βαµβάκι ή το καλαµπόκι ζητούν
250 ευρώ το στρέµµα, πέρα από τα ενοίκια, χωρίς, βεβαίως, κό-
φτες ή άλλες αποµειώσεις και όλο αυτό υπολογισµένο µε βάση
το κόστος παραγωγής, την αναµενόµενη παραγωγή, την τιµή πώ-
λησης των προϊόντων, χωρίς να προσµετρούν τις εργατοώρες
του ίδιου του παραγωγού.

Οι αποζηµιώσεις για το έγγειο κεφάλαιο και τον εξοπλισµό σε
πόσο χρονικό διάστηµα θα δοθούν στους δικαιούχους; Θα είναι
στο 100% της ζηµιάς και πώς θα εκτιµηθεί; Η διαδικασία αποζη-
µίωσης των κτηνοτρόφων που έχασαν ζωικό κεφάλαιο, στά-
βλους, αρµεκτήρια, ζωοτροφές, που εξαγγέλθηκε στο 100%, πώς
ακριβώς θα γίνει; Όπως, επίσης, η αγορά ζωικού κεφαλαίου
αφορά σε παραγωγικά ζώα; Όπως επίσης, το πόσο θα αποζηµιω-
θούν για τη φετινή παραγωγή τους. Τι θα γίνει µε την ανασύ-
σταση του µελισσοκοµικού κεφαλαίου και την αποζηµίωση των
µελισσοκόµων, που -όπως και για τους κτηνοτρόφους- τα προ-
βλεπόµενα ποσά από τον ΕΛΓΑ είναι ψίχουλα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε, ολοκληρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

Και στο ερώτηµα, ενδεχοµένως, από πού θα βρεθούν τα απα-
ραίτητα κονδύλια, σάς λέµε να τα πάρετε από τα δισεκατοµµύρια
του Ταµείου Ανάκαµψης που τα διαφηµίζετε και τα προορίζετε
για τους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους. Να τα πάρετε από
τη φορολόγηση του µεγάλου κεφαλαίου και όχι του λαού που
υφίσταται µία φοροληστεία χωρίς τέλος. Να τα πάρετε από τα 4
δισεκατοµµύρια ευρώ που δίνετε τον χρόνο για τους δολοφονι-
κούς σχεδιασµούς του ΝΑΤΟ. Να κόψετε από αυτά που στέλνετε
στον Ζελένσκι και να τα δώσετε στους πληµµυροπαθείς.

Και απευθυνόµενοι -και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- στους
εργαζόµενους, τους αγρότες, τους κτηνοτρόφους, τους επαγ-
γελµατίες, τις γυναίκες και τη νεολαία, όχι µόνο της Θεσσαλίας,
έχουµε να πούµε το εξής: Είναι ακριβώς τώρα η ώρα να δυναµώ-
σει η συλλογική διεκδίκηση και δράση, σηµαδεύοντας ταυτό-
χρονα τον πραγµατικό ένοχο, που είναι η πολιτική που στο βωµό
του κέρδους θυσιάζει ζωές και περιουσίες.

Στις τοπικές εκλογές επιβεβαιώθηκε και ενισχύθηκε ένα ρεύµα
αµφισβήτησης της κυρίαρχης πολιτικής που εκφράστηκε και στις
πρόσφατες βουλευτικές εκλογές, παρά το συνολικό αρνητικό συ-
σχετισµό. Εκφράστηκε µια τάση απεγκλωβισµού από τα αστικά
κόµµατα και συµπόρευσης µε το ΚΚΕ. Δεν έχει συγκυριακά χα-
ρακτηριστικά και διαµορφώνεται µέσα στις αγωνιστικές διεργα-
σίες. Ακριβώς, λοιπόν, σε αυτόν τον δρόµο το ΚΚΕ θα βαδίζει
µπροστά και θα συµβάλλει µε όλες του τις δυνάµεις, όπως έκανε
από την πρώτη στιγµή των καταστροφών, για την ανατροπή ακρι-
βώς αυτής της βάρβαρης πολιτικής, για να µπορούµε να ζούµε
όλοι στον τόπο µας µε ασφάλεια και ευηµερία. 

Ψηφίζουµε «παρών» στην πράξη αυτή νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου. Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Να κάνουµε δύο α-
νακοινώσεις προς το Σώµα.

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νίκης, κ. Δη-
µήτριος Νατσιός και οι Βουλευτές του ιδίου κόµµατος, οι κύριοι
Ανδρέας Βορύλλας και Σπύρος Τσιρώνης, ζητούν άδεια ολιγοή-
µερης απουσίας στο εξωτερικό. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Η Βουλή ενέκρινε τις

ζητηθείσες άδειες. 
Επίσης, ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Χήτας ζητεί άδεια ολι-

γοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. 
Η Βουλή εγκρίνει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Η Βουλή ενέκρινε τη
ζητηθείσα άδεια. 

Τον λόγο τώρα έχει ο ειδικός αγορητής της Ελληνικής Λύσης,
κ. Κωνσταντίνος Χήτας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πριν µπω στο νοµοσχέδιο, θα ήθελα να κάνω µια αναφορά. Στη

ζωή µας κάνουµε όλοι λάθη για τα οποία θα πρέπει να επιδει-
κνύουµε την ανδρεία, να τα παραδεχόµαστε, να ζητάµε συγ-
γνώµη και να µην επιµένουµε στο λάθος. Και επειδή δεν επιτρέ-
πουµε την οποιαδήποτε κηλίδα, από οποιονδήποτε, στην Ελλη-
νική Λύση και επειδή, πλέον, η πολιτική είναι µια πολύ σοβαρή
υπόθεση και δεν έχει να κάνει µε συναντήσεις «µεταξύ σας, “ΜΕ-
ΤΑΞΑ”» που τα λέτε, αλλά υπάρχουν βίντεο, τα οποία βίντεο δεν
µπορεί να τα διαψεύσει κανείς, ούτε να πεις ότι έξω βρέχει ενώ
έχει ηλιοφάνεια. Όταν λες συγκεκριµένα πράγµατα, είναι συγκε-
κριµένα πράγµατα. Το «τι ήθελα να πω» το «τι εννοούσα» µπορεί
να ήταν στο µυαλό σου και όχι στην πραγµατικότητα.

Και επειδή αυτός ο οποίος προσπάθησε να κηλιδώσει τον Πρό-
εδρό µας και τους Βουλευτές και την Ελληνική Λύση -ήταν και
παλιός δικαστικός-, εµείς περιµέναµε να πει µια συγγνώµη, «συγ-
γνώµη, λάθος», τι πιο ωραίο, «λάθος», «συγγνώµη, λάθος», προ-
χωράµε, η ζωή συνεχίζεται. Μίλησε για λάθος και κριτική πολιτι-
κή. Εµείς θα του απαντήσουµε κάτι από τον Κικέρωνα: «Κάθε άν-
θρωπος µπορεί να κάνει ένα λάθος. Μόνο ένας πολιτικά ανόητος
επιµένει στο ίδιο λάθος». Ή, λοιπόν, έχει κάνει λάθος, οπότε ως
πολιτικός είναι ανεπαρκής ή λέει ψέµατα. Να ενηµερώσω ότι το
να λες ψέµατα δεν είναι καθόλου χριστιανικό. Του αφιερώνουµε,
λοιπόν και έναν Γκαίτε και κλείνουµε µε αυτό: «Θέλεις να γίνεις
µεγάλος; Πάψε να είσαι µικρός», πολιτικά τουλάχιστον. Και δυ-
στυχώς, στην πράξη αποδεικνύεται ότι είστε πάρα πολύ µικροί
µπρος στο µέγεθος της Ελληνικής Λύσης.

Εµείς έχουµε µια βάση χιλιάδων ανθρώπων που µας ακολου-
θούν από το 2016 σε τέσσερις εκλογικές αναµετρήσεις και βγή-
καµε αλώβητοι και νικητές. Εσείς είστε καθ’ υπόδειξη κέντρων
κόµµατα. Λένε τι να ψηφίσουν και πάνε και ψηφίζουν. Εµείς είµα-
στε ειλικρινείς, είµαστε έτοιµοι, είµαστε διάφανοι, είµαστε καθα-
ροί πατριώτες.

Για το θέµα των ταυτοτήτων να σας ενηµερώσω -γιατί µάλλον
εκεί στα καταγώγια που µαζεύεστε δεν ξέρω τι κάνετε- ότι από
τον Αύγουστο του 2023 η Ελληνική Λύση έχει καταθέσει πρόταση
νόµου για τις ταυτότητες, το τσιπάκι, τη µη υποχρεωτική προ-
σθήκη ηλεκτρονικού κυκλώµατος. Παιδιά ας σας τα πει κάποιος,
αν όχι εσείς, οι συνεργάτες σας, για τον Θεό! Πάµε στα σοβαρά
τώρα, γιατί και πολύ ασχολήθηκα.

Κύριε Μπούγα, κύριε Υπουργέ, ως Κυβέρνηση σας ρωτάω,
έχετε συνειδητοποιήσει, έχετε αντιληφθεί -πραγµατικά όµως- τι
συµβαίνει αυτή τη στιγµή στη Θεσσαλία; Έχετε καταλάβει το µέ-
γεθος, τις διαστάσεις της τραγωδίας; Έχετε καταλάβει ότι οι κά-
τοικοι εκεί, κύριε Υπουργέ, έχουν καταστραφεί, έχουν χάσει τα
πάντα; Αυτό που συνέβη, λοιπόν, στη Θεσσαλία, αυτή η τεράστια
καταστροφή, οι ζωές που χάθηκαν, το βιος, τα χιλιάδες στρέµ-
µατα που καταστράφηκαν, που βούλιαξαν, όλα αυτά εσείς τα
βλέπετε ως µια τυπική διαδικασία ΠΝΠ, µια πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου είναι το βάλσαµο στις πληγές των ανθρώπων
αυτών; Μιλάµε για τεράστιες καταστροφές. Τα στρέµµατα των
εκτάσεων που βούλιαξαν ξεπερνούν τα επτακόσιες πενήντα χι-
λιάδες. Πρόκειται για τεράστια µεγέθη. Μιλάµε για τεράστιες
εκτάσεις που πληµµύρισαν και καταστράφηκαν, εκτάσεις καλ-
λιεργήσιµων εκτάσεων µε σοδειές, µε σιτηρά, µε βαµβάκι, µε
αχλάδια, µε µήλα, µε αγροδιατροφικά προϊόντα, οπωροκηπευ-
τικά προϊόντα, τα πάντα καταστράφηκαν ολοσχερώς, σπίτια, ολό-
κληρα χωριά κατέρρευσαν και να µην πάω στο ζωικό κεφάλαιο,
πάνω από εβδοµήντα χιλιάδες αιγοπρόβατα, πάνω από έξι χιλιά-
δες βοοειδή, πάνω από είκοσι χιλιάδες χοίροι και οι απώλειες στα
πτηνά ξεπερνούν τις εκατόν τριάντα χιλιάδες. Η απάντηση, λοι-
πόν, σε αυτόν τον όλεθρο που περιέγραψα είναι η ΠΝΠ. Οι ζηµιές
είναι τόσο µεγάλες, η καταστροφή είναι τόσο σαρωτική µέχρι και
στον Θερµαϊκό Κόλπο, κύριε Υπουργέ, για τον Θεό δηλαδή, ξε-
βράστηκε ένα βοοειδές. Για να καταλάβετε γιατί µιλάµε, από πού
πήγε, πού ξεκίνησε και έφτασε στον Θερµαϊκό Κόλπο σε εµάς,
στη Θεσσαλονίκη πάνω. Εδώ δεν µιλάµε για ένα «σπάσιµο» ή µια
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απλή επιβράδυνση της αγροδιατροφικής αλυσίδας. Εδώ µιλάµε
για σχεδόν ολική καταστροφή. Το χειρότερο όλων, όπως έχω πει,
είναι αυτό που θα πω τώρα, ότι θρηνήσαµε και θύµατα, θρηνή-
σαµε απώλεια ανθρώπινων ζωών. Συνάνθρωποί µας έχασαν τη
ζωή τους.

Πάµε τώρα να δούµε τι έχει κάνει η Κυβέρνηση. Τι έκανε η Κυ-
βέρνηση; Τι έκανε η πολιτεία, εν πάση περιπτώσει, για την αντι-
µετώπιση αυτών των µεγάλων φυσικών καταστροφών; Διακη-
ρύττει µονίµως η Κυβέρνηση διάφορα µέτρα ανακούφισης, ότι
είναι στο πλευρό των πληγέντων, ότι δεν θα τους αφήσει µόνους
τους, παίζουν και τα κανάλια όλα καλά και νοµίζετε ότι έτσι θα
λυθεί το πρόβληµα. Συσκέψεις επί συσκέψεων, αγώνες και µάχες
που δίνει η Κυβέρνηση -έτσι λέτε, έτσι σας ακούµε εδώ-, οι ειση-
γητές σας, οι Βουλευτές σας, οι Υπουργοί, εσείς. Πραγµατικά
πόσο νοιαστήκατε, πόσο κοπιάσατε για τους ανθρώπους των πε-
ριοχών µε το να αναστείλετε τα µέτρα αναγκαστικής εκτέλεσης
µέχρι τις 10 Νοεµβρίου; Πω, πω τι κάνατε! Να µην πάρουν το
σπίτι του φουκαρά δηλαδή, που έχει βουλιάξει µέσα στη λάσπη.
Μέχρι τις 10 Νοέµβρη να αναστείλουµε τους πλειστηριασµούς!
Φοβερό! Μου έρχεται να χειροκροτήσω µε θέρµη. Απίστευτο!
Αλήθεια τώρα; Δεν µπορούσε να δώσει κάποιους επιπλέον έστω
µήνες; Δηλαδή µέχρι να καθαρίσουν τα σπίτια τους από τις λά-
σπες, να το παραδώσουν κουκλίστικο στα funds, να το πάρουν
έτοιµο το σπίτι, καθαρό σε έναν µήνα από τώρα.

Σήµερα έχουµε 18 Οκτωβρίου, σε λιγότερο από έναν µήνα δη-
λαδή, η αναστολή των µέτρων εκτέλεσης τέλος. Τι θα γίνει τότε;
Μας λέτε, λοιπόν, ότι σε λιγότερο από έναν µήνα -αυτό λέτε,
εκτός αν έχετε τέτοια πλάνα- που εκπνέει η προθεσµία και λήγει
το µέτρο, θα έχουν συνέλθει αυτοί οι άνθρωποι, θα έχουν ορθο-
ποδήσει αυτοί οι άνθρωποι, θα έχουν σταθεί στα πόδια τους, θα
έχουν ξεπληρώσει τα σπίτια τους και άρα µπορούν να αντιµετω-
πίσουν τον οποιοδήποτε πλειστηριασµό. Αν λέτε αυτό, είναι κάτι
άλλο, αλλά δεν νοµίζω να λέτε αυτό.

Θα έχει ολοκληρώσει η πολιτεία σε έναν µήνα από τώρα τους
ελέγχους, τις αυτοψίες στην περιοχή, τις εκθέσεις που πρέπει να
κάνει, τις καταγραφές, θα έχει αποζηµιώσει και θα πηγαίνουν όλα
ρολόι σε έναν µήνα από τώρα; Έτσι θα µπορούν οι τράπεζες σε
έναν µήνα από τώρα να παίρνουν τα σπίτια των ανθρώπων, οι
πλειστηριασµοί να συνεχίζονται σαν να µη συµβαίνει τίποτα και
τα funds να θησαυρίζουν πάνω -εδώ κυριολεκτικά, όµως, τώρα-
στον ανθρώπινο πόνο. Τι θα κάνετε; Θα δίνετε κάθε µήνα παρά-
ταση; Αυτό είναι λύση; Θα δίνετε κάθε µήνα παράταση;

Κοιτάξτε, γι’ αυτό και η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου,
αυτή η ΠΝΠ, έχει µόνο κάποιες υποτυπώδεις, το µίνιµουµ, το ελά-
χιστο, κάποιες αυτονόητες ρυθµίσεις, µε σύντοµη, όµως, ηµερο-
µηνία λήξης που απέχουν πραγµατικά από το µέγεθος των
φυσικών καταστροφών. Ο όλεθρος δεν αντιµετωπίζεται µε τέτοια
µέτρα, ηµίµετρα, σπασµωδικά, παροδικά µε µία ΠΝΠ.

Πείτε µας τώρα εδώ, πείτε σε εµάς, πείτε στους πληµµυροπα-
θείς, πείτε στους Έλληνες που µας ακούν, ποια είναι η στρατη-
γική σας; Στρατηγική θέλουµε, όχι µια ΠΝΠ δύο µέτρα, αναστολή
πλειστηριασµών για δύο µήνες και θα δούµε. Η στρατηγική της
Κυβέρνησης ποια είναι; Ποιο είναι το σχέδιο της Κυβέρνησης για
την ανασυγκρότηση της Θεσσαλίας; Σχέδιο θέλουµε. Ποιο είναι;
Θα πάρει ένα, δύο, τρία, τέσσερα χρόνια; Ποιο είναι το σχέδιο,
πείτε µας να ξέρουµε. Για ποια στρατηγική µιλάτε; Δεν µπορεί να
είναι στρατηγική όταν τρέχετε, κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνησή σας,
πίσω από τις καταστροφές, όταν τρέχετε να συµµαζέψετε τα
ασυµµάζευτα και το µόνο που κάνετε είναι να χειρίζεστε την κα-
τάσταση επικοινωνιακά. Γιατί µόνο αυτό κάνετε µε επιτυχία. Η
αντιµετώπιση µιας φυσικής καταστροφής δεν µπορεί να είναι µο-
νόδροµη. Ειδικά σε τέτοιας κλίµακας καταστροφές η στρατηγική
για την αντιµετώπιση -υπάρχει µια λέξη, κύριε Υπουργέ-είναι η
εξής: Πρόληψη. Πρόληψη, πρόληψη, πρόληψη! Είναι το «α» και
το «ω» σε τέτοιες στρατηγικές. Να την έχετε τη στρατηγική,
όµως, ώστε να µην θρηνούµε θύµατα, ώστε να µη βουλιάζουν
ολόκληρες περιοχές, ώστε να µην καταστραφούν ολόκληρες πε-
ριουσίες, σπίτια, ανθρώπινες ζωές. Και αν το φαινόµενο, όπως
λέµε, ήταν πραγµατικά ακραίο, να θρηνήσουµε λιγότερα ή καθό-
λου θύµατα, να είχαµε λιγότερες καταστροφές, λιγότερα σπίτια
βουλιαγµένα κ.λπ.. Πρόληψη, γιατί µετά είµαστε τελείως ανοχύ-

ρωτοι. Πού είναι, λοιπόν, τα µέτρα πρόληψης για τις φυσικές κα-
ταστροφές; Πείτε µας. Πού; Τι κάνατε για να προστατέψετε -η
Κυβέρνησή σας- τις ανθρώπινες ζωές, να ακυρώσετε τις περιο-
χές αυτές; Ποια προληπτικά µέτρα σχεδιάστηκαν; Πραγµατικά
ρωτάµε µε αγωνία. Πείτε µας τα προληπτικά µέτρα που υλοποι-
ήθηκαν και εφαρµόστηκαν πραγµατικά. Και επειδή τώρα έχει
γίνει αυτή η τεράστια καταστροφή, ποια µέτρα ενίσχυσης, ποιες
δράσεις, ποια προγράµµατα πραγµατικής υποστήριξης έχετε
δροµολογήσει ως Κυβέρνηση; Ούτε προληπτικά µέτρα έχετε
πάρει ούτε µέτρα πραγµατικής αντιµετώπισης αυτής της κατα-
στροφής έχετε πάρει.

Και ενώ από τη µία λέτε πόσο σηµαντική είναι η πρόληψη και
η ετοιµότητα απέναντι σε φυσικές καταστροφές, από την άλλη
έχετε έτοιµη τη δικαιολογία πάντα: «Κλιµατική αλλαγή». Το βρή-
καµε! Ή ο Πούτιν ή η κλιµατική αλλαγή θα φταίει σε ό,τι δεινό
υπάρχει.

Τώρα φταίει η κλιµατική αλλαγή. Και ύστερα από µια φυσική
καταστροφή, µετά από κάθε φυσική καταστροφή, λέτε πόσο ση-
µαντική είναι η πολιτική προστασία, η οποία τον Σεπτέµβρη του
2021 από Γενική Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας, αναβαθµί-
στηκε. Ερώτηση: Έγινε, λοιπόν, η πολιτική προστασία από το
2021 πιο αποτελεσµατική για τον πολίτη; Κάναµε και ολόκληρο
Υπουργείο. Προστατεύσατε αποτελεσµατικότερα τους πολίτες;
Ποιοι είναι οι µηχανισµοί για τα µέτρα λοιπόν της Πολιτικής Προ-
στασίας; Το «112»; Το «112»; Αυτό είναι το µέτρο της πολιτικής
προστασίας; Στέλνετε δηλαδή, ένα «112» και «φύγε κακό από τα
µάτια µου», «εγώ το έστειλα, αν προλάβεις φύγε να σωθείς»,
«εγώ έστειλα “112”». 

Πάµε και στο πρόγραµµα «ΑΙΓΙΣ», το µεγαλόπνοο αυτό σχέδιο,
το οποίο µας το παρουσίασε µε τυµπανοκρουσίες εδώ και ο
πρώην Υπουργός κ. Στυλιανίδης και ο κ. Μητσοτάκης. Μας έλεγε
ο κ. Μητσοτάκης από Βήµατος Βουλής την αξία αυτού του προ-
γράµµατος. Να σας πω κάτι; Μπαίνει το 2024 σε λίγους µήνες. Τι
έγινε το «ΑΙΓΙΣ»; Βγήκε ο κ. Κικίλιας προεκλογικά, ο ίδιος ο Υ-
πουργός του συγκεκριµένου Υπουργείου, και είπε ότι έχουµε
απορροφήσει µόνο το 1% από το «ΑΙΓΙΣ». Τι γίνεται ρε παιδιά; Τα
εκατοµµύρια, τα δισεκατοµµύρια, που είναι αυτά; Σχεδόν 2 δισε-
κατοµµύρια ευρώ, 1,97 δισεκατοµµύρια ευρώ. Το πρόγραµµα
«ΑΙΓΙΣ»!

Κοιτάξτε, το να ανεβαίνει εδώ ο Πρωθυπουργός και να λέει διά-
φορα ωραία όπως και οι Υπουργοί του, είναι πολύ εύκολο. Ουσία!
Σε ενάµιση µήνα µπαίνει το 2024. Το «ΑΙΓΙΣ» τρέχει από το 2021,
τότε παρουσιάστηκε. Ερώτηση, λοιπόν: Που είναι το «ΑΙΓΙΣ»; Και
έρχεται τώρα η Κυβέρνηση εκ των υστέρων, µε διάφορα υποτυ-
πώδη µέτρα, όπως περιέγραψε, ηµίµετρα ούτε καν µέτρα, να
λέτε ότι ανακουφίζετε και ότι συµπαραστέκεστε σε αυτούς τους
ανθρώπους που τα έχουν χάσει όλα. Τα έχουν χάσει όλα. 

Ξέρετε, το σηµαντικό σε αυτή την περίπτωση είναι όχι να το
λέτε, αλλά να το κάνετε πράξη. 

Ανέφερα προηγουµένως ότι τέτοιας κλίµακας φυσικές κατα-
στροφές έχουν επιπτώσεις –και θα το πάµε και κάπου αλλού
τώρα- και φυσικές αρνητικές συνέπειες όχι µόνο στις πληγείσες
περιοχές, αλλά και σε ολόκληρη τη χώρα. Και φυσικά, αναφέρο-
µαι στην πρωτογενή παραγωγή. Μιλάµε για καλλιεργήσιµες εκτά-
σεις, για µελισσοκοµία, ακόµα και για αλιείς που έχουν πάθει
τεράστια ζηµιά. Μεγάλο πλήγµα έχει δεχθεί ο αγροδιατροφικός
τοµέας.

Όλα αυτά έχουν ως αποτέλεσµα την έλλειψη των προϊόντων,
την αύξηση των τιµών, την ταλαιπωρία και τη δυστυχία της ελλη-
νικής οικογένειας, που δεν µπορεί να ανταποκριθεί. Ακόµα και
στις λαϊκές αγορές –αφήστε τα σουπερµάρκετ- που πάει ο κο-
σµάκης να ψωνίσει, οι τιµές είναι στο Θεό. Αυξάνονται συνέχεια.
Τα οπωροκηπευτικά έχουν ακριβύνει 50%, σπάει το ένα ρεκόρ
µετά από το άλλο.

Και εδώ έρχεται η Ελληνική Λύση και από το 2021 παρουσίασε
ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα ο Πρόεδρος µας, Κυριάκος Βε-
λόπουλος µε το οποίο έκρουσε τον κώδωνα του κινδύνου σε
όλους σας, να καθήσουµε τα κόµµατα κάτω, να ανατάξουµε τον
πρωτογενή τοµέα. Τίποτα. Δεν τρέχει τίποτα, όλα είναι καλά. Από
την πρώτη στιγµή επισηµάναµε πόσο σηµαντικό είναι οι πολιτικές
πρόληψης, η διορατικότητα, η στρατηγική -αυτό είναι η Ελληνική
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Λύση- γι’ αυτό που θα φάει ο Έλληνας στο τραπέζι του, κάθε
µέρα. Εισάγουµε τα πάντα και είναι λάθος να στηριζόµαστε µόνο
στον τουρισµό.

Τώρα; Ούτε τώρα να ανατάξουµε τον αγροτικό τοµέα και τη
µεταποίηση προϊόντων; Να το κάνουµε τώρα; Να µαζευτούµε
όλοι µαζί, έχουµε ειδικούς, έχουµε καταθέσει προτάσεις, µελέ-
τες, είµαστε έτοιµοι. Ελάτε να κουβεντιάσουµε! Για τον Θεό, δη-
λαδή!

Τώρα, λοιπόν, που έχουµε τη δραµατική συρρίκνωση του πρω-
τογενούς τοµέα, τα πράγµατα, δυστυχώς, θα επιδεινωθούν. Και
ξέρετε, αυτό το µπαράζ των ανατιµήσεων δεν έχει στεγανά. Δεν
πάει να βάζει ο Σκρέκας, κύριε Μπούγα, ταµπελάκια στα σουπερ-
µάρκετ; Δεν υπάρχουν στεγανά στο µπαράζ των ανατιµήσεων.
Πώς θα µπορέσουν οι συµπολίτες µας να αγοράσουν βασικά είδη
διατροφής; Πείτε µου. Πώς θα εξοφλήσουν τους λογαριασµούς
τους; Έρχεται και χειµώνας. Εγώ αναρωτιέµαι πώς θα ανταπο-
κριθούν αυτοί οι άνθρωποι, πώς θα διατηρήσουν οι άνθρωποι της
αγοράς τις επιχειρήσεις τους, τα µαγαζιά τους; Δηλαδή, µιλάµε
για απλά πράγµατα. Πώς θα µπορέσουν οι συµπολίτες µας να
σηκώσουν όλα αυτά τα βάρη για να σώσουν το σπίτι τους, για να
µη βγει στο σφυρί. Απλά πράγµατα, απλά πράγµατα. 

Όταν, λοιπόν, µας απαντήσει η Κυβέρνηση σε όλα αυτά τα
ερωτήµατα, πραγµατικά θα νιώσουµε µια ικανοποίηση. Μέχρι
τότε, όµως, πραγµατικά επιδεικνύετε καθηµερινά την αποτυχία
σας σε όλα. Και είναι κρίµα, γιατί η δική σας αποτυχία έχει συνέ-
πειες στην ανθρώπινη ζωή και ταλαιπωρούνται οι Ελληνίδες και
οι Έλληνες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ο Βουλευτής κ. Πέ-
τσας ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό για το
διάστηµα 10 έως 21 Οκτωβρίου 2023.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Τον λόγο τώρα έχει ο ειδικός αγορητής από την Κοινοβουλευ-

τική Οµάδα των Σπαρτιατών, ο κ. Πέτρος Δηµητριάδης. 
ΠΕΤΡΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν ξεκινήσω

την εισήγησή µου για το σχέδιο νόµου, θα ήθελα να εκφράσω
τον αποτροπιασµό µου και την καταδίκη της χθεσινής επίθεσης
στο νοσοκοµείο της Γάζας που προκάλεσε τον θάνατο πεντακο-
σίων αµάχων. Εµείς οι Σπαρτιάτες καταδικάζουµε την τυφλή βία
κατά αµάχων είτε κατά Ισραηλινών είτε κατά Παλαιστινίων. Θεω-
ρούµε ότι τέτοιες ενέργειες δεν συνάδουν στην εξοµάλυνση του
κλίµατος στη Μέση Ανατολή και δυστυχώς, θα συµβάλλουν στην
περαιτέρω κλιµάκωση. Είµαστε κατά της συλλογικής ευθύνης.
Δεν θεωρούµε ότι όλοι οι Παλαιστίνιοι πρέπει να θεωρούνται τρο-
µοκράτες ούτε να ταυτίζονται µε τη Χαµάς. Αυτό το λέµε δηµό-
σια.

Επί του σχεδίου νόµου τώρα. Σαράντα περίπου ηµέρες, λοι-
πόν, µετά από τις πληµµύρες και στο όριο της προθεσµίας που
υπάρχει για την κύρωση, που είναι σαράντα ηµέρες όπως πολύ
ορθά είπατε εχθές, µας φέρατε να κυρώσουµε από 10 Σεπτεµ-
βρίου µία ΠΝΠ, η οποία είναι ελλιπέστατη και ουσιαστικά για µας
δεν συµβάλει ουσιαστικά στην εξοµάλυνση, στη δικαίωση αλλά
και στην αποκατάσταση των ζηµιών. 

Και θα πω τους λόγους. Πρώτα από όλα µας λέτε για αναστολή
των πράξεων αναγκαστικής εκτέλεσης. Να σηµειώσω δε πως
όπως αναφέρεται µέσα στην ΠΝΠ είχαν διενεργηθεί πράξεις ανα-
γκαστικής εκτέλεσης µεταξύ 6 και 10 Σεπτεµβρίου. Δηλαδή, την
ώρα που γίνονταν οι πληµµύρες, γίνονταν πλειστηριασµοί. Κατά
την άποψή µας δεν θα έπρεπε να δροµολογηθούν καθόλου. Καλά
κάνετε και λέτε ότι θεωρούνται ως µη γενόµενοι, όµως, ας µη
είχαν διενεργηθεί εξαρχής. Τι νοµική θωράκιση είχαµε γι’ αυτό
το θέµα; 

Επίσης µας λέτε για αναστολή έως και τις 10 Νοεµβρίου. Και
θέλω να ρωτήσω: στις 10 Νοεµβρίου θα είναι όλα καλά; Θα έχουν
αποκατασταθεί τα πάντα; Θα έχουν διορθωθεί οι ζηµιές; Όλοι οι
θεσσαλοί θα έχουν ουσιαστικά ανακάµψει; Θα είναι έτοιµοι να

πληρώσουν τις υποχρεώσεις τους; Δεν νοµίζω. 
Μας είπατε, επίσης, ότι το κάνετε αυτό γιατί περιµένετε κά-

ποιες υπουργικές αποφάσεις, οι οποίες θα εκδοθούν µέχρι τις 10
Νοεµβρίου και θα έχουν ορίζοντα εξαµήνου. Δηλαδή, µέσα σε
ένα εξάµηνο, κύριε Υπουργέ, θα έχουν διορθωθεί τα πάντα στη
Θεσσαλία; Θα είναι όλα εντάξει; 

Εγώ µετέβηκα στη Θεσσαλία και ακόµη θυµάµαι την αγανά-
κτηση των κατοίκων και την αφόρητη δυσωδία πάνω από τον
κάµπο, από τα κουφάρια των ζώων, από τα σάπια φυτά και από
τα πάντα -είναι και συνάδελφοι µου εδώ και µπορούν να το επι-
βεβαιώσουν-, είδα µία ζηµιά που θα πάρει χρόνια να αποκατα-
σταθεί, τουλάχιστον µία διετία ή τριετία. 

Θα περίµενα, λοιπόν, από εσάς να µας φέρετε πολύ πιο γεν-
ναία µέτρα. Αναστολή των πλειστηριασµών για περίπου δύο χρό-
νια, απαλλαγή των φορολογικών βαρών και των δόσεων προς τις
τράπεζες στους πληγέντες που έχουν καταστραφεί οριστικά,
απαλλαγή από τους λογαριασµούς ΔΕΚΟ ή και γενναία µείωση
των λογαριασµών ΔΕΚΟ σε όσους έχουν πληγεί οριστικά. Δεν τα
είδαµε αυτά εδώ. Φέρτε τα, κύριε Υπουργέ και εµείς ευχαρίστως
να τα ψηφίσουµε και µε τα δύο χέρια. Δεν τα βλέπουµε όµως!

Ένα άλλο που θα ήθελα να πω είναι ότι λέτε για αναστολή πλει-
στηριασµών. Εγώ θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να φέρετε νοµοσχέ-
διο –το είπα και εχθές στην επιτροπή- που να προβλέπει την
αυτοδίκαιη προστασία της πρώτης κατοικίας για τα ευάλωτα νοι-
κοκυριά και κυρίως, να δίνει τη δυνατότητα ευνοϊκών ρυθµίσεων
σε ευάλωτους δανειολήπτες και όχι µε τον πτωχευτικό νόµο.

Και µάλιστα, από την εµπειρία µου ως δικηγόρος, κύριε Υ-
πουργέ, επειδή ασχολούµαι µε τα κόκκινα δάνεια, δεν λειτουργεί
και τόσο καλά ο πτωχευτικός νόµος. Η ενηµέρωση µου είναι ότι
έχουν γίνει περίπου εβδοµήντα χιλιάδες πλειστηριασµοί. Εάν
όντως λειτουργούσε ορθά, δεν θα υπήρχαν τόσοι πολλοί πλει-
στηριασµοί. Θεωρώ, λοιπόν, ότι θα πρέπει να το δείτε αυτό και
µάλιστα, κάνω και σχετικές ερωτήσεις για να έχω κάποια ενηµέ-
ρωση από εσάς, από το Υπουργείο Δικαιοσύνης.

Περαιτέρω θα ήθελα να πω ότι θα περίµενα η Κυβέρνηση να
έχει µια καλύτερη αντίληψη και ενσυναίσθηση του τι συµβαίνει
στη Θεσσαλία. Θα ήθελα να πω ότι ναι µεν µιλάτε για αναστολή,
δεν µας έχετε πει καθόλου, όµως, ποια είναι η στρατηγική σας
και το σχέδιό σας. Τι θα κάνετε δηλαδή; Πώς θα βοηθήσετε τους
πληγέντες; 

Να πω επίσης ότι λέτε για τα σφοδρά καιρικά φαινόµενα, αλλά
δεν µας είπατε ότι δεν υπήρξαν αντιπληµµυρικά έργα. Δεν το
είπα εγώ, το είπε ο κ. Αγοραστός που είναι απερχόµενος περιφε-
ρειάρχης, από την δική σας παράταξη. Δεν υπήρξε η ανάλογη
στρατηγική και η ανάλογη πρόληψη, δεν υπήρχε η αντίστοιχη ορ-
γάνωση πολιτικής προστασίας. Αυτά δεν τα είδαµε. Θα τα δούµε
στο µέλλον; Περιµένουµε βασικά. 

Επίσης, θα ήθελα να πω το εξής. Δεν µπορώ να καταλάβω σε
τι θα βοηθήσει αυτό που είπατε εχθές, ότι για περίπου τρεις
µήνες –αν θυµάµαι καλά µέχρι 31-12-2023- οι δόσεις των ενήµε-
ρων δανείων δεν θα ανασταλούν, δεν θα πληρώνονται, στους
ενήµερους δανειολήπτες. Θέλω να ρωτήσω το εξής. Ένας που
έχει καταστραφεί ολοσχερώς θα µπορεί µετά από το 2024 να
πληρώνει κανονικά τα δάνειά του; Δεν νοµίζω να έχει αποκατα-
σταθεί η ζηµιά εντός τριµήνου και να έχει ανακάµψει.

Τέλος, φυσικά, θα ήθελα να πω ότι µας φέρνετε µια ΠΝΠ από
10 Σεπτεµβρίου, η οποία µεταθέτει την ηµεροµηνία ανακοίνωσης
των συνδυασµών, ενώ έχουν ήδη διενεργηθεί οι δηµοτικές και οι
περιφερειακές εκλογές. Να σας πω την αλήθεια το θεωρώ ετε-
ροχρονισµένο. Θα περίµενα λόγω της επείγουσας φύσεως και
των δύο καταστάσεων να ερχόταν λίγο πιο νωρίς η όλη ιστορία
και όχι µετά από τη διενέργεια των εκλογών.

Ξέρετε και κάτι άλλο, επειδή ακούστηκε για κοµµατική εκµε-
τάλλευση και γενικότερα ότι θέλουµε να κάνουµε στείρα αντιπο-
λίτευση, να σας πω το εξής. Όχι, κύριε Υπουργέ. Εµείς θέλουµε
ουσιώδη µέτρα ανακούφισης, διότι θα έρθει ένας γνωστός µου
από τη Θεσσαλία, γιατί έχω γνωστούς στη Θεσσαλία και µάλιστα
στον Δήµο Παλαµά και ακόµη και σήµερα υπάρχει πρόβληµα µε
το πόσιµο νερό γιατί ακόµη το µεταφέρουν, και θα µου πουν: «Τι
ψήφισες στο Κοινοβούλιο;», θα πω: «Μην ανησυχείτε µέχρι τις 10
Νοεµβρίου θα είστε εντάξει, µετά, στις 11 Νοεµβρίου κάντε ό,τι
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νοµίζετε, δεν ξέρω τι θα κάνετε µετά. Εντός εξαµήνου θα υπάρ-
χουν κάποια µέτρα, αλλά µετά δεν ξέρω τι θα γίνει»; Αυτό θα πω;
Δεν µπορώ να το πω αυτό. Θα είναι σαν να τους κοροϊδεύω αν
ψηφίσω την ΠΝΠ, σαν να τους «δουλεύω» στα µούτρα.

Τέλος, θα ήθελα να πω και το εξής. Θα έπρεπε η Θεσσαλία να
στηριχθεί πιο ενεργά και πιο ουσιωδώς, διότι η Θεσσαλία αποτε-
λεί τον πυλώνα της πρωτογενούς παραγωγής η οποία συρρικνώ-
νεται -και αυτό µπορεί να διαπιστωθεί από τα στοιχεία της
ΕΛΣΤΑΤ- τα τελευταία χρόνια. Πρόκειται για µια πρωτογενή πα-
ραγωγή, κύριε Υπουργέ, η οποία δεν θα στηριχθεί µε υποτυπώδη
και ελλιπή µέτρα.

Τέλος, θα ήθελα να πω και το εξής. Θα ήθελα να παραφράσω
τη φράση ενός οµοϊδεάτη µου, του Ίωνος Δραγούµη, ο οποίος
πριν από περίπου έναν αιώνα είχε αναφερθεί στη Μακεδονία και
είχε πει: «Η Μακεδονία θα µας σώσει». Σήµερα, λοιπόν, εγώ ως
Μακεδών θα πω κάτι αντίστοιχο για τη Θεσσαλία: «Τρέξτε να σώ-
σετε τη Θεσσαλία γιατί η Θεσσαλία θα µας σώσει».

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε τον
κύριο συνάδελφο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µια ανακοί-
νωση προς το Σώµα:

Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την
έκθεσή της επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υποδοµών και
Μεταφορών: «Ενσωµάτωση της οδηγίας 2006/1/ΕΚ του Ευρωπαϊ-
κού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 18ης Ιανουαρίου 2006
για τη χρησιµοποίηση µισθωµένων οχηµάτων χωρίς οδηγό στις
οδικές εµπορευµατικές µεταφορές, όπως τροποποιήθηκε µε την
Οδηγία (ΕΕ) 2022/738 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου της 6ης Απριλίου 2022 και της Οδηγίας (ΕΕ) 2021/
1187 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 7ης
Ιουλίου 2021 περί µέτρων εξορθολογισµού για την προώθηση
της υλοποίησης του διευρωπαϊκού δικτύου µεταφορών και άλλες
διατάξεις για τις µεταφορές».

Τον λόγο τώρα έχει ο ειδικός αγορητής από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα της Νίκης κ. Γεώργιος Ρούντας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΥΝΤΑΣ: Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, αξιότιµε κύριε
Υπουργέ, αξιότιµοι κύριοι συνάδελφοι, πριν από οτιδήποτε θα
ήθελα να αναφέρουµε ότι είναι αδιανόητη η τυφλή βία. Αποτρο-
πιασµός, θλίψη και οδύνη είναι τα κυρίαρχα αισθήµατα στις καρ-
διές µας ύστερα από το χθεσινό τυφλό χτύπηµα στο νοσοκοµείο
που στοίχισε τις ζωές τόσων ανθρώπων. Όπου υπάρχει πόλεµος,
υπάρχει θλίψη, υπάρχει θηριωδία. Ευχόµαστε να φωτιστούν οι
καρδιές των ανθρώπων και να σταµατήσει όλη αυτή η κατα-
στροφή, να επικρατήσει η ειρήνη, η λογική, η αγάπη και η αλλη-
λεγγύη.

Η σηµερινή συζήτηση αφορά στην κύρωση µιας πράξης νοµο-
θετικού περιεχοµένου η οποία, παρεµπιπτόντως, να αναφέρουµε
ότι κυρώνεται στο όριο των σαράντα ηµερών, σύµφωνα και µε
την προβλεπόµενη συνταγµατική διάταξη και η οποία, όπως ρητά
αναφέρεται επίσης στην ανάλυση συνεπειών ρυθµίσεως, έχει
σκοπό την αντιµετώπιση µιας εξαιρετικά επείγουσας και απρό-
βλεπτης ανάγκης η οποία προέκυψε ύστερα από την πρόσφατη
θεοµηνία στην περιοχή της Θεσσαλίας. 

Το µέσο το οποίο κρίθηκε ότι πρέπει να χρησιµοποιηθεί για να
αντιµετωπιστεί η εν λόγω κατάσταση είναι η οριζόντια αναστολή
όλων των πράξεων αναγκαστικής εκτέλεσης επί κινητής και ακί-
νητης περιουσίας φυσικών και νοµικών προσώπων καθώς και νο-
µικών οντοτήτων.

Ναι µεν είναι προς τη σωστή κατεύθυνση µε την ευρύτερη λο-
γική, πλην όµως, θεωρούµε ότι είναι αξιοσηµείωτο ότι η εν λόγω
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου θέτει έναν χρονικό ορίζοντα
αναστολής των εν λόγω πράξεων αναγκαστικής εκτέλεσης παρά
πολύ περιορισµένο, κατά τη γνώµη µας, ο οποίος θεωρούµε ότι
ούτε αποδοτικός θα είναι, αλλά ούτε και αποτελεσµατικός.

Και τίθεται ένα ερώτηµα: Η παρούσα πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου είναι άραγε πράγµατι η προσήκουσα για την αντιµε-
τώπιση της εξαιρετικά κρίσιµης και έκτακτης ανάγκης και
καταστάσεως η οποία έχει δηµιουργηθεί; Αρκεί η συγκεκριµένη
χρονική περίοδος αναστολής των πράξεων αυτών αναγκαστικής

εκτέλεσης για να εξοµαλύνει την κατάσταση ή µήπως καταπίπτει
σε µια ψευδαίσθηση βοήθειας;

Η περιουσία των κατοίκων της Θεσσαλίας, όπως και πάρα πολ-
λών άλλων Ελλήνων, έχει ήδη τεθεί εδώ και πολύ καιρό σε πολύ
µεγάλη δοκιµασία λόγω της επέλασης των γνωστών funds τα
οποία αφανίζουν περιουσίες και ζωές. Ακολούθως, η επώδυνη
διαδικασία και δοκιµασία στην οποία υποβάλλονται οι περιουσίες
των Ελλήνων πολιτών, και εν προκειµένω της Περιφέρειας Θεσ-
σαλίας, είναι η ίδια η αµέλεια της πολιτείας, η έλλειψη προληπτι-
κών µέτρων αντιµετώπισης των φυσικών καταστροφών τις οποίες
όλοι γνωρίζαµε ότι µπορεί εν δυνάµει να παρουσιάζονταν, καθώς
και η ίδια η φυσική καταστροφή και πληµµύρα η οποία στο πέ-
ρασµά της ισοπέδωσε σχεδόν τα πάντα.

Οι εικόνες της καταστροφής είναι αδιανόητες. Είναι γνωστές
τοις πάσι. Όλοι έχουµε γίνει κοινωνοί αυτής της δραµατικής κα-
τάστασης. Μέχρι και σήµερα οι κάτοικοι των πληγεισών περιοχών
µε τους οποίους βρισκόµαστε σε διαρκή επαφή και άµεση επι-
κοινωνία µάς στέλνουν επιστολές απόγνωσης.

Την προηγούµενη εβδοµάδα για άλλη µια φορά βρέθηκα µαζί
µε εξαίρετους συναδέλφους και ένα εξαιρετικό επιτελείο συνερ-
γατών συγκεκριµένα στην περιοχή της Λαρίσης, όπου ιδίοις όµ-
µασι διαπιστώσαµε την τραγική κατάσταση. Τι να πω; Γιάννουλη,
εργατικές κατοικίες, παλιές και νέες, Νέα Σµύρνη, Άγιο Θωµά,
Φαλάνη, Κουτσόχερο, Δασοχώρι; Τι να περιγράψω; Ότι στην πε-
ριοχή της Φαλάνης το οδικό δίκτυο είναι διαλυµένο; Όπου πή-
γαινε το αυτοκίνητο λέγαµε: «Πού θα πέσουµε µέσα;» γιατί
υποχωρούσε το υπέδαφος. Τις καταστροφές στα σπίτια; Επίσης,
να επισηµάνω το σηµαντικότερο όλων, για να µην ξεχαστεί, ότι
έχουµε χάσει δεκαεπτά ανθρώπους. Είναι πραγµατικά δραµατικό
το γεγονός. Τι άλλο να προσθέσουµε; Ένα ιστορικό µνηµείο, ο
Άγιος Νικόλαος στην περιοχή της Φαλάνης του 16ου αιώνα ο
οποίος σαπίζει αυτή τη στιγµή που είναι ένα µοναδικό στολίδι
αυτή η εκκλησία ή το σχολείο, γυµνάσιο και λύκειο, της Φαλάνης,
το οποίο φιλοξενεί τριακόσια πενήντα παιδιά τα οποία έχουν πάει
σε άλλο σχολείο γειτονικής περιοχής, το οποίο σαπίζει αυτή τη
στιγµή;

Σε πολλές από τις προαναφερθείσες περιοχές οι άνθρωποι
µάς άνοιξαν τα σπίτια τους, µας έβαλαν µέσα και είδαµε µε τα
µάτια µας την καταστροφή. Ακόµη και τώρα φαίνεται η στάθµη
του νερού στους τοίχους. Οι δρόµοι δεν έχουν καθαριστεί. Πού
θα µείνουν όλοι αυτοί οι άνθρωποι; Έρχεται χειµώνας.

Δεν υφίστανται κυβερνητικά κλιµάκια στους δρόµους έστω για
να δώσουν µια ψυχική συνδροµή στους πολίτες αυτούς, να τους
κατευθύνουν µε κάποιο τρόπο. Και είναι πάρα πολλές οι περιπτώ-
σεις ανθρώπων οι οποίοι κατ’ ιδίαν και µε επιστολές µάς ενηµε-
ρώνουν καθηµερινά ότι ακόµη δεν έχει πιστωθεί στους λογαριασ-
µούς τους αυτό το βοήθηµα των περίπου 6.000 ευρώ. Ηλικιωµέ-
νοι, άτοµα µε ειδικές ανάγκες, ολόκληρες οικογένειες, τρίτεκνοι
και πολύτεκνοι. Πού θα πάνε όλοι αυτοί οι άνθρωποι; Τι θα κά-
νουν; Όµως και αυτό το ποσό τι θα µπορούσε να συνεισφέρει; Η
ζηµιά είναι τεράστια, χιλιάδες επί χιλιάδων ευρώ. Ζώα, καλλιέρ-
γειες, ζωοτροφές, µηχανήµατα τεράστιας αξίας. Μακάρι, πρα-
γµατικά, να ήταν εδώ οι φωνές όλων των Λαρισαίων, και γενικά
όλων των κατοίκων της Περιφέρειας Θεσσαλίας και όλων των
υπόλοιπων Ελλήνων που έχουν πληγεί είτε από τις φωτιές είτε
από τις πληµµύρες, για να ακουστεί αυτή η δραµατική κατά-
σταση.

Έγιναν κινήσεις από την πλευρά της Κυβερνήσεως προς αντι-
µετώπιση του φαινοµένου, δεν λέµε, αλλά είναι αρκετές αυτές οι
κινήσεις; Επαρκούν; Είναι γενναία τα µέτρα; Πραγµατικά καλο-
προαίρετα περιµένουµε να δούµε τι θα γίνει στην πράξη και να
δούµε αν η βοήθεια που θα έρθει θα είναι όντως γενναία.

Έχουν, µήπως, απαλλαγεί από τις οφειλές προς τις ΔΕΚΟ;
Έχει µήπως γίνει η αναστολή των φορολογικών υποχρεώσεων;
Μήπως έχει εξασφαλιστεί η προστασία της εργασίας στις πλη-
γείσες περιοχές; Μήπως έχει υπάρξει ρύθµιση και αναστολή των
ασφαλιστικών εισφορών; Ξέρετε, ο χρόνος περνάει και η αξιο-
πρέπεια και η υποµονή όλων αυτών των πραγµατικά ηρωικών κα-
τοίκων δοκιµάζεται µέρα µε την ηµέρα.

Δεν µπορούν αυτοί οι άνθρωποι να στηρίζονται συνεχώς σε
αυτή την ανθρωπιστική βοήθεια. Και ξέρετε οι αρνητικές συνέ-
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πειες δεν είναι µόνο σε ζωντανό χρόνο, έχουν γεωµετρική πρό-
οδο. Το δυσχερές αποτέλεσµα, τη δυστυχία θα τη δούµε στο µέλ-
λον. 

Οι πολίτες, πραγµατικά, µεταφέρουν ένα αίτηµα και ζητούν να
επανεξετάσετε το ζήτηµα της αποζηµιώσεως των κατοικιών οι
οποίες θεωρούνται δευτερεύουσες, καθώς επίσης και το ζήτηµα
της αποζηµιώσεως των υπογείων. Είναι πάρα πολλές αυτές οι πε-
ριπτώσεις. Οι άνθρωποι αυτοί στα υπόγεια είχαν ολόκληρες πε-
ριουσίες, είχαν το βίο τους. Σας µεταφέρω, λοιπόν, αυτή την
έκκληση αυτών των ανθρώπων. Βοηθήστε τους! 

Και ξέρετε είναι εντελώς αντιφατικό από την µία πλευρά να δια-
βάζουµε στην ανάλυση συνεπειών ρυθµίσεως ότι η κατάσταση
αυτή χαρακτηρίζεται ως εξαιρετικά πρωτόγνωρη και επείγουσα
και από την άλλη να τίθεται ένας τόσο αυστηρά περιορισµένος
χρόνος αναστολής των πράξεων αναγκαστικής εκτελέσεως. Δη-
λαδή, όταν θα παρέλθει η προθεσµία της 10ης Νοεµβρίου και
έρθει η επόµενη µέρα η 11η Νοεµβρίου θα είναι τακτοποιηµένη η
κατάσταση; Θα είναι οικονοµικά εύρωστοι οι πολίτες και πάνω σε
αυτούς θα επιτραπεί να γίνουν πράξεις αναγκαστικής εκτέλεσης,
όπως παραδείγµατος χάριν πλειστηριασµοί; Είναι αυτό λογικό;
Είναι φυσιολογικό; Έρχεται χειµώνας, αυτοί οι άνθρωποι τι θα
κάνουν; Και, δυστυχώς, πάλι τα funds θα πλουτίσουν εις βάρος
του ανθρώπινου µόχθου ,αν επιτρέψουµε να γίνει κάτι τέτοιο. 

Η θεσσαλική γη, η εθνική βάση της πρωτογενούς παραγωγής
και µια µοναδική πηγή ανάπτυξης για όλη την Ελλάδα σχεδόν
αχρηστεύθηκε, για να µην πω ολοκληρωτικά. Οι αγρότες κατα-
στράφηκαν, επίσης, το ίδιο. Το ηθικό τους έχει καταρρακωθεί.
Πάρα πολλοί νέοι σκέφτονται αυτή τη στιγµή που µιλάµε να εγκα-
ταλείψουν την εστία τους και να πάνε σε άλλα µέρη. Έπονται, δυ-
στυχώς ,χειρότερα. 

Ως Νίκη ζητούµε να ανασταλούν όλα τα µέτρα της αναγκαστι-
κής εκτέλεσης, τουλάχιστον, µέχρι και το τέλος του 2024. Οτιδή-
ποτε άλλο επί του συγκεκριµένου ζητήµατος θεωρούµε ότι είναι
προχειρότητα και ότι δεν πρόκειται να τελεσφορήσει. Θεωρούµε
ότι είναι ελλιπές, ατελέσφορο και µη αποδοτικό το εν λόγω µέτρο
δεδοµένης και της πολύ µικρής χρονικής διάρκειας και προτεί-
νουµε ξανά να ληφθεί µία νοµοθετική πρωτοβουλία, η οποία να
αναστείλει αυτά τα µέτρα, τουλάχιστον, µέχρι και το τέλος του
2024. 

Σας παρακαλούµε να βοηθήσετε όλους τους κατοίκους. 
Σας ευχαριστώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νίκης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε τον

κύριο συνάδελφο. 
Τον λόγο τώρα έχει ειδική αγορήτρια από την Κοινοβουλευτική

Οµάδα της Πλεύσης Ελευθερίας, η κ. Καραγεωργοπούλου. 
ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Ηµέρα αποτροπιασµού σήµερα µε τη βία και τον θάνατο αµά-

χων που συνεχίζεται ανηλεώς σε όλο τον κόσµο Ναγκόρνο - Κα-
ραµπάχ, Αρµένιοι, γενοκτονία, διωγµός, Παλαιστίνη και Ισραήλ,
Ισραήλ και Παλαιστίνη. Η σκέψη µας και η αγωνία µας είναι µαζί
τους.

Θα αναφερθώ στο παρόν νοµοσχέδιο. Αποτελείται από δύο
άρθρα και καλούµαστε να τοποθετηθούµε για αυτά. Μας έµεµψε,
µάλιστα, ο κύριος Υφυπουργός που επεκταθήκαµε στη συλλογι-
στική που σας οδήγησε στην πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
και δεν περιοριστήκαµε στην επεξεργασία των δύο αυτών άρ-
θρων. 

Κύριοι συνάδελφοι, όµως, δεν µπορεί κανείς να µιλάει για λήψη
µέτρων προστασίας των πληγέντων από τους πλειστηριασµούς
λόγω της κακοκαιρίας «Daniel», αν δεν υπογραµµίζει την υποκρι-
σία που αναδύει η υπό κρίση διάταξη, όταν καλούµαστε να απο-
µονώσουµε ένα πρόβληµα ανάµεσα σε πλήθος άλλων που
επέφερε όχι µόνο ένα έντονο καιρικό φαινόµενο, αλλά οι ελλειµ-
µατικές υποδοµές, η ανυπαρξία προληπτικών µέτρων αναχαίτι-
σης του κακού και η απουσία σας µετά το γεγονός της καταστ-
ροφής. Ό,τι συµβαίνει ακόµα και τώρα που µιλάµε εξελίσσεται
υπό το βλέµµα της τεχνικής σας συµβούλου, της Παγκόσµιας
Τράπεζας µε τις απαιτήσεις για µετάβαση σε ψηφιακή εποχή που
εξυπηρετεί την αρπαγή της ιδιωτικής και της δηµόσιας περιου-

σίας, µε την επέλαση ακόµα της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπε-
ζας που µε το όχηµα της αύξησης των επιτοκίων των στεγαστι-
κών δανείων εξουδετερώνει και τους τελευταίους σκληρά αντι-
στεκόµενους δανειολήπτες, στερώντας τους τη δυνατότητα άµυ-
νας. Στην πραγµατικότητα µιλάµε για την επέλαση των ξένων
αποικιοκρατών, της συντονισµένης ελίτ που υπηρετείτε πιστά επι-
βάλλοντας σε όλους εµάς τους όρους και προϋποθέσεις επιβίω-
σης ή αφανισµού µε την υποταγή στους τρόπους που επιλέγουν
και επιλέγετε. 

Μετά την καταστροφή στην οποία συνετέλεσαν η µη συντή-
ρηση και η ανυπαρξία αντιπληµµυρικών υποδοµών, η οποία είχε
ως αποτέλεσµα όχι µόνο την πλήρη απαξίωση της ζωής πολλών
συµπολιτών µας, αλλά θα αλλάξει δραµατικά την οικονοµία ολό-
κληρης της χώρας, καθώς ένα τεράστιο ποσοστό φυτικής και ζωι-
κής παραγωγής δεν είναι δυνατόν να αναπληρωθεί προσφέρεται
δήθεν το ευεργέτηµα της αναστολής διενέργειας πράξεων ανα-
γκαστικής εκτέλεσης κατά πολιτών που ακόµη δεν έχουν βγάλει
τους τόνους λάσπης από τα σπίτια τους, που ακόµα συλλέγουν
τα πτώµατα των κοπαδιών τους. 

Πότε; Έως τις 10 Νοεµβρίου, αυτή την αναστολή δίνετε. Μέσα
σε µια τρίµηνη προθεσµία οι άνθρωποι αυτοί που θρήνησαν τον
χαµό των αγαπηµένων τους προσώπων, που ακόµη µοιρολογούν
την απώλεια των αιγοπροβάτων, των µελισσιών, των δέντρων,
των σιτοβολώνων τους, τους κόπους µιας ζωής µέσα στο έλεος
της δικής σας οργανωµένης κρατικής αδιαφορίας, που έχουν
απωλέσει ακόµη και την ίδια δυνατότητα να έχουν πρόσβαση σε
πόσιµο νερό θεωρείτε πως είναι ανθρωπίνως δυνατόν να αντα-
ποκριθούν στις υποχρεώσεις ικανοποίησης των σαρκοφάγων δα-
νειστών τους, των τραπεζικών ιδρυµάτων και funds;

Στον αντίποδα αυτής της θλιβερής κατάστασης η Γενική Γραµ-
µατέας Διαχείρισης Ιδιωτικού Χρέους δήλωσε προχθές πως
άνοιξε η ηλεκτρονική διαδικασία του Κώδικα Δεοντολογίας, ενός
νέου πλαισίου εξωδικαστικής επίλυσης µεταξύ πιστωτικού ιδρύ-
µατος, εταιρείας διαχείρισης και οφειλέτη σύµφωνα µε τον ν.
4738/2020. Μια βιτρίνα, δηλαδή. Άνθρωποι που αδυνατούν να
εντοπίσουν τα όρια των αγορών τους, που έχουν γίνει λίµνες,
πώς µπορούν να συντάξουν τοπογραφικό διάγραµµα για να µπο-
ρέσουν να υποβάλουν ενστάσεις για το αµφισβητούµενο εµπρά-
γµατο δικαίωµά τους στο Κτηµατολόγιο, το οποίο επίσης χαρίζει
µια απελπιστικά σύντοµη προθεσµία προς τούτο; 

Ήδη στη Θεσσαλία αναρτήθηκαν οι χάρτες του Κτηµατολογίου
και καλούνται οι πολίτες εκείνοι που στερούνται όχι µόνο στέγης
αλλά και όλων των υπαρχόντων τους, να καταθέσουν ενστάσεις.
Σύµφωνα µε προχθεσινό δηµοσίευµα η Κυβέρνηση εκτιµά ότι στη
Μαγνησία επανήλθε η κανονικότητα και αποφασίστηκε να γίνει
ανάρτηση στο Κτηµατολόγιο στις πληγείσες περιοχές της Κάρ-
λας, του Ρήγα Φεραίου, του Αλµυρού και του νοτίου Πηλίου. 

Σηµειώνει ο Οργανισµός του Κτηµατολογίου: «Η ανάρτηση
είναι πιο σοβαρή διαδικασία, διότι µε αυτή ενηµερώνονται οι πο-
λίτες και µπορούν να κάνουν ενστάσεις και να καταθέσουν συ-
µπληρωµατικά δικαιολογητικά και τοπογραφικά». Η ανάρτηση,
όµως, γίνεται αποκλειστικά ηλεκτρονικά. Και αυτή τη στιγµή οι
κάτοικοι της Μαγνησίας τους οποίους εσείς σκέφτεστε τόσο που
αναστέλλετε όλη αυτή τη διαδικασία και την επικυρώνετε σή-
µερα, ειδικότερα στο νότιο Πήλιο, αντιµετωπίζουν σοβαρά προ-
βλήµατα επιβίωσης. Όχι µόνο δεν µπορούν να προχωρήσουν σε
ηλεκτρονικές ενστάσεις ή να καταθέσουν συµπληρωµατικά έγ-
γραφα, δεν έχουν καν υπάρχοντα. Ενώ οι πολίτες αναµένουν τις
6.000 ευρώ για να ξεκινήσουν να στήνουν πάλι το νοικοκυριό
τους, θα πρέπει να αναζητήσουν υπολογιστή, µε τους κωδικούς
taxis να προχωρήσουν σε έλεγχο των συµβολαίων τους και του
τοπογραφικού. 

Πού θα βρουν, λοιπόν, τα συµβόλαιά τους που έχουν πνιγεί
στις λάσπες; Πού θα βρουν τα τοπογραφικά τους; Πώς είναι εφι-
κτό άνθρωποι που στερούνται των στοιχειωδών µέσων επιβίω-
σης, να µπορέσουν να δώσουν εντολές σε ειδικούς επιστήµονες
να συντάξουν τοπογραφικά και να ξεκινήσουν από το µηδέν για
αυτή τη διαδικασία; 

Το Τεχνικό Επιµελητήριο Μαγνησίας, κατανοώντας τα µεγάλα
προβλήµατα, έστειλε επιστολή στον αρµόδιο Υφυπουργό σας
Ψηφιακής Διακυβέρνησης, τον κ. Κωνσταντίνο Κυρανάκη, ο ο-
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ποίος δεν είναι καν εδώ, ζητώντας την παράταση της διαδικασίας
ανάρτησης για να µπορέσουν να σταθούν ξανά οι πολίτες στα
πόδια τους και να γίνει σωστά η καταγραφή της περιουσίας τους. 

Πώς θα ανταποκριθούν, λοιπόν, στις υποχρεώσεις τους εν
γένει; Ή µήπως η πολιτεία δεν επιθυµεί οι Έλληνες να καταφέ-
ρουν να διασώσουν τις περιουσίες τους; Μήπως εξυπηρετεί να
µη δηλώσουν τα εµπράγµατα δικαιώµατά τους στο ελληνικό Κτη-
µατολόγιο ή ακόµα εξυπηρετεί να µην αποτραπεί η αναγκαστική
εκτέλεση, αλλά να φαίνεται ότι τους δόθηκε η µεγάλη ευκαιρία
να διασώσουν ό,τι µπορούν χάριν της πληµµύρας και της νέας
προθεσµίας που τους δίνετε γενναιόδωρα δήθεν; Όλα τούτα γί-
νονται µέσα στο ανάλγητο, αντιφατικό πλαίσιο της κυβερνητικής
πολιτικής. 

Συµµορφώνεται η κυβερνώσα πολιτεία στις αποφάσεις του
Ελεγκτικού Συνεδρίου που έχουν απασχολήσει για βαρύγδουπες
υποθέσεις τη δικαιοσύνη, ενώ στον ίδιο χρόνο δηλώνουν οι
Υπουργοί σας ότι δεν χαράσσουν τα δικαστήρια τη δηµοσιονο-
µική πολιτική του κράτους. Η ίδια, όµως, κυβερνώσα πολιτεία εµ-
φανίζεται αρωγός στην καταλήστευση του χειµαζόµενου ελληνι-
κού λαού από τις τράπεζες, δανειστές και funds, όταν κρυπτό-
µενη πίσω από τις πλάτες του διοικητή της Τράπεζας της Ελλά-
δας αποφεύγει να νοµοθετήσει, να χαράξει την πολιτική του
κράτους δικαίου που επιβάλλεται, επαφιέµενη στην πρόσφατη
απόφαση της πλήρους ολοµέλειας του Αρείου Πάγου που επι-
τρέπει στα funds να εφαρµόζουν αντισυνταγµατικά, επιλεκτικά,
διατάξεις αµφοτέρων των νόµων.4354/2015 και 3156/2003, έτσι
ώστε αυτά να λειτουργούν ασύδοτα, υποκαθιστώντας και δια-
γκωνίζοντας την πολιτεία, η οποία επίσης οφείλει να προστατεύει
τον αδύναµο πολίτη. 

Γιατί άραγε συµβαίνει να υιοθετείτε την προθεσµία της ασφυ-
κτικής πίεσης υπό το βάρος του χρόνου της 10ης Νοεµβρίου σε
µια περίοδο που αµφισβητείται η συνταγµατικότητα της µε αριθ-
µό 1/9-2-2023 απόφασης της πλήρους ολοµέλειας του Αρείου
Πάγου, η οποία απεφάνθη υπέρ της δυνατότητας των εταιρειών
διαχείρισης ταµείων επιλεκτικής κατά το δοκούν χρησιµοποίησης
στοιχείων των δύο νόµων που προανέφερα; Είναι δύο ειδικοί
νόµοι που εξυπηρετούν διαφορετικούς µεταξύ τους σκοπούς,
ρυθµίζουν διαφορετικά αντικείµενα, µε διαφορετικές προϋποθέ-
σεις και διαδικασία, χωρίς να είναι ένας νόµος υπέρτερος του
άλλου, εποµένως και δεν µπορούν οι διατάξεις του ενός νόµου
να συµπληρωθούν ή να εφαρµοστούν αναλογικά στον άλλο. 

Επειδή, λοιπόν, επίκειται η εκδίκαση του ζητήµατος σε πιλοτική
δίκη που θα διεξαχθεί ενώπιον του Συµβουλίου της Επικρατείας,
είναι σαφές και εξόχως προβληµατικό το γεγονός ότι αν το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας διαφωνήσει µε την προαναφερθείσα µε
αριθµό 1/9-2-2023 απόφαση, η υπόθεση αυτή θα επιλυθεί στο
ανώτατο ειδικό δικαστήριο. 

Και ενόσω επικρατεί, λοιπόν, αµηχανία και προβληµατισµός για
την έννοµη τάξη και την αποδοχή της εν λόγω απόφασης ως πα-
ράγουσα δίκαιο και νοµιµοποιούσα τις παράνοµες πρακτικές των
τραπεζών και των funds που επελαύνουν στην περιουσία µε κα-
τασχέσεις και πλειστηριασµούς και αθέµιτες πρακτικές, όπως η
άρνηση διαπραγµάτευσης µε τον δανειολήπτη ή η αποστολή επι-
στολών µε τις οποίες ζητούν το σύνολο του υπολοίπου του δα-
νείου, αν και ο δανειολήπτης έχει προβεί στη ρύθµισή του µε την
τράπεζα, ρύθµιση που δεν αναγνωρίζει η εταιρεία διαχείρισης,
αρνείστε να νοµοθετήσετε µε τρόπο που να συνδράµετε πραγµα-
τικά τον πληγέντα από κάθε είδους φονική καταστροφή, ακόµα
και αν αυτή δεν έχει το ένδυµα της πληµµύρας ή της πυρκαγιάς
αλλά ξεκινά από την εποχή των µνηµονίων και της παρατεταµέ-
νης κρίσης. 

Γιατί δεν νοµοθετείτε, λοιπόν, µε γνώµονα το συµφέρον των
αδίκως κατατρεγµένων δανειοληπτών που συχνά σας βολεύει να
χαρακτηρίζετε «στρατηγικούς κακοπληρωτές»; Καλείτε την
Εθνική Αντιπροσωπεία να ψηφίσει τη µικρή αναστολή λήψης µέ-
τρων αναγκαστικής εκτέλεσης κατά των υπερήµερων δανει-
οληπτών, περνώντας το µήνυµα ότι αν δεν είχε συµβεί η καταστ-
ροφή από καιρικό φαινόµενο θα έκανε να υποστούν τις συνέπειες
της υπερηµερίας τους. Αλλά αποκρύπτετε τεχνηέντως ότι οι βαλ-
λόµενοι από τις τράπεζες και τις εταιρείες διαχείρισης απαιτή-
σεων καλούνται καθηµερινά να αποκρούσουν παραβατικές και

ανάρµοστες συµπεριφορές που οι επισπεύδοντες τα µέτρα ανα-
γκαστικής εκτέλεσης επινοούν για να υφαρπάξουν την περιουσία
τους. 

Παράδειγµα της ίδιας ανάλγητης πολιτικής σας αποτελεί και
η φενάκη του εξωδικαστικού µηχανισµού που σαφώς δεν λει-
τούργησε και πολύ λίγες αιτήσεις πέρασαν τον πήχη των προ-
ϋποθέσεων, µε αποτέλεσµα οι οφειλέτες να ρυθµίσουν τα χρέη
τους. Παράδειγµα αποτελεί η επιβολή συνθηκών σκότους και
τρόµου στη σχέση του δανειολήπτη µε το fund που απέκτησε τις
απαιτήσεις της τράπεζας και µαζί τα δικαιώµατα. Αποκρύπτετε
τις παράνοµες πρακτικές τους. Αδυναµία συµφωνίας λόγω άρ-
νησης της εταιρείας διαχείρισης να έρθει σε διαπραγµάτευση
του χρέους. Η πολιτεία απούσα. Καµµία κύρωση για τις τράπεζες
και τις εταιρείες διαχείρισης απαιτήσεων. 

Μάλιστα η κοντόφθαλµη συνολική αντιµετώπιση ισχύει υπό το
πρίσµα µιας αµφίβολης διάκρισης των πληµµυροπαθών. Ποιοι δι-
καιούνται να χαρακτηριστούν πληγέντες; Ποιοι είναι οι δικαιούχοι
που πιστοποιούνται ως πληγείσες επιχειρήσεις; Απαιτούνται βε-
βαιώσεις της περιφέρειας και εντάσσονται στο πλαίσιο της κρα-
τικής αρωγής προς τις πληττόµενες επιχειρήσεις, καθώς και τα
φυσικά πρόσωπα τα οποία πιστοποιείται ότι έχουν υποστεί ζηµιές
της κατοικίας τους. Αληθεύει ότι δεν θεωρούνται ως πληγέντες
οι πολίτες των οποίων η κατοικία πληµµύρισε λόγω κατάρρευσης
της στέγης, καθόσον η ζηµιά ή η καταστροφή αποδίδεται σε
πληµµελή καταστροφή; 

Ύστερα τάσσετε προθεσµίες για τη λήψη αποζηµιώσεων ή
ακόµα και για την εφαρµογή των δήθεν ευεργετικών µέτρων εξαι-
ρέσεων από τα µέτρα αναγκαστικής εκτέλεσης, βασανίζοντας
τους πολίτες που έχουν πραγµατική ανάγκη από προστασία, δη-
µιουργώντας ναρκοπέδια απόρριψης των αιτήσεων τους, όπως
είχε συµβεί από την αποτυχηµένη διαδικασία του εξωδικαστικού
µηχανισµού που κόβει χιλιάδες περιπτώσεις διότι δεν πληρούν
τα κριτήρια ένταξης. 

Στον ίδιο χρόνο αφήνετε τα funds και τις τράπεζες να δρουν
µε ασυδοσία, χωρίς κανέναν έλεγχο, καµµία κύρωση για παρα-
βατικές συµπεριφορές του κοινού ποινικού δικαίου µε φαινόµενα
που ξεπερνούν κάθε φαντασία. 

Τι έχετε πράξει -που οφείλετε- για να µπορεί ο δανειολήπτης
να τύχει ακρόασης του εκδοχέα των τραπεζικών απαιτήσεων;
Διότι µίλησε ο κύριος Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας για διαπρα-
γµατεύσεις επιτυχείς και διµερείς συµφωνίες και αυτό απέχει από
την πραγµατική ζωή. Οι κόκκινοι δανειολήπτες χάνουν τις περι-
ουσίες τους για δάνεια που έχουν αποπληρώσει στην πραγµατι-
κότητα ως προς το κεφάλαιο, αλλά φέρονται να οφείλουν διότι
οι ανατοκισµοί έχουν εκτοξεύσει τα µη πραγµατικά χρέη τους,
ενώ η τιµή πρώτης προσφοράς στο στάδιο του πλειστηριασµού
είναι πολύ µικρότερη από την αξία του ακινήτου, µε συνέπεια
όταν το ακίνητο κατακυρώνεται σε υπερθεµατιστή να υπάρχει
υπόλοιπο οφειλής τους και να παραµένουν υπόχρεοι οφειλέτες
µε όλη την υπόλοιπη περιουσία τους. 

Τι έχετε πράξει για το γεγονός ότι ουδείς από εταιρείες δια-
χείρισης όχι µόνο δεν διαπραγµατεύεται αλλά πολύ συχνά απο-
στέλλει επιστολές µε τις οποίες καλεί τους οφειλέτες να αποπλη-
ρώσουν διπλάσιο και τριπλάσιο ποσό της οφειλής τους; Και µά-
λιστα της αρχικής οφειλής τους χωρίς να λαµβάνουν υπ’ όψιν τις
αποπληρωµές του κεφαλαίου µερικώς, χωρίς να αφήνουν κανένα
περιθώριο στους καθ’ ων η εκτέλεση να αντιδράσουν, διότι δεν
ανταποκρίνονται σε κλήσεις, δεν απαντούν στην ηλεκτρονική αλ-
ληλογραφία, υπάρχει πλήρης αδυναµία απεύθυνσης των οφειλε-
τών σε αυτούς, προχωρούν µε ταχείς ρυθµούς σε ηλεκτρονικούς
πλειστηριασµούς, δεν γνωστοποιούν τα στοιχεία των υπερθεµα-
τιστών, δεν επιτρέπουν καµµία διάσωση στον θιγόµενο, εµφανί-
ζοντας πολύ συχνά -όχι από παραδροµή αλλά από παραβατική
συµπεριφορά- ότι ο δανειστής δεν έχει αποπληρώσει το σύνολο
του δανείου του, γεγονός που σε πολλές περιπτώσεις δεν ισχύει
και προκαλεί σύγχυση και σοκ στον καθ’ ου όταν έρχεται αντιµέ-
τωπος µε την πλαστή πραγµατικότητα της εικόνας του δανείου
του το οποίο έχει αποπληρώσει µε κόπους και θυσίες. 

Τι έχετε κάνει για να προστατέψετε το σύνολο των Ελλήνων
από την πρακτική των τραπεζών, λοιπόν, και των παρακρατικών
εταιρειών τους διαχείρισης των δανείων που τους µεταβιβάζουν
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εκτελώντας, στην κυριολεξία, τους οφειλέτες; Γιατί κάνετε ότι
δεν συµβαίνουν µε όσα καταγγέλλουν πάρα πολλοί φορείς, συµ-
βολαιογραφικοί σύλλογοι, ΠΟΜΙΔΑ, δικαστικοί επιµελητές; Ή
µήπως γι’ αυτό δεν τους καλέσατε να παραστούν στη σχετική συ-
ζήτηση προκειµένου να αποφύγετε την αλήθεια; 

Κι ας πάµε και παρακάτω. Πώς το καταφέρνουν οι πληµµυρο-
παθείς, που δήθεν προστατεύετε µε τις παρούσες ρυθµίσεις, να
ανταποκριθούν στις εξελίξεις της κτηµατογράφησης; Μας είπατε
στην Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων για το Ταµείο Ανάκαµ-
ψης και τη νέα ψηφιακή εποχή στο ελληνικό Κτηµατολόγιο. Αλή-
θεια, το γεγονός ότι δίνετε σε αναδόχους την ψηφιοποίηση των
υποθηκοφυλακείων της χώρας και προσδοκάτε τη νέα εποχή,
αυτή που δεν έχει ακόµα από το έτος 1995 προ της νοµοθέτησης
για το ελληνικό Κτηµατολόγιο επέλθει, δηµιουργεί ακόµα περαι-
τέρω εύλογους και αναγκαίους να εκτεθούν προβληµατισµούς:
Απώλεια εµπραγµάτων δικαιωµάτων, ψηφιοποίηση χωρίς αποτέ-
λεσµα, έλλειψη κατοχύρωσης των εµπραγµάτων δικαιωµάτων
των πολιτών, Παγκόσµια Τράπεζα, γεωχωρικές πληροφορίες,
smart contracts, τεχνητή νοηµοσύνη. Χρόνος που κερδίζεται για
την επιβολή της νέας τάξης πραγµάτων µέσα από µια γυάλινη
σφαίρα όπου οραµατίζεστε µία Ελλάδα στερηµένη από τους Έλ-
ληνες, Έλληνες που χάνουν τους χθόνιους µόχθους των πατέρων
τους γιατί τους ζητήσατε υποταγή και δουλεία και εκείνοι φαίνε-
ται πως δεν αντιδρούν.

Αποκρύπτοντας τραγικές παραλείψεις Υπουργών, διευθυντών
του ελληνικού Κτηµατολογίου που από δόλο ή ενσυνείδητη αµέ-
λεια, είκοσι οκτώ ολόκληρα χρόνια αποδοµούν όλο το σύστηµα
του αστικού δικαίου µε σωρεία λαθών. 

Έχει ο καιρός γυρίσµατα, όµως, και πήρατε µια γεύση την τε-
λευταία Κυριακή των αυτοδιοικητικών εκλογών. Έπεται συνέχεια
και εµείς είµαστε εδώ γι’ αυτή ακριβώς τη νέα φωτεινή µέρα που
ραγιάδες θα καταλάβουν ότι το βιός τους και η τύχη τους αφέ-
θηκε στα ξένα χέρια µέσα από την προδοσία και την παράδοση
άνευ όρων, στοιχεία της δικής σας πολιτικής που είµαστε εδώ
για να ανακόψουµε και να παλέψουµε µε όλες µας τις δυνάµεις
γι’ αυτό. Δεν θα επιτρέψουµε την επέλαση της ελίτ στις άτακτες
µάζες των πολιτών, γιατί και σήµερα από αυτό το Βήµα και κάθε
µέρα εντός και εκτός των τειχών της Βουλής, τους καλούµε σε
συνεργασία και άµυνα. Δεν θα επιβάλλονταν οι πολιτικές που
εφαρµόζετε, αν κατάφερναν οι πολλοί να συνεργαστούν. Με τη
φωνή της Πλεύσης Ελευθερίας τους καλούµε ακριβώς σε αυτό:
συνεργασία και άµυνα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», είκοσι οκτώ µαθήτριες και µαθητές
και οκτώ συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Κορρη-
σίας Κέας.

Το Σώµα σας καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει για µια τρίλεπτη παρέµβαση ο κύριος Υπουργός
και ακολουθεί ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Ελληνικής Λύσης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Κύριε

Πρόεδρε, θα είµαι πολύ σύντοµος.
Ζήτησα τον λόγο, αφ’ ενός για να εκφράσω τη θλίψη και τον

αποτροπιασµό µου για την άδικη επίθεση στη Γάζα και την απώ-
λεια εκατοντάδων ζωών αµάχων πολιτών και, βεβαίως, για να δι-
ευκρινίσω επειδή, νοµίζω, επιχειρήθηκε από τους εισηγητές των
κοµµάτων της Αντιπολίτευσης να δοθεί η εντύπωση ότι η παρέµ-
βαση της Κυβέρνησης εξαντλείται στην κύρωση της συγκεκριµέ-
νης πράξης. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να διευκρινίσω το εξής: Η Κυβέρνηση για
την αντιµετώπιση των προβληµάτων που προέκυψαν από τις πρό-
σφατες καταστροφές στη Θεσσαλία -οι οποίες συνιστούν επεί-
γουσα και απρόβλεπτη ανάγκη, προκάλεσε την έκδοση της συ-

γκεκριµένης πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου που σήµερα ζη-
τείται η κύρωση της από την Εθνική Αντιπροσωπεία- ενόσω τα
φαινόµενα βρίσκονταν σε εξέλιξη και ήταν άγνωστη η έκταση των
καταστροφών.

Σύµφωνα µε τη διάταξη του άρθρου 44 παράγραφος 1 του Συ-
ντάγµατος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει υποχρέωση
υποβολής της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου εντός σαράντα
ηµερών από την έκδοσή της στη Βουλή των Ελλήνων, προκειµέ-
νου να κυρωθεί, και υποχρέωση κύρωσης της εντός τριµήνου
από την υποβολή της. Αλλιώς, παύει η ισχύ της πράξης. 

Η Κυβέρνηση και το Υπουργείο Δικαιοσύνης συνεπείς προς
αυτή τη συνταγµατική µας υποχρέωση, φέρνουµε προς κύρωση
την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, η οποία εκδόθηκε στις 10
Σεπτεµβρίου του 2023, µέσα στις προβλεπόµενες από το Σύντα-
γµα προθεσµίες, έτσι ώστε να διατηρήσουµε την ισχύ της µέχρι
τον Νοέµβριο και το κύρος όσων έχουν συµβεί διαδικαστικών
πράξεων και έννοµων ενεργειών που έχουν επισυµβεί σε αυτό το
χρονικό διάστηµα, όπως είναι και η ανάδειξη των συνδυασµών
των υποψηφίων που έλαβαν µέρος στις πρόσφατες εκλογές σε
όλους τους δήµους και στην Περιφέρεια της Θεσσαλίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θέλω µε αυτή την ευκαιρία –και δεν θα εξαντλήσω, κύριε Πρό-
εδρε, το χρόνο που µου δώσατε- να τονίσω ότι η Κυβέρνηση και
ειδικότερα το Υπουργείο Δικαιοσύνης, παρακολουθώντας και τις
ανάγκες και τα φαινόµενα, θα λάβει κάθε αναγκαία πρωτοβουλία
και κάθε απαραίτητο µέτρο για να προστατεύσει την κινητή και
ακίνητη περιουσία των πολιτών της Θεσσαλίας που επλήγησαν
από τις πρόσφατες καταστροφές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει τώρα
ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ελληνικής
Λύσης, ο κ. Βελόπουλος. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Στην έναρξη της οµιλίας µου, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι έλαβα µία επιστολή
πριν µια βδοµάδα από κατοίκους του νοτίου Πηλίου, µία επιστολή
από ένα δηµοτικό σύµβουλο τον κ. Απόστολο Καφετζή και από
τον Πρόεδρο της Κοινότητας Βυζίτσας –ένα χωριό ορεινό στο
Πήλιο- τον κ. Δηµήτριο Καπουρνιώτη. 

Κάνω µια έκκληση σε όλους σας. Ας ξεκινήσει η Βουλή από
αυτό. Περιοχές όπως η Εύβοια, η Ρόδος, ο Έβρος, η Θεσσαλία
–τα Άγραφα ψηλά- το Πήλιο –τα ορεινά- έχουν χτυπηθεί από θε-
οµηνίες. Δεν θα εξετάσω τις πταίει. Ξέρει ο καθένας βαθιά µέσα
του ότι η Νέα Δηµοκρατία δεν έκανε το αυτονόητο, είτε µε τις
φωτιές –αντιπυρικές ζώνες, προµήθεια αεροσκαφών- είτε µε τις
πληµµύρες –αντιπληµµυρικά έργα. Δεν θέλω να αναλωθούµε
πάλι σε αυτό. Κάνω µια έκκληση σε όλους σας όσοι από εδώ
αλλά και στους πολίτες που µας βλέπουν θέλουν να σταθούν αλ-
ληλέγγυοι σε αυτές τις περιοχές και θέλουν να πάρουν ένα τριή-
µερο κάπου, ας επιλέξουν τη Θεσσαλία. Τριήµερο 28ης Οκτωβ-
ρίου αν θέλουν να πάνε κάποιοι, Χριστούγεννα που έρχονται, ένα
Σαββατοκύριακο. Να στηρίξουµε τα ορεινά αυτά µέρη, είτε στο
Πήλιο είτε στα Άγραφα είτε στον Έβρο είτε στη Ρόδο που είναι
παραθαλάσσια. Να στηρίξουµε τους Έλληνες γιατί στηρίζουν
αυτές τις περιοχές µε την ύπαρξή τους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και πρέπει να πω προς τα µέσα ενηµερώσεως –και τους θερ-

µοπαρακαλώ- καλή είναι η τροµοκρατία των πολιτών σε επίπεδο
ζηµιών που έχουν γίνει στα παραλιακά του Πηλίου, αλλά στα
ορεινά δεν συνέβησαν τόσα πολλά γεγονότα και είναι οι δρόµοι
προσπελάσιµοι και µπορεί να πάει ο πολίτης. Ας βοηθήσουν τα
µέσα, λοιπόν, να βοηθηθούν αυτές οι κοινωνίες. 

Η κραυγή, λοιπόν, των ανθρώπων αυτών, του κ. Καπουρνιώτη
και του κ. Καφετζή, για το νότιο Πήλιο πρέπει να βρει αρωγούς,
είτε και Βουλευτές που θέλουν να πάνε ένα διήµερο είτε και πο-
λίτες που θέλουν να στηρίξουν όλους αυτούς τους ανθρώπους. 

Θα ήθελα να κάνω κι ένα µικρό σχόλιο για τα αποτελέσµατα
των αυτοδιοικητικών εκλογών. Δεν είναι η πρώτη φορά που αυ-
τογελοιοποιείται το πολιτικό προσωπικό της χώρας διότι ζει εκτός
τόπου και χρόνου. Όταν έχεις αποχή 70%, δεν λες νίκησα. Γιατί
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αναφερόµαστε στην πολιτική ύψιστη τιµή του πολίτου να ψηφί-
σει, να παρέµβει ο ίδιος διά της ψήφου του. Νίκησε το ΠΑΣΟΚ,
νίκησε η Νέα Δηµοκρατία, νίκησε ο ΣΥΡΙΖΑ. Όλοι νίκησαν και
ψάχνω να βρω ποιος ηττήθηκε. 

Κατά την άποψη της Ελληνικής Λύσης, που είναι η δικαίωσή
της η µη ανάµειξη στην τοπική κοινωνία µέσω κόµµατος, ηττή-
θηκε η ουσία της δηµοκρατίας µε την αποχή. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ηττήθηκε η ίδια η δηµοκρατία και αντί να προβληµατιστούν

όλα τα κόµµατα και να κάνουµε το αυτονόητο, να διορθώσουµε
τα τυχόν λάθη µας, ήρθαν την ώρα των εκλογών και θριαµβολο-
γούσαν όλοι. Όλοι νικητές!

Πραγµατικά δεν καταλάβατε τι ψήφο είχαµε στις δηµοτικές
εκλογές. Μία αποφατική ψήφο είχαµε. Ξέρετε τι σηµαίνει αποφα-
τική ψήφος; Φαντάζοµαι δεν ξέρετε οι περισσότεροι. Σηµαίνει µια
ψήφος άρνησης. Γι’ αυτό και είχαµε την αποχή. Αρνήθηκαν να
πάνε να ψηφίσουν. Είναι η αποφατική ψήφος. Όπως και η ψήφος
στην κάλπη ήταν µια ψήφος άρνησης, άρνησης πραγµατικά του
πολίτου να ακολουθήσει τη στρεβλή λογική των κοµµάτων. Και
είναι στρεβλή η λογική των κοµµάτων στην τοπική αυτοδιοίκηση
να χειροκροτούν τους κοµµατικούς τους ποιµένες γιατί ψάχνουν
πάντοτε για πρόβατα –αµνοερίφια είναι οι πολίτες- ψάχνουν να
ενώσουν το κοπάδι κάτω από το κοµµατικό τους µανδύα. 

Εγώ αντιλαµβάνοµαι ότι τα λεφτά του ΕΣΠΑ είναι πολλά και
θέλει η Κυβέρνηση να τα διαχειριστεί ή θέλουν οι υπόλοιποι να
τα διαχειριστούν. Γιατί έτσι κι αλλιώς σε δήµους και περιφέρειες
οι περισσότεροι είναι βολεµένοι είτε ΠΑΣΟΚ είτε ΣΥΡΙΖΑ είτε Νέα
Δηµοκρατία. Αυτή είναι πραγµατικότητα και δεν θέλετε να αφή-
σετε αυτή τη δεξαµενή γιατί από εκεί βγαίνουν τα κοµµατικά σας
όργανα, οι Βουλευτές σας, οι µελλοντικοί Υπουργοί σας. Από εκεί
εκπαιδεύονται από την τοπική αυτοδιοίκηση. 

Εγώ θέλω ο συµµέτοχος στην τοπική αυτοδιοίκηση να εκπαι-
δεύεται στην επίλυση προβληµάτων του ελληνικού λαού και όχι
στον κοµµατικό σωλήνα. Αυτή είναι διαφορά µας και είναι ουσια-
στική η διαφορά µας. 

Θα ήθελα να πάω και λίγο στο Ισραήλ. Πραγµατικά προκαλεί
θλίψη η αφορµή µε την οποία ψάχνουµε να διχαστούµε ως άν-
θρωποι. Άλλοι είναι µε τους Παλαιστίνιους, άλλοι µε τους Ισραη-
λινούς, άλλοι είναι µε τον έναν, άλλοι είναι µε τον άλλο. Πάντα
ψάχνουµε εµείς οι Έλληνες από την αρχαιότητα, κύριοι συνάδελ-
φοι, να διχαστούµε. Πρέπει να µας ενώνει η κοινή λογική και το
εθνικό συµφέρον. 

Σαφώς και από την πρώτη στιγµή, από τη στιγµή που έκανε
αυτά η φιλοτουρκική Χαµάς –και για όσους δεν ξέρουν τι σηµαί-
νει Χαµάς, να πω πέντε έξι σηµεία για να τα καταλάβετε, η Χαµάς
είναι φιλοτουρκική, έβγαλε ανακοίνωση επίσηµη όταν την Αγιά
Σοφιά την έκανε τζαµί ο Ερντογάν, η Χαµάς έκανε κοινές ασκή-
σεις µε τον δήθεν τουρκικό στρατό στα κατεχόµενα στην Κύπρο,
η Χαµάς είναι µια, πραγµατικά, τροµοκρατική οργάνωση ανθελ-
λήνων- και έγινε αυτή η βάρβαρη επίθεσή τους, σταθήκαµε δίπλα
στο Ισραήλ. Και αυτό έπρεπε να κάνουµε. 

Όµως, µετά τα χθεσινά µε το νοσοκοµείο πρέπει να πούµε ένα
πράγµα: Τη βία δεν την απαντάς µε βία. Τη σφαγή των παιδιών
και των γυναικόπαιδων δεν την απαντάς µε σφαγές παιδιών και
γυναικόπαιδων. Πρέπει να το καταλάβουµε ότι η περιοχή φλέγε-
ται και δεν είναι µακριά από τα ελληνικά σύνορα. 

Καλούµε, λοιπόν, όλους αυτούς να σταµατήσουν να σκοτώνουν
παιδιά, να σταµατήσουν να χτυπούν νοσοκοµεία, να σταµατήσουν
να σκοτώνουν γυναικόπαιδα. Όλους τους! Όταν λέµε όλους τους,
τις δύο πλευρές. Άλλο το να έχω δίκιο και άλλο το να µην αντι-
λαµβάνοµαι εγώ ο ίδιος ότι µε αυτό που κάνω δίνω αφορµή σε
άλλους να µέµφονται εµένα. Και αναφέροµαι στο Ισραήλ. 

Και θα πω και κάτι ακόµα. Όλοι εσείς που µαλώνετε εδώ µέσα –
γιατί κάποιοι είναι µε τους Παλαιστίνιους είτε κάποιοι µε τους Ισ-
ραηλινούς- δεν σας είδα να έχετε την ίδια ζέση µε τη Βόρειο Ή-
πειρο, µε την Κύπρο, µε την Ουκρανία που ενεπλάκη η χώρα µας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Γιατί φέρατε τα τάγµατα Αζόφ εδώ µέσα, τους ναζιστές. Τους

φέρατε εδώ και τους χειροκροτήσατε. Θα τα πούµε σε λίγο όλα
αυτά. 

Κι εδώ θα ήθελα να υποµνήσω στην Κυβέρνηση και στον Υ-

πουργό: Γιατί όλες οι αραβικές χώρες δεν θέλουν να δεχθούν κα-
νέναν πρόσφυγα Παλαιστίνιο; Και γιατί η σπουδή του κ. Καιρίδη
να ανακοινώνει «ναι, να τους δεχτούµε», όταν οι αδελφές χώρες
οι µουσουλµανικές, µε αιτιολόγηση ή όχι, δεν θέλουν να φύγουν
από εκεί και να πάνε κάπου αλλού; Και βγαίνει ο χρήσιµος ηλίθιος
–και δεν αναφέροµαι στον Υπουργό, αναφέροµαι στην τακτική
που ακολουθεί η Κυβέρνηση- και φωνάζει: «Ελάτε στην Ελλάδα,
σας δίνουµε άσυλο!». Πείτε µου τον λόγο. Ο κ. Καιρίδης! Πείτε
µου. Δεν τους δέχεται καµµία χώρα µουσουλµανική και θέλει να
τους δεχθεί η Ελλάδα. Για ποιον λόγο; Ρωτώ και περιµένω απά-
ντηση σοβαρή. 

Ακούσατε τον Βασιλιά της Ιορδανίας; Ακούσατε από την Αίγυ-
πτο τι είπε; «Δεν θέλουµε κανέναν». Τι είναι εδώ η Ελλάδα; Η Ελ-
λάδα δεν µπορεί να ταΐσει τα παιδιά της, πεινάνε οι Έλληνες!
Πώς θα ταΐσουµε και αυτούς; 

Για εµάς το πρόβληµα –και το εστιάζουµε ξεκάθαρα- είναι εξό-
χως πολιτικό. Διότι το ισλάµ, το πολιτικό ισλάµ, δεν είναι θρη-
σκεία απλά. Όταν η θρησκεία υπεισέρχεται στην πολιτική, τότε
υπάρχει θέµα και έχουµε και φαινόµενα εδώ µέσα. 

Δεν πρέπει να επιτρέψουµε την πολιτικοποίηση της θρησκείας,
γιατί µετά περνάµε σε άλλες εκφάνσεις και συµπεριφορές. Αλλά
δεν µπορεί να το καταγγείλει η Ευρωπαϊκή Ένωση το πολιτικό
ισλάµ. Αδυνατεί. Γιατί χαλάει η «συνταγή» του πολύ-πολιτισµού
και της δήθεν διαφορετικότητας. 

Εµείς, λοιπόν, επαναλαµβάνουµε τη θέση µας. Εάν θέλουµε
ανοιχτές κοινωνίες, όπως εσείς θέλετε, µία είναι η λύση. Πρέπει
να προστατεύσουµε το έθνος, την ιστορία, τον πολιτισµό µας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και το ερώτηµα που γεννάται είναι: Όλοι εσείς που είστε υπέρ

του ενός ή του άλλου, γιατί δεν αναρωτιέστε ότι στη Γάζα υπάρ-
χουν δέκα χιλιάδες χριστιανοί για τους οποίους κανείς δεν ενδια-
φέρεται; Στον Λίβανο υπάρχουν οι Ρουµ Ορτοντόξ, οι Λιβανέζοι
χριστιανοί, οι οποίοι διώκονται εδώ και δεκαετίες. Και κανείς δεν
αναφέρει τίποτα εδώ µέσα. Τίποτα, κανένας σας! Δεν σας ενδια-
φέρουν οι χριστιανοί; Γιατί πρέπει να ενδιαφέρεστε µόνο για τους
µουσουλµάνους;

Και η ερώτηση προς την Κυβέρνηση είναι: Ένας χριστιανός
στην Κυβέρνηση δεν υπάρχει να ενδιαφερθεί για τους χριστια-
νούς της περιοχής; Εκεί είναι τα Ιεροσόλυµα, ο Πανάγιος Τάφος.
Καµµία αναφορά! Καµµία! 

Κλείνω, λοιπόν, την εισαγωγή µου και πάω στην οικονοµία. 
Τα δεδοµένα είναι ξεκάθαρα. Θέλετε να σας πω ποια είναι η

Ελλάδα σήµερα; Θα σας το πω. Η οικονοµία είναι στο ναδίρ. Ανέ-
βηκαν τα επιτόκια δανεισµού και πάλι. Αυτό σηµαίνει ότι σε λίγο
καιρό δεν θα µπορούµε να δανειστούµε. Το λέµε εδώ και πάρα
πολύ καιρό. Τα ενοίκια, για να νοικιάσεις ένα σπίτι, είναι στο ζενίθ.
Η «φούσκα» των ακινήτων συνεχώς ανεβαίνει. Κάντε κάτι ως Κυ-
βέρνηση. Τα σουπερµάρκετ και οι τιµές στο ζενίθ. Τα µεροκά-
µατα στο ναδίρ. Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας στο ναδίρ. Η παιδεία
στο ναδίρ. Η εξωτερική πολιτική ανύπαρκτη. Τα µέσα µαζικής ε-
νηµέρωσης ελεγχόµενα, «όλα πάνε καλά», το λιβάνι να είναι καλά
που «λιβανίζουν» την Κυβέρνηση! Τα τρένα «κόλαση». Οι υποδο-
µές -και οι ιδιωτικές- «κόλαση». 

Και ποιοι ελέγχουν την Ελλάδα; Θα σας πω εγώ. Είναι µια
οµάδα ανθρώπων που έχουν κοινά συµφέροντα: Κατασκευαστές,
εταιρείες παραγωγής ενέργειας, εφοπλιστές, ιδιοκτήτες µεγά-
λων ακινήτων και µέσα µαζικής ενηµέρωσης. Είναι επτά-οκτώ άν-
θρωποι. Και έφτασε το πολιτικό σύστηµα να κάνει τους πολιτι-
κούς υποχείρια αυτών των ανθρώπων, να αποφασίζει ο τάδε εφο-
πλιστής για το µέλλον της Ελλάδος, να αποφασίζει ο τάδε κατα-
σκευαστής για το µέλλον της Ελλάδος, διότι έχει ένα µέσο, µια
εφηµερίδα, και µπορεί από εκεί να κάνει αντιπολίτευση.

Όχι, κύριοι συνάδελφοι. Αυτά τέλος µε την Ελληνική Λύση.
Σταµατήστε το αυτό επιτέλους. Αν δεν µπορείτε θα σας βοηθή-
σουµε εµείς. Και υπάρχει λύση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Υπέρβαση στα φοροέσοδα 3,1 δισεκατοµµύρια το εννιάµηνο!

Τι σηµαίνει υπέρβαση στα έσοδα; Σηµαίνει «ρουφάω το αίµα» του
Έλληνα µε τον ΦΠΑ και τον φόρο, παίρνω τα λεφτά από εκεί, έχω
3,1 δισεκατοµµύρια και τα δίνω µετά όπου θέλω εγώ και κάνω
τον ελεήµονα. 
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Ελεηµοσύνη µε κλεµµένα λεφτά από τον Έλληνα και από την
τσέπη του δεν επιτρέπεται να κάνει καµµία κυβέρνηση. Απαγο-
ρεύεται ρητά και κατηγορηµατικά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αφήσατε τις τράπεζες ανεξέλεγκτες, µια και µιλάµε για τις τρά-

πεζες και για τη Θεσσαλία. Διπλάσια επιτόκια καταθέσεων από
τους Έλληνες απολαµβάνουν οι Ευρωπαίοι. Τα επιτόκια καταθέ-
σεων στην Ελλάδα είναι πολύ µικρά σε σχέση µε τα ευρωπαϊκά.
Η ληστεία των ελληνικών τραπεζών συνεχίζεται. Ληστεύουν τον
Έλληνα πολίτη. 

Σκάνδαλο της Eurobank! Στη Eurobank το κράτος έδωσε πε-
ρίπου 10 δισεκατοµµύρια ευρώ. Έτσι δεν είναι, κύριε συνάδελφε;
Δέκα δισεκατοµµύρια πήρε η Eurobank! Και την πήρε πίσω µε 94
εκατοµµύρια. Πουλήσατε τη Eurobank στον ιδιώτη µε 94 εκατοµ-
µύρια. Έγινε ιδιωτική πλέον η τράπεζα. 

Ακούστε τώρα το έγκληµα αυτής της Κυβέρνησης και των προ-
ηγούµενων. Πήραν 10 δισεκατοµµύρια οι κύριοι της Eurobank,
κρατήθηκε όρθια η τράπεζα για να σώσουµε τις καταθέσεις των
Ελλήνων και µε 94 εκατοµµύρια που πλήρωσαν οι κύριοι ξανα-
πήραν την τράπεζα πίσω. 

Αυτό δεν είναι οικονοµική πολιτική, είναι παρασιτική οικονοµία!
Πρέπει να το καταλάβετε άπαξ διά παντός.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Η πρόταση νόµου που καταθέτει η Ελληνική Λύση σήµερα τι

λέει; Να δω πόσοι θα την ψηφίσουν και αν θα περάσει από την
Κυβέρνηση. Λέει: Απαγόρευση κατάσχεσης και πλειστηριασµού
κύριας κατοικίας για χρέη από στεγαστικά δάνεια, καταναλωτικά
δάνεια, πιστωτικές κάρτες ή για οφειλές στο δηµόσιο και διά-
φορα νοµικά πρόσωπα εφόσον υπάρχει αποδεδειγµένη αδυναµία
πληρωµής. Επίσης, δυνατότητα εξόφλησης οφειλής στα fund κα-
ταβάλλοντας το τίµηµα που κατέβαλε το fund συν τους νόµιµους
τόκους συν τα έξοδα στα οποία υπεβλήθη. Είναι το ισπανικό µο-
ντέλο. 

Το καταθέτουµε στη Βουλή υπέρ των Ελλήνων και όχι των τρα-
πεζιτών. Υπέρ των Ελλήνων πολιτών και όχι των τραπεζιτών! Αυτή
είναι η Ελληνική Λύση. Και ας το µάθει ο ελληνικός λαός. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Φτιάξατε ένα κράτος παρωδία. Το κράτος πλήρωσε 85 εκατοµ-

µύρια ευρώ πριν πέντε µέρες, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ξέ-
ρετε για ποιον λόγο; Για την υποθαλάσσια που δεν έγινε ποτέ στη
Θεσσαλονίκη. Πλήρωσε ο Έλληνας πολίτης 85 εκατοµµύρια ευ-
ρώ για ένα έργο που δεν έγινε ποτέ και ήταν µακέτα. Ήταν του
κ. Σηµίτη και του κ. Καραµανλή η υποθαλάσσια στη Θεσσαλονίκη.
Και επειδή δεν το κάνατε πληρώσαµε 85 εκατοµµύρια ευρώ. Η
ανικανότητα η δική σας και η εξυπηρέτηση κάποιων ολιγαρχών
κάνει τον Έλληνα να χάνει 85 εκατοµµύρια. 

Συνεχίζετε και τα σκάνδαλα. Κάνετε απευθείας αναθέσεις µε
τις ταυτότητες άλλα 80 εκατοµµύρια. Το λέγαµε από την πρώτη
στιγµή. Είναι η πρώτη δόση. Απευθείας ανάθεση για τις ταυτό-
τητες 80 εκατοµµύρια η προκαταβολή. Δικά σας είναι τα λεφτά; 

Δεν υπάρχει, όµως, δικαιοσύνη. Αν υπήρχε δικαιοσύνη και δεν
διοριζόταν από εσάς, από τις κυβερνήσεις, θα ελπίζαµε και εµείς.
Διότι η δικαιοσύνη απεφάνθη σε οκτώ µέρες ότι µπορούν τα
funds να παίρνουν τα σπίτια των Ελλήνων, απεφάνθη το Σ.τ.Ε.,
ότι η υποχρεωτικότητα εµβολιασµού δεν είναι αντισυνταγµατική. 

Είναι αυτές οι αποφάσεις που δηµιουργούν στη δικαιοσύνη ένα
κλίµα αρνητικό. Υπάρχουν έντιµοι εισαγγελείς και δικαστές. Κάνω
έκκληση σε αυτούς. Ας ορθώσουν ανάστηµα στον «ιστό της αρά-
χνης» που λέγεται Κυβέρνηση και που πνίγει την ίδια τη δικαιο-
σύνη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Θα σας πω, γιατί εγώ απαντώ πάντα µε επιχειρήµατα, γιατί δεν

εµπιστεύεται ο Έλληνας τη δικαιοσύνη. Και είναι αλήθεια, ούτε
εγώ την εµπιστεύοµαι. Δεν τους εµπιστεύοµαι. Το λέω εντίµως
από Βήµατος της Βουλής και θα σας το αποδείξω µε ένα παρά-
δειγµα. 

Ποιο είναι το δικαίωµα του πολίτη; Να προσφύγει στη δικαιο-
σύνη για να δικαιωθεί. Προσέφυγα, λοιπόν, πριν αρκετό καιρό,
όταν ήταν η ιστορία µε το ΕΣΡ, στη δικαιοσύνη, στα αστικά δικα-
στήρια. Τα αστικά δικαστήρια δεν εξέτασαν καν την υπόθεση,
διότι είναι αναρµόδια, διότι έχουν το ακαταδίωκτο τα µέλη του

ΕΣΡ. Και ξέρετε τι αποφάσισε το δικαστήριο; 
Ακούστε τώρα πώς βοηθάει ο δικαστής τον δικαστή. Ο Κου-

τρουµάνος δικαστής ήταν. Πλήρωσα 80.000 ευρώ δικαστικά έξο-
δα. Αν µου βρείτε απόφαση δικαστηρίου από το 1832 και µετά
µε 80.000 ευρώ δικαστικά έξοδα, «τρυπήστε µου τη µύτη». 

Και επειδή ο ΣΥΡΙΖΑ θα πει -έχει κάτι πρόθυµους εδώ- ότι «δεν
τα βάζεις», βάζω εδώ και τις καταθέσεις των 80.000 ευρώ που
πλήρωσα στο ΕΣΡ. Τώρα τελευταία είναι αυτή η πληρωµή. Υπάρ-
χουν κι άλλες. Όποιος θέλει ας έρθει στο γραφείο µου ή ας τις
βρει στα Πρακτικά της Βουλής. Γιατί εµείς και δίκιο να έχουµε,
το λάθος µας το πληρώνουµε από την τσέπη µας, όχι από την
τσέπη ολιγαρχών και εφοπλιστών, όπως κάποιοι άλλοι εδώ µέσα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Σας λέγαµε εδώ και καιρό ότι «στηρίξτε τα ελαιοτριβεία, στη-

ρίξτε το λάδι, στηρίξτε την οικονοµία». Δεν µας ακούσατε. Ο
Πρωθυπουργός πριν µερικά χρόνια ήθελε να αλλάξει -λέει- τα
ελαιοτριβεία, να τα κλείσει όλα, και τα τριακόσια ελαιοτριβεία,
και να κάνει δύο ελαιοτριβεία πολυεθνικών εταιρειών. Ήταν η έκ-
θεση Μακένζι. Έτσι λεγόταν, κύριε Υπουργέ. 

Τώρα, λοιπόν, που η Ισπανία κατέρρευσε µε το λάδι -το 40%
της παγκόσµιας αγοράς-, τώρα που θα µπορούσε η Ελλάδα να
γίνει η «ατµοµηχανή» στο λάδι της Ευρώπης παγκοσµίως δεν
έχουµε τη δυνατότητα να παράγουµε λάδι, γιατί δεν προωθήσατε
ποτέ τον πρωτογενή τοµέα. 

Ξέρετε ότι εβδοµήντα χιλιάδες τόνοι λαδιού κινούνται στο λα-
θρεµπόριο; Το ξέρει η Κυβέρνησή σας, κύριε Υπουργέ; Το ξέ-
ρετε. Εβδοµήντα χιλιάδες τόνοι λαθρεµπορίου λαδιού σε τενε-
κέδες δεκαεπτά λίτρων, που απαγορεύεται. Ξέρετε πόσα λεφτά
χάνουµε; 400 εκατοµµύρια ευρώ! 400 εκατοµµύρια είναι η χα-
σούρα. Αυτά τα λεφτά τα χάνουµε, γιατί για το µυαλό σας δεν
κόβει και πάρα πολύ. 

Τι σας λέµε εµείς; Μειώστε τον ΦΠΑ, µειώστε τη φορολογία,
για να µην υπάρχει λαθρεµπόριο ακόµη και στο λάδι. Πού φτά-
σαµε; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ορίστε δηµοσίευµα σηµερινό για το λάδι, σε όλο τον Τύπο

υπάρχει. Και προτείναµε συγκεκριµένα πράγµατα. Δεν µας ακού-
σατε ποτέ. 

Αυτά που προτείναµε το λέει ο κ. Μανιάτης. Τον Γιάννη Μα-
νιάτη, τον Υπουργό, τον γνώρισα το 2011 εδώ µέσα, τότε που συ-
νεργαστήκαµε πάρα πολύ για να ετοιµάσαµε το πλάνο της εξό-
ρυξης του πετρελαίου και του φυσικού αερίου στη χώρα µας.
Εξαιρετικός Υπουργός! Δεν τον αντέχει το ΠΑΣΟΚ έτσι κι αλλιώς
πλέον. Είναι γνωστό. Γιατί λέει άλλα αυτός. Διαφορετικά πρά-
γµατα απ’ ό,τι λέτε εσείς. 

Έγραψε, λοιπόν, ένα άρθρο και λέει ότι αν µας άκουγαν από
τότε, η Ελλάδα θα είχε τέσσερις µε πέντε πλατφόρµες εξόρυξης
φυσικού αερίου. Ξέρετε πόσο πληρώσαµε πέρσι, φίλες και φίλοι,
το 2022 για πετρελαιοειδή; 14 δισεκατοµµύρια ευρώ! Ακούτε το
νούµερο; 14 δισεκατοµµύρια! Αυτό σηµαίνει ότι αν είχαµε κάνει
την εξόρυξη του φυσικού αερίου της χώρας µας, δεν θα δίναµε
14 δισεκατοµµύρια, θα έµεναν εδώ, θα τα δίναµε στους Έλληνες.
Δεν µας ακούτε, δεν µας ακούγατε και συνεχίζετε να µην ακούτε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτά τα λέει, βέβαια, ο κ. Μανιάτης, όχι ο Βελόπουλος. Λέει κι

άλλα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Πρόεδρε, αν

µου επιτρέπετε…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Δυο λεπτά ακόµα και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θέλετε να σας πω πού αλλού θα βρούµε λεφτά; Κύριε Υπουρ-

γέ, θέλετε; Θέλετε να σας βρω εγώ αύριο το πρωί 450 εκατοµ-
µύρια; Πώς θα τα βρείτε; Ακούστε. Μόνο τον µήνα Σεπτέµβριο
είχαµε αύξηση 72% του φυσικού αερίου που εισήγαγε η Ελλάδα.
Από πού το εισήγαγε, κύριε Υπουργέ, ξέρετε; Θα σας πω τώρα.
Από τη Ρωσία, µε bypass που έρχεται από τους Αζέρους και από
τον TurkStream, από την Τουρκία δηλαδή. Ακούστε τώρα τι κά-
νουµε. Το εισάγουµε µέσω Τουρκίας και Βουλγαρίας κι έρχεται
η Βουλγαρία και ανακοινώνει τώρα ότι επιβάλλει στην Ελλάδα χα-
ράτσι για το ρωσικό φυσικό αέριο. Η αξία του είναι 400 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Γιατί να µην το πάρω απευθείας; Γιατί είναι και
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ακριβότερο και το κυριότερο, κύριε Υπουργέ µου, 400 εκατοµ-
µύρια θα δώσετε στη Βουλγαρία τώρα. Ούτε εξορύξεις κάνετε.
Προτιµάτε να το πάρετε από τους Αζέρους και τους Τούρκους
το φυσικό αέριο το ρωσικό και όχι απευθείας από τη Ρωσία που
είναι στο 1/5 της τιµής. 

Εµείς, λοιπόν, θα πάρουµε απευθείας φυσικό αέριο από τη
Ρωσία! Τελεία και παύλα! Για το συµφέρον των Ελλήνων, για
φθηνό φυσικό αέριο και πετρέλαιο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και δεν θα πληρώνω τους Αζέρους τους σφαγείςς των Αρµε-

νίων και πρόστιµο στους Βούλγαρους για να περνάει το φυσικό
από εκεί. Ντροπή! Ορίστε τα λεφτά πού είναι!  

Εγώ ντράπηκα, µε αγάπη το λέω, όταν είδα τον Πρωθυπουργό
να πηγαίνει στην Αλβανία και να χαιρετάει τον Ράµα, να του δί-
νουµε λεφτά και ο Μπελέρη, ο όποιος νεοδηµοκράτης είναι,
δικός σας είναι, είναι φυλακή. Και τους δίνουµε και λεφτά. Ακού-
στε. Δεν φταίει αυτός που στα παίρνει και σου φέρεται άσχηµα.
Φταις εσύ που του τα δίνεις και σου φέρεται άσχηµα. Για εκβίασέ
τον λιγότερο ότι δεν θα πάρει ούτε ένα ευρώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αλλά είπαµε. Εξυπηρετούµε πρώτα τα συµφέροντα των Αµε-

ρικανών και µετά των Ελλήνων. Δεν πάει έτσι.
Ζητάµε από την Κυβέρνηση να αναβάλει τη συνάντηση µε τους

Τούρκους. Ξεκίνησαν ήδη. Όχι συνάντηση µε τους Τούρκους. Η
Τουρκία είναι φασιστικό, δικτατορικό κράτος. Έσφαξε Έλληνες.
Όχι συνάντηση µε τον Ερντογάν! Όχι συνάντηση µε τους φασί-
στες Τούρκους! Καταλάβετέ το. Κάνετε λάθος και πάλι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Κι ένα παράπονο της βορείου Ελλάδος. Θα το καταθέσω τώρα.

Σταµατήστε τον Πρωθυπουργό µε το flyover. Θα καταστραφεί η
Θεσσαλονίκη. Θα καταστρέψετε τη συγκοινωνία. Θα καταστρα-
φεί η Θεσσαλονίκη µας. Όπως κάνατε µε το µετρό, επί δέκα - δε-
καπέντε χρόνια η Εγνατία, όλοι οι δρόµοι ήταν κλειστοί, τώρα
πάτε να κάνετε flyover. Θα καταστραφεί η πόλη, σας το λέω από
τώρα. Θα περάσουν χρόνια και θα καταστρέψετε τη Θεσσαλο-
νίκη. Κάντε κάτι άλλο. Κάντε γήπεδο στον ΑΡΗ, κάντε γήπεδο
στον ΠΑΟΚ, κάντε γήπεδο στον Ηρακλή, κάντε γήπεδο σε οποι-
ονδήποτε. Όχι flyover έτσι. Υπάρχουν άλλες λύσεις.

Κι εδώ για να καταλάβετε, κύριε Υπουργέ, την παρωδία του
κράτους που φτιάξατε, ανακοινώνει ο κ. Σταϊκούρας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Σας παρακαλώ, ό-
µως, κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Δεν µπορώ να καταλάβω την πρεµούρα που έχετε, κύριε
Πρόεδρε. Για τη Θεσσαλονίκη µιλάω και τη Μακεδονία. Πρέπει
να ενδιαφέρει κι εσάς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Μιλάτε είκοσι δύο
λεπτά. Δεν έχει µιλήσει κανένας οµιλητής από το πρωί. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Εγώ είµαι Πρόεδρος κόµµατος, κύριε Γεωργαντά. Δεν ξέ-
ρω αν το ξέρετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Έχετε δεκαπέντε
λεπτά ως Πρόεδρος. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Οι Πρόεδροι έχουν µια ελαστικότητα. Από τις επτά είµαι
στη Βουλή. Σας παρακαλώ πάρα πολύ. Μου φάγατε ήδη δύο
λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Είπατε πριν δύο και
µιλήσατε άλλα πέντε. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Αφήστε να µιλήσω πέντε λεπτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κι άλλοι Πρόεδροι
κόµµατος υπάρχουν που δεν το κάνουν αυτό. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Ναι, κύριε Γεωργαντά. Σας ευχαριστώ για τη µακεδονική
σας υποµονή. 

Πάµε παρακάτω. Ανακοινώνει ο κ. Σταϊκούρας το εξής. Θα τε-
λειώσει πρώτα ο σιδηρόδροµος από Θεσσαλονίκη για Βουλγαρία
µέσω Αλεξανδρουπόλεως και µετά θα συνδεθεί η Θεσσαλονίκη
µε την Αθήνα. Ξέρετε γιατί; Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, γιατί; Γιατί
το ζητάνε οι Αµερικανοί. Δηλαδή, να µην έχει σιδηρόδροµο ο Α-

θηναίος και ο Θεσσαλονικιός για να συνδεθεί, αλλά έχουν οι Αµε-
ρικανοί για να µεταφέρουν τα εµπορεύµατά τους -ό,τι εµπορεύ-
µατα µπορεί να µεταφέρουν- και πυροµαχικά. Κλείστε το κράτος
και δώστε τα κλειδιά στην Αµερική για να τελειώνει ιστορία! Κλει-
δώστε το! Κλείστε το! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Κι εδώ θα κλείσω για να µη στεναχωριέται ο κύριος Πρόεδρος

της Βουλής. Δεν θα πω τίποτα περισσότερο. Θα πω ένα πράγµα
στο ΠΑΣΟΚ και παρακαλώ τον κ. Ανδρουλάκη. Δεν θα του επι-
τεθώ. Δεν το έκανα ποτέ µου. Τον πείραζε η εργασία µου πριν
µερικούς µήνες. Τον πειράζει κάθε φορά ο Βελόπουλος. Είναι πε-
ρίεργο πράγµα αυτό. Μάλλον δεν ξέρει ότι κυβερνάει η Νέα Δη-
µοκρατία. Όπου βρεθεί κι όπου σταθεί ο Αρχηγός του ΠΑΣΟΚ
βρίσκει έναν τρόπο να ασχοληθεί µαζί µου. 

Δεν θέλω να ασχοληθώ µαζί του, ούτε µε τα δάνεια που δεν
πληρώνει, γιατί υπάρχει δήλωσή του ότι θα τα πληρώσει. Δεν θα
το κάνω ποτέ µου. Προσωπικά χτυπήµατα δεν κάνω σε κανέναν.
Να τα ξεκαθαρίσουµε λίγο µεταξύ µας εδώ µέσα. Τηρώ εδώ και
τέσσερα χρόνια αυτή τη στάση. Μη µου αλλάξει στάση ο κ. Ανδ-
ρουλάκης. Δεν τον συµφέρει ούτε η ιστορία του Τσουκάτου ούτε
τα υπόλοιπα. Σταµατώ εδώ.

Και πάω και σε όλους και απαντώ. Μας κατηγορείτε για ό,τι κι
αν πούµε. Μιλάµε για την ελληνικότητα της Μακεδονίας, µας λέτε
φασίστες. Μιλάµε για συνέπειες από την είσοδο των λαθροµετα-
ναστών, µας λέτε ρατσιστές. Μιλάµε για την προστασία της
γλώσσας, του Χριστιανισµού, της οικογένειάς, µας λέτε οµοφο-
βικούς. Ποιοι; Εσείς που όταν διαφωνείτε βρίζετε, λοιδορείτε µε
χυδαίο και αγοραίο τρόπο; Πόσο δηµοκρατικό είναι αυτό; 

Έχουµε διαφορετική άποψη από εσάς. Ανεχθείτε την τουλάχι-
στον. Αγαπάµε την πατρίδα, την Ορθοδοξία, την οικογένεια. Αυτό
ανεχθείτε το και δεχτείτε το.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εµείς ακόµα περιµένουµε την εξεταστική. Είπε ο Πρόεδρος

του ΠΑΣΟΚ -θα πω πολιτικά τώρα- ότι θα κάνει εξεταστική για τα
Τέµπη. Εδώ και ένα µήνα την καταθέσαµε. Γιατί δεν υπέγραψε; 

Αυτή είναι η διαφορά του πολιτικού ήθους. Εµείς ως Ελληνική
Λύση ό,τι θετικό έρχεται εδώ από οποιονδήποτε το προσυπογρά-
φουµε και το υπογράφουµε. Εσείς έχετε πρόβληµα ως ΠΑΣΟΚ
να το αντιληφθείτε. Και φοβάµαι ότι εδώ γίνονται λάθη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Έχω εδώ ένα έγγραφο που θα καταθέσω για τα Πρακτικά.

Κατά δήλωση Παλαιστίνιος παίρνει άσυλο. Θα το καταθέσω στα
Πρακτικά της Βουλής. Δήλωση Κίσινγκερ, τον οποίο δεν εκτιµώ
και συµπαθώ: «Ήταν λάθος που επετράπη σε τόσους πολλούς
ανθρώπους µε εντελώς διαφορετική κουλτούρα και θρησκεία να
έρθουν στο δυτικό κόσµο». Αυτό είπε ο Κίσινγκερ, ο ανθέλλην.
Για το Κυπριακό αναφέροµαι. 

Κι ο Πρωθυπουργός µας είπε χθες ότι για να λύσει το δηµο-
γραφικό θα φέρει κι άλλους από έξω, από Πακιστάν, Αφγανιστάν.
Κάνετε λάθη. Δηµιουργείτε εστίες και ένταση οι οποίες θα είναι
πολύ δυσάρεστες αν συµβεί αυτό που έλεγε ο Χάντιγκτον στο βι-
βλίο του «Η σύγκρουση των πολιτισµών». Και βγαίνει ο Πρωθυ-
πουργός και µιλάει για το δηµογραφικό. 

Όταν το 2019 - 2020 λέγαµε εµείς δώστε κίνητρα, δεν δίνατε.
Ήρθε η ώρα, λοιπόν, σοβαρά να µιλήσουν όλα τα κόµµατα για
το δηµογραφικό, να κάνουν µια συζήτηση εδώ µέσα για τα κίνη-
τρα να γεννηθούν Έλληνες και Ελληνίδες, να γεννηθούν ελληνό-
πουλα, να γεµίσει µε παιδικές φωνές το κάθε σχολείο, ελληνικές
φωνές των µικρών παιδιών. Έτσι θα σωθεί η Ελλάδα. Το 2250,
διάβαζα σε άρθρο της «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗΣ», θα γεννηθεί ο τελευ-
ταίος Έλληνας στον πλανήτη. Τα ακούτε; Το 2250. Μακριά και
πολύ κοντά. 

Εδώ ακριβώς θέτω ένα ερώτηµα. Όλοι µπορεί να είναι πατριώ-
τες. Ο Κουβανός που αγαπάει την Κούβα είναι πατριώτης. Ο
Ρώσος ή ο Αµερικανός που αγαπάει τη Ρωσία ή την Αµερική είναι
πατριώτης. Ο Γάλλος που αγαπάει τη Γαλλία είναι πατριώτης. Ο
Παλαιστίνιος που αγαπάει την Παλαιστίνη είναι πατριώτης. Ο Έλ-
ληνας που αγαπάει την πατρίδα του τι είναι; Είναι φασίστας και
ρατσιστής; 

Όχι, κύριοι. Ούτε φασίστες ούτε ρατσιστές. Αγαπάµε την πα-
τρίδα µας, αγαπάµε την Ελλάδα, γι’ αυτήν παλεύουµε, γι’ αυτή
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θα αγωνιστούµε, γι’ αυτή θα συνεχίσουµε να µιλάµε και ό,τι κι αν
κάνετε θα είµαστε απέναντι!

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

της Ελληνικής Λύσης)
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-

κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Για να ανοίξουµε τον
κατάλογο των οµιλητών θα µιλήσει τώρα ο κ. Παναγής Καππάτος
από τη Νέα Δηµοκρατία και θα ακολουθήσει ο Πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας Νίκη ο κ. Νατσιός και τον ευχαριστώ. 

Ελάτε, κύριε Καππάτο.
ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αρχικά επι-

τρέψτε µου παρακαλώ να ευχηθώ από το Βήµα της Βουλής
θερµά συγχαρητήρια στους εκλεγέντες δηµάρχους της πατρίδας
µου της Κεφαλονιάς και της Ιθάκης. Συγχαρητήρια επίσης στον
νέο περιφερειάρχη Ιονίων Νήσων και κατ’ επέκταση σε όλους
όσοι συµµετείχαν στην εκλογική διαδικασία των αυτοδιοικητικών
εκλογών πρώτου και δεύτερου βαθµού στη χώρα µας. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και ο Πρωθυπουργός θε-
ωρούν την τοπική αυτοδιοίκηση και τους εκπροσώπους της συ-
νεργάτες τους. Έχουµε αποδείξει στην πράξη ότι συνεργαζόµα-
στε µε όλους τους αυτοδιοικητικούς ανεξαρτήτως πολιτικής αφε-
τηρίας. Ειδικά στις περιπτώσεις φυσικών καταστροφών που συ-
ζητούµε σήµερα, οι αποζηµιώσεις και η διαδικασία αποκατάστα-
σης των περιοχών που επλήγησαν δεν συνδέονται σε καµµία πε-
ρίπτωση µε πολιτικά κριτήρια των εκπροσώπων της τοπικής αυ-
τοδιοίκησης.

Αυτό το αποδεικνύουν οι αποζηµιώσεις που δόθηκαν στην Κε-
φαλονιά µε τον «Ιανό». Εκεί να σας θυµίσω ότι έχουµε τρεις δή-
µους. Ο ένας δήµος που επλήγη ιδιαίτερα είναι ο Δήµος Σάµης
µε αριστερό δήµαρχο. Μπορείτε να ψάξετε να δείτε τις αποζη-
µιώσεις που πήρε ο Δήµος Σάµης. 

Αυτά τα λέω ως µια σύντοµη απάντηση στην παραπληροφό-
ρηση στην οποία έχει επιδοθεί η Αντιπολίτευση τις τελευταίες
µέρες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πιο καταστροφική και φονική
κακοκαιρία εδώ και πάρα πολλά χρόνια ήταν η πρόσφατη κακο-
καιρία που έπληξε µε ιδιαίτερη σφοδρότητα περιοχές της ανα-
τολικής µεσογείου και κυρίως της Ελλάδας. Προκάλεσε ανυπο-
λόγιστες καταστροφές σε υποδοµές και σοβαρά προβλήµατα σε
συνανθρώπους µας στη Θεσσαλία. Χωρίς καµµία αµφιβολία πρό-
κειται για ένα κατακλυσµιαίο φαινόµενο άνευ προηγουµένου. 

Η Κυβέρνηση προέβη σε ένα ισχυρό πακέτο µέτρων για την
άµεση στήριξη των νοικοκυριών και των επιχειρήσεων, προβλέ-
ποντας µάλιστα τη λιγότερη δυνατή γραφειοκρατία. Σε αυτό το
σηµείο έχει ιδιαίτερη αξία να αναφέρω τα ποσά που καταβλήθη-
καν έως τώρα στους πληγέντες συµπολίτες µας. Μόνο µέσα σε
σαράντα µέρες µετά την κακοκαιρία «Ντάνιελ» έχουν δοθεί σχε-
δόν 66 εκατοµµύρια ευρώ σε δεκατέσσερις χιλιάδες πεντακόσι-
ους συµπολίτες µας µε καθηµερινούς ελέγχους και διασταυ-
ρώσεις σε χρόνους που δεν έχουν καµµία σχέση µε το παρελθόν
όπως βέβαια και το µέγεθος της καταστροφής.

Η διαδικασία που ακολουθείται έχει ασφαλιστικές δικλίδες που
διασφαλίζουν ότι η ενίσχυση πηγαίνει σε όσους έχουν πραγµα-
τική ανάγκη και στους πληγέντες που τη δικαιούνται. Καταβλή-
θηκαν 4,2 εκατοµµύρια ευρώ σε περίπου δύο χιλιάδες εκατό
αγρότες που υπέβαλαν αίτηση την προηγούµενη εβδοµάδα για
τις αγροτικές εκµεταλλεύσεις τους µε ζηµιές στο πάγιο κεφάλαιο
και τον εξοπλισµό τους. Να είστε βέβαιοι ότι η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας θα συνεχίσει µε τον ίδιο εντατικό ρυθµό και
τις επόµενες ηµέρες µε συµπληρωµατικά µέτρα στήριξης και µε
νέες καταβολές χρηµάτων. 

Η συγκεκριµένη ρύθµιση που συζητούµε σήµερα, έρχεται να
επικυρώσει την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου της 10ης Σε-
πτεµβρίου 2023. Επιδιώκει αφ’ ενός να διασφαλίσει την οριζόντια
αναστολή της αναγκαστικής εκτέλεσης κινητής ή ακίνητης περι-

ουσίας των πληγέντων, αφ’ ετέρου να µεταθέσει την ηµεροµηνία
ανακήρυξη των συνδυασµών για τις δηµοτικές και περιφερειακές
εκλογές στη Θεσσαλία αφού τα δικαστήρια διέκοψαν τη λειτουρ-
γία τους έως τις 13 Σεπτεµβρίου. 

Πιο συγκεκριµένα µε το παρόν σχέδιο νόµου αναστέλλονται οι
πλειστηριασµοί, οι κατασχέσεις, οι αποβολές, οι προσωπικές
κρατήσεις εξαιρουµένων των απαιτήσεων για τη διατροφή. Κατά
το χρονικό διάστηµα του εξαµήνου αναστέλλονται οι προθεσµίες
άσκησης ενδίκων µέσων που αφορούν σε εκκρεµείς διαδικασίες
αναγκαστικής εκτέλεσης. 

Με λίγα λόγια η Κυβέρνηση θα συνεχίσει µε αυτές τις γρήγο-
ρες ταχύτητες για να ορθοποδήσει η Θεσσαλία. Η Θεσσαλία θα
συνεχίσει την πορεία ανάπτυξης που είχε όλα αυτά τα χρόνια.
Μπορεί και το δικαιούται και θα το πετύχουµε όλοι µαζί. Με σε-
βασµό, λοιπόν, απέναντι στην ανακούφιση των πληγέντων συµπο-
λιτών µας και µε κοινό σκοπό την ανασυγκρότηση και την επού-
λωση των πληγών της θεοµηνίας, σας καλώ κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, να υπερψηφίσετε το νοµοσχέδιο ώστε να δείξουµε
στην πράξη ότι η επόµενη µέρα µας βρίσκει όλους ενωµένους
συναισθανόµενοι απόλυτα τη δεινή κατάσταση στην οποία έχουν
περιέλθει οι κάτοικοι των περιοχών της Θεσσαλίας. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νίκης ο κ. Νατσιός. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη Νίκη ένα από τα συνθήµατά
µας είναι ότι ο αδύναµος συνάνθρωπό µας είναι το µέτρο του πο-
λιτισµού µας. Η κοινωνική αλληλεγγύη που δείχνουµε ως πολιτεία
και ως κοινωνία απέναντι στους αδύναµους συµπολίτες µας, είναι
πραγµατικά ο καθρέπτης του πολιτισµού µας. 

Σκεπτόµαστε άραγε τον εµπερίστατο πλησίον µας που βρίσκε-
ται σε ενδεή κατάσταση; Σκεπτόµαστε την αξιοπρέπειά του; Αντι-
λαµβανόµαστε ότι σήµερα είναι η σειρά του και αύριο ίσως είναι
η δική µας σειρά; «Κοινή γαρ η τύχη και το µέλλον αόρατον»,
έλεγε ο Ισοκράτης. 

Δεν σας µιλώ για ανθρώπους τεµπέληδες που δεν θέλουν να
εργαστούν και η δυστυχία τους πηγάζει από την ακαµατοσύνη.
Ούτε µιλώ για µετανάστες που υπέκυψαν σε ψεύτικες υποσχέ-
σεις και αντί να ταξιδέψουν για κάποια γη της επαγγελίας, κατα-
λήγουν έγκλειστοι σε κάποιο hot spot µιας ξένης για αυτούς
φτωχής γης, µιας χώρας που «τηγανίζεται» από κρίση εδώ και
πολλά χρόνια. 

Μιλώ για οικογενειάρχες και νοικοκυραίους µε καθαρό µέ-
τωπο. Μιλώ για ανθρώπους του µόχθου και της εργασίας, για νο-
µοταγείς συµπολίτες µας που υπηρέτησαν την πατρίδα και
πρόκοψαν στις δουλειές τους και πληρώνουν και φόρους. Ο τί-
µιος ιδρώτας τους είναι να θρέψουν τις οικογένειές τους. Αυτός
ο ιδρώτας γίνεται ευλογία που θρέφει όλη την Ελλάδα. Αυτοί
είναι οι αγρότες µας, οι κτηνοτρόφοι µας, οι άνθρωποι που γέµι-
ζαν ζωή και κίνηση τα εργοστάσιά µας και τις ελληνικές επιχει-
ρήσεις. Αυτοί είναι οι έντιµοι άνθρωποι του Θεσσαλικού Κάµπου
µας. 

«Ούτ� και τα ήθη γενναιοτάτους τους αυτή συνόντας η γεωργία
έοικε παρέχεσθε», λέει ο Σωκράτης. Η γεωργία διαµορφώνει ευ-
γενέστατο το ήθος των ανθρώπων που απασχολούνται µε αυτή.
Πλην της φιλοπατρίας, η γεωργία εξευγενίζει τον άνθρωπο, τον
οπλίζει µε υποµονή καρτερία και γενναιότητα. Βλέπει ο άνθρω-
πος, ο γεωργός που ασχολείται µε τη γη το θαύµα της κτίσεως
ταπεινώνεται, κοπιάζει, µοχθεί και όταν έρθει ο καρπός χαίρεται
και καµαρώνει. 

Μία από τις αιτίες της τωρινής απιστίας και αλαζονείας είναι
και η αποµάκρυνσή µας από τη γη. Μέσα στις φωσφορίζουσες
τσιµεντουπόλεις θαυµάζουµε τα έργα των χειρών µας, τα εφή-
µερα και ποµπώδη. Χάσαµε, όµως, τα λίαν καλά έργα του θεού.
Η εργασία στο χωράφι σε καταπονεί µεν, αλλά νιώθεις τη χαρά
της εργασίας. Έτσι ένιωθαν και οι έντιµοι άνθρωποι του Θεσσα-
λικού Κάµπου. 

Καλούµαστε σήµερα ως ολοµέλεια να σκύψουµε στο θέµα των
πληµµυροπαθών και δυστυχώς ασχολούµαστε -επιτρέψτε µου-
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µε δύο ανούσια πράγµατα. «Κούφια καρύδια και ασκιά γιοµάτα
αγέρα», που θα έλεγε ο Μακρυγιάννης. 

Πρώτο κούφιο καρύδι να επικυρώσουµε πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου περί της διαδικασίας για τις αυτοδιοικητικές εκλο-
γές στη Θεσσαλία, δηλαδή για το περιτύλιγµα των εκλογών. Ο
λαός σας απάντησε µε το περιεχόµενο των εκλογών όχι µόνο
στην Περιφέρεια της Θεσσαλίας, αλλά και µε ανάλογα µηνύµατα
σε όλη την Ελλάδα. Άλλαξε ο χρωµατισµός του χάρτη µέσα σε
λίγους µόνο µήνες. Και πιστέψτε µε θα αλλάξει και άλλο, γιατί ο
λαός µας µπορεί να ανεχτεί ή να ξεχάσει πολλά. Δεν µπορεί,
όµως, να ανεχτεί την έπαρση, την αχαριστία και την κοροϊδία. Τα
αντιπληµµυρικά έργα που έµειναν στα χαρτιά, τους µεγάλους πε-
ριπάτους και τους εκβιασµούς ακόµη και από τα πλέον επίσηµα
χείλη. Ο Πρωθυπουργός επιζητούσε να βάψει µπλε και τη Θεσ-
σαλία, για να κρύψει τη λάσπη της αποτυχίας του δήθεν επιτελι-
κού κράτους. Δεν καλύπτονται, όµως, µε χρώµατα τα λασπωµένα
χώµατα αλλά µε έργα.

Η Νίκη δεν έλαβε µέρος στις αυτοδιοικητικές εκλογές. Όλον
τον Οκτώβριο και Σεπτέµβριο οι τοπικές κοινότητες της Νίκης
ανά την Ελλάδα δεν κυνηγούσαν ψηφοδέλτια και ψηφοφόρους.
Εµείς στη Νίκη βγήκαµε στους δρόµους όχι µε κοµµατικά συν-
θήµατα αλλά για µια ευλογηµένη επαιτεία. Ζητιανεύαµε για
ρούχα, τρόφιµα, καθαριστικά, φάρµακα, χαρτικά, κουβέρτες για
τους πληγέντες. Ακόµη και σήµερα φιλότιµοι άνθρωποί µας συ-
γκεντρώνουν αθόρυβα. Και µε πολύ κόπο διανέµουν τις προσφο-
ρές ωραίων Ελλήνων που βρίσκουν χαρά στη φιλανθρωπία και
το δόσιµο στους αδελφούς µας στη Θεσσαλία. Τους ευχαριστώ
όλους και τους προσφέροντες και όσους κοπιάζουν νυχθηµερόν,
θα έλεγα, για να φτάσει η βοήθεια εκεί που πρέπει. Τους ευχαρι-
στώ από το Βήµα της Εθνικής Αντιπροσωπείας. 

Έχουµε, όµως, µε αυτό τον τρόπο αφουγκραστεί και ιδίοις όµ-
µασι αντικρίσει τις ανάγκες και την κατάσταση πολλών πληµµυ-
ροπαθών. Σήµερα οι περισσότεροι εξακολουθούν να βρίσκονται
χωρίς τίποτε από τα απαραίτητα. Η γη σπαρµένη µε λάσπη και
έρηµη από τα ζώα, τα σπίτια ακατοίκητα και το βιος σκορπισµένο,
τα µηχανήµατα διαλυµένα και οι αποθήκες κατεστραµµένες, επι-
χειρήσεις που θα µπορούσαν να εξυπηρετήσουν πελάτες για
µήνες πολλούς ή να εξοφλήσουν προµηθευτές ανά την Ελλάδα
θα µείνουν απλήρωτοι. Τώρα, λοιπόν, πρέπει να προστρέξουµε
στους συµπολίτες µας, όχι αύριο, όχι µετάθεση στον χρόνο,
τώρα!

Και έρχοµαι στο δεύτερο κούφιο καρύδι του σηµερινού νοµο-
θετικού µας έργου. Καλούµαστε ουσιαστικά να επικυρώσουµε
την παράταση διενέργειας πλειστηριασµών και κατασχέσεων από
τις 6 Σεπτεµβρίου έως τις 10 Νοεµβρίου. Σπουδαίο µέτρο! Ας
ενηµερώσετε και τα κοράκια των fund ώστε να βλέπουν πού τη-
λεφωνούν για απειλές. Στέκεται ο πληµµυροπαθής µπροστά από
το κατεστραµµένο σπίτι του, προσπαθεί καρτερικά να στεγνώσει
το βιος του και δέχεται ασταµάτητα τηλέφωνα, µαχαιριές στην
καρδιά του, για να πιεστεί και να πληρώσει την επόµενη δόση.
Αφού δεν τους σώζετε από το δάνειο, σταµατήστε τουλάχιστον
να επιδεινώνετε τη θέση τους. Μην τους κόβετε το ρεύµα και µην
τους κοροϊδεύετε µε τα διάφορα pass. 

Ανακοινώσατε στο µεταξύ πενιχρά ποσά για αποζηµιώσεις και
ακόµη κι αυτές δεν έχουν όλοι καταφέρει να τις εισπράξουν.
Αδειάσατε δοµές από µετανάστες για να βάλετε µέσα άστεγους
θεσσαλούς πληµµυροπαθείς. Βρέθηκε εκεί προχτές -όπως ανέ-
φερε από αυτό το Βήµα- ο Βουλευτής µας Λαρίσης ο κ. Γιώργος
Ρούντας και τον έπιασε η καρδιά του από τη µαυρίλα. Άδεια κου-
τιά τα δωµάτια, φαγητό µια φορά την ηµέρα κατά το απόγευµα
και οι βελτιώσεις των συνθηκών ακόµη αναµένονται. 

Φυσικά εδώ όπως και σε κάθε καταστροφή Ελλήνων πολιτών
οι ΜΚΟ τις οποίες χαϊδεύετε, είναι ανύπαρκτες. Ηµίµετρα, ηµίµε-
τρα και πάλι ηµίµετρα! Αναµένουµε από την Κυβέρνηση να ξεφύ-
γει λίγο από τον εαυτό της και να κάνει κάτι έξω από τα ηµίµετρα,
κάτι πολύ πιο γενναίο, κάτι µακρόπνοο, κάτι βαθιά ηρωικό. Να
αναστείλει µακροχρόνια, να ρυθµίσει και γιατί όχι να διαγράψει
δάνεια, να ακυρώσει πλειστηριασµούς, να δώσει αποζηµιώσεις
όχι µόνο για την πρώτη κατοικία αλλά για όλη την καταστροφή.
Να επιδοτηθούν ενοίκια, να δώσει απαλλαγή ή σοβαρή µείωση
της φορολογίας και των ασφαλιστικών εισφορών για πολλά χρό-

νια µπροστά ώστε να τονωθεί η εργασία, να διαγραφούν οι προ-
σαυξήσεις της οφειλής προσώπων και επιχειρήσεων προς το δη-
µόσιο και να ρυθµιστούν µακροχρόνια µε άτοκες δόσεις, όπως
παλαιότερα είχε γίνει µε τους σεισµούς το 2000. 

Επίσης, οι πληγείσες επιχειρήσεις να έχουν παράταση στις
προθεσµίες του Υπουργείου Οικονοµικών, να έχουν ακατάσχετο
στις ενισχύσεις και να συµµετέχουν στην επιστρεπτέα προκατα-
βολή φόρου. Για την ακρίβεια, να τελειώνουµε διά παντός µε την
προκαταβολή φόρου. Αυτό δεν γίνεται πουθενά στον κόσµο, να
εισπράττεται φορολογία για τον αέρα που δεν αναπνέουµε ακό-
µη. Και στους προµηθευτές των κατεστραµµένων επιχειρήσεων
να διατάξετε να µη σφραγιστούν επιταγές και να τους δοθεί
άτοκο κεφάλαιο κίνησης. Μην έχουµε ντόµινο κατάρρευσης σε
προµηθευτές των θεσσαλικών επιχειρήσεων. 

Να αγκαλιάσουµε, να σώσουµε τη Θεσσαλία µας και κάθε άλλη
χτυπηµένη µεριά της πατρίδας µας, να αγαπήσουµε επιτέλους
τον λαό µας. Προσκυνώ τη χάρη σου λαέ µου. Σκύβω το κεφάλι
στα µαρτύριά σου και θαυµάζω λαέ µου τα έργα σου. «Ματώνεις
τη σκέψη σου, µατώνεις τα νύχια σου λαέ µου για να βγάλεις τον
άρτο τον επιούσιον» γράφει µεγαλοπρεπώς ο Γιάννης Ρίτσος. 

Δεν ζητιανεύουν οι περήφανοι Θεσσαλοί. Τα απαραίτητα υλικά,
προσανάµµατα ζητούν και θα βγάλουν και πάλι µόνοι τους τον
άρτο τον επιούσιον. Μια αρωγή από το κράτος χρόνια που τόσα
χρόνια το υπηρετούν τίµια και αξιοπρεπώς και θα ξαναθαυµά-
σουµε τα έργα τους. Είναι προκοµένοι άνθρωποι, ψηµένοι στη
δουλειά. Θα ξαναστηθούν γρήγορα στα πόδια τους. Θα ξαναν-
θίσουν οι τόποι τους. Θα ακουστούν και πάλι στους δρόµους των
χωριών τους τραγανά και δροσερά γέλια των παιδιών τους. 

Βοηθήστε τους τώρα µε σοβαρότητα. Πολλοί πληγέντες σκέ-
φτονται τον εκπατρισµό. Δεν αντέχει η πατρίδα µας άλλη αιµορ-
ραγία στην ξενιτιά.

Αγαπητοί συνάδελφοι σε λίγες µέρες γιορτάζουµε την εθνική
επέτειο του 1940, τότε που οι Έλληνες κατά πώς γράφει και ο
εθνικός µας ποιητής Κωστής Παλαµάς -που τον επισκέφθηκαν
εκείνο το µεγάλο πρωινό οι φοιτητές των Αθηνών- µεθούσαν µε
το αθάνατο κρασί του ’21. 

Τα λιοντάρια του 1940 ήταν αγροτόπαιδα, σκληροτράχηλοι
δουλευτάδες της γης. Πολέµησαν και νίκησαν γιατί υπερασπίζο-
νταν τα χωράφια τους. Η γη, λέει ο Σωκράτης, παρακινεί σηµα-
ντικά τους γεωργούς να υπερασπίζουν ένοπλοι τη χώρα γιατί
παράγει τους καρπούς της στο ύπαιθρο, ώστε να τους παίρνει
εκείνος που νικά. Είδαµε τι έγινε κατά τη γερµανική κατοχή. Κα-
τέκλεψαν οι κατακτητές την παραγωγή και ο λαός µας κακουχού-
µενος και λιµοκτονών αποδεκατίστηκε. 

Να παραθέσω επιλογικώς ένα γεγονός όχι σαν αυτό που γρά-
φουν τα σχολικά βιβλία δήθεν γλώσσας, ότι κρυφτήκαµε στα
υπόγεια, αλλά διαδραµατίστηκε στα µετόπισθεν, όπου ο απόλε-
µος πληθυσµός της πατρίδας µας συναγωνιζόταν την ανδρεία
των µαχητών της Πίνδου. Γιατί εθνικοί λόγοι επιβάλλουν την αµέ-
ριστη βοήθεια στους κατεστραµµένους σήµερα συµπολίτες µας.
Τα παιδιά τους που στρατεύονται σέβονται την πατρίδα τους
όταν και αυτή σέβεται το σπιτικό τους. Ο στρατιώτης, αγαπητοί
µου, που φυλάει τα σύνορα, στέκεται µε σθένος και αποφασιστι-
κότητα στη σκοπιά του όταν γνωρίζει πως υπηρετεί ένα κράτος
που σέβεται τα γονικά του και τους κόπους τους. 

Στον πανηγυρικό λόγο που εκφώνησε στην Ακαδηµία Αθηνών
ο Στρατής Μυριβήλης στις 27 Οκτωβρίου του 1960 µεταξύ άλλων
σπουδαίων ανέφερε και ένα συγκλονιστικό γεγονός κατά τη διάρ-
κεια του πολέµου στα µετόπισθεν. Είχε οργανωθεί από τον Ερυ-
θρό Σταυρό της Ελλάδος αιµοδοσία. Μεταφέρω τα λόγια του
Μυριβήλη: «Μια µέρα, λοιπόν, ο επί της αιµοδοσίας φίλος µου
γιατρός είδε µέσα στη σειρά των αιµοδοτών που περίµεναν να
στέκεται και ένα γεροντάκι. Εσύ παππούλη, του είπε ενοχληµέ-
νος, τι θέλεις εδώ; Ο γέρος απάντησε δειλά: ήρθα και εγώ γιατρέ
να δώσω αίµα. Ο γιατρός τον κοίταξε αυστηρά µε απορία και συ-
γκίνηση. Ο γέρος παρεξήγησε τον δισταγµό του. Η φωνή του
έγινε πιο ζωηρή. Μη µε βλέπεις έτσι γιατρέ µου, είµαι γερός. Το
αίµα µου είναι καθαρό και ακόµα ποτές µου δεν αρρώστησα. Είχα
τρεις γιους. Σκοτώθηκαν και οι τρεις εκεί πάνω. Χαλάλι της πα-
τρίδας µας. Όµως, µου είπαν πως οι δύο «πήγαν» από αιµορρα-
γία. Λοιπόν, είπα στη γυναίκα µου θα είναι και άλλοι πατεράδες
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που µπορεί να χάσουν τα παλικάρια τους γιατί δεν θα έχουν οι
γιατροί µας αίµα να τους δώσουν. Να πάω κι εγώ να δώσω το
δικό µου. Άντε, πήγαινε γέρο µου, µου είπε». Τι µεγάλη ψυχή ο
γέροντας της ιστορίας. Τρεις γιους χαλάλι για την πατρίδα µας. 

Προσθέτει ένα νέο στοιχείο αυτή η διήγηση του Μυριβήλη,
αγαπητοί µου. Ανδρείους µπορεί να βγάζει κάθε χώρα. Αγίους,
όµως, µόνο αυτές που καταυγάζονται από το φως της Ορθοδο-
ξίας, από το φως του Χριστού και η Ελλάδα ανήκει σε αυτή την
εκλεκτή µερίδα. Αυτή την πατρίδα θέλουµε, αυτή την πατρίδα θέ-
λουµε να µεγαλώσουµε τα παιδιά µας και τα παιδιά του λαού µας.
Αυτή ζητούν και οι αναγκεµένοι συµπολίτες µας στον Έβρο, στη
Θεσσαλία και όπου αλλού χύνονται δάκρυα για τις συµφορές.
Την πατρίδα που είναι µάνα στοργική για τα παιδιά της. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νίκης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής τριάντα εννέα µαθήτριες και µαθητές και τρεις συ-
νοδοί εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο της Αρχαίας Ολυµπίας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο τώρα έχει από τον ΣΥΡΙΖΑ η κ. Μαρίνα Κοντοτόλη. 
ΜΑΡΙΝΑ ΚΟΝΤΟΤΟΛΗ: Σας ευχαριστώ πολύ κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου ως Βουλευτής

Τρικάλων να πω εισαγωγικά τι βιώνουµε εµείς οι Θεσσαλοί εδώ
και σαράντα ηµέρες µετά τις πληµµύρες της θεοµηνίας «Ντά-
νιελ». Οι καταστροφές είναι ανυπολόγιστες τόσο στις πληγείσες
περιοχές όσο και στο σύνολο της οικονοµικής και κοινωνικής ζω-
ής των κατοίκων. Τίποτα δεν είναι όπως πριν. Ο Νοµός Τρικάλων
και σχεδόν όλη η Θεσσαλία ζει πρωτόγνωρες, δραµατικές κατα-
στάσεις. Έχει ανατραπεί η ζωή των ανθρώπων. Έχουν χαθεί αν-
θρώπινες ζωές. Η µία τραγωδία έρχεται µετά την άλλη. Δεκαεπτά
νεκροί τώρα από την τραγωδία των πληµµυρών. Ολόκληρα χωριά
είναι θαµµένα µέσα στη λάσπη. Εκατοντάδες χιλιάδες ζώα έχουν
πνιγεί και περισσότερα από αυτά έχουν σαπίσει έξω από τους
στάβλους ή στα χωράφια. Χιλιάδες στρέµµατα καλλιεργειών έ-
χουν καταστραφεί ολοσχερώς. Επιχειρήσεις παρέδωσαν τα κλει-
διά. 

Σπίτια βυθισµένα στα νερά και στις λάσπες. Οι άνθρωποι ανα-
ζητούν σπίτι να µείνουν. Πώς θα γίνει αυτό και πότε; Θα µας πει
κάποιος; Σπίτια δεν υπάρχουν και για αυτά τα λίγα που υπάρχουν
τα ενοίκια έχουν πάει στον θεό. Θα επιδοτηθούν, λέει η Κυβέρ-
νηση. Με τι χρήµατα θα συµπληρώσουν την επιδότηση και για
πόσο διάστηµα; Εδώ δεν µπορούν να εξασφαλίσουν ούτε τα
προς το ζην. Ο κόσµος διαµένει στις σκηνές. Σήµερα, που εµείς
είµαστε εδώ, εκεί µπορεί να βρέχει. Οι άνθρωποι αυτοί ζουν στις
σκηνές, όπως µετά το σεισµό στο Ζάρκο τον Μάρτιο του 2021.
Ξέρετε ότι υπάρχουν άνθρωποι που αυτή τη στιγµή µένουν σε
κοντέινερ; 

Και το τραγικό της υπόθεσης ξέρετε ποιο είναι; Η Κυβέρνηση,
που όλα τα έκανε νωρίς και όλα τα έκανε καλά, δεν έχει ακόµα
δώσει ούτε τα πρώτα χρήµατα µέσω της Αρωγής στις περιοχές
που η Πυροσβεστική Υπηρεσία έχει χαρακτηρίσει ως καθολικά
πληµµυροπαθείς, όπως είναι η Αγία Κυριακή, τα Μεγάλα Καλύ-
βια, η Φωτάδα, Παραπόταµος, Γεωργανάδες, Φανερωµένη, Κε-
ραµίδι και Βαλαµάνδρι. Θα έπρεπε ήδη να έχουν πάρει τα χρή-
µατα. Όπως και κάποιες άλλες περιοχές που µεµονωµένοι κάτοι-
κοι έχασαν τα σπίτια και τις δουλειές τους. Όπως κάθε µέρα οι
πληµµυροπαθείς ψάχνουν τους τραπεζικούς λογαριασµούς, αλ-
λά τίποτα. 

Είναι δυνατόν να αληθεύει ότι έχουν πιστωθεί µόνο δεκατέσ-
σερις χιλιάδες δικαιούχοι από τις σαράντα έξι χιλιάδες αιτήσεις;
Είναι δυνατόν να αληθεύει ότι τριάντα δύο χιλιάδες δικαιούχοι
δεν έχουν λάβει ούτε ένα ευρώ; Και πώς να ζήσουν αυτοί οι άν-
θρωποι; Πώς βιοπορίζονται αυτοί οι άνθρωποι; Πώς θα καθαρί-
σουν και θα απολυµάνουν τα σπίτια τους; Πώς θα αντικαταστή-

σουν το ψυγείο τους, την κουζίνα τους; Πώς θα µαγειρέψουν να
φάνε το φαγητό τους; Πώς θα πληρώσουν τους λογαριασµούς
τους, που εδώ και σαράντα ηµέρες τρέχουν λογαριασµοί στο
ρεύµα, στο νερό και στις δόσεις των δανείων; Πού θα βρουν τα
χρήµατα; 

Τι θα γίνει µε τις επιχειρήσεις που έχουν ζηµιές; Κάποιες από
αυτές έκλεισαν σχεδόν έναν µήνα και κάποιες έχουν καταστραφεί
ολοσχερώς. Είναι δυνατόν να µην µπορούν να λειτουργήσουν,
αλλά να πρέπει και να πληρώσουν τα πάγιά τους έξοδα; Είναι δυ-
νατόν να µη δίνεται µια απάντηση στα αιτήµατα των αγροτών και
των κτηνοτρόφων; Πώς θα βγάλουν χειµώνα όλοι αυτοί οι άνθρω-
ποι; Οι γεωπόνοι έχουν µείνει χωρίς δουλειά, καµµία λύση, καµ-
µία απάντηση για αυτούς. Σας µιλώ απλά για µία τραγική καθη-
µερινότητα αυτών των ανθρώπων. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

Ζητήσαµε σχολικά γεύµατα για όλα τα σχολεία της Θεσσαλίας.
Δόθηκαν σε κάποια που θεωρούνταν πληµµυροπαθείς περιοχές,
αλλά όχι σε όλα. Δεν φτάνει που δεν έχουν σχολεία. Δεν φτάνει
που δεν έχουν σπίτι να µείνουν. Δεν φτάνει που δεν έχουν ρούχα
να φορέσουν. Δεν φτάνει που οι γονείς τους δεν έχουν χρήµατα
να πληρώσουν τα φροντιστήρια. Είναι δυνατόν να µην µπορούν
να έχουν ένα γεύµα; 

Υπάρχει σοβαρό πρόβληµα και πρέπει να το καταλάβετε. Ο κό-
σµος είναι σε απελπισία. Δεν θέλει άλλα λόγια. Θέλει έργα και
προπαντός έργα υποδοµής, για να µη ζήσουν πάλι τα ίδια. Όχι
όµως όπως µε τον «Ιανό», όπου οι αποζηµιώσεις ήρθαν τρία χρό-
νια µετά και τα αντιπληµµυρικά έργα που απεντάχτηκαν από το
Ταµείο Ανάκαµψης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως σας είπε ο εισηγητής µας,
ο κ. Παπαηλιού, αλήθεια πιστεύετε ότι λύνεται το πρόβληµα στη
Θεσσαλία µε τη δίµηνη απαγόρευση διενέργειας πλειστηρια-
σµών, κατασχέσεων, αποβολών κ.λπ.; Δηλαδή µετά τον Νοέµβριο
θα έχει ανακάµψει η οικονοµική κατάσταση των κατεστραµµένων
επαγγελµατιών, των αγροτών, των κτηνοτρόφων καθώς και των
εργαζοµένων και δεν θα υπάρχει άλλη ανάγκη προστασίας; Μπο-
ρείτε να φανταστείτε εσάς και τις οικογένειές σας εκεί; Μπορείτε
για λίγο να µπείτε στη θέση αυτών των ανθρώπων; Μήπως τελικά
ζούµε σε διαφορετική χώρα; 

Δυστυχώς, επιµένετε και πορεύεστε σαν αυτό που συνέβη να
είναι κάτι απλό, κάτι συνηθισµένο, όµως δεν είναι κάτι απλό. Είναι
µια κοινωνική και οικονοµική καταστροφή για χιλιάδες ανθρώ-
πους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ειλικρινά είναι πολύ στενάχωρο
για εµένα που η πρώτη µου οµιλία στο Ελληνικό Κοινοβούλιο
έπρεπε να γίνει για αυτή την τραγωδία που ζουν τα Τρίκαλα και
η Θεσσαλία. Όµως, θέλω να διαβεβαιώσω τους συµπολίτες µου
ότι εµείς δεν θα τους εγκαταλείψουµε ούτε στιγµή. Θα είµαστε
διαρκώς δίπλα τους. Θα είµαστε συνεχώς µαζί τους. Δεν θα αφή-
σουµε καµµία αδικία να εξελιχθεί σε βάρος τους. Θέλω να γνω-
ρίζουν ότι θα κάνουµε ότι είναι ανθρωπίνως δυνατόν για να
ξαναβρούν το χαµόγελό τους, για να ξαναβρούν τη χαµένη ελ-
πίδα για µια καλύτερη ζωή. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας ευχα-

ριστούµε και για τον χρόνο.
Τον λόγο τώρα έχει η κ. Λιακούλη από το ΠΑΣΟΚ. 
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε σήµερα κατά την έναρξη
της συνεδρίασης τον Πρόεδρο της Βουλής να απευθύνεται στο
Σώµα της Εθνικής Αντιπροσωπείας µε συστάσεις και παραινέ-
σεις, λέγοντας ότι το επίπεδο του πολιτικού λόγου θα πρέπει να
το ξαναδούµε, θα πρέπει µεταξύ µας να επανατοποθετηθούµε
και θα πρέπει ο πολιτικός πολιτισµός επιτέλους να κυριαρχήσει.
Σωστά µου ακούστηκε να µιλάει ο Πρόεδρος. 

Συσχέτισε αυτά που είπε µε το αποτέλεσµα των αυτοδιοικητι-
κών εκλογών εµµέσως, τονίζοντας την αποχή. Δηλαδή αυτό που
µας είπε ο Πρόεδρος της Βουλής είναι ότι να, αυτά βλέπει ο κό-
σµος να γίνονται και µέσα στο Κοινοβούλιο και γι’ αυτόν τον λόγο
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δεν πηγαίνει το 70% να ψηφίσει. Σωστό και αυτό. Θεωρώ όµως,
και φαντάζοµαι, ότι σίγουρα αυτές τις παραινέσεις σε ένα στρογ-
γυλό τραπέζι στην Κυβέρνηση στην οποία ανήκει ο κύριος Πρό-
εδρος της Βουλής θα τα πει, στη δική σας Κυβέρνηση. Θα σας
τα πει και εσάς, δεν θα τα λέει µόνο στην Εθνική Αντιπροσωπεία.
Γιατί δεν είναι µόνο η Εθνική Αντιπροσωπεία που δηµιουργεί αυτή
την εικόνα, κακώς, αλλά είναι και η εικόνα της Κυβέρνησής σας
για την οποία πρέπει να κάνει παραινέσεις ο κύριος Πρόεδρος
και όλοι.

Και θα µου επιτρέψετε και ένα σχόλιο και σαν τοµεάρχη της
αυτοδιοίκησης και µε πορεία χρόνια στον χώρο, τον οποίο αγαπώ
ακόµη πάρα πολύ. Τι έγινε στην αυτοδιοίκηση; Γιατί τόση κουβέ-
ντα για τις αυτοδιοικητικές εκλογές; Κύριοι της Κυβέρνησης,
είναι απλά τα πράγµατα. Κύριε Υπουργέ, παίξατε ζαριά και θέ-
λατε να φέρετε εξάρες. Φέρατε ασσόδυο, αλλά προηγουµένως
είχατε τσιµπήσει και τα ζάρια. Τα είχατε τσιµπήσει τόσες φορές
όµως, που σας πήρε χαµπάρι ο λαός και σας είπε «παρτίδα
τέλος» και έκλεισε µε µεγάλο ήχο και βρόντο την παρτίδα. Αυτό
πάθατε. Διότι, αν συζητούµε στην Εθνική Αντιπροσωπεία για πο-
λιτικό πολιτισµό και για τον τρόπο µε τον οποίο πρέπει να εκφρα-
ζόµαστε όλοι, για την ακεραιότητα, την αυτοτέλεια της συλλογι-
κής σκέψης, της ατοµικής πρωτοβουλίας, ότι αυτά τα σεβόµαστε
στην αυτοδιοίκηση, συνταγµατικά κατοχυρωµένη η αυτοτέλεια
της κ.λπ., πώς είναι αυτό δυνατό να συνάδει µε αυτά που είδαν
τα µάτια µας και άκουσαν τα αυτιά µας όχι µόνο στη Θεσσαλία
από όπου προέρχοµαι, αλλά και παντού στην Ελλάδα; Πώς δι-
καιολογείτε τον κ. Αυγενάκη, τον συνάδελφό σας, κύριε Υπουργέ;
Σας γνωρίζω και πώς εσείς κινείστε κοινοβουλευτικά. Γνωρίζω
απολύτως και το ήθος σας, και την πορεία σας, και τα πάντα σας.

Ήρθε στην κεντρική πλατεία και µας είπε ότι όλα αυτά, οι πα-
ροχές στους πληµµυρόπληκτους αγρότες, κτηνοτρόφους ναι
µεν, αλλά υπό τον όρο ότι ξέρετε πως για να τηρηθεί το χρονο-
διάγραµµα και να γίνουν όλα αυτά σωστά, θα πρέπει να επιλέξετε
και τη σωστή περιφερειακή αρχή. 

Αλήθεια; Αυτή είναι η δηµοκρατία την οποία υπηρετείτε; Αυτή
είναι; Και µετά για να το σώσετε ήρθε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός,
ο οποίος δεκαπέντε µέρες πριν άφησε κενή τη θέση του δικού
σας περιφερειάρχη όταν ανακοίνωνε τα µέτρα για τους πληµµυ-
ροπαθείς εµφαντικά λέγοντας «δεν τον θέλω µαζί µου» -απετα-
ξάµην- και µετά, αφού δεν υπήρχε άλλη διέξοδος, είπε «ξανά έλα
µαζί µου». Πήγαινε - έλα, λοιπόν, συνέβη σε µια πασαρέλα υπο-
ψηφίων, συναλλαγών, εκβιασµών µε τους αντάρτες σας να τους
παίρνετε ξανά µαζί σας, µια να τους διώχνετε, µια να τους αφο-
ρίζετε και από την άλλη να εύχεστε τα καλύτερα σε αυτούς. 

Και, βεβαίως, ζαλίσατε το εκλογικό σώµα και το ζαλίσατε µε το
βέρτικο το δικό σας, όµως, που δεν µπορούσε να πιστέψει, πρα-
γµατικά, ότι το 2023 είναι δυνατόν να επιχειρείτε να καπελώσετε
µέχρι τον αστράγαλο τις αυτοδιοικητικές εκλογές, να προκαλέ-
σετε ασφυξία στις κοινωνίες, την ώρα που έχουµε ανθρώπους οι
οποίοι έρχονται και δηµιουργούν κοινωνικές συµµαχίες µόνοι
τους, όπως ακριβώς ο Χάρης Δούκας στην Αθήνα, ο οποίος έκα-
νε περίπατο µε τον λαό και δεν έκανε τον µεγάλο περίπατο µε
την οικογένειά. 

Άλλος, λοιπόν, περίπατος είναι ο ένας, άλλος περίπατος ο άλ-
λος. Περίπατο, όµως, πήγατε εσείς και περίπατο πήγε ακριβώς
αυτά όλα που λέγατε στον κόσµο περί του λαφύρου, το οποίο
θέλατε χειραγωγώντας την τοπική αυτοδιοίκηση.

Πολύ στεναχωρήθηκα, όµως, σας λέω και δεν κάνω µια αντι-
πολιτευτική οµιλία για να πω διάφορα. Όπως ξέρετε, στις τοπικές
κοινωνίες εµείς έχουµε και προσωπικές σχέσεις µε τους ανθρώ-
πους και βρισκόµαστε καθηµερινά µαζί τους. Όταν, λοιπόν, εµείς
διαγιγνώσκουµε ότι γίνονται και αυτοί οι ίδιοι οι άνθρωποι αντι-
κείµενο µιας στυγνής πολιτικής διαχείρισης, αυτό το κατακεραυ-
νώνουµε.

Άρα, δυστυχώς, αυτή τη φορά αποδείχτηκε περίτρανα ότι αυτά
τα οποία εσείς µεθοδεύσατε δεν πέρασαν στον ελληνικό λαό και
αυτή ήταν µια µεγάλη πρώτη ήττα της µεθόδευσης και της χει-
ραγώγησης της τοπικής αυτοδιοίκησης. Αυτό θα το κρατήσετε
όχι ως σηµείο µε επικοινωνιακούς κουρνιαχτούς να το διορθώ-
σετε, αλλά να το διορθώσετε στην ουσία, να καταλάβετε πόσο
πολύ έχει ανάγκη ο κόσµος το οξυγόνο.

Και σήµερα τι κάνατε µετά από αυτά; Και αφού εµείς καταφέ-
ραµε στη Θεσσαλία, τουλάχιστον, να έχουµε µια καινούργια
µέρα, τι λέτε σήµερα εσείς για τη Θεσσαλία; Λέτε αλήθεια; Μας
φέρατε αναστολή των πλειστηριασµών και οργανώνετε και επί-
σηµη συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βουλής µέχρι 10 Νοεµβρίου
για τους Θεσσαλούς πληµµυροπαθείς για όλες τις πράξεις και
τις διαδικασίες κατασχέσεων και πλειστηριασµών και περηφα-
νεύεστε για αυτό; Πω, πω πράγµα που κάνατε αλήθεια! Αναστεί-
λατε τους πλειστηριασµούς -σε ποιους; σε ποιους;- σε αυτούς
που δεν έχουν στρώµα να κοιµηθούν, σπίτι να καθίσουν, φαΐ να
φάνε, παιδιά που δεν σπουδάζουν και είναι εκεί και περιµένουν
γιατί δεν υπάρχει το χιλιάρικο να το δώσουν και να πάνε στην
πόλη που πέτυχαν µε χίλιους κόπους, γιατί οι περισσότεροι είναι
κολίγοι του κάµπου, αγρότες, φτωχοί µε σαράντα στρέµµατα χω-
ράφια. 

Και τι τους λέει σήµερα η Κυβέρνησή σας; Τι κάνατε; Τι δώσα-
τε; Επανορθώσατε στις επιχειρήσεις; Άνοιξε καµµία επιχείρηση;
Αποζηµιώσατε τους ανθρώπους που έχασαν τα σπίτια τους; Δώ-
σατε χρήµατα για να αποκατασταθεί η αστεγία έστω; Αυτό είναι
το πρώτο, η αστεγία. 

Ξέρετε τι µαζεύουµε σε ανθρωπιστική βοήθεια, κύριε Υπουργέ;
Στρώµατα, παπλώµατα, µαξιλάρια, σεντόνια, κουβέρτες, παπού-
τσια και µιλάτε για την αναστολή των πλειστηριασµών, που θα
έπρεπε όχι µόνο να είναι αυτονόητο, όχι µόνο να είναι µέχρι τις
10 Νοεµβρίου, όπως είπε και η εισηγήτρια µας -10 Νοεµβρίου!-
αντί να πείτε για ένα-δυο χρόνια.

Πού είναι το εθνικό σας σχέδιο; Πέρασε τόσος καιρός. Τι κά-
νατε όλον αυτόν τον καιρό; Όλες αυτές τις εβδοµάδες τι κάνετε
εκτός από µεγάλους περιπάτους και παρελάσεις στις πλατείες
για να βγάλετε τους εκλεκτούς; Που είναι η task force που σας
προτείναµε; Πού είναι οι ειδικές οµάδες διοίκησης;

Εχθές άκουσα και κάτι. Κάλεσε ο κύριος Πρωθυπουργός τον
κύριο νέο Περιφερειάρχη, τον κ. Κουρέτα, της Θεσσαλίας και του
είπε ότι οι αρµοδιότητες πάλι θα συζητηθούν

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ολοκληρώ-
στε, κυρία συνάδελφε.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε.
Ζητώ συγγνώµη και από τους συναδέλφους. Θα ήθελα την ανοχή
σας για δευτερόλεπτα.

Είπε, λοιπόν, για την επαναφορά των αρµοδιοτήτων και να συ-
ζητήσουµε ξανά. Ακόµη µε αυτά παλεύουµε; Για το ποιος έχει τις
αρµοδιότητες; Ρωτάω τον κ. Σταϊκούρα και τον κ. Ταχιάο, ο ο-
ποίος έκανε αντιπληµµυρικά έργα τι πρέπει να διορθώσουµε για
τον χάρτη του 2018 της Ευρωπαϊκής Ένωσης αντιπληµµυρικών
έργων που δεν τηρήθηκε. Ιδέα δεν είχε ο άνθρωπος. Μου έφερε
έναν κατάλογο έργων 210 δέκα εκατοµµυρίων ευρώ και αυτό
ήταν όλο. Το επεξεργαζόµαστε αυτές τις µέρες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε, κυρία συνάδελφε.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Κοιτάξτε να δείτε. Με αυτά και µε αυ-
τά δεν µπορεί να συνεχίσει να υπάρχει Θεσσαλία και δεν µπορεί
να συνεχίσει να υπάρχει η Ελλάδα. Απαιτείται σοβαρότητα. Να
ανασκουµπώσουµε τα µανίκια µας και να κάνουµε δουλειά. Αφή-
στε τις επικοινωνίες. Αφήστε τους κουρνιαχτούς. Ο κόσµος αυτή
τη στιγµή πονάει και η ζωή σας κέρδισε. Η ζαριά σας δεν πέτυχε.
Θα συνεχίσετε να είστε ασσόδυο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-

λαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

τώρα έχει ο κ. Κατσιβαρδάς.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΤΣΙΒΑΡΔΑΣ: Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, αξιό-

τιµε κύριε Υφυπουργέ της Δικαιοσύνης, κατ’ αρχάς όσο και αν
φαίνεται ότι είναι τυπική η επικύρωση της πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου, η οποία τρόπον τινά δικονοµικώς να πω κατ’ ανα-
λογική εφαρµογή του Κώδικα Πολιτικής και Ποινικής Δικονοµίας,
δηλαδή είναι τυπικώς παραδεκτό, διότι σαφώς συντρέχει εξαιρε-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 18 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023 4147



τικός λόγος επείγοντος και επίκειται κίνδυνος -επίκειτο θα έλεγα
εγώ- κίνδυνος βλάβης θα έλεγα εγώ για τους πληγέντες στη Θεσ-
σαλία.

Άρα, επί της αρχής σαφώς θεωρούµε ότι οι πράξεις νοµοθετι-
κού περιεχοµένου, οι οποίες εξεδόθησαν από την Πρόεδρο της
Δηµοκρατίας κατόπιν προτάσεως του Υπουργικού Συµβουλίου,
µας βρίσκουν απολύτως σύµφωνους και εξ αυτού του λόγου, λοι-
πόν, ανάγονται ενώπιον της ηµετέρας Ολοµέλειας, προκειµένου
εµπροθέσµως να κυρωθούν και σαφώς τυπικά επί της αρχής θε-
ωρούµε ότι σαφώς ανταποκρίθηκε το κράτος σε αυτά τα οποία
υπέστησαν.

Όµως, οι Σπαρτιάτες κατ’ ουσίαν, όπως είπε και ο εισηγητής,
θα ψηφίσουν «παρών» επί της συγκεκριµένης κυρώσεως, διότι
διαφωνούµε εκ βάθρων και άρδην ως προς την ουσία. Βεβαίως,
οι προϋποθέσεις δικαιολογούν, όπως είπα, τις πράξεις αυτές,
αλλά δεν είναι δυνατόν, κατόπιν αυτής της βιβλικής καταστροφής
την οποία υπέστησαν, να υπάρχει µια µικρή µόνο παράταση της
αναστολής των πλειστηριασµών και, εν γένει, της λήψης των κα-
ταδιωκτικών µέτρων. Αυτό όχι µόνο αντιβαίνει προδήλως στην
κοινή λογική, αλλά αυτό καταλύει  ουσιαστικά το κράτος δικαίου
και ανακινεί την κρατική αναλγησία και υποδηλώνει, καταδεικνύει
τη σύµπλευση της Κυβερνήσεως µε τα funds και τη συντήρηση
της χαίνουσας κοινωνικής πληγής, η οποία είναι οι πλειστηρια-
σµοί σε καθολικό επίπεδο.

Αντιστρόφως, αντί να αποτελεί τη θρυαλλίδα αυτή η φυσική
καταστροφή, που και εµείς ουσιαστικά καταστηλιτεύουµε την πα-
νάκεια της κλιµατικής αλλαγής, όπως αορίστως, είναι µια έννοια
η οποία επιστρατεύεται εν είδει ασυµµέτρου απειλής χωρίς,
όµως, να υπάρχει καµµία ειδική και εµπεριστατωµένη αιτιολογία
ή επιστηµονική τεκµηρίωση για να καταπειστεί η κοινή γνώµη τι
σηµαίνει κλιµατική αλλαγή.

Διά του Βήµατος τούτου έχω διατυπώσει πλειστάκις τις ενστά-
σεις µου, όπως αυτές οι αόριστες έννοιες χρησιµοποιούνται για
να εξυπηρετήσουν αλλότριες σκοπιµότητες και επί τη πράξει
κατά το παρελθόν -και το εγγύτερο και το απώτατο- έχει αποδει-
χθεί ότι τις µετέρχονται για να αποψιλώσουν θεµελιώδη δικαιώ-
µατα ή να περιορίσουν τον πυρήνα των δικαιωµάτων αυτών. 

Το είδαµε, όπως είχα πει και κατά το παρελθόν το απώτατο,
κατά το ‘67-’74, όσον αφορά την έννοια της δηµοσίας τάξεως και
ασφάλειας, την αόριστη έννοια δίκην της οποίας περιορίζονται
τα ατοµικά δικαιώµατα. Το είδαµε κατά την περίοδο της πανδη-
µίας και το βλέπουµε και τώρα ότι όλα ανάγονται και αποδίδονται
ουσιαστικά σε αυτή την ακατάληπτη έννοια, σε αυτόν τον «µπα-
µπούλα», σε αυτή τη δαµόκλειο σπάθη που σηµαίνει κλιµατική
αλλαγή. Εργαλειοποιείται αυτή η έννοια, ακριβώς για να αποσει-
σθούν και να αποποιηθούν τις ευθύνες τους αυτοί οι οποίοι δεν
έλαβαν τα αναγκαία προληπτικά µέτρα παραλείψεως αυτής της
φυσικής καταστροφής, η οποία θα µπορούσε να προβλεφθεί.
Ιδίως µε τα σύγχρονα µέσα τα οποία διαθέτει η τεχνολογία πα-
ρέχεται και δικαιολογείται η ύπαρξη αυτή µε βάση τα κονδύλια
τα οποία έχουν διατεθεί.

Άρα εµείς αρνούµαστε ουσιαστικά τη γενεσιουργό αιτία αυτής
της καταστάσεως, η οποία ουσιαστικά είναι µια µορφή καλλιέρ-
γειας λήθης, εκτροπής της κοινής γνώµης και αποπροσανατολι-
σµού για το ποιος ευθύνεται, άρα και ως προς την αιτία και ως
προς την ουσία της βραχυχρόνιας αναστολής της λήψης κατα-
διωκτικών µέτρων και των πλειστηριασµών κατά των πληµµυρο-
παθών. Θεωρούµε ότι πρόκειται περί ενός απροκάλυπτου εµπαιγ-
µού, µιας µορφής λοιδορίας, µιας µορφής ουσιαστικά επίθεσης
και λεηλασίας ακόµη και της πρώτης κατοικίας.

Εις τον αντίποδα, όπως και προεξέθεσα άρτι προηγουµένως
διά βραχέων, η πολιτεία, οι πολίτες βασικά, εξαιτίας και συνεπεία
αυτής της υφισταµένης καταστάσεως θα ανέµεναν να ανακινηθεί
συνολικά το ζήτηµα των πλειστηριασµών, για το οποίο βλέπουµε
ότι η κοινωνία κοχλάζει, βοά και πλήττεται ακόµη και ως προς την
πρώτη της κατοικία. Έχουν καταργηθεί θεµελιώδη δικαιώµατα
αµύνης των πολιτών, όχι µόνο των πληµµυροπαθών -πολλώ δε
µάλλον των πληµµυροπαθών- εξ ου και θεωρούµε ότι είναι κί-
βδηλη και ψευδεπίγραφη αυτή η αναστολή, διότι εξυπηρετεί µο-
νοµερώς τα συµφέροντα των τραπεζών και των funds.

Άρα θα περίµενε κάποιος οµιλώντας ή αναµένοντας σε ένα δη-

µοκρατικό πολίτευµα, σε ένα κράτος δικαίου, µια περισσότερη
κοινωνική ευαισθησία, µια έτι περαιτέρω, επί µάλλον και µάλλον
κοινωνιοκεντρική πολιτική εξ αφορµής των πληγέντων, που θα
αποτελούσε ουσιαστικά την αφορµή να επεκταθεί, να ξεκινήσει
εξ υπαρχής µια συζήτηση σχετικά µε τους πλειστηριασµούς.

Σαφώς από την άλλη πλευρά, δεν εξαπατώµαι, δεν βαυκαλίζο-
µαι και ως µαχόµενος δικηγόρος γιγνώσκω ότι υπάρχει απόφαση
του Αρείου Πάγου που χορηγεί την άδεια, δίδει το «πράσινο» φως
κατά το προσφυώς λεγόµενον στα funds, δηλαδή νοµιµοποι-
ούνται ενεργητικά να προβούν στη λήψη καταδιωκτικών µέτρων
και στη διενέργεια πλειστηριασµών.

Όµως, βλέπουµε ότι τα ίδια τα βιοτικά γεγονότα, της ζωτικής
πραγµατικότητας έχουν υπερφαλαγγίσει αυτές τις εξελίξεις του
Ιανουαρίου του 2023. Άρα αναµέναµε ένα κοινωνικό κράτος δι-
καίου όπου θα ήρχετο ένας νόµος για επί µακρόν αναστολή των
πλειστηριασµών, προκειµένου εν τοις πράγµασι να ανακουφι-
στούν, να µπορέσουν να ανορθωθούν οι πληµµυροπαθείς στη
Θεσσαλία και εξ αφορµής αυτού να επεκταθεί για ένα εύλογο και
ικανό χρονικό διάστηµα, για να µπορέσουν τα ελληνικά νοικοκυ-
ριά τα οποία έχουν καθηµαχθεί επί τόσα έτη, αρχής γενοµένης
από τα µνηµόνια, την πανδηµία και γενικότερα όλη την επακο-
λουθήσασα των καταστάσεων αυτή οικονοµική καταβαράθρωση.

Εν κατακλείδι, θέλω να πω ότι εµείς ψηφίζουµε «παρών», γιατί
ναι µεν ήταν περιοριστικά ανανηπτικό το µέτρο αυτό διά της δια-
δικασίας της εκδόσεως των πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου,
αλλά µέχρι εκεί. Φρονώ ότι είναι υποκριτική και φαρισαϊκή ουσια-
στικά η εξέλιξη αυτή, διότι δεν εξυπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον
ως έδει για ένα κρίσιµο, καίριο και ακανθώδες ζήτηµα το οποίο
θα ενσκήψει νοµοτελειακά και µε γεωµετρική ακρίβεια συν τω
χρόνω, προϊουσών των επόµενων ηµερών και αυτό θα αποτελέσει
την αφορµή κοινωνικής έκρηξης. Διότι οι πλειστηριασµοί είναι η
µεγάλη, διαχρονική, χαίνουσα -θα έλεγα, εµφανίζεται πλέον και
στην επιφάνεια- πληγή της κοινωνικής πραγµατικότητας.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τώρα, κύ-
ριοι συνάδελφοι, να σας ενηµερώσω ότι έχουν αρχίσει να ζητούν
τον λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. Άρα, θα µιλήσει τώρα,
έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Μάντζος από το ΠΑΣΟΚ. Μετά θα βά-
λουµε έναν Βουλευτή, τον κ. Τσαβδαρίδη, αµέσως µετά τον κ.
Παφίλη, µετά έναν Βουλευτή και αµέσως µετά έχει ζητήσει τον
λόγο…

Εσείς, κύριε Τσιάρα, πότε θέλετε να µιλήσετε; Άµα θέλετε,
αµέσως µετά. Θέλετε να µιλήσετε τελευταίος ή θέλετε να µιλή-
σετε µετά τον κ. Παφίλη;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Εγώ όχι, δεν θέλω να µιλήσω τε-
λευταίος, µετά τον κ. Ξανθόπουλο.

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Να εντάσσεται και ένας Βουλευ-
τής ενδιάµεσα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ωραία,
εντάξει, θα το τακτοποιήσουµε το θέµα.

Ορίστε, κύριε Μάντζο, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέψετε στην αρχή

της οµιλίας µου να στρέψω την προσοχή της Εθνικής Αντιπρο-
σωπείας όχι πολύ µακριά από εδώ, στην Παλαιστίνη που γίνεται
ξανά θέατρο µιας σύγχρονης τραγωδίας µε απρόβλεπτες συνέ-
πειες και κινδύνους. Η τροµοκρατία είναι καταδικαστέα, το Διε-
θνές Δίκαιο παρέχει αναφαίρετο δικαίωµα άµυνας απέναντι στις
επιθέσεις που δέχεται ένα κράτος. Ο πόλεµος, όµως, έχει τους
δικούς του κανόνες, ιερούς και απαράβατους κανόνες που επι-
τάσσουν την προστασία του άµαχου πληθυσµού και την αδιά-
κοπη παροχή ανθρωπιστικής βοήθειας στους πολίτες των εµπό-
λεµων περιοχών και βεβαίως, την άµεση και χωρίς όρους απε-
λευθέρωση των οµήρων που κρατάει η Χαµάς.

Δυστυχώς, ο κύκλος της βίας που άνοιξε ξανά σε αυτή την πο-
λύπαθη περιοχή της υφηλίου διευρύνεται µε εξαιρετικά απειλη-
τικό ρυθµό, έρχεται ακόµη περισσότερος πόνος, ακόµη περισ-
σότερη καταστροφή. Τα χθεσινά γεγονότα στο Νοσοκοµείο της
Γάζας δεν είναι µόνο καταδικαστέα από όλους, συνιστούν
έγκληµα πολέµου και έτσι απαιτείται πλήρης διερεύνηση των αι-
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τιών για το τι ακριβώς συνέβη. Είναι αναγκαία -και το επαναλαµ-
βάνουµε- η απόλυτη προστασία των αµάχων και των πλέον ευαί-
σθητων υποδοµών, ιδίως των νοσοκοµείων και των σχολείων. Και
επιτέλους, είναι εξαιρετικά αναγκαίο να ανοίξει η Γάζα από τον
αποκλεισµό από βασικές παροχές, να διανοιχθεί ξανά ο διάδρο-
µος της ανθρωπιστικής βοήθειας, όπως επανειληµµένα ζητούν
διεθνείς οργανισµοί, ο Οργανισµός Ηνωµένων Εθνών, η Ευρω-
παϊκή Ένωση.

Άλλωστε, δεν πρέπει να ξεχνάµε και ορισµένες κρίσιµες παρα-
µέτρους: Άλλο Χαµάς, άλλο συνολικά Παλαιστίνη, άλλο ισλαµι-
στές-τροµοκράτες, άλλο ένας λαός που έχει στερηθεί και
στερείται ως τις µέρες µας τα θεµελιώδη. Οι αποτρόπαιες πρά-
ξεις των ακραίων τροµοκρατών ένδεκα ηµέρες τώρα όχι απλώς
δεν υπηρετούν, αλλά πλήττουν τα δίκαια ιστορικά αιτήµατα του
παλαιστινιακού λαού για αναγνώριση δύο κρατών στην περιοχή,
το µόνο δίκαιο και ρεαλιστικό σενάριο για την εξασφάλιση της ει-
ρήνης στην περιοχή µε ασφάλεια και ένα σταθερό έδαφος ειρη-
νικής συνύπαρξης για τους δυο λαούς, τη µόνη επιλογή για µια
δηµοκρατική µελλοντική προοπτική απέναντι στην αυθαιρεσία και
τον φονταµενταλισµό και στην Παλαιστίνη και στο Ισραήλ, τη
µόνη λύση για ειρήνη, αµοιβαίο σεβασµό της ζωής και των δι-
καιωµάτων όλων των κατοίκων της περιοχής πέρα και πάνω από
θρησκείες και εθνική καταγωγή.

Και φυσικά, όλη αυτή η ανάφλεξη στη Μέση Ανατολή απειλεί
να έχει ευρύτερες επιπτώσεις στην περιοχή µας, µεταβάλλοντας
ρόλους και ισορροπίες και το λέµε αυτό ιδίως αυτές τις µέρες
όπου εξελίσσεται ο προγραµµατισµένος διάλογος της χώρας
µας µε την Τουρκία, που αφορά και σε κρίσιµα ζητήµατα, όπως
το µεταναστευτικό-προσφυγικό, που επιµένουµε ότι δεν πρέπει
να το βλέπουµε ως ένα διµερές ζήτηµα, αλλά στις πραγµατικές
του διεθνείς και ευρωπαϊκές πάντως διαστάσεις.

Αναµένουµε, λοιπόν, από την Κυβέρνηση να συνεχίσει την ενη-
µέρωση της Βουλής και των υπόλοιπων πολιτικών κοµµάτων για
το περιεχόµενο και την πορεία αυτών των επαφών, κυρίως υπό
το φως των εξελίξεων στην Ανατολική Μεσόγειο. Δεν θα κουρα-
στούµε να το λέµε και ελπίζουµε να το εννοούµε όλοι το ίδιο σε
αυτή εδώ τουλάχιστον την Αίθουσα πως στην εξωτερική µας πο-
λιτική η ενηµέρωση είναι ο θεµέλιος λίθος κάθε συνεννόησης και
κάθε συναίνεσης.

Κυρίες και κύριοι, αυτή η σύνθετη και επικίνδυνη διεθνής συ-
γκυρία έριξε βαριά και ρίχνει βαριά τη σκιά της στη δηµόσια ζωή
της χώρας µας, στην πολιτική ζωή της χώρας µας ακόµη και σε
αυτές τις πρόσφατες αυτοδιοικητικές εκλογές, τις εκλογές της
τοπικής αυτοδιοίκησης. Οι εκλογές ωστόσο έγιναν, τα αποτελέ-
σµατα είναι πλέον γνωστά και τα µηνύµατα δεν µπορούν να αµ-
φισβητηθούν, µηνύµατα προς όλους και ιδίως προς την κυ-
βερνητική παράταξη, προς τη Νέα Δηµοκρατία. Αποδοκιµάστηκε
και ηττήθηκε σε πολλές περιοχές η κυβερνητική αλαζονεία, ητ-
τήθηκε η λογική του «χρωµατοπωλείου», το φετίχ να βάψουν κά-
ποιοι µπλε τον χάρτη, η λογική του «δεκατρία στα δεκατρία», η
λογική της ιδιοκτησίας του κράτους και µιας αυτοδιοίκησης απο-
κεντρωµένης υπηρεσίας των Υπουργείων.

Οι αυτοδιοικητικές εκλογές, το είπαµε από την αρχή, δεν ήταν
κοµµατικό στοίχηµα. Οι αυτοδιοικητικές εκλογές, όπως είχαµε
εξαρχής πει, ήταν ένα ζήτηµα βαθιά πολιτικό, να αποκτήσει η
χώρα µια αυτοδιοίκηση ισχυρή, χειραφετηµένη από την εκάστοτε
Κυβέρνηση και πάντως, όχι περιχαρακωµένη στα κοµµατικά γρα-
φεία.

Κυρίως τη δεύτερη Κυριακή, δικαιώθηκε το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα
Αλλαγής και όλοι όσοι ζητούσαµε ισχυρά θεσµικά αντίβαρα, απέ-
ναντι στο δήθεν επιτελικό κράτος, όσοι ζητήσαµε να αποδοκιµα-
στεί η εκστρατεία η προσωπική του Πρωθυπουργού και των
Υπουργών του, που έτρεξαν, κυριολεκτικά, την καµπάνια των γα-
λάζιων υποψηφίων, σαν να µην υπάρχει αύριο.

Και κάπως έτσι, σε πολλές περιοχές της χώρας, θα έχουµε από
1ης Ιανουαρίου 2024 αυτοδιοικητικές αρχές µε προοδευτικό σχέ-
διο και όραµα, δίπλα στον πολίτη και όχι δίπλα στο Μαξίµου. Η
πρωτεύουσα απέκτησε έναν δήµαρχο µε γνώση, µε σχέδιο και
ρεαλιστικές προτάσεις για τα µεγάλα ζητήµατα της πόλης. Στο
πρόσωπο του νέου Δηµάρχου Χάρη Δούκα, συγκεντρώνονται πε-
ρισσότερα ενάρετα χαρακτηριστικά: Ο καθαρός λόγος, λίγα

λόγια και µετρήσιµοι στόχοι για καλύτερη ζωή, ασφάλεια και λει-
τουργικές υποδοµές, η περιβαλλοντική ατζέντα για µια πράσινη
και βιώσιµη πόλη που βλέπει την κλιµατική κρίση ως αιτία για
δράση, όχι ως δικαιολογία, η αυταξία του δηµόσιου πανεπιστη-
µίου, η επιστηµονική γνώση και η έρευνα ως εργαλεία για το
κοινό καλό, ένας λόγος αισιόδοξος, θετικός που κατάφερε να
εµπνεύσει δηµότες, πολίτες από περισσότερους πολιτικούς χώ-
ρους, µία φωτεινή αχτίδα στο γκρίζο της µεγάλης πόλης. 

Βεβαίως, ένα από τα πιο σηµαντικά, τα πιο εµφατικά µηνύµατα
αυτής της κάλπης, δόθηκε πριν από τρεις ηµέρες στην Περιφέ-
ρεια της Θεσσαλίας, που βρίσκεται εξ αντικειµένου στην καρδιά,
στον πυρήνα της σηµερινής µας συζήτησης. Πρέπει, πρώτα και
κύρια, να αναγνωρίσουµε ότι αυτή η νίκη είναι νίκη των πολιτών
της Θεσσαλίας που µπόρεσαν µέσα στην εικόνα της καταστρο-
φής να ορθώσουν το ανάστηµά τους και να εκφράσουν µε τρόπο
δηµοκρατικό το αίτηµα για αλλαγή. Είναι η νίκη των πολιτών της
Καρδίτσας, του Βόλου, των Τρικάλων, της Λάρισας που µέσα στις
λάσπες, τις χαµένες περιουσίες, τις πνιγµένες καλλιέργειες, τις
κατεστραµµένες κτηνοτροφικές µονάδες, βρήκαν το θάρρος,
βρήκαν τη δύναµη να πετύχουν µε την ψήφο τους µια σπουδαία
ανατροπή, να υπερβούν την ιδιότυπη οµηρία στην οποία τους κα-
ταδίκαζε αυτή η Κυβέρνηση και η απερχόµενη περιφερειακή
αρχή, να νικήσουν τους εκβιασµούς και τους εκφοβισµούς -µε
κορυφαία την παρουσία του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης
πριν από λίγες µόνο ηµέρες στη Θεσσαλία- να υπερνικήσουν τη
χειραγώγηση της ψήφου, µε αντάλλαγµα τι; Την αυτονόητη τή-
ρηση των χρονοδιαγραµµάτων για την αποκατάσταση και τις
αποζηµιώσεις, την ελάχιστη υποχρέωση αυτής της πολιτείας
απέναντι σε αυτούς τους πολίτες. 

Αυτή, λοιπόν, η νοοτροπία αποδοκιµάστηκε. Ηττήθηκε η αλα-
ζονεία. Ηττήθηκε η αναποτελεσµατικότητα, ο συµβιβασµός και η
συµµαχία ακόµη και µε το σκοτάδι, µε µόνο στόχο την παραµονή
στην εξουσία. Ηττήθηκε η ανεπάρκεια. Ηττήθηκε η απουσία του
κράτους στη Θεσσαλία και νίκησε η ελπίδα και η προοπτική. 

Οι επαναλαµβανόµενες φυσικές καταστροφές ήταν η καταλυ-
τική, η συντριπτική συνθήκη µέσα στην οποία οι πολίτες της Θεσ-
σαλίας κλήθηκαν να αποφασίσουν, να αξιολογήσουν τα πεπραγ-
µένα και ιδίως παραλείψεις. Ένιωσαν µόνοι και απροστάτευτοι
στις δύσκολες ώρες της κακοκαιρίας και την ώρα της κρίσης, την
ώρα της δηµοκρατικής απόφασης, έστειλαν καθαρό µήνυµα ανα-
τροπής. 

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, που σήµερα κυρώνουµε,
είναι µόνο ένα µέρος των αναγκαίων πρώτων ενεργειών που
έπρεπε να ακολουθήσουν τη µεγάλη καταστροφή. Μέτρα που όχι
µόνο ήταν αναγκαία, όσο διήρκεσαν και διαρκούν, αλλά όπως
σας εξήγησε η ειδική αγορήτρια µας, κ. Μιλένα Αποστολάκη, θα
χρειαστεί να παραταθούν κι άλλο. Η προστασία της πρώτης κα-
τοικίας και της αγροτικής γης στα πρότυπα των µεταρρυθµίσεων
του ΠΑΣΟΚ του 2010, οφείλουν να αποτελέσουν µόνιµο περιεχό-
µενο, µε µόνιµο χαρακτήρα, µέρος ενός ολιστικού σχεδίου για
τη Θεσσαλία, για την µόνιµη και διαρκή ανακούφιση του πόνου
που έφερε η πρωτοφανής κακοκαιρία. 

Η συζήτηση, όµως, δεν σταµατά εκεί. Η αναζήτηση των ευθυ-
νών είναι ανοικτή και δεν µπορεί να κλείσει, ούτε καν µε ένα εκλο-
γικό αποτέλεσµα. Ούτε, φυσικά, µε έναν απερχόµενο περιφε-
ρειάρχη σε ρόλο αποδιοποµπαίου τράγου, ούτε µε επικοινωνια-
κές συναντήσεις. Οι προεκλογικές απρέπειες δεν αποκαθίστα-
νται, παρά µόνο µε έργο, µε πράξεις και µε ανάληψη ευθυνών.
Ίσως σήµερα πλέον, ο κ. Αγοραστός να είναι πιο ελεύθερος να
µιλήσει. Είχε πράγµατι στείλει επιστολές στον Υπουργό Υποδο-
µών, κ. Καραµανλή, τότε; Ποια ήταν η απάντηση του Υπουργείου;
Ποια ήταν τα γραφειοκρατικά εµπόδια που επικαλέστηκε προ-
εκλογικά;

Ζητήσαµε τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τη Θεσσα-
λία. Κανείς δεν ανταποκρίθηκε θετικά σε αυτό. Θα περιµένουµε
κι άλλο. Και φυσικά, το αίτηµα για αποκατάσταση παραµένει
ισχυρό και πάντοτε επίκαιρο.

Έχουµε καταθέσει την πρότασή µας για ένα ολοκληρωµένο
σχέδιο µε τη λειτουργία task force της χώρας στα ευρωπαϊκά
πρότυπα για την αποκατάσταση της Θεσσαλίας. Προσοχή! Mε
διαφάνεια και λογοδοσία στη διαχείριση των πόρων εθνικών και
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ευρωπαϊκών. Kαι το λέµε αυτό σήµερα, µία ηµέρα µετά από µια
πολύ ενδιαφέρουσα συνεδρίαση της Bουλής σε επιτροπή, στην
οποία επιβεβαιώθηκαν πολλά δυσµενή στοιχεία. Ειρήσθω εν πα-
ρόδω, ότι είµαστε για παράδειγµα τέταρτη από το τέλος στην
αξιοποίηση των πόρων για τα έργα του κοινωνικού κράτους και
ιδίως, του δηµόσιου συστήµατος υγείας, τη στιγµή που η τέταρτη
πόλη της Ελλάδας, το Ηράκλειο στερείται χειρουργείων, λόγω
έλλειψης αναισθησιολόγου στο «Βενιζέλειο» που µόλις χθες κα-
µώνεται ότι ανακάλυψε το Υπουργείο Υγείας, αλλά να επιστρέ-
ψουµε σε αυτό που συνέχεται άµεσα µε τη σηµερινή συζήτηση,
σε αυτό που προέκυψε χθες και οµολογήθηκε, στη µηδενική
απορρόφηση ευρωπαϊκών κονδυλίων του Ταµείου Ανάκαµψης
και Ανθεκτικότητας -ω, τι ειρωνεία!- σε δράσεις πολιτικής προ-
στασίας και ανακύπτει το ερώτηµα: Εάν και γιατί απεντάχθηκαν
τελικά τα αντιπληµµυρικά έργα πριν την καταστροφή της Θεσ-
σαλίας, µετά τον «Ιανό» και πριν τον «Ντάνιελ» και ποιος φταίει
γι’ αυτό. Είναι ένα ταµείο που τελικά αναθεωρείται, παρά τους
κυβερνητικούς αφορισµούς, αλλά και πάλι χωρίς διαβούλευση
και χωρίς κανέναν λόγο στην αυτοδιοίκηση, που παραµένει ο
φτωχός συγγενής, εκτός νυµφώνος των εθνικών και ευρωπαϊκών
κονδυλίων. 

Η νέα περιφερειακή αρχή, λοιπόν, του Δηµήτρη Κουρέτα, αυτή
την κρίσιµη αποστολή έχει, να ελέγχει µε αντικειµενικό τρόπο, µε
επιστηµονική ακρίβεια και δηµοκρατική ευθύνη το έργο της απο-
κατάστασης και θωράκισης της Θεσσαλίας. Να συµµετέχει
ενεργά σε όλες ανεπιφύλακτα και ανεξαίρετα τις επιτροπές και
τα συντονιστικά όργανα και να εγγυηθεί ότι η τοπική αυτοδιοί-
κηση µπορεί πράγµατι να εκπληρώσει την πραγµατική της απο-
στολή ως φορέας τοπικής δηµοκρατίας και ως πυλώνας ανάπτυ-
ξης δίκαιης και βιώσιµης περιφερειακής ανάπτυξης. Με ανθεκτι-
κές υποδοµές όχι µόνο στη Θεσσαλία αλλά και σε όλη τη χώρα.

(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ.
Μιλάµε, άλλωστε, ιδίως για την πολύπαθη Θεσσαλία, για µια

περιοχή µε ανοικτές πληγές στις δηµόσιες υποδοµές. Μια πε-
ριοχή στην οποία πριν µερικούς µόλις µήνες έλαβε χώρα µια
εθνική τραγωδία, η σιδηροδροµική τραγωδία στα Τέµπη, δεν
πρόκειται ποτέ να ξεχαστεί! Η εκκωφαντική απουσία ενός κρά-
τους που επί σειρά ετών απέτυχε να εξασφαλίσει και να εγγυηθεί
τις ελάχιστες τεχνικές υποδοµές ασφάλειας των συγκοινωνιών,
δεν πρόκειται ποτέ να ξεχαστεί και δε θα το επιτρέψουµε εµείς
να ξεχαστεί. Ο Ευρωπαίος εισαγγελέας, έχει εδώ και εβδοµάδες
αποστείλει δικογραφία για τις καθυστερήσεις και την κακοδιαχεί-
ριση των κρίσιµων έργων της τηλεδιοίκησης, µε βάση τη σύµ-
βαση 717/2014, έργα που αν είχαν ολοκληρωθεί, δεν θα είχαµε
θρηνήσει δεκάδες συµπολίτες µας τα ξηµερώµατα της 1ης Μαρ-
τίου του 2023. 

Ζητούµε, λοιπόν, τη σύσταση επιτροπής για τη διενέργεια προ-
καταρκτικής εξέτασης για τους δύο αναφερόµενους Υπουργούς
κ. Σπίρτζη και κ. Καραµανλή σε αυτή τη δικογραφία του Ευρω-
παίου εισαγγελέα. Ιδού η ευκαιρία, ιδίως για την αξιωµατική αντι-
πολίτευση.

Σήµερα γνωρίζω ότι συνεδριάζει η πολιτική γραµµατεία του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Ας αποφασίσει το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
να συµπράξει σε αυτή την αναγκαία κίνηση. Θα έπρεπε όλους σε
αυτή την αίθουσα -όλες και όλους- να µας ενώνει το αίτηµα για
φως, για αλήθεια, για δικαιοσύνη. Καµµία µεταρρύθµιση, κανένα
σχέδιο για το µέλλον δεν µπορεί να εµπνεύσει και να πετύχει, αν
δεν στηρίζεται στην επίγνωση των λαθών του χθες. Και αυτή είναι
µια άσκηση αυτογνωσίας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εξαιρε-
τικά απαιτητική, αλλά πάνω απ’ όλα αναγκαία, µε στόχο µια αν-
θεκτική κοινωνία, µε δικαιοσύνη για όλους και ιδίως τη νέα µας
γενιά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-

λαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το

λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Πα-
φίλη, δυστυχώς, ζήτησε το λόγο ο κ. Ξανθόπουλος πριν.

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, όχι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κοιτάξτε,

υπάρχει µια διαδικασία, κατά την οποία, µε βάση την κοινοβου-
λευτική δύναµη µπορεί να πάρει το λόγο κάποιος συνάδελφος.
Θέλετε ή όχι; Δεν θα το κάνουµε θέµα τώρα. Δεν έχουµε δηµοτι-
κές εκλογές. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Είπα να παρέµβει συνάδελφος
από τον κατάλογο και µετά εµείς. Αυτό είπα εγώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Άρα, να µι-
λήσει ο κ. Τσαβδαρίδης τώρα και µετά εσείς.

Ορίστε, κύριε Τσαβδαρίδη, έχετε το λόγο.
ΛΑΖΑΡΟΣ ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν ξεκινήσω

την οµιλία µου επί της συγκεκριµένης πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, θα µου επιτρέψετε να εκφράσω τα συγχαρητήριά
µου στις νεοεκλεγείσες και νεοεκλεγέντες περιφερειάρχες, δη-
µάρχους, περιφερειακούς, δηµοτικούς, αλλά και τοπικούς συµ-
βούλους, µε την ευχή να έχουν µια γόνιµη θητεία επ’ ωφελεία των
τοπικών κοινωνιών. 

Επί τούτου δε, σε πείσµα όσων προσπαθούν µε το στανιό να
ρίξουν σκιές στον απόλυτο σεβασµό µε τον οποίο η Νέα Δηµο-
κρατία αντιµετωπίζει την αυτοδιοίκηση, παραφράζοντας, µάλι-
στα, αποσπάσµατα προεκλογικών τοποθετήσεων κυβερνητικών
στελεχών, θα ήθελα να υπενθυµίσω τα λόγια του Πρωθυπουργού
Κυριάκου Μητσοτάκη ότι «η Κυβέρνηση θεωρεί την τοπική αυτο-
διοίκηση και τους εκπροσώπους της, ανεξαρτήτως πολιτικής
αφετηρίας, ως πολύτιµους συνεργάτες στον δρόµο για τη συνο-
λική ανάπτυξη της χώρας στη νέα εποχή». 

Στο κάτω κάτω πάει πολύ να πιάνει ο πόνος για την αυτοδιοί-
κηση αυτούς, που µε την απλή αναλογική προσπάθησαν να βά-
λουν ταφόπλακα στην πραγµατική βούληση των δηµοτών και
στην αποτελεσµατική λήψη αποφάσεων των δηµοτικών αρχών.
Αυτοί, που ακόµη και όταν η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
βλέποντας τα µεγάλα αδιέξοδα που η απλή αναλογική δηµιούρ-
γησε, την κατήργησε, ήταν οι ίδιοι που και πάλι βρέθηκαν στα κά-
γκελα να την υπερασπίζονται.

Κι έρχοµαι τώρα στα της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου
που συζητούµε σήµερα στην Ολοµέλεια, η οποία κυρώνει την
ΠΝΠ της 10ης Σεπτεµβρίου 2023 µε την οποία αντιµετωπίζονται
δύο κοµβικά προβλήµατα, απόρροια των επιπτώσεων από την
πρωτοφανούς έντασης κακοκαιρία «Ντάνιελ» στην Περιφέρεια
Θεσσαλίας.

Πρώτον, η διασφάλιση της οριζόντιας αναστολής της αναγκα-
στικής εκτέλεσης επί της κινητής και ακίνητης περιουσίας φυσι-
κών και νοµικών προσώπων στην Περιφέρεια Θεσσαλίας για το
χρονικό διάστηµα έως τις 10 Νοεµβρίου 2023. Και δεύτερον, η
ασφαλής διενέργεια των διαδικαστικών σταδίων των αυτοδιοικη-
τικών εκλογών µέσω της µετάθεσης στην ίδια περιφέρεια της
ηµεροµηνίας ανακήρυξης των συνδυασµών, ειδικά για τις δηµο-
τικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου 2023. 

Αυτό, βέβαια, που καταδεικνύουν στην ουσία τους αυτές οι
ρυθµίσεις είναι η γενικότερη στρατηγική της Κυβέρνησης για την
ανασυγκρότηση της Περιφέρειας Θεσσαλίας µετά τη θεοµηνία.
Μια θεοµηνία που, λόγω της ιδιαίτερης σφοδρότητάς της, προ-
κάλεσε ανυπολόγιστες καταστροφές σε υποδοµές και σοβαρά
προβλήµατα στον πληθυσµό της. 

Η Κυβέρνηση, όµως, της Νέας Δηµοκρατίας είναι εδώ και βα-
σικό της µέληµα, πέρα από το γενικό συντονισµό του τιτάνιου
έργου της καταγραφής των ζηµιών, των αυτοψιών, της αποκοµι-
δής των νεκρών ζώων, των διαδικασιών επαναηλεκτροδότησης,
του ελέγχου για την ποιότητα του νερού, της διαχείρισης των
αποβλήτων, καθώς και της αρωγής και του ανεφοδιασµού των
πολιτών που βρίσκονται στις πληγείσες περιοχές, τα οποία είναι
υψίστης προτεραιότητας και προχώρησαν ταχύτατα, ήταν και
κάτι ακόµα: Να ορθώσει ασπίδα προστασίας στους ευάλωτους
οικονοµικά συµπολίτες µας, αλλά και στον κόσµο της αγοράς και
του επιχειρείν που βρέθηκαν εν µία νυκτί σε πλήρες αδιέξοδο, να
φανούν συνεπείς στις υποχρεώσεις τους. 

Να γιατί αποτελεί αναγκαία ρύθµιση η αναστολή της διενέρ-
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γειας πλειστηριασµών, κατασχέσεων, αποβολών, προσωπικών
κρατήσεων, καθώς και κάθε διαδικασίας, που διενεργείται µέσω
των ηλεκτρονικών συστηµάτων πλειστηριασµών που προβλέπε-
ται στην ΠΝΠ. 

Να γιατί οι σχετικές πράξεις που έχουν διενεργηθεί κατά το
χρονικό διάστηµα από την 6η Σεπτεµβρίου 2023 ως και τη δηµο-
σίευση της παρούσας, λογίζονται ως µη γενόµενες και παραλαµ-
βάνονται µετά την πάροδο της ως άνω προθεσµίας αναστολής. 

Αλλά και να γιατί στην Περιφέρεια Θεσσαλίας, το ίδιο χρονικό
διάστηµα, αναστέλλονται οι προθεσµίες άσκησης ενδίκων µέσων,
βοηθηµάτων και αντιρρήσεων, που αφορούν σε εκκρεµείς διαδι-
κασίες αναγκαστικής εκτέλεσης. 

Το ελάχιστο που µπορεί να γίνει για τη Θεσσαλία της γόνιµης
γης και των ανθρώπων του µόχθου, γίνεται, µε ευαισθησία και µε
ταχύτητα. Είναι γεγονός, εξάλλου, ότι η Κυβέρνηση, µε το σύ-
νολο σχεδόν των Υπουργών της, «κατασκήνωσε» -αν µου επιτρέ-
πετε τη λέξη- από την πρώτη στιγµή στην Περιφέρεια Θεσσαλίας,
µετά τη θεοµηνία. Με τον ίδιο, µάλιστα, τον Πρωθυπουργό να την
επισκέπτεται -ούτε µία και δύο- αλλά, τέσσερις φορές συνολικά,
προκειµένου ο συντονισµός να είναι ο βέλτιστος. 

Γεγονός, επίσης, είναι ότι η Κυβέρνηση, προεξάρχοντος του
κ. Μητσοτάκη, κινήθηκε ταχύτατα και αποτελεσµατικά για τη δια-
σφάλιση των απαραίτητων οικονοµικών πόρων για τη στήριξη της
Θεσσαλίας. Αφ’ ενός, κλειδώνοντας σε χρόνο ρεκόρ την ευρω-
παϊκή στήριξη ύψους δεκάδων δισεκατοµµυρίων ευρώ για την
αντιµετώπιση των συνεπειών των πληµµυρικών φαινοµένων στη
Θεσσαλία, από κονδύλια του προηγούµενου και του νέου ΕΣΠΑ,
καθώς και του Ταµείου Ανάκαµψης, αφ’ ετέρου εισάγοντας µια
σειρά εξειδικευµένων µέτρων, που ξεκινούν από τις προκαταβο-
λές της κρατικής αρωγής, τις αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ, αλλά και
τα πρόσθετα µέτρα στήριξης του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης. 

Βέβαια, δυστυχώς, η σχετική συζήτηση στην αρµόδια Επι-
τροπή της Βουλής, όπου και έχω την τιµή να προεδρεύω, λιγό-
τερο επικεντρώθηκε στην εν λόγω ΠΝΠ και περισσότερο αποτέ-
λεσε για την Αντιπολίτευση ευκαιρία για πλειοδοσία σε, δήθεν,
ευαισθησία και σε διαγωνισµό ισοπέδωσης της δεδοµένης κυ-
βερνητικής µέριµνας για τη Θεσσαλία. 

Η Κυβέρνηση, όµως, της Νέας Δηµοκρατίας δεν θα αναλωθεί
σε παιχνίδια εντυπώσεων, γιατί εστιάζει στην επούλωση των πλη-
γών, αλλά και στο συνολικό επανασχεδιασµό των πληγεισών πε-
ριοχών, µε βάση τα νέα δεδοµένα, διορθώνοντας λάθη και αστο-
χίες, µε στόχο την ανάταξη της Θεσσαλίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, σαράντα τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και τρεις
συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το 3ο Γυµνάσιο Πύργου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σας καλωσορίζουµε.
Ζήτησε τον λόγο τώρα η Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας της Πλεύσης Ελευθερίας, η κ. Κωνσταντοπούλου. 
Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, έχετε τον λόγο. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Καλωσορίζουµε και τους µαθητές και υπενθυµίζουµε ότι
η Βουλή υπάρχει για την κοινωνία και όχι για τον εαυτό της. Οι
Βουλευτές και οι Υπουργοί υπάρχουν για την κοινωνία και όχι για
τον εαυτό τους. Και η Κυβέρνηση έχει αποστολή να υπηρετεί την
κοινωνία και όχι τον εαυτό της.

Έχει ταυτόχρονα υποχρέωση να υπηρετεί αρχές και αξίες µε-
ταξύ των οποίων η αδιαπραγµάτευτη αξία της ειρήνης, της ειρή-
νης που η Κυβέρνηση Μητσοτάκη περιφρονεί, έχοντας ήδη
εµπλέξει τη χώρα µας σε αποστολή στρατιωτικού υλικού στην
Ουκρανία και εµπλέκοντας περαιτέρω τη χώρα µας µε τις τελευ-

ταίες απερίσκεπτες επιζήµιες κινήσεις της σε µια εµπόλεµη κα-
τάσταση στην οποία ισχυρίζεται ότι είναι µε τη σωστή πλευρά της
ιστορίας, ενώ στην πραγµατικότητα είναι µε την πλευρά του πο-
λέµου, µε την πλευρά των εγκληµάτων -των διεθνών εγκληµάτων-
, µε την πλευρά της ανθρωπιστικής καταστροφής, µε την πλευρά
των εγκληµάτων πολέµου και εγκληµάτων κατά της ανθρωπότη-
τας.

Ποιος θα εξηγήσει για ποιον λόγο η Βουλή φωταγωγήθηκε µε
τα χρώµατα του κράτους του Ισραήλ, όχι του ισραηλινού λαού,
ούτε του εβραϊκού λαού, αλλά µε τα χρώµατα του κράτους του
Ισραήλ, ενός κράτους που διαχρονικά εµπλέκεται σε παραβιά-
σεις του Διεθνούς Δικαίου, σε παραβιάσεις της διεθνούς νοµιµό-
τητας και σε διεθνή εγκλήµατα. Ποιος θα εξηγήσει για ποιον λόγο
κάποιος ανεύθυνος -δεν ξέρω αν είναι ο Πρόεδρος της Βουλής
αυτός- έβαψε µε τα χρώµατα ενός κράτους που εγκληµατεί κατά
το Διεθνές Δίκαιο τη Βουλή των Ελλήνων και ποιος θα απολογη-
θεί γι’ αυτό;

Το Ισραήλ, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, µαζί µε την
Τουρκία, µαζί µε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής ήταν ένα
από τα επτά κράτη που αρνήθηκαν το 1998 να υπογράψουν και
να ψηφίσουν το καταστατικό του διεθνούς ποινικού δικαστηρίου,
αυτό το διεθνές κείµενο το οποίο συγκροτεί ως ειδεχθή εγκλή-
µατα αξιόποινες πράξεις για τις οποίες είναι υπόλογες και οι κυ-
βερνήσεις και οι ιθύνοντες χωρίς την άµυνα τις άνωθεν εντολής
τα εγκλήµατα πολέµου, τα εγκλήµατα κατά της ανθρωπότητας,
τη γενοκτονία, τον επιθετικό πόλεµο. Ποιος θα εξηγήσει; Ποιος;
Θα εξηγήσετε εσείς, κύριε Τσιάρα, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος, εσείς κύριε Υπουργέ, εσείς κύριε Αντιπρόεδρε; Ποιος θα
εξηγήσει για ποιον λόγο η χώρα µας δεν τάσσεται µε την πλευρά
της ειρήνης; Ποιος θα εξηγήσει για ποιον λόγο η χώρα µας δεν
τάσσεται µε την πλευρά των θυµάτων;

Ήµουν εκεί ως φοιτήτρια το 1998, συµµετείχα µε µια ευρω-
παϊκή ένωση φοιτητών στις διαδικασίες για την ίδρυση του διε-
θνούς ποινικού δικαστηρίου και στις εργασίες της γενικής
συνέλευσης του ΟΗΕ και στο διεθνές συνέδριο που έγινε στη
Ρώµη, όταν η χώρα µας η Ελλάδα ήταν εκείνη η οποία πρότεινε
µε αναφορά στην Κύπρο να συγκροτηθεί ως διεθνές έγκληµα η
εγκατάσταση εποίκων, η αλλοίωση του πληθυσµού και να κατο-
χυρωθεί διεθνώς ότι αυτή η πρακτική, όχι απλώς απαγορεύεται,
αλλά τιµωρείται µε κάθειρξη ως ένα από τα χειρότερα εγκλή-
µατα. Η Φανή Λιβαδά ήταν η εκπρόσωπος της Ελλάδας σε αυτές
τις εργασίες. Το Ισραήλ καταψήφισε, γιατί αυτή η πρακτική που
εφαρµόζει η Τουρκία στα κατεχόµενα της Κύπρου -για τα οποία
καλό είναι να επιµορφωθούν και κάποιοι Πολιτικοί Αρχηγοί- είναι
η ίδια πρακτική που εφαρµόζει στα παλαιστινιακά εδάφη, στην
περιοχή όπου ριζώνει και µατώνει ο παλαιστινιακός λαός, το κρά-
τος του Ισραήλ.

Εγώ είµαι µε τους αµάχους, η Πλεύση Ελευθερίας είναι µε
τους αµάχους και µε τα θύµατα εναντίον οποιουδήποτε θύτη,
εναντίον οποιουδήποτε εγκληµατία. Η Ελλάδα και το ελληνικό
κράτος δεν είχαν καµµιά δουλειά να βάψουν µε τα χρώµατα ενός
κράτους που εγκληµατεί εναντίον αµάχων δηµόσια κτήρια και το
κτήριο της Βουλής. Αποτελεί προσβολή στα θύµατα των διεθνών
εγκληµάτων για τα οποία εµείς βρισκόµαστε και θα βρισκόµαστε
εδώ. Σήµερα υπάρχουν θύµατα άµαχοι, αθώοι και στην πλευρά
των Παλαιστινίων και στην πλευρά των Εβραίων των Ισραηλινών
και είµαστε πάντα µε τα θύµατα, εναντίον των θυτών. Εσείς µε
ποιον είστε, όταν υιοθετείτε ένα κράτος που εγκληµατεί; Και κυ-
ρίως δεν συνειδητοποιείτε ότι αγκαλιάζοντας τις αξιόποινες πα-
ραβιάσεις του Διεθνούς Δικαίου, σέρνετε τη χώρα µας σε έναν
επικίνδυνο δρόµο εµπόλεµων συρράξεων αµφισβήτησης του Διε-
θνούς Δικαίου, παραβίασης του Διεθνούς ανθρωπιστικού Δι-
καίου, αµφισβήτησης των Εθνικών µας Δικαίων; Διότι το κράτος
που κατ’ εξοχήν παραβιάζει τη διεθνή νοµιµότητα σε βάρος της
χώρας µας είναι το τουρκικό κράτος και εκεί θα συνεχίσω να µιλώ
για τα κράτη και τις κυβερνήσεις και όχι για τους ανθρώπους και
για τους λαούς.

Ήταν σοκαριστικό για µένα το θέαµα της ελληνικής Βουλής -
δεν ήµουν τότε στη Βουλή, η Πλεύση Ελευθερίας ήταν εκτός
Βουλής- να χειροκροτεί σύσσωµη, όρθια, εκπρόσωπο του τάγµα-
τος Αζόφ στην προηγούµενη φαεινή επιλογή του κ. Μητσοτάκη
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να στηρίξει όχι τον ουκρανικό λαό, όχι τα θύµατα στην Ουκρανία,
όχι τον ρωσικό λαό, όχι τους ανθρώπους που στοχοποιούνται
µέσα στη Ρωσία, αλλά µια µαριονέτα των Ηνωµένων Πολιτειών
που την περιφέρουν σε όλη την υφήλιο για να την χειροκροτούν
οι εκλεγµένοι εκπρόσωποι των πολιτών.

Εκεί φτάσατε µε τις επιλογές του κ. Μητσοτάκη, που δεν είναι
απλώς πολεµοχαρείς επιλογές, αλλά είναι και ιδιοτελείς επιλο-
γές. Γιατί κάποιοι διαχρονικά όταν ακούνε πόλεµο, τρίβουν τα
χέρια τους και σκέφτονται µίζες και σκέφτονται εξοπλισµούς και
σκέφτονται πόσα θα τσεπώσουν από εξοπλιστικές συµβάσεις,
που διαχρονικά είναι γνωστό ότι δεν συνέβαλαν στην άµυνα της
χώρας µας, αλλά βέβαια συνέβαλαν στο να πλουτίσουν πολιτικοί
των κυβερνητικών κοµµάτων. 

Έτσι νοµίζω ότι είναι ενδεικτικό και ότι το πρωί ο κ. Αποστολά-
κης, ο στρατηγός του κ. Κασελάκη της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, δεν είχε µια λέξη να πει -έκανε επίκαιρη ερώτηση- για τα
θύµατα στη Γάζα για τους αµάχους, δεν είχε µια θέση να πάρει
εναντίον των διεθνών εγκληµάτων. Αλλά τι τον απασχόλησε και
τι ερώτησε τον Υφυπουργό Εθνικής Άµυνας; «Τι γίνεται µε τους
εξοπλισµούς και τι θα παραγγείλουµε», «γιατί δεν θα παραγγεί-
λουµε αυτό και δεν θα παραγγείλουµε εκείνο».

Κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ -ή κύριε του ΣΥΡΙΖΑ, ένας είστε σήµερα στα
έδρανα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- πρέπει να δείτε κατά-
µατα -γιατί άκουσα και τη δική σας οµιλία που ήταν σε άλλο
πνεύµα- ότι το καράβι του ΣΥΡΙΖΑ στρέφει ολοταχώς ο κ. Κασε-
λάκης όχι προς τα δεξιά και τον νεοφιλελευθερισµό, αλλά ακόµη
και προς την υιοθέτηση των πιο ακραίων πρακτικών αυτών των
εκπροσώπων και πρέπει να πάρετε τις αποφάσεις σας.

Εµείς τις αποφάσεις µας δεν διστάζουµε να τις πάρουµε και
ξέρουµε πολύ καλά ότι είµαστε αποφασισµένοι να είµαστε µε την
πλευρά των πολιτών, µε την πλευρά των αξιών και των αρχών της
Αριστεράς, όχι θέλοντας να βάψουµε αριστερούς τους πολίτες -
δεν κοιτάµε ούτε αριστερά ούτε δεξιά, κοιτάµε µπροστά, στην
κοινωνία-, αλλά ταυτόχρονα δεν ξεχνάµε ποιες είναι οι βάσεις και
οι αρχές µας, για τις οποίες δεν διστάσαµε ούτε θα διστάσουµε
να αφήσουµε οποιαδήποτε καρέκλα και θέση εξουσίας.

Τρίβετε τα χέρια σας λοιπόν, κύριοι της Κυβέρνησης όταν
ακούτε πόλεµο, γιατί σκέφτεστε εξοπλισµούς. Και είναι καλό όλοι
οι πολίτες να δουν αυτόν τον πρωινό διάλογο, του κ. Αποστολάκη
µε τον κ. Κεφαλογιάννη για το ποιο είναι το ζητούµενο σήµερα,
που θρηνούµε τόσους αµάχους και τόσα θύµατα. Τρίβετε τα
χέρια σας όµως, όπως φαίνεται και όταν ακούτε καταστροφές
και όταν ακούτε έργα, όταν ακούτε κονδύλια, διότι αυτό που σκέ-
φτεστε και αυτό το οποίο διαπότισε όλη την προεκλογική περίοδο
των αυτοδιοικητικών εκλογών ήταν µια λυσσαλέα προσπάθεια
του κ. Μητσοτάκη να εξασφαλίσει ότι θα βάψει γαλάζια µε τα
χρώµατα της Νέας Δηµοκρατίας, όχι µε τα χρώµατα των θαλασ-
σών µας, όλη την επικράτεια, ότι θα έχει δικούς του περιφερει-
άρχες, ώστε µαζί τους να µοιράζεται και να διαθέτει προφανέ-
στατα σε ηµετέρους τα κονδύλια για τα αντιπληµµυρικά έργα, γι’
αυτά δηλαδή τα διαχρονικά έργα φαντάσµατα που δεν κάνατε
ποτέ, που υποσχεθήκατε στους πολίτες της Θεσσαλίας µετά τον
«Ιανό» και που δεν υλοποιήσατε ποτέ µε τα καταστροφικά απο-
τελέσµατα τα οποία ζουν οι κάτοικοι, τους οποίους κατοίκους δεν
θελήσατε να ακούσετε. Να το πούµε και αυτό για να το ακούσουν
οι πολίτες. 

Η Πλεύση Ελευθερίας εχθές που φέρατε αυτό το νοµοσχέδιο
που αφορά την Θεσσαλία, ζήτησε, εµείς ζητήσαµε -και εγώ που
ήµουν στην επιτροπή και η κ. Καραγεωργοπούλου η δική µας
αγορήτρια- να έρθουν οι φορείς, να έρθουν οι πολίτες της Θεσ-
σαλίας. Και αποφασίσατε άπαντες, Κυβέρνηση και Αντιπολί-
τευση, ότι αυτήν την πρόταση δεν την υιοθετείτε, ότι δεν θέλετε
δηλαδή να ακουστούν οι πολίτες της Θεσσαλίας, γιατί θα ακου-
στεί αυτό που είναι γνωστό και αισθητό, ότι δηλαδή, η ιλουστρα-
σιόν εικόνα που παρουσιάζετε για την Ελλάδα δεν έχει καµµία
σχέση µε τη λασπωµένη, βασανισµένη, κατεστραµµένη, πληµµυ-
ρισµένη, καµένη Ελλάδα που έχετε καταντήσει τη χώρα µας και
που θέλετε έτσι να την κρατήσετε, κρύβοντας τις πληγές µε το
περιτύλιγµα µε το οποίο σκεπάζετε τα πεπραγµένα σας. 

Σήµερα, 18 του µηνός, σαράντα οκτώ ηµέρες που δεν έχει
φανεί ο κ. Μητσοτάκης στην Ολοµέλεια της Βουλής. Δεν το θεω-

ρεί σηµαντικό. Δεν χρειάζεται να έρθει στην Ολοµέλεια της Βου-
λής. Άλλωστε δεν έρχονται και οι Βουλευτές του ούτε και οι
Υπουργοί του, έρχονται µόνο Υφυπουργοί. Κατ’ εξαίρεση θα εµ-
φανιστεί κάποιος Υπουργός και ο κ. Μητσοτάκης άφαντος την
ώρα που οι πολίτες ζητούν εξηγήσεις και την ώρα που τους ζη-
τάτε ψίχουλα.

Κοιτάξτε, εγώ είδα τα πληµµυρισµένα υπόγεια, τα κατεστραµ-
µένα µαγαζιά των ανθρώπων στη Γιάννουλη και τον Άγιο Θωµά.
Είδα ανθρώπους να θέλουν να περάσουν απέναντι, µέσα στην
πόλη και να τους αρνούνται γιατί δεν υπάρχει άλλο τρακτέρ που
περνάει µέσα από τα νερά µετά τις 20.30’ το βράδυ. Είδα ανθρώ-
πους να αγωνιούν που θα βρουν να µείνουν και να φιλοξενούνται
στις αυτοσχέδιες δοµές από εθελοντές, φτιαγµένες στην Καρδί-
τσα και στον Παλαµά Καρδίτσας. Είδα πυροσβέστες απεγνωσµέ-
νους να κοιµούνται στα αυτοκίνητά τους, διότι πληµµύρισε η
Πυροσβεστική Υπηρεσία Παλαµά. Είδα νέα παιδιά να έχουν κου-
βαλήσει άτοµα µε αναπηρία µε τα χέρια τους για τα σώσουν στον
Παλαµά και να λένε «πώς να πάµε τώρα στα πανεπιστήµιά µας
και να αφήσουµε τον τόπο µας;». Είδα όλο το χωριό στο Βλοχό
της Καρδίτσας πριν από µία µόλις εβδοµάδα, την περασµένη Τε-
τάρτη, όλο το χωριό εγκαταλελειµµένο, τους ανθρώπους να ζουν
χωρίς ρεύµα και νερό, τα σπίτια όλα κατεστραµµένα, ζώα νεκρά,
ζώα να µην έχουν περισυλλεγεί, ένα κουφάρι προβάτου σε µια
στέγη σπιτιού, έναν δηµόσιο κάδο… 

Κοιτάτε τα κινητά σας, κύριοι.
Κύριε Τσιάρα, µην κοιτάτε τα κινητά σας. Αυτά είναι που συµ-

βαίνουν και είστε από την περιοχή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Θα σας τα απαντήσω, κυρία Πρό-

εδρε.
Τα γνωρίζω από πρώτο χέρι, τα γνωρίζω από µόνιµη παρου-

σία.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Είστε από την περιοχή και ο κ. Μητσοτάκης άφαντος.
Μόνο διαφηµίζει ο κ. Μητσοτάκης ότι πήγε εκεί το Υπουργικό
Συµβούλιο για να στηρίξει τον κ. Αγοραστό, µε τα γνωστά απο-
τελέσµατα, που είναι ευτύχηµα για τον θεσσαλικό λαό και για τον
ελληνικό λαό ότι υπήρξαν αυτά τα αποτελέσµατα. Διότι, η αλα-
ζονεία σας έχει ξεπεράσει τα όρια, κύριοι. 

Μέχρι και χθες ο κ. Παπαθανάσης ήρθε και µας είπε ότι ψηφί-
στηκε και έχει νωπή καθαρή λαϊκή εντολή. Το να το λες αυτό
πάνω σε µια κατεστραµµένη χώρα και να επικαλείσαι την εντολή
του Ιουνίου και να νοµίζεις ότι ο λαός αυτός δεν θα σηκώσει κε-
φάλι, είναι µια αλαζονεία που ο λαός αυτός δεν θα τη συγχωρή-
σει. Να το ξέρετε. Εγώ πριν τον δεύτερο γύρο είπα ότι θα έχει
φθίνουσα πορεία η Νέα Δηµοκρατία, όταν όλοι οι δηµοσιογράφοι
και όλη σας η Κυβέρνηση έλεγε «µα, δεν έχουµε κόστος από όλα
αυτά» και επιχαίρατε. Το είπα την Τρίτη, πριν τις δεύτερες εκλο-
γές και στις δεύτερες εκλογές επιβεβαιώθηκα. Γιατί; Διότι δεν
έπαψα ποτέ είτε καθόµουν εκεί επάνω είτε βρίσκοµαι εδώ, να
είµαι µέσα στην κοινωνία και ξέρω ότι ο λαός αυτός, ο µικρός µα
τόσο µεγάλος, έχει τροµακτικά αποθέµατα γενναιότητας, τροµα-
κτικά αποθέµατα ελπίδας και έχει µέσα του τις δυνάµεις και την
αισιοδοξία για να διεκδικήσει τη ζωή του και να την πάρει πίσω. 

Και να είστε βέβαιοι ότι ο λαός µας αυτό θα πράξει. Και να
είστε βέβαιοι και να είναι βέβαιοι οι πολίτες ότι η Πλεύση Ελευ-
θερίας θα είναι δίπλα του σε αυτήν τη διεκδίκηση. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυ-
τικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθη-
καν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθου-
σας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», σαράντα τέσσερις µαθήτριες
και µαθητές και τρεις συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το 3ο Γυµνάσιο
Πύργου, δεύτερο τµήµα.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα, τον λόγο έχει ο κ. Παφίλης.
Θα ακολουθήσει ένας συνάδελφος Βουλευτής και µετά ο κ.

Ξανθόπουλος.

4152 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ελάτε, κύριε Παφίλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ζούµε και σήµερα µια απίστευτη θη-

ριωδία. Και λέω και σήµερα και έχει σηµασία. Μια απίστευτη θη-
ριωδία που το κράτος του Ισραήλ βοµβαρδίζει νοσοκοµείο στη
Γάζα µε εκατοντάδες νεκρούς. Η πλειοψηφία, γυναίκες και παι-
διά.

Εκατοντάδες νεκροί πράγµατι, το οποίο αποδεικνύει ότι γκρε-
µίζει όλα τα περί αυτοάµυνας και αποδεικνύει πόσο αδίστακτοι
είναι. Και δεν το αποδεικνύει τώρα, είναι πάρα πολλά τα χρόνια
που κάνει την ίδια δουλειά ακριβώς και που σιωπούν τα περισσό-
τερα κόµµατα από εδώ µέσα.

Για άλλη µια φορά λοιπόν εκφράζουµε την αλληλεγγύη µας
στον παλαιστινιακό λαό, που παλεύει όλα τα χρόνια, πάνω από
εβδοµήντα πέντε, για ένα πραγµατικά ανεξάρτητο κράτος, στα
όρια του 1967, µε πρωτεύουσα την ανατολική Ιερουσαλήµ, χωρίς
κατοχή και κατοχικά στρατεύµατα.

Αλήθεια, έχει κανείς το θάρρος να πει ότι αυτός ο πόλεµος δεν
είναι σηµερινός, ότι είναι όλα τα χρόνια αυτός ο πόλεµος και ότι
είναι η αγωνία, η πάλη και η θυσία ενός λαού που σφαγιάζεται
όλα αυτά τα χρόνια; Για ποιο πράγµα; Για να αποκτήσει τη δική
του πατρίδα, όπως άλλωστε περιγράφουν -εντάξει όχι ακριβώς
έτσι- όλες οι αποφάσεις του ΟΗΕ. Και λέτε για το Διεθνές Δίκαιο;
Δεν ντρέπεστε όλοι µαζί; Θα µου πείτε για τις αγριότητες. Βε-
βαίως, αγριότητες υπάρχουν στον πόλεµο και είναι καταδικα-
στέες. Εδώ όµως δεν έχουµε αγριότητες, έχουµε για εβδοµήντα
χρόνια κρατική πολιτική –ξαναλέω- σφαγιασµού του παλαιστινια-
κού λαού. Δικαίωµα στην αυτοάµυνα.

Αλήθεια, εσείς εδώ που βγήκατε, κύριε Τσιάρα, στην πρώτη
γραµµή για να υποστηρίξετε το Ισραήλ, πέστε µας τι είναι;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ποιος βοµβάρδισε πρώτος;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι αυτοάµυνα ο βοµβαρδισµός του

νοσοκοµείου;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Αυτό το κατακρίνουµε όλοι.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μην µας πείτε ότι το έκανε η Χαµάς

γιατί το Ισραήλ ξεφτιλίστηκε µε τις αναρτήσεις που έγιναν, που
δήλωσαν διάφορα και που τελικά τώρα δεν έχουν τι να κάνουν.
Τη φόρτωσαν στη Χαµάς, τέτοιο πράγµα.

Και επειδή είναι και η Ελληνική Λύση εδώ η οποία Λύση λέει
«και µε τον χωροφύλακα και µε τον αστυφύλακα», το νοσοκοµείο
ήταν χριστιανικό. Το ξέρετε; Αν δεν το ξέρετε, να το µάθετε µιας
και µιλάτε για θρησκείες.

Πόσοι Παλαιστίνιοι έχουν σκοτωθεί µέχρι τώρα από τον στρατό
και τις παραστρατιωτικές οργανώσεις; Μέχρι τώρα εκατό χιλιά-
δες. Πόσα εκατοµµύρια βρίσκονται στην προσφυγιά και στους
καταυλισµούς εξαιτίας της πολιτικής του Ισραήλ; Πόσες επιδρο-
µές έχουν γίνει; Έχει εξοικειωθεί ο κόσµος και δεν πρέπει. Δεν
έχει ο ελληνικός λαός όµως. Κάθε µέρα να γράφουν: «Δύο παιδιά
νεκρά από πυρά Παλαιστινίων, δυο γυναίκες νεκρές από πυρά
Παλαιστινίων». Αυτά δεν τα µετράτε, αλήθεια; Δεν κοστίζουν τί-
ποτε αυτές οι ζωές; Δεν έχουν το ίδιο κόστος; Καθηµερινές επι-
δροµές πόσες φορές στη Γάζα και αλλού.

Από την αρχή του χρόνου φέτος διακόσιοι είκοσι Παλαιστίνιοι
σκοτώθηκαν από πυρά του Ισραήλ. Αυτοί δεν µετράνε για τις
δικές σας αξίες; Μετράνε µόνο τα νέα που µπορεί να έχουν βάση
αλλά είναι fake news και καταρρίφθηκαν όλα. Και η σφαγή των
νηπίων για την οποία λέτε διάφοροι αποδείχθηκε ότι ήταν ψέ-
µατα. Η ίδια η δηµοσιογράφος που τα έγραψε βγήκε και είπε ότι
δεν διασταυρώνονται από τον ισραηλινό στρατό. Τα παιδάκια που
ήταν στο κλουβί και τα µετέφεραν ήταν από το 2006 στη Συρία.
Αυτή είναι η προπαγάνδα του Ισραήλ. Το ότι για δεκαέξι χρόνια
έχει αποκλεισµένη τη Γάζα, που έχει δύο εκατοµµύρια πληθυσµό,
σε άθλιες συνθήκες, µε πέντε ώρες την ηµέρα ρεύµα και µε τέσ-
σερις ώρες νερό και µάλιστα ακατάλληλο για κατανάλωση, αυτά
δεν σας αγγίζουν εσάς όλους που παριστάνετε τους ανθρωπι-
στές; Όχι, βέβαια. Είναι πέντε χιλιάδες κρατούµενοι και χίλιοι δια-
κόσιοι χωρίς δίκη στις φυλακές του Ισραήλ.

Να συνεχίσω; Ναι, να συνεχίσω. Εποικισµοί. Εσείς είστε µε το
Διεθνές Δίκαιο. Γιατί δεν λέτε κουβέντα που το Ισραήλ εδώ και
πάρα πολλά χρόνια προχωράει χιλιόµετρα µέσα στα σύνορά της
Παλαιστίνης και χτίζει πολυκατοικίες.

Έχετε πάει να δείτε; Έχετε πάει να δείτε ότι όλοι οι έποικοι

είναι οπλισµένοι και ότι έχουν δολοφονήσει εκατοντάδες Παλαι-
στινίους για να υπερασπιστούν τον εποικισµό; Αυτό δεν είναι Διε-
θνές Δίκαιο; Είναι ή δεν είναι;

Και συνεχίζω παρακάτω. Όλα αυτά τα χρόνια, λοιπόν, πρέπει
να ξεκαθαρίσουµε ποια είναι η αιτία και ποια είναι η λύση. Η αιτία
είναι µια, η κατοχή των παλαιστινιακών εδαφών από το Ισραήλ.
Η λύση στη Μέση Ανατολή, γιατί το Ισραήλ είναι επίκεντρο πολ-
λών αντιθέσεων και ανταγωνισµών, είναι µια: Ανεξάρτητο παλαι-
στινιακό κράτος στα σύνορα του 1967. Πραγµατικά ανεξάρτητο,
οι κρατούµενοι να αφεθούν ελεύθεροι. Έχουν δέκα και δεκατεσ-
σάρων χρονών παιδιά, το καταλαβαίνετε; Δεν το γράφει ο «ΡΙΖΟ-
ΣΠΑΣΤΗΣ», τα γράφουν όλες οι εφηµερίδες. Φυλακισµένοι, βα-
σανιστήρια και ό,τι µπορεί να φανταστεί κανένας.

Γράφει λοιπόν ο Γκίντεον Λεβί -Γεδεών δηλαδή- που είναι δη-
µοσιογράφος και ισραηλινός συγγραφέας στο Ισραήλ και δεν
είναι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος: «Το Ισραήλ δεν µπορεί να
φυλακίζει δύο εκατοµµύρια κατοίκους στη Γάζα χωρίς να πληρώ-
νει οδυνηρό τίµηµα».

Γιατί αγωνίζεται ο παλαιστινιακός λαός; Για ποιο πράγµα αγω-
νίζεται; Για το αυτονόητο. Για να αποκτήσει πατρίδα που του στε-
ρεί το Ισραήλ µε τη στήριξη των Αµερικάνων, της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, του ΝΑΤΟ κ.λπ. κ.λπ..

Και βέβαια, για να πάµε και στη χώρα µας, µε την κάλυψη των
κοµµάτων, της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας πρώτα απ’
όλα και των υπόλοιπων κοµµάτων που σήµερα προσπαθούν να
αλλάξουν λίγο, καταδικάζουµε κ.λπ. λες και δεν ξέρουν ποιο είναι
το παλαιστινιακό πρόβληµα.

Φτάνει η υποκρισία. Και θα σας πω και κάτι: Ο ελληνικός λαός,
κύριε Υπουργέ, να ξέρετε πως ό,τι και να λέτε στη συντριπτική
πλειοψηφία του υποστηρίζει τον αγώνα των παλαιστινίων για να
έχουν πατρίδα, πέρα από τα υπόλοιπα τα οποία µπορεί να λέτε.
Και δικοί σας ψηφοφόροι ακόµα και βέβαια από το ΠΑΣΟΚ, τον
ΣΥΡΙΖΑ και φυσικά από το ΚΚΕ που ήταν το µόνο κόµµα που
βγήκε από την αρχή και είπε την αλήθεια στον ελληνικό λαό.

Εµείς, λοιπόν, λέµε:
Πρώτον, έξω η Ελλάδα από το σφαγείο. Τι δουλειά έχουµε

εµείς; Όλα τα χρόνια παλιότερα -και η Βουλή οµόφωνα- αποφα-
σίζαµε την αναγνώριση του παλαιστινιακού κράτους. Αρχίζω από
τον ΣΥΡΙΖΑ. Εσείς γιατί δεν την κάνατε από το 2017 µέχρι το
2019; Εσείς στο ΠΑΣΟΚ γιατί δεν τη στηρίξατε; Αφού πήραµε
οµόφωνη απόφαση στη Βουλή. Η Νέα Δηµοκρατία γιατί δεν την
υλοποίησε τέσσερα χρόνια στην Κυβέρνηση; Γιατί; Είναι υποκρι-
τική; Γιατί αυτή η στάση λοιπόν;

Γι’ αυτό εµείς λέµε ότι ο λαός σήµερα και αύριο στις 7.00’ το
απόγευµα σε όλη την Ελλάδα θα αποδείξει ότι είναι µε τον αγώνα
του παλαιστινιακού λαού και ότι δεν φοβάται ούτε τις προβοκά-
τσιες, ούτε όλα αυτά τα οποία λέγονται µέχρι τώρα. Θα κατέβει
στο Σύνταγµα, θα κατέβει στην Ελλάδα ολόκληρη για να δείξει
συµπαράσταση σε έναν λαό που αγωνίζεται εβδοµήντα χρόνια
για να αποκτήσει πατρίδα.

Έχετε συνειδητοποιήσει τι σηµαίνει δύο εκατοµµύρια άνθρω-
ποι να είναι παράνοµα αποκλεισµένοι από το κράτος του Ισραήλ;
Όµως, τα συµφέροντα του ελληνικού κεφαλαίου και άλλων είναι
αλλού, είναι εκεί στο Ισραήλ. Και επειδή πήγαν στο χειρουργικό
τραπέζι πολλά πράγµατα, ας ελπίσουµε ότι οι υπάλληλοι των
λαών µπορούν να τους σταµατήσουν.

Δεύτερο θέµα. Θεσσαλία, για να πάµε τώρα στο διά ταύτα, στο
νοµοσχέδιο. Τι κάνετε; Κάντε προσωρινή αναστολή των πλειστη-
ριασµών. Μέχρι πότε; Μέχρι τις 10 Νοέµβρη. Σήµερα είναι 18
Οκτώβρη. Πόσες µέρες είναι; Είναι δέκα-δεκατέσσερις µέρες.

Και σας ρωτάω -το είπαν και άλλοι- απλά: Τι θα αλλάξει; Πέστε
µας, δηλαδή, τι θα αλλάξει θα βρουν λεφτά οι αγρότες, οι επαγ-
γελµατίες, οι εργαζόµενοι και στις 22.00’ το βράδυ θα πληρώ-
σουν για να µην γίνει ο πλειστηριασµός; Τι κοροϊδία είναι αυτή;
Τι κοροϊδία είναι αυτή στον κόσµο; 

Και επειδή εδώ βγαίνουν διάφοροι λόγοι, δεν κάνουµε και έναν
απολογισµό για να ξέρει και ο λαός πώς έγινε αυτή η ιστορία; Τι
έκαναν στην πράξη ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δηµοκρατία; Παραδί-
δουν τη λαϊκή κατοικία στα funds. Έχετε αντίρρηση, κύριε Πα-
παηλιού; Ποιος ψήφισε τον νόµο που παραδίδει στα funds τη
λαϊκή κατοικία και µάλιστα όταν την εµποδίζεις το θεωρεί…
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΔΟΥΔΩΝΗΣ: Το ΠΑΣΟΚ γιατί το εµπλέκετε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Το ΠΑΣΟΚ ξεκίνησε από πριν. Δεν εί-

πατε όχι.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΔΟΥΔΩΝΗΣ: Το ΠΑΣΟΚ ψήφισε την προστασία

της πρώτης κατοικίας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ποια προστασία; Μας δουλεύετε;

Τότε; Άλλαξαν αυτά όλα και έρχεται η Νέα Δηµοκρατία και κάνει
αλλαγές στον Πτωχευτικό Κώδικα και ήταν που ήταν στραβό το
κλήµα, το έφαγε και ο γάιδαρος. 

Και σήµερα τι λέτε; Παραδείγµατος χάριν, η Νέα Δηµοκρατία
έλεγε ότι µε τον Πτωχευτικό γλιτώνουν. Ο ΣΥΡΙΖΑ τι λέει; Λέει ότι
φταίει µόνο το πτωχευτικό και ξεχνάει τους δύο νόµους που ψή-
φισε ο ίδιος, ο ΣΥΡΙΖΑ και που ήταν η αρχή παράδοσης στα
funds. Έτσι δεν είναι; Γιατί αυτή η αφαιρετική λογική; Γιατί υπα-
κούετε στις εντολές της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του κεφαλαίου.
Γιατί οι τράπεζες και τα funds θα πάρουν κοψοχρονιά κυριολε-
κτικά τα λαϊκά σπίτια, τα περισσότερα τουλάχιστον, γιατί δεν µπο-
ρούν να εξοφλήσουν τα δάνειά τους.

Βρε αθεόφοβοι, τους κόψατε 40% από τους µισθούς και τις
συντάξεις. Όταν ένας έχει 1.200 και άλλα 1.000 η γυναίκα του,
δηλαδή 2.200 και του τα πάτε 1.000 και τα δύο ή 1.200 ή 1.300,
πώς θα βγει; Έκανε υπολογισµούς µε βάση το τι παίρνει. Και όταν
του τα κόβεις µετά πώς θα ανταποκριθεί δηλαδή στα δάνεια που
τα δίνανε βέβαια και οι τράπεζες όπως τα έδιναν; Δεν είναι, όµως,
αυτή η ουσία. Πώς θα ανταποκριθεί -πρακτικά σας µιλάµε- και τι
έχετε να απαντήσετε σ’ αυτό;

Τώρα όσον αφορά τα µέτρα, τα είπε ο Γιώργος ο Λαµπρούλης
και δεν θα τα επαναλάβω. Ψίχουλα και κοροϊδία! Αλήθεια, ξέρετε
τι έγινε στη Θεσσαλία; Καταστροφή ολική. Πώς θα τα βγάλουν
πέρα αυτοί οι άνθρωποι; Μέχρι τώρα δεν έχουν πάρει τίποτα.
Πώς ζουν αυτοί οι άνθρωποι; Δεν σας ενδιαφέρει;

Το ερώτηµα είναι, για να µην πω πάρα πολλά, γιατί; Λέει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ ανοργανωσιά, όχι καλός προγραµµατισµός από την πλευρά
της Νέας Δηµοκρατίας. Και το χειρότερο από όλα αυτά που λέει
ποιο είναι; Λέει ότι δεν εφάρµοσε τις οδηγίες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Κύριε Παπαηλιού, τις έχετε διαβάσει τις οδηγίες στο σύνολό
τους; Δεν σας προσβάλλω. Ξαναδιαβάστε τις, γιατί θα πω µερικά
πράγµατα. Γιατί όλα αυτά; Γιατί η αντιπληµµυρική, η αντισει-
σµική, η αντιπυρική προστασία λογίζονται µε το κόστος και το
όφελος. Λέµε ψέµατα; Είναι υπερβολές; Αυτά λένε οι ευρωπαϊκές
οδηγίες και µάλιστα σε σηµείο αισχρό. Ξέρετε τι λένε; Λένε να
προστατευτούν οι µεγάλες καλλιέργειες και οι επιχειρήσεις, οι
οποίες παρέχουν και περισσότερο εισόδηµα. 

Ας προχωρήσουµε και λίγο παρακάτω, γιατί έχω και λίγο
χρόνο. Κόστος - όφελος δηλαδή. Για ποιόν το όφελος; Για τις µε-
γάλες εταιρείες. Το 2017 επί ΣΥΡΙΖΑ -αλλά δεν έχει σηµασία και
οι άλλοι τα ίδια θα κάνουν- παραδίδεται στο Υπουργείο Προστα-
σίας του Περιβάλλοντος µελέτη για τη Θεσσαλία, η οποία έχει
τρία σενάρια. Λέει ότι η Θεσσαλία πρέπει να µελετηθεί γενικό-
τερα, γιατί είναι λεκάνη, παλιά λίµνη, βουνά γύρω-γύρω, να µην
τα περιγράφω αυτά, δεν είµαι και ειδικός. Υπάρχουν τρία σενά-
ρια. Μάλιστα, προβλέπει το 2017 αυτά που λέτε για κλιµατική αλ-
λαγή, που δεν είναι ακριβώς, έχουν ξαναγίνει τέτοια στην ιστορία,
αλλά λέω ότι επηρεάζει και η κλιµατική αλλαγή για να µην τσα-
κωνόµαστε στα επί µέρους. Τι λέει; 

Υπάρχουν τρία σενάρια. Πρώτο σενάριο, µένουµε όπως είναι
η κατάσταση. Δεύτερο σενάριο, κάνουµε κάποιες παρεµβάσεις
για να µην είναι τόσο µεγάλες οι καταστροφές. Αν έχετε αντίρ-
ρηση να σας την φέρω, ο «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ» την αποκάλυψε. Τρίτο
σενάριο, κάνουµε έργα σοβαρά, µεγάλα, τα οποία µπορούν να
αντιµετωπίσουν µεγάλες πραγµατικά καταιγίδες και όλα τα υπό-
λοιπα που λέµε.

Και τι προτείνει; Το τρίτο, λέει, απορρίπτεται γιατί µε βάση και
την ευρωπαϊκή οδηγία έχει µεγάλο κόστος. Έτσι είναι, κύριε
Υπουργέ; Αν δεν ξέρετε, πηγαίνετε να µάθετε. Να, λοιπόν, που η
ζωή, η περιουσία, το βιός των ανθρώπων είναι κόστος και γι’ αυτό
δεν κάνουν τέτοια έργα. Και µάλιστα, λέει ότι πρέπει να γίνει συ-
νολική µελέτη -και υπάρχουν επιστήµονες να την κάνουν- για το
πώς µπορεί να αντιµετωπιστεί. Άρα, λοιπόν, η κλιµατική αλλαγή
είναι ένας µύθος. Υπάρχει, αλλά είναι ένα µεγάλο πρόσχηµα. Η

πραγµατικότητα είναι το κόστος και το όφελος.
Μια και µιλάµε και για τα Τέµπη και εµείς θα καταθέσουµε -τα

έχουµε πει από την πρώτη στιγµή- το τι συµβαίνει στα Τέµπη. Τι
συµβαίνει στα Τέµπη; Παραβιάσαµε την ευρωπαϊκή οδηγία; Είναι
κάτι διαφορετικό στην Ελλάδα; Τι λέτε; Χιλιάδες νεκροί από συ-
γκρούσεις τρένων. Τι λέει η Επιτροπή Εµπειρογνωµόνων; Λέει ότι
δεν προχωράνε τα συστήµατα ασφάλειας, τα σύγχρονα, γιατί
έχουν µεγάλο κόστος και γιατί οι εταιρείες δεν θέλουν να το επω-
µιστούν και εποµένως, 10% µε 12% είναι αυτά που έχουν προχω-
ρήσει στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ποια Ευρωπαϊκή Ένωση, λοιπόν;
Η Ευρωπαϊκή Ένωση δίνει όλες αυτές τις κατευθύνσεις. 

Εµείς θέλουµε να πούµε κάτι για όλα αυτά πέρα από τα αιτή-
µατα. Εµείς και πολιτικά καταγγείλαµε και θα µου επιτρέψετε να
πω ότι δεν κάναµε µόνο αυτό. Εκατοντάδες για να µην πω χιλιά-
δες µέλη της ΚΝΕ, του κόµµατος, των συνδικάτων πήγαν και στις
πυρκαγιές και στην πρώτη γραµµή στη Θεσσαλία -και, αν θέλετε,
διαψεύστε το, και αν το διαψεύσετε, ρωτήστε τον κ. Κικίλια να
σας το πει- και εντάχθηκαν µε την Πυροσβεστική, συνεργάστηκαν
και βοήθησαν απλά τον λαό. Ερώτηµα: Οι δικοί σας πού ήταν; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Τι λέτε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Οι δικοί σας πού ήταν;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Εκεί ήταν και οι δικοί µας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όλοι οργανωµένοι; Ναι, ναι είδα!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Τυχαίνει να το ξέρω. Σας διαβε-

βαιώ ότι ήταν.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν πειράζει, διαβεβαιώστε ότι θέλετε.

Μπορεί να ήταν στη Θεσσαλία, στις πυρκαγιές δεν υπήρχε κανέ-
νας. Εγώ δεν θέλω να πω ότι δεν πήγαν. Μάλλον είχαν γυρίσει
από τη Μύκονο και µπορεί να πήγαν, δεν έχω καµµιά αντίρρηση. 

Εµάς, λοιπόν, µας έδωσε δύναµη ο λαός και στις εκλογές, που
ήταν και άλλη άνοδος. Προσέξτε. Η άνοδος ήταν και σε ποσοστό,
αλλά και σε ψήφους, που κανένας άλλος συνδυασµός και κόµµα
δεν είχε και αφήστε τα τώρα περί ανεξάρτητης αυτοδιοίκησης
και ιστορίες µε αγρίους. Η αυτοδιοίκηση δεν είναι κάτι διαφορε-
τικό. Δεν µπορεί να λέει κανένας ότι είναι ανεξάρτητη. Τι ανεξάρ-
τητη, αφού εφαρµόζει τους νόµους της κάθε κυβέρνησης; Εµείς
συγκρουόµαστε. 

Πάτρα, παραδείγµατος χάριν και την παραλία την πήραµε σε
σύγκρουση µε την Κυβέρνηση και άλλα έργα έγιναν. Οι υπόλοιποι
ακολουθούν αυστηρά την πολιτική της Κυβέρνησης. Και η αποχή
-εµείς είµαστε κατά της αποχής και το είπαµε σε όλους τους τό-
νους- είναι ένας τρόπος -ανώριµης ίσως- διαµαρτυρίας, αγανά-
κτησης του λαού απέναντί σας. 

Εµείς, λοιπόν αυξήσαµε το ποσοστό και αυξήσαµε τις ψήφους
και τους δηµοτικούς συµβούλους παρά τον εκλογικό νόµο
«τέρας» που έχετε κάνει η Νέα Δηµοκρατία και οι άλλοι για να
αντιµετωπίσετε δήθεν την απλή αναλογική. Αυτή σας έφταιξε;
Στο 90% των δήµων και των περιφερειών σε όλη την Ελλάδα συ-
νεργάστηκαν στα συµβούλια Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ
ή πάρτε το και ανάποδα και είχαν αποφάσεις οµόφωνες ακόµα
και στην Αθήνα, εκτός από µία που ψήφισε ο ΣΥΡΙΖΑ «λευκό»,
όλο το πρόγραµµα Μπακογιάννη είχε συµφωνηθεί και από τους
άλλους. Και µετά βγαίνετε και συγκρούεσθε. Και µετά βγαίνουν
ορισµένοι να µας πουν για το δεύτερο γύρο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, σας παρακαλώ πάρα πολύ να ολοκληρώσετε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε, ολοκλη-
ρώνω. 

Εµείς καραγκιόζηδες δεν γινόµαστε, ότι είπαµε στον πρώτο,
είπαµε και στον δεύτερο. Και απευθύνοµαι σε όσους µας βλέ-
πουν και σας λέω: Είναι δυνατόν στον πρώτο γύρο να συγκρούε-
σαι, να καταγγέλλεις τις δηµοτικές, τις περιφερειακές αρχές και
στον δεύτερο να λες, εγώ θα ψηφίσω αυτήν, που την κατάγγειλες
τόσον καιρό;

Τι είναι αυτά τα πράγµατα; Ενιαία πήγαµε, καθαρά πήγαµε, µε
ψηλά το κεφάλι και ανταµειφθήκαµε. Και να ξέρει ο ελληνικός
λαός ότι θα είµαστε, όπως ήµασταν πάντα, στην πρώτη γραµµή
υπεράσπισης των συµφερόντων του από την κυβερνητική πολι-
τική και από τις τοπικές αρχές, που την εφαρµόζουν όλοι µαζί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τώρα τον
λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Γιώργος και αµέσως µετά θα πάρει τον
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λόγο ο κ. Ξανθόπουλος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από

λίγες εβδοµάδες βρεθήκαµε µπροστά σε µια πρωτοφανή δοκι-
µασία του τόπου, ενός τόπου ο οποίος γνώρισε τη µεγαλύτερη
πληµµύρα της ιστορίας του. Η κακοκαιρία «Ντάνιελ» λόγω της
ιδιαίτερης σφοδρότητάς της, προκάλεσε τεράστιες καταστροφές
σε κρατικές και ιδιωτικές υποδοµές και σοβαρά προβλήµατα
στον πληθυσµό της Περιφέρειας Θεσσαλίας. Για τον λόγο αυτό
κρίθηκε αναγκαία και επιβεβληµένη η έκδοση πράξης νοµοθετι-
κού περιεχοµένου για την αντιµετώπιση των συνεπειών των κα-
ταστροφών που προκλήθηκαν από την πρωτοφανούς έντασης
κακοκαιρία. 

Έχουµε µιλήσει πολλές φορές για την ένταση του φαινοµένου.
Έχω πει και σε προηγούµενη οµιλία µου πως η µάχη στο πεδίο
είναι τελείως διαφορετική από αυτή που σχεδιάζεται στις συσκέ-
ψεις των συντονιστικών οργάνων Πολιτικής Προστασίας. Εκεί,
διαµορφώνονται κάθε φορά διαφορετικά και ανάλογα µε την
ένταση των φαινοµένων. 

Η Κυβέρνηση µε γρήγορους ρυθµούς κινήθηκε στο κοµµάτι
της αποκατάστασης των ζηµιών, στις υποδοµές, αλλά και στις
αποζηµιώσεις των πληγέντων. Ο Πρωθυπουργός εξασφάλισε τη
χρηµατοδότηση των 2,2 δισεκατοµµυρίων από την Ευρωπαϊκή
Ένωση και βοήθησε τον τόπο. 

Σε όλους τους τόνους διακηρύχθηκε, λοιπόν, από την πλευρά
της Αντιπολίτευσης πως η ελλιπής αυτή αντιµετώπιση έφερε και
την ήττα στην αυτοδιοίκηση και στις εκλογές. Αν κάποιος Έλλη-
νας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που βρισκόταν στο εξωτερικό,
το βράδυ της Κυριακής ερχόταν στην Ελλάδα και παρακολου-
θούσε στην τηλεόραση τα πάνελ όπου οι εκπρόσωποι των κοµ-
µάτων ανέλυσαν τα αποτελέσµατα της δεύτερης Κυριακής, αυτό
που θα περίµενε βλέποντας τις θριαµβολογίες των συναδέλφων
της Αντιπολίτευσης, θα ήταν τουλάχιστον η προσφυγή στις κάλ-
πες από τον Πρωθυπουργό, λόγω της συντριπτικής ήττας των
υποψηφίων που στηρίχθηκαν από τη Νέα Δηµοκρατία, όπως οι
ίδιοι διατυµπάνιζαν. 

Είναι έτσι όµως; Σαφέστατα ακόµη και ένας φοιτητής της Σχο-
λής των Πολιτικών Επιστηµών γνωρίζει ότι τα πολιτικά συµπερά-
σµατα που εξάγονται από τις αυτοδιοικητικές εκλογές, εξάγονται
κυρίως από τα αποτελέσµατα της πρώτης Κυριακής, συµπερά-
σµατα που ήταν καταλυτικά υπέρ της παράταξης της Νέας Δη-
µοκρατίας. Οι υποψήφιοι που ανήκανε στην παράταξή µας
έγραψαν υψηλά ποσοστά, ποσοστά που έδειξαν την εµπιστοσύνη
του κόσµου στην Κυβέρνησή µας. 

Έβαλε ψηλά τον πήχη ο Πρωθυπουργός, µας είπατε. Ξέρετε
κάποιον που κατεβαίνει σε µια µάχη για να χάσει; Και στο τέλος-
τέλος, σκεφτείτε ότι οι υποψήφιοι που κατέβηκαν και ανήκουν
στη Νέα Δηµοκρατία κέρδισαν τους διακόσιους εννιά από τους
τριακόσιους τριάντα δύο δήµους και τις οκτώ από τις δεκατρείς
περιφέρειες. Θεωρείτε, εποµένως, ότι έχασε Νέα Δηµοκρατία;
Θα µπορούσε να πει κάποιος δεν έφερε το επιθυµητό αποτέλε-
σµα. 

Προσέξτε κάτι. Στους ογδόντα τέσσερις δήµους που έγιναν
επαναληπτικές εκλογές και συµµετείχαν εν ενεργεία δήµαρχοι,
έχασαν οι σαράντα εννιά από αυτούς ένα ποσοστό περίπου 60%.
Σας λέει κάτι; Βεβαίως και λέει. Όσοι υπηρετήσαµε στην αυτοδι-
οίκηση τούτη την τελευταία θητεία γνωρίζουµε τις δυσκολίες που
υπήρξαν, κυρίως κατά τη διετία του COVID, δίνοντας µικρά περι-
θώρια σε αξιόλογους αυτοδιοικητικούς να ξεδιπλώσουν το πρό-
γραµµά τους. 

Η αναµενόµενη για µένα αντισυσπείρωση της δεύτερης Κυρια-
κής, εκµεταλλευόµενη και την όποια δυσαρέσκεια υπήρχε εξαι-
τίας των καιρικών φαινοµένων -πυρκαγιές, πληµµύρες-, έφερε το
προαναφερόµενο αποτέλεσµα. Όµως, αυτό δεν µπορεί να καλύ-
ψει τη µεγάλη νίκη της Νέας Δηµοκρατίας νίκη που της έδωσαν
οι πολίτες για άλλη µια φορά. 

Αναφέρονται στις µεγάλες νίκες από την Αντιπολίτευση των
Αθηνών και της Θεσσαλονίκης ξεχνώντας τις νίκες των δύο Πε-
ριφερειών του κ. Χαρδαλιά στην Αττική το 48%, όταν οι δύο υπο-
ψήφιοι των δύο κοµµάτων της Αντιπολίτευσης δεν υπερέβησαν
το 23% ο κ. Ιωακειµίδης µαζί µε τον κ. Σγουρό. Δεν αναφέρονται
στη Θεσσαλονίκη και στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας,

όπου ο κ. Τζιτζικώστας την πρώτη Κυριακή έκανε 60%, όταν Μυ-
λόπουλος και Παπαστεργίου µαζί, οι δύο υποψήφιοι των δύο µε-
γάλων της Αντιπολίτευσης, δεν έκαναν πάνω από 20%. 

Εποµένως, ο κόσµος στηρίζει τη Νέα Δηµοκρατία και την άφη-
σε κυρίαρχη στην αυτοδιοίκηση. Και ξέρετε γιατί; Γιατί ανάµεσά
µας υπάρχει µια τεράστια διαφορά. Εσείς βλέπετε τις περιφέ-
ρειες και τους δήµους σαν κοµµατικά λάφυρα, ενώ εµείς τους
βλέπουµε σαν οργανισµούς ανάπτυξης και υλοποίησης µέρους
της δουλειάς και του έργου που οφείλουµε να παρέχουµε στους
πολίτες ώστε να κάνουµε την καθηµερινότητά τους αξιοβίωτη.
Θα συνεχίσουµε, λοιπόν, να στηρίζουµε κάθε περιφέρεια και
κάθε δήµο, όπως κάναµε και µέχρι σήµερα. 

Μετά την εξαγγελία των µέτρων των πολιτών που επλήγησαν
από αυτά τα καταστροφικά φαινόµενα, η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας σήµερα µε το υπό συζήτηση και ψήφιση σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης να ρυθµίσει και να επικυρώ-
σει την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου της 10ης Σεπτεµβρίου,
συµπεριλαµβάνοντας επείγουσες διατάξεις για την αναστολή µέ-
τρων αναγκαστικής εκτέλεσης λόγω της κακοκαιρίας «Ντάνιελ»
και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης συνδυασµών για
τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου του
2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας. 

Συγκεκριµένα, στο άρθρο 1 προβλέπεται έως και τις 10 Νοεµ-
βρίου η αναστολή διενέργειας κάθε πράξης αναγκαστικής εκτέ-
λεσης επί της κινητής ή ακίνητης περιουσίας φυσικών ή νοµικών
προσώπων, καθώς και νοµικών οντοτήτων. 

Το άρθρο 2 ορίζει τη 15η Σεπτεµβρίου ως ηµεροµηνία µετάθε-
σης για την ανακήρυξη συνδυασµών, ειδικά για τις δηµοτικές και
περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου του 2023 και αποκλει-
στικά για τα αρµόδια δικαστήρια που έχουν την έδρα τους στην
Περιφέρεια Θεσσαλίας και των οποίων η λειτουργία έχει αναστα-
λεί για το χρονικό διάστηµα από 8 έως και 13 Σεπτεµβρίου 2023.
Η συγκεκριµένη νοµοθετική ρύθµιση κρίθηκε αναγκαία για λό-
γους ασφαλείας δικαίου όσο και για λόγους αποφυγής του εν-
δεχοµένου νοµικών αµφισβητήσεων ως προς τον χρόνο ανακή-
ρυξη των συνδυασµών µετά από τις ανωτέρω ρυθµίσεις. 

Εν κατακλείδι, η κύρωση του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου είναι
η ελάχιστη υποχρέωση και απόδειξη σεβασµού προς τον δοκιµα-
ζόµενο λαό της Θεσσαλίας. Η Ελλάδα είναι µια σύγχρονη ευρω-
παϊκή δηµοκρατία κι επειδή ακριβώς είναι δηµοκρατία έχει τη
δύναµη να εντοπίζει και να καλύπτει τις ελλείψεις της µε διαρ-
θρωτικές τοµές. Και αυτό είναι το πραγµατικό ζητούµενο της ση-
µερινής συνεδρίασης, καθώς η αντιµετώπιση των προς ρύθµιση
ζητηµάτων είναι δυνατή µόνο δια νοµοθετικής παρέµβασης, ιδίως
λαµβανοµένου υπ’ όψιν του έκτακτου και επείγοντος χαρακτήρα
των µέτρων, λόγω της αναγκαιότητας που προέκυψε από την εκ-
δήλωση της κακοκαιρίας «Ντάνιελ». 

Στο πνεύµα της εθνικής συλλογικής και της ωριµότητας σας
καλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να υπερψηφίσετε το παρόν
νοµοσχέδιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Ξανθόπουλος Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ. 
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, βαριά σκιά πάνω από τη χώρα,

βαριά σκιά πάνω από το Κοινοβούλιο µε αυτά που συµβαίνουν
στην πολύπαθη Λωρίδα της Γάζας µε αυτή την ασύλληπτη τρα-
γωδία του παλαιστινιακού λαού και αυτή τη δυσανάλογη ισχύ
πυρός που εξαπολύει σήµερα το Ισραήλ. 

Είναι προφανές ότι η επίθεση της Χαµάς είναι καταδικαστέα,
διότι επιτέθηκε σε ένα ανεξάρτητο κράτος. Αλλά είναι εξίσου
προφανές ότι αυτά που ακολούθησαν επί τόσες ηµέρες και ακο-
λουθούν, δεν έχουν καµµία σχέση µε αυτό που λέµε «δικαίωµα
του Ισραήλ στην αυτοάµυνα» και κυρίως δεν έχουν σχέση µε
αυτό που αποκαλούµε «διεθνή νοµιµότητα». 

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά όσοι παρακολουθούµε, αλλά είναι
χρήσιµο να ακούσει και ο ελληνικός λαός, ότι αυτό που λέµε Λω-
ρίδα της Γάζας είναι ουσιαστικά η µεγαλύτερη ανοιχτή φυλακή
του κόσµου. Είναι µία έκταση περίπου όσο το νησί της Νάξου,
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στην οποία συνωθούνται και ζουν περί τα δυόµισι εκατοµµύρια
Παλαιστίνιοι, οι οποίοι ουσιαστικά περιµένουν ώρες ατέλειωτες
για να περάσουν στην υπόλοιπη χώρα από τα συγκεκριµένα πε-
ράσµατα και υφίστανται απίθανους εξευτελισµούς, όπου κόβεται
το νερό και το ρεύµα καθηµερινά και όπου υπάρχουν συνεχή θύ-
µατα. Είναι δηλαδή ένα εκκολαπτήριο ριζοσπαστικοποίησης των
πολιτών απέναντι στην ισραηλινή, στην κρατική τροµοκρατία.

Καταλαβαίνουµε, λοιπόν, πολύ καλά ότι σε αυτό το εκκολαπτή-
ριο επωάζονται ακραίες συµπεριφορές, αλλά δεν πρέπει ποτέ να
φεύγει από το µυαλό µας ότι οι συνθήκες που δηµιουργούν
αυτού του είδους τις αντιδράσεις βαρύνουν αποκλειστικά το κρά-
τος του Ισραήλ. Υπάρχει µια πραγµατικότητα από τη δεκαετία
του ’40. Υπάρχουν ψηφίσµατα του ΟΗΕ από το ’47 για δύο ανε-
ξάρτητα κράτη µε κοινή πρωτεύουσα. Υπάρχουν ψηφίσµατα
όπως είπα προηγουµένως και υπάρχει η διεθνής νοµιµότητα.
Αυτή δοκιµάζεται σήµερα και ξέρουµε πολύ καλά όλοι ότι η λύση
στο πρόβληµα είναι µία: η δηµιουργία ανεξάρτητου παλαιστινια-
κού κράτους. 

Και δεν καταλαβαίνω την παρέµβαση που έκανε ο κατά τα άλλα
εξαιρετικός κ. Παφίλης για τις ευθύνες που έχουµε ως ΣΥΡΙΖΑ
ότι εφόσον υπήρξε οµόφωνη απόφαση της Βουλής γιατί δεν την
υλοποιήσαµε. Η υλοποίησή της δεν είναι στη διακριτική ευχέρεια
της εκάστοτε κυβέρνησης. Η δηµιουργία κράτους είναι θέµα της
διεθνούς κοινότητας και όχι µόνο της χώρας. Οι διπλωµατικές
µας σχέσεις είναι στο επίπεδο που έχει συµφωνηθεί εδώ και πολ-
λά χρόνια µε την παλαιστινιακή αρχή. Υπάρχει διπλωµατική εκ-
προσώπηση. Άρα νοµίζω ότι άστοχα συµπεριέλαβε τον ΣΥΡΙΖΑ
στην κριτική του. 

Σήµερα θρηνούµε για τα θύµατα στα ισραηλινά κιµπούτς, θρη-
νούµε για τους Παλαιστίνιους της Γάζας και ζητάµε από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση να κάνει άµεση παρέµβαση. Η χώρα µας έχει µία
προνοµιακή σχέση µε τον αραβικό κόσµο και οφείλει να εξαντλή-
σει όλες τις δυνατότητες για να συµµετάσχει σε µία επανεκκί-
νηση της ειρηνευτικής πρωτοβουλίας. 

Σε ό,τι αφορά τώρα την κύρωση της πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, θα κάνουµε µία παραδοχή για να µπορούµε να συ-
ζητάµε επί συγκεκριµένων θεµάτων. Υπάρχει κλιµατική κρίση και
όχι απλώς κλιµατική αλλαγή και η κλιµατική κρίση είναι απότοκο
του µοντέλου ανάπτυξης, το οποίο έχει θεό το κέρδος, ως µονα-
δικό κίνητρο και κινητήρια δύναµη το κέρδος και θέλει να αγνοεί
τις υπόλοιπες παραµέτρους, όπως -παραδείγµατος χάρη- της
ισορροπίας της κλιµατικής, της οικολογικής διάστασης που πρέ-
πει να έχουν οι καινούργιες δραστηριότητες και είναι ένα σηµείο
στο οποίο οδεύει ο πλανήτης χωρίς επιστροφή. 

Επίσης, να κάνουµε και µια άλλη παραδοχή. Όντως, τα καιρικά
φαινόµενα ήταν κάτι παραπάνω από ακραία. Δεν ήταν τα συνήθη,
δεν ήταν τα αναµενόµενα. Το ερώτηµα που οφείλει να απαντήσει
η Κυβέρνηση είναι αν εξάντλησε όλα τα µέτρα, το οπλοστάσιο
της επιστήµης και της τεχνολογίας, για να αντιµετωπίσει ή για να
περιορίσει τα αποτελέσµατα αυτού του ακραίου καιρικού φαινο-
µένου. 

Και δυστυχώς τα στοιχεία λένε πως όχι απλώς δεν έκανε τί-
ποτα, παρακολούθησε τα όσα γίνονται µε ελάχιστη δυνατή προ-
ετοιµασία και ακριβώς αυτό είναι το σηµείο τριβής, αυτό είναι το
σηµείο κριτικής και αυτό είναι το σηµείο αντιπαράθεσης που
έχουµε µε την Κυβέρνηση. 

Το 2016 µορφοποιήθηκε σε έναν νόµο, το ν. 4414, η εθνική
στρατηγική στην προσαρµογή στην κλιµατική αλλαγή. Τα περι-
φερειακά σχέδια προσαρµογής καθυστέρησαν, της Θεσσαλίας
πήρε τέσσερις παρατάσεις, µε καταληκτική ηµεροµηνία το Δε-
κέµβριο του ’23. Αυτό είναι µια σαφής πολιτική ευθύνη. 

Ως προς τα σχέδια διαχείρισης κινδύνων πληµµύρας, το 2018
κυρώσαµε τα πρώτα σχέδια. Έκτοτε δεν υπήρξε καµία πρόοδος.
Ήδη η χώρα είναι σε διαδικασία συµµόρφωσης που σηµαίνει δη-
λαδή «κίτρινη κάρτα» και επίκειται καταδίκη. 

Η Νέα Δηµοκρατία πρόσφατα ψήφισε κατά της απόφασης του
Ευρωκοινοβουλίου για την αποκατάσταση του περιβάλλοντος.
Στο 0,5 είναι η απορρόφηση των κοινοτικών κονδυλίων για την
πολιτική προστασία. Αυτά συνιστούν προφανείς πολιτικές ευθύ-
νες, από τις οποίες δεν µπορείτε να αποστείτε και µε τις οποίες
οφείλετε να αναµετρηθείτε γιατί είστε κυβέρνηση ήδη σε δεύ-

τερη θητεία. Έχετε κυβερνήσει τέσσερα χρόνια. Είστε στην αρχή
της νέας θητείας σας και όπως αφήσαµε, ο ΣΥΡΙΖΑ, το θεσµικό
πλαίσιο το ’17 και το ’18 έτσι παραµένει. 

Δεν επικαιροποιήθηκαν οι χάρτες των πληµµυρικών φαινοµέ-
νων και αυτό είναι κάτι το οποίο είναι σε αιτιώδη συνάφεια µε το
τραγικό αποτέλεσµα που βιώσαµε στη Θεσσαλία. Επίσης, τα κον-
δύλια που διατέθηκαν είναι ελάχιστα, σε σχέση µε τις δυνατότη-
τες που είχε η χώρα. Ακούστε εδώ υπάρχει µια πολύ σοβαρή
πρόκληση για όλους µας. 

Ανοίγω παρένθεση. Σε σχέση µε τη διαχείριση του Ταµείου Αν-
θεκτικότητας και Ανάκαµψης, ο Αλέξης Τσίπρας είχε προτείνει
να γίνει µία διακοµµατική επιτροπή της Βουλής που να διαχειρι-
στεί το Ταµείο, τα κονδύλια. Σιωπηρά το απορρίψατε. Θέλετε να
έχετε την αποκλειστικότητα και θα κριθείτε γι’ αυτό. 

Σήµερα, για να αναταχθεί η Θεσσαλία, η οποία συνεισφέρει
γύρω στο 5% του συνολικού ΑΕΠ και τα προβλήµατα που έχουµε
είναι πολύ σοβαρά και για τα επόµενα χρόνια, χρειάζεται ένα συ-
νολικό σχέδιο ανάκαµψης της Θεσσαλίας. Και αυτό δεν µπορεί
να αφεθεί ούτε στις τυφλές δυνάµεις της αγοράς ούτε και στην
ιδιωτική πρωτοβουλία µόνο. Χρειάζεται να συζητήσουµε µε τους
φορείς της Θεσσαλίας. Χρειάζεται να συζητήσουµε µε την αυτο-
διοίκηση της Θεσσαλίας, µε τα επιµελητήρια της Θεσσαλίας, µε
τις δυνάµεις της επιχειρηµατικότητας της Θεσσαλίας, µε τους
κατοίκους της Θεσσαλίας πώς ακριβώς θα οικοδοµήσουµε την
άµυνα της κοινωνίας απέναντι στο φαινόµενο και κυρίως πώς θα
µπορέσουµε να ανατάξουµε τη Θεσσαλία. 

Εάν δεν το κάνετε αυτό, παραµένετε πάλι σε µια µίζερη διαχεί-
ριση που έχει σχέση µε τη διαχείριση των κονδυλίων και το ποιοι
θα πάρουν τις δουλειές, µε τις απευθείας αναθέσεις και όλη αυτή
τη µιζέρια του βαλκανικού καπιταλισµού που δεν αντιµετωπίζει
το πρόβληµα γιατί το πρόβληµα ξεπερνάει τις συνήθεις µεθό-
δους διαχείρισης. 

Έρχεται και µία άλλη παράµετρος στην πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου που έχει σχέση µε την αναστολή εκτέλεσης των πλει-
στηριασµών. Και επειδή ακούστηκαν διάφορα εδώ, έχει πολύ
µεγάλη σηµασία να θέσουµε το δάκτυλο εις τον τύπον των ήλων
και να βάλουµε το χρονολόγιο της τελευταίας περιόδου. 

Υπήρξε ο αφετηριακός νόµος, ο ν.3869/2010, ο περίφηµος
νόµος Κατσέλη που προστάτευε υπό προϋποθέσεις την πρώτη
κατοικία. Τον Αύγουστο του 2015, ενώ ήµασταν κυβέρνηση της
πρώτης περιόδου, επεκτάθηκε ο νόµος αυτός µε τον νόµο Κα-
τσέλη-Σταθάκη έως την 31/12/2018. Το 2019, µε το ν.4605/2019,
προστατεύτηκε η πρώτη κατοικία των δανειοληπτών µέσω της ει-
δικής πλατφόρµας και αυτός ο νόµος ίσχυσε µέχρι 31 Απριλίου
του 2020. 

Η Νέα Δηµοκρατία παρέτεινε τον νόµο γιατί ακριβώς αυτός ο
νόµος παρείχε προστασία. Αλλιώς, δεν είχε κανένα νόηµα η Νέα
Δηµοκρατία να παρατείνει έναν νόµο, ο οποίος ήταν «αδειανό
πουκάµισο». Τον παρέτεινε, λοιπόν, µέχρι την 31/7/2020. Τον
Οκτώβριο του 2020 η Νέα Δηµοκρατία ψηφίζει τον πτωχευτικό,
δηλαδή το ν.4738/2020, µε τον οποίο καταργείται οριστικά η
πρώτη κατοικία.

Άρα, σαφώς, πατήσαµε πάνω στον νόµο Κατσέλη, τον διευρύ-
νουµε µε τον νόµο Κατσέλη-Σταθάκη, επεκτείναµε την προστασία
µέχρι και το 2019. Ήρθε η Νέα Δηµοκρατία και την παρέτεινε
µέχρι το 2020 και ήρθε ο πτωχευτικός νόµος και τελείωσε η ιστο-
ρία της πρώτης κατοικίας. Αυτό είναι το χρονικό και οποιοσδή-
ποτε έχει άλλη άποψη τον παρακαλώ να καταθέσει γραπτώς τα
ΦΕΚ στο Προεδρείο. 

Τι αντιµετωπίζουµε σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για
τη Θεσσαλία, για την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου; Αντιµε-
τωπίζουµε, λοιπόν, µία τραγική κατάσταση από πλευράς φυσικών
καταστροφών, όπου έχουν χαθεί ανθρώπινες ζωές βεβαίως,
ζωικό κεφάλαιο, επιχειρηµατικό κεφάλαιο, έχει καταστραφεί η
καλλιεργήσιµη γη και ο κόσµος ακόµη δεν έχει πάρει τα στοιχει-
ώδη για να αντιµετωπίσει τις τρέχουσες ανάγκες. 

Ξέρω ότι από τον «Ιανό» υπάρχουν ακόµη εκκρεµότητες, ότι
από τις αποζηµιώσεις του «Ντάνιελ», της πρόσφατης κακοκαι-
ρίας, υπάρχουν αναµονές και θα σας παρακαλέσω, κύριοι της
Κυβέρνησης, να καταθέσετε τις καταθέσεις καταβολής αποζη-
µιώσεων για να ξέρουµε τι έχετε δώσει, τι οφείλεται να δώσουµε,
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έτσι ώστε κι εµείς να κάνουµε την κριτική µας τεκµηριωµένα και
εσείς να απαντήσετε στα όσα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Υπάρχει σταθερή ενηµέρωση,
κύριε συνάδελφε, µε νούµερα και στοιχεία.  

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Λέω, καταθέστε τα, για να µπο-
ρούµε να κάνουµε µια ουσιαστική συζήτηση, γιατί ο καθένας έχει
τις πηγές ενηµέρωσης…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Να ασκή-
σετε κοινοβουλευτικό έλεγχο…

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τον ασκήσουµε. Θα το κά-
νουµε κι αυτό. Σας λέω και το ζητώ να το καταθέσετε, για να γί-
νεται µία συζήτηση επί του πεδίου και όχι µε βάση αυτά που
νοµίζει ο καθένας. 

Τελειώνω. Σήµερα η χώρα περνάει µια πολύ µεγάλη δοκιµασία.
Είναι προφανές ότι ο λαός εξέφρασε την άποψή του στις πρό-
σφατες αυτοδιοικητικές εκλογές και συµπεριέλαβε στην εκτίµηση
και την ετυµηγορία του και τις ευθύνες των όσων οδήγησαν στην
πολύπαθη περιοχή της Θεσσαλίας. Βεβαίως, το 43%, στο οποίο
µειώσατε το ποσοστό, για να έχουµε δήµαρχο ο οποίος να µπο-
ρεί να κυβερνήσει, έδωσε τη δυνατότητα οι µειοψηφίες να µπο-
ρούν να κάνουν πλειοψηφίες. 

Εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ είχαµε ένα εκλογικό σύστηµα σταθερό, την
απλή αναλογική -έπρεπε να έχεις την πλειοψηφία-, το οποίο βε-
βαίως µία από τις πρώτες δουλειές σας ήταν να το καταργήσετε
και να ενισχύσετε το δηµαρχοκεντρικό µοντέλο της αυτοδιοίκη-
σης. Αυτό είναι ένα ζήτηµα το οποίο θα επανέλθει µετ’ επιτά-
σεως. 

Τελειώνω, λέγοντας το εξής: Άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής να µιλάει για µια προ-
ανακριτική που θα έχει σχέση και µε τα θύµατα και µε τις ευθύνες
για τη Θεσσαλία και µε τα θύµατα και τις ευθύνες για το δυστύ-
χηµα των Τεµπών. 

Καταλαβαίνετε ότι ανοίγοντας τον δρόµο της προανακριτικής
και εφόσον η προανακριτική δεν γίνει δεκτή από την πλειοψηφία
της Βουλής, ουσιαστικά προσφέρετε «σωσίβιο» στον κ. Καρα-
µανλή. Ξανασκεφτείτε το. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

τώρα έχει ο κ. Δουδωνής και αµέσως µετά ο κ. Τσιάρας.
Ορίστε, κύριε Δουδωνή. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΔΟΥΔΩΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νο-

µίζω ότι η σηµερινή συζήτηση για την κύρωση της Πράξης Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου εκκινεί φυσικά απ’ αυτό, αλλά πρέπει
να πηγαίνει ευρύτερα στην εµβληµατική µάχη που δόθηκε στη
Θεσσαλία. Εµβληµατική, λόγω της τραγικής κατάστασης στην
οποία είχε φτάσει η περιφέρεια και η περιοχή λόγω των πληµµυ-
ρικών φαινοµένων, λόγω των φυσικών καταστροφών -ναι, υπάρ-
χει κλιµατική αλλαγή και είναι εδώ-, αλλά και γιατί στα εφ’ ηµίν
-γιατί το ζήτηµα της κλιµατικής αλλαγής ανήκει στα µη εφ’ ηµίν-
δεν έκανε η ελληνική Κυβέρνηση και η Περιφέρεια Θεσσαλίας
αυτά που έπρεπε να κάνει. 

Αναφορικά, λοιπόν, µε την Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου
και την κύρωσή της, φυσικά κανείς δεν µπορεί να αρνηθεί ότι συ-
νέτρεχαν οι κατά το Σύνταγµα προϋποθέσεις της εξαιρετικά επεί-
γουσας και απρόβλεπτης ανάγκης, κύριε Υπουργέ. Και φυσικά,
κανείς δεν µπορεί να αρνηθεί ότι η αναστολή των πλειστηρια-
σµών είναι ένα µέτρο θετικό, αλλά είναι προσωρινή, είναι µέχρι
τη 10η Νοεµβρίου. 

Θέλω να σας θυµίσω ότι αυτή εδώ η παράταξη έφερε την προ-
στασία της πρώτης κατοικίας το 2010 στις συνθήκες του πιο
σκληρού µνηµονίου. Γι’ αυτό, λοιπόν, µην επικαλείστε οτιδήποτε
άλλο πέρα από την έλλειψη της πολιτικής σας βούλησης, για να
µην παράσχετε µια ευρύτερη χρονικά και ουσιαστικότερη στην
πραγµατικότητα προστασία της πρώτης κατοικίας. 

Και αν νοµίζετε, επίσης, ότι έτσι επιλύετε το ζήτηµα σε σχέση
µε την ουσιαστική βοήθεια που πρέπει να υπάρξει στους πληµ-
µυροπαθείς της Θεσσαλίας, πλανάστε πλάνην οικτράν. Γι’ αυτό
και έχουµε προτείνει µια task force και ένα σχέδιο πνοής για τη
Θεσσαλία και το µέλλον της. Γι’ αυτό έχουµε µιλήσει για µέτρα

τα οποία θα έρθουν για να µείνουν και όχι για εµβαλωµατικού χα-
ρακτήρα παρεµβάσεις. Και βέβαια, γι’ αυτό έχουµε µιλήσει για
τη διερεύνηση που χρειάζεται σε σχέση µε το ποιοι έφταιξαν και
τι έφταιξε στη Θεσσαλία. 

Είναι µια διερεύνηση την οποία έχει ξεκινήσει η Εισαγγελία του
Αρείου Πάγου, µια διερεύνηση στην οποία µας έχει βοηθήσει ση-
µαντικά η Ευρωπαϊκή Ένωση -ναι- µε τις δύο διαδικασίες που
είχαν εκκινήσει για µη κοινοποίηση επικαιροποιηµένων σχεδίων
πληµµύρας και κινδύνου πληµµύρας. Είναι δύο διαδικασίες που
είχατε αγνοήσει εσείς, όπως αγνοήσατε και τη διαδικασία που
εκκίνησε, όπως είπαµε, η Εισαγγελία του Αρείου Πάγου, επιµέ-
νοντας στην επιλογή Αγοραστού για την Περιφέρεια Θεσσαλίας. 

Κύριοι της Κυβέρνησης και της κοινοβουλευτικής και κυβερ-
νητικής Πλειοψηφίας, την προηγούµενη φορά που ανέβηκα σε
αυτό το Βήµα σάς είχα ρωτήσει αν λίγο µπλε στον χάρτη αξίζει
παραπάνω από το να διερευνηθεί τι έφταιξε και ποιοι έφταιξαν.
Και την ερώτηση αυτή την είχα απευθύνει ειδικά και προσωπικά
για την επιλογή του κ. Αγοραστού στην Περιφέρεια Θεσσαλίας. 

Θεωρήσατε, σε έναν ιδιότυπο ωφελιµισµό, ότι επιµένοντας σε
µια επιλογή και µη αλλάζοντάς την, δεδοµένου και του µικρού
χρόνου ο οποίος µεσολαβούσε µέχρι τις εκλογές, ότι θα κατορ-
θώνατε δια εκβιασµών και επισκέψεων Υπουργών προεκλογικά -
µη µας λέτε πόσες φορές επισκέφθηκαν οι Υπουργοί και ο
Πρωθυπουργός τη Θεσσαλία, να θυµάστε κάθε φορά που το λέτε
πόσες µέρες πριν τις εκλογές έγινε αυτό και τι έλεγαν οι Υπουρ-
γοί- να πάρετε την Περιφέρεια της Θεσσαλίας. 

Ναι, λίγο µπλε στον χάρτη ήταν για εσάς πιο σηµαντικό από το
να αποδοθούν οι ευθύνες γι’ αυτό το οποίο συνέβη στη Θεσσαλία
µε τις πληµµύρες. Και ναι, ο λαός της Θεσσαλίας τιµώρησε αυτή
σας τη στρατηγική επιλογή. 

Και βέβαια, δεν ξεχνάµε ότι όλη αυτή η µέθοδος µπορεί να ονο-
µαστεί «µέθοδος Αγοραστού-Αυγενάκη». Αυτή είναι η µέθοδος,
η «µέθοδος Αγοραστού-Αυγενάκη». Και δεν ξεχνάµε τι, κατά τον
ίδιο τον κ. Αγοραστό, µε βάση τη δηµοσίευσή του στα µέσα κοι-
νωνικής δικτύωσης, είπε ο κ. Αυγενάκης: «Το αποτέλεσµα της
κάλπης άρρηκτα συνδεδεµένο µε την ταχύτητα και την τήρηση
των χρονοδιαγραµµάτων που εξαγγείλαµε για τη στήριξη των
πληγέντων παραγωγών». 

Τον κ. Αγοραστό, γι’ αυτή την προσπάθεια να πιεστούν οι αγ-
ρότες και οι πολίτες της Θεσσαλίας να τον ψηφίσουν, τον τιµώ-
ρησαν οι ίδιοι οι πολίτες της Θεσσαλίας διά της ψήφου τους. Τον
κ. Αυγενάκη, που παραµένει ο αρµόδιος για τους αγρότες Υπουρ-
γός, ποιος θα τον τιµωρήσει; Ποιος θα του αποδώσει την πολιτική
ευθύνη; 

Θα του την αποδώσει ο Πρωθυπουργός, ο οποίος είπε «να
προσέχετε τι λέτε και να «βουτάτε» τη γλώσσα σας στο µυαλό
σας»; Αυτό µπορεί να σηµαίνει δύο πράγµατα. Είτε ότι κάτι τέτοιο
ελέχθη εκ τύχης -πώς µπορείς να το πεις εκ τύχης αυτό;- είτε ότι
τους προέτρεψε ότι σκεφτείτε πρώτα αυτό που θα πείτε, γιατί
αυτό που θα πείτε µπορεί να αποδίδει αυτό που σκέφτεστε, αλλά
κάντε και την επόµενη σκέψη ότι όταν οµολογείτε αυτό που σκέ-
φτεστε αποδεικνύεται η χυδαιότητα και το όνειδος της προσπά-
θειας εξαγορασµού των ψήφων της Θεσσαλίας. 

Η ανάρτηση Αγοραστού µε την αναφορά στον κ. Αυγενάκη κα-
τατίθεται στα Πρακτικά της Βουλής, όχι γιατί δεν είναι γνωστή,
αλλά για να µείνει µνηµείο αυτής της χυδαιότητας µε την οποία
αντιµετωπίσατε τον λαό της Θεσσαλίας εσαεί στον µελετητή του
µέλλοντος. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παναγιώτης Δουδωνής κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και ακόµα, στο προηγούµενο ερώτηµα, το «ποιος θα τιµωρήσει
τον κ. Αυγενάκη» η απάντηση είναι «κανείς», γιατί το σχέδιο ήταν
συγκεκριµένο. Το σχέδιο 13-3, το σχέδιο «κολυµβήθρες του Σι-
λωάµ», στην οποία θέλετε να µετατρέψετε την εκλογική κάλπη. 

Δεν τα λέω εγώ, τα παραδέχθηκε κορυφαίος Υπουργός της
Κυβέρνησής σας τη βραδιά των πρώτων εκλογών, όταν θεώρησε
ότι είναι κοντά στο 43%, που εσείς «καλπονοθευτικά» βάλατε, ο
κ. Αγοραστός. Ο ίδιος ο Υπουργός σας σάς το είπε. Δεν ήταν,
λοιπόν, η κάλπη «κολυµβήθρα του Σιλωάµ». Ήταν η µετάπτωσή
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σας από τον παράδεισο στο πουργκατόριο. Βρίσκεστε στο κα-
θαρτήριο της ψήφου και της συνείδησης του ελληνικού λαού. 

Και ποια αρχή υπαγόρευσε αυτή τη στάση; Καµµία αρχή, µόνο
ο ωφελιµισµός. Μπορώ να δεχθώ οποιαδήποτε αρχή. Δεν µπορώ
να δεχθώ την έλλειψη αρχών. 

Για να ευθυµήσουµε ενδεχοµένως, να ελαφρύνουµε το κλίµα
και για να παραφράσω τον σκηνοθέτη Σταύρο Τσιώλη, έχουµε
µια αντίστροφη κίνηση της Βόλβης, κυρίες και κύριοι της Νέας
Δηµοκρατίας. 

Η Νέα Δηµοκρατία έχει µετατραπεί από κόµµα αρχών σε
κόµµα αρχηγικό και αυτό θα καθορίσει τις εξελίξεις. Και θα τις
καθορίσει γιατί θα αποδειχθεί ότι δεν πρόκειται για πολυδύναµο
εκσυγχρονισµό. Κατ’ αρχάς, η χρήση της λέξης είναι θα έλεγα
απαράδεκτη, δεδοµένου ότι ο εκσυγχρονισµός µπορεί να είναι
µόνο προοδευτικός και συνδέεται µε συγκεκριµένο πολιτικό χώ-
ρο που, ναι, είµαστε περήφανοι ότι ο δικός µας πολιτικός χώρος.
Μόνο προοδευτικός και αριστερός εκσυγχρονισµός υπάρχει. Δεν
υπάρχει πολυδιάστατος εκσυγχρονισµός σ’ εσάς, υπάρχει µονο-
διάστατος ναρκισσισµός κι αυτό σας υπαγόρευσε το 13+3 ως
στόχο µαξιµαλιστικό, αλλά και βαθιά ναρκισσιστικό. 

Τώρα θα απολαύσετε στο επίπεδο του εκλογικού αποτελέσµα-
τος τα αποτελέσµατα της δεύτερης Κυριακής, που είναι η κατα-
δίκη σε µόλις µία εβδοµάδα -δείτε τι γρήγορα που µετεστράφη
η κοινή γνώµη όταν είδε τη στάση σας- της στάσης αυτής. 

Επιπλέον, περισσότερα για τον εκσυγχρονισµό νοµίζω ότι θα
έχουµε την ευκαιρία να πούµε σε δύο εβδοµάδες κατά τη συζή-
τηση του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Εσωτερικών. Εκεί θα
έχουµε και την ευκαιρία να αναλύσουµε τι συνιστά µεγάλη θε-
σµική αλλαγή και εκσυγχρονισµό και τι δεν συνιστά µεγάλη θε-
σµική αλλαγή και εκσυγχρονισµό, αλλά εξαγγελία εκ νέου, για
δεύτερη φορά, των ίδιων περίπου πάνω-κάτω µέτρων. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλα-

γής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε. 
Τώρα τον λόγο έχει ο κ. Τσιάρας. Μου ζήτησε η κυρία Πρό-

εδρος της Πλεύσης Ελευθερίας αµέσως µετά να µιλήσει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος γιατί είναι γενικός εισηγητής στον
προϋπολογισµό. Έτσι αµέσως µετά τον κ. Τσιάρα θα µιλήσει ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Πλεύσης Ελευθερίας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λίγες ώρες νωρίτερα κατά τη
συνεδρίαση του Υπουργικού Συµβουλίου, ο Πρωθυπουργός της
χώρας ο Κυριάκος Μητσοτάκης εξέφρασε την οδύνη και τον απο-
τροπιασµό του για τον βοµβαρδισµό του νοσοκοµείου στην πε-
ριοχή της Γάζας. Νοµίζω ότι υπάρχουν κάποια τόσο αυτονόητα
ζητήµατα για τα οποία η όποια διαφωνία µας για άλλα θέµατα
εδώ εντός του ελληνικού Κοινοβουλίου δεν θα έπρεπε να είναι ο
λόγος για να εκφράζονται φωνές που σε ένα πολύ µεγάλο βαθµό
δηµιουργούν ζήτηµα εντυπώσεων και δεν καθορίζουν, από την
άλλη πλευρά, αυτό που αυτονόητα όλοι πρέπει να δεχόµαστε και
όλοι πρέπει να προβάλλουµε. Είναι γεγονός ότι είναι εντελώς δια-
φορετικό θέµα το να πλήττονται άµαχοι άνθρωποι οι οποίοι δεν
έχουν καµµία απολύτως σχέση µε µια πολεµική σύρραξη σε
σχέση µε όλα τα άλλα θέµατα τα οποία προκύπτουν σε αυτή την
πολλών ετών, θα έλεγα, διαµάχη που υπάρχει στη συγκεκριµένη
περιοχή της Μέσης Ανατολής. 

Είναι, επίσης, γεγονός ότι οι περισσότεροι εκ των συναδέλφων
που βρέθηκαν στο Βήµα έκαναν µια εκτενή αναφορά για το απο-
τέλεσµα των αυτοδιοικητικών εκλογών. Και είναι απορίας άξιο το
πώς προσπαθεί κανείς να µετατρέψει µια καταγεγραµµένη πρα-
γµατικότητα ως µια διαφορετική. Διότι είναι κοινή παραδοχή ότι
το αποτέλεσµα των αυτοδιοικητικών εκλογών µπορεί να στέλνει
κάποια µηνύµατα, σε καµµία περίπτωση όµως δεν αντιστοιχεί
στην αποτίµηση της εκλογικής επιρροής ή της επιρροής γενικό-
τερα των πολιτικών κοµµάτων. 

Ξεγελιέται κανείς ή αµφισβητεί κανείς ότι όταν έχουµε να µι-
λήσουµε για την εκλογή κάποιων προσώπων και ειδικά όταν
υπάρχει ένας δεύτερος γύρος, υπάρχουν πολλές και διαφορετι-

κές παράµετροι που πρέπει να λάβει κανείς υπ’ όψιν του; Αν θέλει
κανείς να εκτιµήσει ποιο είναι το πραγµατικό πολιτικό αποτέλε-
σµα δεν χρειάζεται να κάνει τίποτα άλλο παρά να σταθεί στο απο-
τέλεσµα του πρώτου γύρου, δηλαδή της πρώτης Κυριακής. Εκεί
θα έλεγα ότι υπάρχει µια σχετική, όχι απόλυτη, αντιστοίχιση του
αποτελέσµατος σε σχέση µε την επιρροή των πολιτικών κοµµά-
των. 

Από κει και πέρα, όµως, υπάρχουν τόσες ιδιαιτερότητες σε κά-
θε τοπική κοινωνία και σε κάθε περίπτωση θα έλεγα, είτε αφορά
σε εκλογές ενός δηµάρχου ή τις εκλογές ενός περιφερειάρχη,
που σας διαβεβαιώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι τα
πολιτικά κόµµατα αυτά που παίζουν τον κυρίαρχο ή τον πρωτα-
γωνιστικό ρόλο σε αυτό το αποτέλεσµα. 

Λυπάµαι πραγµατικά γιατί οι περισσότεροι εκ των συναδέλφων
οι οποίοι συµµετέχουν σε αυτόν τον δηµόσιο διάλογο και από το
Βήµα του ελληνικού Κοινοβουλίου, αλλά και γενικότερα σε κά-
ποιες δηµόσιες παρουσίες, δυστυχώς λειτουργούν µε µία λογική
είτε να δηλώνουν ότι χαίρονται είτε να δηλώνουν ότι «κερδίσαµε»,
είτε να δηλώνουν ότι «ερχόµαστε», µέσα από πολύ µικρές «πα-
ρατηρήσεις» που αφορούν σε αποτελέσµατα αυτοδιοικητικών
εκλογών.

Είναι σαφές ότι η κοινωνία και οι πολίτες µάς κρίνουν όλους.
Και στο τέλος της ηµέρας αυτοί είναι που καθορίζουν το εκλογικό
αποτέλεσµα αλλά και την επιρροή που µπορεί να έχουν τα πολι-
τικά κόµµατα στους ίδιους. Το ζήτηµα είναι να βλέπει κανείς τη
µεγάλη εικόνα. Και να προσπαθεί ουσιαστικά η Κυβέρνηση από
τη δική της πλευρά µέσω του δικού της µεταρρυθµιστικού έργου
το οποίο επικροτήθηκε κατά γενική οµολογία πριν τρεις, τέσσερις
µήνες και µάλιστα εις διπλούν στις εθνικές εκλογές. Η Αντιπολί-
τευση από την άλλη πλευρά µέσα από µια ουσιαστική κατάθεση
προτάσεων να συναντιέται επιτέλους µε αυτό που οι πολίτες θέ-
λουν. Και εκεί είναι ακριβώς το πλέον κρίσιµο. Θα σας έλεγα ότι
είναι το οριακό σηµείο στο οποίο πρέπει να συναντηθεί ο τρόπος
µε τον οποίον εκφράζονται ή εν πάση περιπτώσει παρουσιάζονται
τα πολιτικά κόµµατα σε σχέση µε την αποδοχή που µπορεί να
έχουν από την κοινωνία. Οτιδήποτε άλλο µπορεί να λέγεται από
εµάς προφανώς µπορεί να υπηρετεί µια µικροκοµµατική πολιτική
σκοπιµότητα αλλά τουλάχιστον κατά την άποψή µου, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, δεν έχουν όλα αυτά ανοιχτά τα αυτιά της κοι-
νωνίας. Η κοινωνία απλώς µας παρακολουθεί και ενδεχοµένως
δεν ενδιαφέρεται για σχεδόν τίποτα από αυτά τα οποία κάθε
φορά εδώ µπορεί να δηµιουργούν είτε τον λόγο της αντιπαράθε-
σης είτε τον λόγο της έντασης. 

Σήµερα έχουµε την κύρωση µιας πράξης νοµοθετικού περιε-
χοµένου και µάλιστα θα έλεγα µιας πράξης νοµοθετικού περιε-
χοµένου που έχει σαφή αναφορά σε αυτά που συνέβησαν στη
Θεσσαλία από τις 5 µέχρι τις 7 Σεπτεµβρίου κατά την εκδήλωση
αυτού του σπάνιου καιρικού φαινοµένου που ονοµάστηκε «Ντά-
νιελ». Οι περισσότεροι εκ των συναδέλφων που ήρθαν εδώ στο
Βήµα της Βουλής, είπαν, κάποιοι από αυτούς, ότι πήγαν και στη
Θεσσαλία, είδαν πώς είναι τα πράγµατα κάνανε µια επίσκεψη,
δύο, τριών, πέντε ωρών, µίας ηµέρας, δύο ηµερών και από εκεί
και πέρα έχουν µια γνώση την οποία µπορούν να τη µεταφέρουν
εδώ στο ελληνικό Κοινοβούλιο και δι’ αυτού του Βήµατος πιθα-
νότατα και σε όλη την ελληνική κοινωνία. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
αν κάποιος δεν έζησε και δεν εξακολουθεί να ζει από κοντά αυτή
την πραγµατικά ανείπωτη καταστροφή που συνέβη σ’ ένα πολύ
µεγάλο κοµµάτι της Θεσσαλίας δεν θα µπορέσει σε καµµία περί-
πτωση να µεταφέρει ούτε την πραγµατικότητα αλλά ούτε να συµ-
βάλλει µε δικές του προτάσεις στο πώς θα µπορέσει να αντι-
µετωπιστεί ενδεχοµένως η επανάληψη ενός ίδιου φαινοµένου.
Και το λέω αυτό διότι προφανώς σωστά ανέφερε ο παριστάµενος
κύριος Υπουργός, κ. Μπούρας, ότι αυτό δεν είναι το µοναδικό
µέτρο το οποίο καλείται να πάρει η Κυβέρνηση, η αναστολή, δη-
λαδή, για δύο µήνες -στην οποία προφανώς θα δοθεί παράταση-
ούτε πολύ περισσότερο το γεγονός ότι υπήρξε µια µετάθεση
στην ηµεροµηνία της ανακήρυξης των συνδυασµών για τις αυτο-
διοικητικές εκλογές. 

Υπάρχει όµως µία προηγούµενη εµπειρία, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Και αυτή η προηγούµενη εµπειρία αφορά στον «Ιανό».
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Το ζήσαµε στην Καρδίτσα και το ζήσαµε µε έναν απολύτως µο-
ναδικό τρόπο. Υπήρξε µια καταστροφή αντίστοιχη σε ένταση µε
αυτή του «Ντάνιελ» αλλά βεβαίως σε πολύ µικρότερη έκταση.
Εκεί, λοιπόν, η Κυβέρνηση ήταν παρούσα. Και µπορεί κάποιοι
από εσάς να αισθάνεστε ή να πιστεύετε ότι η Κυβέρνηση δεν βρέ-
θηκε τώρα σε αυτή την περίπτωση. Θα σας αποδείξω όµως ότι
µε µια πρακτική η οποία ακολουθήθηκε στην περίπτωση του
«Ιανού», αντίστοιχα η Κυβέρνηση πρόκειται το επόµενο χρονικό
διάστηµα να θεραπεύσει όλες τις πληγές που δηµιούργησε η κα-
κοκαιρία του «Ντάνιελ». 

Με τον «Ιανό» έχετε ιδέα αλήθεια πόσες φορές χρειάστηκε η
Κυβέρνηση να επέµβει µέσα από τροπολογίες που κατατέθηκαν
σε συγκεκριµένα άρθρα νοµοσχεδίων προκειµένου να αντιµετω-
πίσει όλα τα ζητήµατα που είχαν δηµιουργηθεί; Περισσότερες
από δέκα φορές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Περισσότερες
από δέκα τροπολογίες κατατέθηκαν, κύριε Υπουργέ, µε µοναδική
αναφορά στο πώς θα αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα που δη-
µιούργησε ο «Ιανός» στην περιφερειακή ενότητα Καρδίτσας. Και
αν θέλουµε να είµαστε ειλικρινείς µεταξύ µας η αποτελεσµατικό-
τητα ή ο τρόπος µε τον οποίο η Κυβέρνηση κατάφερε να θερα-
πεύσει τα πολλά προβλήµατα που δηµιούργησε τότε ο «Ιανός»
αποτυπώθηκε τελικά ως αποτέλεσµα στο ίδιο το εκλογικό απο-
τέλεσµα. Δεν βλέπει κανείς ότι τότε έγινε µια τεράστια προσπά-
θεια; Νοµίζω ότι τόσο εγώ όσο και οι συνάδελφοί µου από την
Καρδίτσα µπορούν να επιβεβαιώσουν αυτή την προσπάθεια και
να δείξουν προς όλους τους συναδέλφους του ελληνικού Κοινο-
βουλίου ότι η Κυβέρνηση ήταν παρούσα ότι είχε την αποφασιστι-
κότητα και τη δύναµη να αντιµετωπίσει όλα αυτά τα προβλήµατα
που είχαν δηµιουργηθεί και στο τέλος οι πολίτες να αισθάνονται
ασφαλείς γι’ αυτό. Αυτό προφανώς είναι κάτι το οποίο αποδει-
κνύεται µέσα από συγκεκριµένες εξελίξεις, οι οποίες έχουν κα-
ταγραφεί πανελλαδικά. 

Πέραν όµως αυτού αν πιστεύει κανείς ότι µε ένα µαγικό ραβδί
θα µπορούσε να αντιµετωπίσει τις συνέπειες µιας κακοκαιρίας
που κατά τα δεδοµένα των µετεωρολόγων µπορεί δυνητικά να
συµβεί µια φορά στα χίλια χρόνια, µάλιστα σε µία έκταση που δεν
αφορά πλέον στα όρια ενός νοµού αλλά στα όρια µιας ολόκλη-
ρης περιφέρειας -γιατί από το συγκεκριµένο καιρικό φαινόµενο
έχει πληγεί όλη η Περιφέρεια Θεσσαλίας- προφανώς αυταπατά-
ται.

Αν πιστεύει κανείς ότι ευρισκόµενος σε αυτό το Βήµα µπορεί
για οποιοδήποτε λόγο να κρίνει την Κυβέρνηση γιατί δεν πρόλαβε
να κάνει το ένα ή δεν πρόλαβε να κάνει το άλλο, θέλω να σας δια-
βεβαιώσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η προσπάθεια που
γίνεται είναι εργώδης αυτό το χρονικό διάστηµα. Και µάλιστα
έχουν καταβληθεί στατιστικά περισσότερες αποζηµιώσεις σε
σχέση µε την περίπτωση του «Ιανού», πολύ περισσότερες, αλλά
βεβαίως υπάρχουν και πρακτικά προβλήµατα. 

Αναρωτιέται, παραδείγµατος χάριν, ένας µεγάλος αριθµός συ-
ναδέλφων γιατί δεν έχουν δοθεί όλες οι αποζηµιώσεις. Δεν µπο-
ρείτε να φανταστείτε ότι όταν δεν υπάρχουν διασταυρωµένα
στοιχεία στην ΑΑΔΕ δεν µπορεί το κράτος να δώσει την αποζη-
µίωση στον πολίτη; Δεν µπορείτε να φανταστείτε ότι αυτό προ-
ϋποθέτει µια σοβαρή δουλειά από την πλευρά του αρµόδιου
Υπουργείου; Ειρήσθω εν παρόδω, το είχε αναφέρει ο κ. Ξανθό-
πουλος, κάθε δύο, τρεις ηµέρες βγάζει ανακοίνωση επικαιροποι-
ηµένη σε σχέση µε την πρόοδο της καταβολής των αποζηµιώ-
σεων. Και δεν υπάρχει κανένα κρυφό στοιχείο. Είναι όλα δηµόσια.
Και αυτό πρέπει ουσιαστικά να επικροτήσει κανείς. Άρα, λοιπόν,
υπάρχουν θέµατα και ζητήµατα τα οποία όντως είναι µπροστά
µας και τα οποία η Κυβέρνηση καλείται -και σας διαβεβαιώνω ότι
θα το κάνει το επόµενο χρονικό διάστηµα- να τα λύσει για να ανα-
κουφίσει τον πόνο των πολιτών. 

Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι µιλάµε για µια πολύ µεγάλη κατα-
στροφή που όντως έχει καταστρέψει περιουσίες, έχει καταστρέ-
ψει το ζωικό, το φυτικό κεφάλαιο, έχει δηµιουργήσει άλλα
δεδοµένα στη ζωή των πολιτών της Θεσσαλίας. Κι αυτό βεβαίως
δηµιουργεί και την αδήριτη, την αυτονόητη -για µένα προσωπικά-
υποχρέωση της Κυβέρνησης να δηµιουργήσει ξανά όλους τους
όρους και όλες τις συνθήκες ώστε οι πολίτες της Θεσσαλίας να
µπορέσουν να συνεχίσουν τη ζωή τους το επόµενο χρονικό διά-

στηµα. Άλλωστε αυτή είναι και η θέση του Πρωθυπουργού ότι
αυτή την καταστροφή την οποία είδαµε και ζήσαµε στη Θεσσαλία
θα την αντιµετωπίσουµε µε τέτοιο τρόπο ώστε να ξαναφτιάξουµε
όλα αυτά τα οποία χαλάσανε και να ξαναδώσουµε τη ζωή σε
όλους τους Θεσσαλούς πολίτες όπως ακριβώς ήταν και πριν τη
συγκεκριµένη µεγάλη καταστροφή. 

Υπήρξε µια συζήτηση η οποία είχε αναφορά σε θέµατα τα
οποία κατά τη γνώµη µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα
πρέπει να υπάρχουν. Κάποιοι είπαν ότι αναρωτιούνται αν κάνανε
χάρη οι Υπουργοί που βρέθηκαν στη Θεσσαλία, κάποιοι άλλοι µί-
λησαν για απουσία του κράτους στη Θεσσαλία, λες και δεν µπο-
ρεί κανείς να θυµηθεί ότι ο Πρωθυπουργός και το Υπουργικό
Συµβούλιο είχαν κατασκηνώσει στη Θεσσαλία από τον «Ντάνιελ»
και µετά και προσπαθούσαν κάθε µέρα µε κάθε τρόπο να δώσουν
λύσεις σε προβλήµατα τα οποία δηµιουργήθηκαν. Και βεβαίως
κάποιος άλλος είπε ότι ο Πρωθυπουργός ήταν άφαντος. Αν δεν
θέλουµε να αποδεχθούµε αυτά τα οποία κάθε µέρα βλέπουµε
µπροστά µας που αυταπόδεικτα δεν µπορεί να τα αµφισβητήσει
κανείς που σε ένα πολύ µεγάλο βαθµό δηµιουργούν µια πολύ συ-
γκεκριµένη πραγµατικότητα, το κατανοώ, όπως κατανοώ και τον
λόγο κάθε φορά του µικροκοµµατικού οφέλους που µπορεί να
µετέρχεται κανείς ευρισκόµενος στο Βήµα και µπορεί να λέει
αυτό το οποίο µπορεί να σκέφτεται. 

Υπάρχει όµως κάτι το οποίο κανείς δεν µπορεί να αµφισβητή-
σει και αυτό είναι η ίδια η πραγµατικότητα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Ναι. Αρνητική πραγµατικότητα σήµερα µε όσα συνέ-
βησαν στη Θεσσαλία αλλά µια πραγµατικότητα που σε αντίστοιχη
περίπτωση, όταν την αντιµετώπισαν οι κάτοικοι της Καρδίτσας
είδαν δίπλα τους να στέκεται µια Κυβέρνηση µε δύναµη, µε απο-
φασιστικότητα, µε πολιτική βούληση να τους στηρίξει, να τους
βοηθήσει και να τους δώσει τη δυνατότητα να γυρίσουν σελίδα
στη ζωή τους. Αυτό είναι το µήνυµα που θέλω να µεταφέρω σή-
µερα σε αυτή µας τη συζήτηση όχι µόνο µέσα από τη νοµοθετική
πρωτοβουλία του Υπουργείου Δικαιοσύνης που αφορά στην ανα-
στολή των πλειστηριασµών και βεβαίως στο θέµα που αφορούσε
στην ανακήρυξη των υποψηφίων δηµάρχων και περιφερειαρχών
σε µεταγενέστερο χρόνο αλλά και σε πολλά άλλα ζητήµατα τα
οποία το επόµενο χρονικό διάστηµα εκτιµώ ότι θα δούµε να διαρ-
θρώνονται καθηµερινά και να δηµιουργούν την ευνοϊκή συνθήκη
προκειµένου οι πολίτες της Θεσσαλίας να σταθούν ξανά στα
πόδια τους. 

Είναι µια αυτονόητη υποχρέωση αυτής της Κυβέρνησης,
θεωρώ κάθε κυβέρνησης -εγώ θέλω να είµαι ειλικρινής απέναντί
σας- να βοηθάει, όταν σε συγκεκριµένες συνθήκες και µε έναν
τρόπο που σε ένα πολύ µεγάλο βαθµό δεν µπορεί κανείς ούτε να
προβλέψει ούτε να αντιµετωπίσει, να κάνει τα αυτονόητα και να
προβαίνει στις αυτονόητες επιλογές και τις αυτονόητες πρωτο-
βουλίες. 

Από εκεί και πέρα όµως το να ισχυρίζεται κανείς -και κλείνω µε
αυτή τη σκέψη, κύριε Πρόεδρε- ότι αυτό το καιρικό φαινόµενο
θα µπορούσε κανείς να το αντιµετωπίσει µε αντιπληµµυρικά έργα
που θα είχαν γίνει νωρίτερα, για πολύ µικρότερο όγκο νερού σε
χώρες, οι οποίες θεωρούνται εξελιγµένες…

Ξεχάσατε τι έχει γίνει στη Γερµανία το 2021; Ξεχάσατε τι έχει
γίνει στην Ιταλία; Στη Νέα Υόρκη έπεσαν λιγότερα από εκατό χι-
λιοστά νερού και πνίγηκε το Μετρό. Υπήρξε µια απόλυτη απο-
διοργάνωση µιας πόλης, η οποία θεωρείται ότι είναι το πρότυπο
της οργάνωσης. Αν όλα αυτά δεν τα βάζει κανείς στο τραπέζι της
συζήτησης, για να κατανοήσει τι σηµαίνει να πέφτουν οκτακόσια
χιλιοστά νερού σε λιγότερο από τρία εικοσιτετράωρα σε έναν
τόπο, προφανώς δεν µπορεί να µιλήσει σοβαρά στους πολίτες
ούτε να στηρίξει µια επιχειρηµατολογία, η οποία σε ένα πολύ µε-
γάλο βαθµό δεν έχει καµµία απολύτως βάση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό το οποίο συνέβη στη Θεσ-
σαλία είναι κάτι το οποίο λίγες φορές έχουµε αντιµετωπίσει, ίσως
ποτέ στον χρόνο της δικής µας ζωής. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα. Αν θα επαναληφθεί και µε ποια συχνότητα είναι ένα ζήτηµα
το οποίο προφανώς αφορά και στο γεγονός ότι η κλιµατική αλ-
λαγή δηµιουργεί άλλα δεδοµένα. Είναι ένα ζήτηµα το οποίο προ-
φανώς πρέπει να µας βάλει σε άλλη λογική αντιµετώπισης τέ-
τοιου είδους φαινοµένων, µε την ενίσχυση των αντιπληµµυρικών
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έργων και µε όλα αυτά τα οποία πρέπει να γίνουν, αλλά είναι και
ένα γεγονός που πρέπει να µας προβληµατίσει, αν θέλουµε να
είµαστε ουσιαστικοί και να δίνουµε λύσεις σε προβλήµατα, κυ-
ρίως σε συµπολίτες µας, όπου κι αν βρίσκονται, µε όποιον τρόπο
και αν πλήττονται. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Και αυτό δεν µπορεί παρά να είναι ένα σταθερό µήνυµα και του
πολιτικού συστήµατος και του Κοινοβουλίου, εν προκειµένω, αν
θέλουµε να είµαστε τουλάχιστον συνεπείς απέναντι στους πολί-
τες. Είµαι από αυτούς που πιστεύουν ότι οι πολίτες δεν ξεχνούν
ούτε τα καλά ούτε τα κακά και στο τέλος είναι αυτοί οι οποίοι µας
κρίνουν. Και νοµίζω ότι ανάλογα µε το πώς ο καθένας από εµάς
µπορεί να παρουσιάζεται, µπορεί να προσπαθεί, µπορεί να πα-
ράγει κάποιο έργο ή εν πάση περιπτώσει να καταθέτει κάποιες
προτάσεις, είναι βέβαιο ότι µε αυτόν τον τρόπο οι πολίτες θα
έχουν τη δυνατότητα να µας κρίνουν και τώρα, αλλά και στο µέλ-
λον. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ.
Τον λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Πλεύσης Ελευθερίας, ο κ. Αλέξανδρος Καζαµίας. Έχετε βέβαια
το µισό χρόνο, αλλά θα υπάρξει ανοχή, εφόσον την χρειαστείτε.
Έχετε τη δυνατότητα να πάρετε χρόνο και από τη δευτερολογία
σας.

Κύριε Καζαµία, έχετε τον λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα πάω λίγο παραπάνω από έξι λεπτά, ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παρ’ όλο που το τελευταίο διή-

µερο αναµέναµε να επισκεφθεί ο κ. Πρωθυπουργός το Ισραήλ
και την Ιορδανία, η επίσκεψή του όπως µάθαµε σήµερα, τελικά
µαταιώθηκε. Ωστόσο προ ολίγων ωρών ο κ. Μητσοτάκης ανακοί-
νωσε ότι επιθυµεί να παραβρεθεί στο Κάιρο το Σάββατο, στο
πλαίσιο µιας πολυµερούς διάσκεψης για την κρίση στη Μέση
Ανατολή. 

Η Πλεύση Ελευθερίας από την πρώτη κιόλας µέρα, από τις 7
Οκτωβρίου, καταδίκασε την πολυαίµακτη επιδροµή της Χαµάς
στο Ισραήλ, καθώς και τους βοµβαρδισµούς αµάχων από το Ισ-
ραήλ στη Λωρίδα της Γάζας. Κατά την άποψή µας, η επιστροφή
στη βία δεν αποτελεί πρόσφορο µέσο για την επίλυση του παλαι-
στινιακού προβλήµατος, αλλά συνιστά µια µέθοδο επιδείνωσης
και περαιτέρω διαιώνισής του. 

Πιστεύουµε ότι ιστορικά η ανοχή και ενθάρρυνση της βίας στις
σχέσεις Ισραήλ - Παλαιστινίων από τη διεθνή κοινότητα, τόσο
από τα κράτη που συµπαραστέκονται στη Χαµάς, όπως λόγου
χάρη σήµερα το Ιράν και παλιότερα η Συρία, όσο και από δυνά-
µεις που συµπαραστέκονται µονόπλευρα στο Ισραήλ, όπως οι
Ηνωµένες Πολιτείες, ένα µεγάλο µέρος της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και δυστυχώς τα τελευταία χρόνια και οι ελληνικές κυβερνήσεις,
φέρει µεγάλη ευθύνη για τη διαιώνιση του παλαιστινιακού προ-
βλήµατος. 

Γι’ αυτό αναρωτιόµαστε: τι ρόλο ακριβώς επιθυµεί να διαδρα-
µατίσει ο κ. Πρωθυπουργός µε την επίσκεψη στη Μέση Ανατολή,
όταν έχει επαναλάβει σε όλους τους τόνους τις προηγούµενες
δώδεκα µέρες ότι σε αυτή τη µεγάλη ανθρωπιστική κρίση -είπε-
το Ισραήλ έχει δικαίωµα στην αυτοάµυνα; Θέλει ο κ. Πρωθυπουρ-
γός να πάει στη Μέση Ανατολή για να παίξει το ρόλο του ειρηνο-
ποιού ή για να συνεχίσει να υποστηρίζει τον κ. Νετανιάχου,
συνδέοντας την Ελλάδα µε την ανυπολόγιστη ανθρωπιστική κα-
ταστροφή που προκαλεί το τελευταίο δεκαήµερο το κράτος του
Ισραήλ στη Γάζα; 

Οι νεκροί υπολογίζονται πλέον στους χίλιους τετρακόσιους
από την πλευρά του Ισραήλ και σε πάνω από τρεις χιλιάδες από
την πλευρά των Παλαιστινίων. Και όπως όλοι ξέρουµε, δεν έχει
καν ξεκινήσει ακόµα η χερσαία επίθεση του Ισραήλ, όπου αναµέ-
νεται να γίνει µία από τις µεγαλύτερες σφαγές στην ιστορία του
µεσανατολικού ζητήµατος. 

Αν ο κύριος Πρωθυπουργός θέλει να πάει στη Μέση Ανατολή
ως ειρηνοποιός και όχι ως σπόνσορας της τεράστιας σφαγής
που συντελείται τις τελευταίες µέρες εις βάρος των Παλαιστι-

νίων, θα πρέπει κατ’ αρχάς να πάψει να αναµασά το αµερικανικό
σλόγκαν που λέει ότι «το Ισραήλ έχει το δικαίωµα στην αυτοά-
µυνα», και θα πρέπει επιτέλους να πει µια φορά ότι δικαίωµα στην
αυτοάµυνα έχουν όλοι οι λαοί του κόσµου και όχι µόνο το Ισραήλ.
Και να τονίσει επιπλέον ότι ανάµεσα στους λαούς αυτούς φυσικά
συγκαταλέγεται και ο παλαιστινιακός λαός, ο οποίος βοµβαρδί-
ζεται ανηλεώς εδώ και δέκα ηµέρες, έχοντας υποστεί υπερδιπλά-
σιο αριθµό θυµάτων από εκείνον που υπέστησαν οι Ισραηλινοί
στα χέρια της Χαµάς και ότι ανάµεσα στα θύµατα των Παλαιστι-
νίων από το προπερασµένο Σάββατο συγκαταλέγονται σχεδόν
χίλια παιδιά. 

Αν πράγµατι ενδιαφέρεται να διαδραµατίσει έναν κρίσιµο ρόλο
στην περιοχή και να αποτρέψει µια τεράστια ανθρωπιστική κατα-
στροφή, µε αυτά τα λόγια οφείλει να ξεκινήσει ο κ. Μητσοτάκης.
Σε τέτοια ευαίσθητα και ιστορικής σηµασίας ζητήµατα ο ελληνι-
κός λαός οφείλει να ξέρει καλά τι κάνει στο εξωτερικό η Κυβέρ-
νησή του. Αν πράγµατι η ελληνική Κυβέρνηση µεσολαβεί στην
κρίση στο όνοµα της διεθνούς νοµιµότητας και του Διεθνούς Δι-
καίου, τότε γιατί ο Πρωθυπουργός δεν λέει ότι το ίδιο δικαίωµα
αυτοάµυνας που έχει το Ισραήλ, το έχει και ο παλαιστινιακός
λαός; Τόσο δύσκολο είναι; Ή µήπως δεν είναι δίκαιο και λογικό; 

Και γιατί ο κ. Μητσοτάκης δεν αφιερώνει ούτε µια φράση από
τις εύγλωττες δηλώσεις του υπέρ του κ. Νετανιάχου για να υπεν-
θυµίσει στον ελληνικό λαό την απλή αλήθεια, πως δηλαδή η Λω-
ρίδα της Γάζας, κύριοι της Κυβέρνησης, όπως και η δυτική όχθη
του Ποταµού Ιορδάνη και τα υψώµατα του Γκολάν τελούν υπό
παράνοµη κατοχή από το Ισραήλ εδώ και πενήντα έξι χρόνια, από
τον Ιούνιο του 1967; Και όπως όλοι γνωρίζουµε δικαίωµα αυτοά-
µυνας έχουν πριν από όλους οι κατεχόµενοι λαοί και όχι οι κατα-
κτητές. 

Είναι αδιανόητο η ελληνική Κυβέρνηση και ο δυτικός κόσµος
να καταδικάζουν αφ’ ενός τη ρωσική εισβολή στην Ουκρανία και
να υπερασπίζονται το δικαίωµα των Ουκρανών στην αυτοάµυνα
και αφ’ ετέρου να µην καταδικάζουν απερίφραστα τη συνεχιζό-
µενη κατοχή των παλαιστινιακών εδαφών από το κράτος του Ισ-
ραήλ. 

Λέµε παντού και σε όλους τους τόνους ότι είµαστε µε το Διε-
θνές Δίκαιο. Όµως το Διεθνές Δίκαιο, κύριοι της Κυβέρνησης,
στηρίζεται σε αρχές, όχι στα συµφέροντα των εκάστοτε συµµά-
χων της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ΝΑΤΟ. Χθες βράδυ στη Γά-
ζα βοµβαρδίστηκε το νοσοκοµείο που στοίχισε πεντακόσιες ζωές
Παλαιστινίων. Δεν έχει ακόµη επιβεβαιωθεί αν η ισραηλινή κυβέρ-
νηση το βοµβάρδισε. 

Όµως θα πρέπει να µας προβληµατίσει σοβαρά το γεγονός ότι
η φιλοδυτική κυβέρνηση της Ιορδανίας, µπροστά στην τεράστια
λαϊκή κατακραυγή σε όλο τον αραβικό κόσµο, ακύρωσε την προ-
γραµµατισµένη επίσκεψη του Προέδρου Μπάιντεν στο Αµµάν. 

Ο κίνδυνος µιας γενικής ανάφλεξης του πολέµου στη Μέση
Ανατολή είναι υπαρκτός και η αυτοσυγκράτηση που έχουν δείξει
µέχρι τώρα οι αραβικές κυβερνήσεις, ιδίως της Αιγύπτου και της
Ιορδανίας, σιγά σιγά υποχωρεί. Γιατί υποχωρεί; Διότι από την πε-
ρασµένη Παρασκευή 13 Οκτωβρίου ο ισραηλινός στρατός διέ-
ταξε εκκένωση της Βόρειας Γάζας από ένα εκατοµµύριο τριακό-
σιους χιλιάδες αµάχους, για να προετοιµάσει µια χερσαία ει-
σβολή και κατοχή του βορείου τµήµατος της Λωρίδας. Από τότε
έχει τεθεί σε λειτουργία µια συστηµατική διαδικασία εθνοκάθαρ-
σης. 

Όπως γνωρίζετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εκκένωση
ενός πληθυσµού κάτω από την απειλή της βίας, ιδίως σε κατεχό-
µενο έδαφος, συνιστά ένα από τα ειδεχθέστερα εγκλήµατα πο-
λέµου σύµφωνα µε το Διεθνές Δίκαιο. Και αυτό έχει ένα συγκεκ-
ριµένο όνοµα, αποκαλείται «εθνοκάθαρση». 

Η Πλεύση Ελευθερίας σας το λέει ευθαρσώς. Αν, εν µέσω µιας
συντελούµενης εθνοκάθαρσης, για την οποία έχουν υπάρξει σα-
φείς προειδοποιήσεις και από το Γενικό Γραµµατέα του ΟΗΕ, ο
Έλληνας Πρωθυπουργός συνεχίζει να µιλά για το δικαίωµα του
Ισραήλ στην αυτοάµυνα, τότε οι ηθικές και ιστορικές ευθύνες του
στο µακελειό που πρόκειται να συντελεστεί θα είναι τεράστιες! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
Και αν ο κ. Μητσοτάκης επιθυµεί να τραβήξει προσωπικά αυτόν

τον δρόµο, είναι δικαίωµά του, όµως ο κύριος Πρωθυπουργός
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δεν έχει το δικαίωµα να συνδέει την Ελλάδα και το διεθνές κύρος
της χώρας µε κυβερνήσεις που παραβιάζουν την ειρήνη και τη
διεθνή νοµιµότητα και οδηγούν την κρίση στη Μέση Ανατολή σε
αυτόν τον βούρκο αίµατος που συντελείται σήµερα στη Γάζα από
την κυβέρνηση Νετανιάχου.

Η Πλεύση Ελευθερίας θεωρεί ότι αντί να «βάφει» τη Βουλή µε
τα χρώµατα της σηµαίας του Ισραήλ, η ελληνική Κυβέρνηση
οφείλει να αναγνωρίσει άµεσα την ανεξαρτησία του παλαιστινια-
κού κράτους και να ζητήσει την εφαρµογή των δεκάδων καταδι-
καστικών ψηφισµάτων του ΟΗΕ κατά του κράτους του Ισραήλ.
Στην παρούσα συγκυρία οφείλει να ζητήσει ξεκάθαρα και ρητά
την άµεση κατάπαυση πυρός και από τις δύο πλευρές, για να
αποτραπεί η εθνοκάθαρση των Παλαιστινίων στη Γάζα και να
αποφευχθεί το λουτρό αίµατος που θα επιφέρει µια χερσαία επί-
θεση του ισραηλινού στρατού. Ακόµη και τώρα, θεωρούµε ότι η
µόνη διέξοδος από την κρίση είναι να ξεκινήσουν άµεσα διπλω-
µατικές πρωτοβουλίες για την εξεύρεση δίκαιης και βιώσιµης επί-
λυσης των διαφορών µεταξύ του Ισραήλ και των Παλαιστινίων.

Καλούµε, λοιπόν, την Κυβέρνηση να επανεξετάσει σοβαρά την
πολιτική της στη Μέση Ανατολή και να υποστηρίξει ξεκάθαρα τον
δρόµο της διεθνούς νοµιµότητας και της ειρήνης. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ κι εγώ τον

κ. Καζαµία.
Τον λόγο τώρα έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

της Ελληνικής Λύσης κ. Φωτόπουλος. 
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πληροφορηθή-

καµε σήµερα πως το ΠΑΣΟΚ πρόκειται να καταθέσει µια πρόταση
για σύσταση προανακριτικής επιτροπής για τη διερεύνηση του
δυστυχήµατος των Τεµπών. Να θυµίσω, λοιπόν, πως η Ελληνική
Λύση ήδη το έχει πράξει από τις 4 Ιουλίου µε την µε αριθµό πρω-
τοκόλλου 2624 πρόταση, την οποία το ΠΑΣΟΚ δεν στήριξε. Παρ’
όλα αυτά, εµείς, όπως δήλωσε και ο Πρόεδρός µας, θα στηρί-
ξουµε όποια πρόταση είναι προς το εθνικό συµφέρον, για να εί-
µαστε ξεκάθαροι και µε τη συνείδησή µας και µε τον ρόλο µας
εδώ. 

Ως Ελληνική Λύση έχουµε επισηµάνει από την πρώτη στιγµή
στο Κοινοβούλιο πως το νούµερο ένα πρόβληµα του έθνους είναι
το δηµογραφικό. Χθες, λοιπόν, σε ένα συνέδριο γι’ αυτό το θέµα
ακούσαµε τον Πρωθυπουργό κ. Μητσοτάκη σε µια οµιλία η
οποία, αν µου επιτρέπετε, ήταν επιφανειακή και ηττοπαθής. Τι
θέλω να πω; Επανέλαβε ότι όποιο µέτρο και να λάβει η Κυβέρ-
νηση, δεν µπορεί να φέρει αποτελέσµατα στα επόµενα πολλά
χρόνια, προφανώς για να διώξει το βάρος από πάνω του. Σε επί-
πεδο πληθυσµού, όντως, όποια µέτρα και να πάρεις για το δηµο-
γραφικό, θα αργήσουν να αποδώσουν, όπως οι ειδικοί υπολογί-
ζουν, γύρω στα είκοσι πέντε χρόνια. Όµως, η Ουγγαρία είδε ση-
µαντική αύξηση στον δείκτη γεννήσεων από 1,2 σε 1,6 από τα
πρώτα χρόνια που άρχισε να λαµβάνει µέτρα. Η κυβέρνηση Κα-
ραµανλή µε στοχευµένα µέτρα, όπως µέτρα για τους τρίτεκνους,
πέτυχε άµεσα µια στατιστικά σηµαντική αύξηση γεννήσεων της
τάξεως των δέκα χιλιάδων ανά έτος. Δική σας κυβέρνηση, δικό
µας παράδειγµα, ελληνικό.

Ο Πρωθυπουργός είπε για µια ακόµη φορά ότι το πρόβληµα
της υπογεννητικότητας είναι ένα πρόβληµα της δύσης, πάλι για
να διώξει το πρόβληµα από πάνω του. Αυτή είναι η µισή αλήθεια.
Όντως η Δύση γενικότερα έχει πρόβληµα µε το δηµογραφικό. Η
Δύση γερνάει. Ξέχασε, όµως, να πει ο κ. Μητσοτάκης ότι σε αυ-
τόν τον τοµέα η Ελλάδα είναι στη χειρότερη θέση στην Ευρω-
παϊκή Ένωση στον δείκτη γεννήσεων και σε µία από τις χειρότε-
ρες σε όλο τον κόσµο. 

Ανέφερε -για να µην τον αδικήσω- κάποια µέτρα τα οποία είναι
προς τη σωστή κατεύθυνση, πλην όµως είναι σκόρπια και σπα-
σµωδικά. Μίλησε ο κύριος Πρωθυπουργός για τις θετικές προ-
οπτικές της οικονοµίας, την οποία ο ΟΟΣΑ συνέδεσε και µε το
δηµογραφικό πρόβληµα. Απέτυχε βέβαια τεχνηέντως να πει ότι
ενώ ο µέσος ονοµαστικός µισθός αυξάνεται και στον ιδιωτικό και
στο δηµόσιο τοµέα, η αγοραστική δύναµη, άρα ο πραγµατικός

µισθός του Έλληνα εργαζοµένου µειώνεται χρόνο µε τον χρόνο
όλο και περισσότερο. Αιτία ο πληθωρισµός, ένας πληθωρισµός
ο οποίος καταναλώνει το 50% του εισοδήµατος για τα τρόφιµα.
Και σε αυτό είµαστε πρωταθλητές. 

Καµµία αυτοκριτική δεν ακούσαµε από τον κ. Μητσοτάκη για
το τι έπραξε τα προηγούµενα τέσσερα χρόνια για το δηµογρα-
φικό. Κανένας µετρήσιµος στόχος δεν ακούστηκε τόσο από τη
χθεσινή του οµιλία όσο και από το διάστηµα που έχει λειτουργή-
σει αυτή η Βουλή για το -επαναλαµβάνω- νούµερο ένα πρόβληµα
του έθνους, το δηµογραφικό.

Όσον αφορά την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που θα ψη-
φιστεί σήµερα, ειλικρινά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα
πω κάτι το οποίο δεν ακούστηκε, γιατί είµαι εδώ από την αρχή
της συνεδρίασης. Δεν θα πω κάτι το οποίο δεν το είπαν οι προ-
ηγούµενοι συνάδελφοι. Πιστεύετε ότι η αναστολή µέτρων ανα-
γκαστικής εκτέλεσης επί της κινητής και ακίνητης περιουσίας για
τη Θεσσαλία µέχρι τη 10η Νοεµβρίου είναι εντάξει; Δηλαδή πι-
στεύετε ότι σε δύο εβδοµάδες από σήµερα θα έχει λυθεί το πρό-
βληµα; Πιστεύετε ότι αυτό χρειάζονται οι συµπολίτες µας στη
Θεσσαλία; Τι θα έχει αλλάξει σε οικονοµικό επίπεδο και πάτε
µέχρι τη 10η Νοεµβρίου; Είναι δυνατόν σε αυτό το διάστηµα των
δύο εβδοµάδων από σήµερα -το επαναλαµβάνω για να µη χά-
νουµε την αίσθηση του χρόνου- θα έχει επανέλθει η οικονοµική
ζωή και δεν θα υπάρχει ανάγκη προστασίας τόσο των φυσικών
προσώπων όσο και των επιχειρήσεων; 

Εµείς ως Ελληνική Λύση καταθέσαµε πρόταση νόµου για τον
περιορισµό κατασχέσεων και πλειστηριασµών της πρώτης κατοι-
κίας. Καλούµε, λοιπόν, όλους εσάς να τη στηρίξετε. Είναι προς
το καλό όλου του ελληνικού λαού -όχι µόνο της Θεσσαλίας- και
θα δώσει µια λύση στο πρόβληµα των πλειστηριασµών της πρώ-
της κατοικίας, το «τσουνάµι» των οποίων θα το δούµε όλοι στην
ελληνική κοινωνία το αµέσως επόµενο διάστηµα. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ ευχαριστώ και
για την οικονοµία στον χρόνο. 

Τώρα τον λόγο θα πάρει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας
και συνεπέστατος κοινοβουλευτικός -από το πρωί τον βλέπω
εδώ- κ. Γιάννης Λοβέρδος, στη συνέχεια ο Βουλευτής της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Χρήστος Καπετάνος και όσοι εκ των εισηγητών
ή ειδικών αγορητών επιθυµούν να πάρουν δευτερολογία, ξεκινώ-
ντας από τα µικρότερα σε κοινοβουλευτική δύναµη κόµµατα.
Μετά θα κλείσει τη διαδικασία ο κύριος Υπουργός.

Συµφωνείτε, κύριε Υπουργέ;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Κύριε

Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε, επειδή δεν έχω κάνει τη βασική µου
οµιλία, να µιλήσω πριν τις δευτερολογίες των εισηγητών;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Αλίµονο. Εγώ ανέ-
φερα αυτή τη διαδικασία. Εφόσον εσείς το επιθυµείτε, βεβαίως.
Είναι και πρακτικότερο, γιατί µπορεί κάποιος εκ των ειδικών αγο-
ρητών και εισηγητών να µιλήσει επί των λεχθέντων από εσάς και
βεβαίως µετά θα µπορέσετε να κλείσετε τη συζήτηση.

Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ - ΜΙΧΑΗΛ (ΓΙΑΝΝΗΣ) ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ πο-

λύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, απευθύνοµαι σε εσάς από το ιερό

Βήµα του Κοινοβουλίου στην πρώτη συνεδρίαση της Ολοµέλειας
της Βουλής των Ελλήνων µετά τις αυτοδιοικητικές εκλογές. 

Πρέπει να πω ότι σήµερα το πρωί άκουσα την προτροπή του
Προέδρου της Βουλής κ. Κωνσταντίνου Τασούλα, µε την οποία
συµφωνώ απολύτως και θέλω να την προσυπογράψω, να σεβό-
µαστε απολύτως τον Κανονισµό της Βουλής και όχι µόνο σε ό,τι
αφορά τη διάρκεια της οµιλίας του κάθε οµιλητή, που µερικές
φορές υπερβάλλουµε και την ξεπερνάµε κατά πολύ, αλλά κυρίως
σε ό,τι αφορά το ήθος, το δηµοκρατικό κοινοβουλευτικό ήθος
που πρέπει να έχουµε όλοι µας, είτε µιλάµε από αυτό το ιερό
Βήµα -επαναλαµβάνω- είτε µιλάµε από οποιοδήποτε άλλο Βήµα
δηµοσίως. 

Εµείς δεν έχουµε να χωρίσουµε τίποτα. Διαφωνούµε. Ασφαλώς
τα κόµµατα µεταξύ τους και οι πολιτικοί διαφωνούν. Όλοι µας,
όµως -και το αναγνωρίζω- υπηρετούµε το εθνικό συµφέρον και
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το συµφέρον της κοινωνίας και του λαού της. Μπορεί να έχουµε
διαφορετικές αντιλήψεις, διαφορετικές απόψεις, αλλά δεν θα κα-
τηγορήσω ποτέ κανέναν ότι σκοπός του δεν είναι η υπηρεσία του
εθνικού συµφέροντος. Το πώς το αντιλαµβάνεται ο καθένας είναι
µια άλλη ιστορία. 

Αυτό το λέω γιατί άκουσα προηγουµένως τον αγαπητό σε όλα
και εξαιρετικό συνάδελφο, τον κ. Καζαµία από την Πλεύση Ελευ-
θερίας, να ζητάει από τον Πρωθυπουργό την αλλαγή στάσης στο
µεσανατολικό.

Οµολογώ ότι δεν κατάλαβα σε ποιο σηµείο ήθελε την αλλαγή
στάσης. Ο Πρωθυπουργός, όπως επανέλαβε και σήµερα στο
Υπουργικό Συµβούλιο, είναι υπέρ της αυτοάµυνας του Ισραήλ,
όπως κάθε ανεξάρτητου κράτους, όταν δέχεται επίθεση µε βάση
τον σεβασµό στο Διεθνές Δίκαιο. Υπάρχει κανείς που να διαφωνεί
µε αυτό; Δεν πρέπει κάθε κράτος ανεξάρτητο και ελεύθερο να
αµύνεται όταν δέχεται επίθεση, αλλά µε σεβασµό στο Διεθνές Δί-
καιο; Υπάρχει κανείς που να διαφωνεί µε αυτό; Υπάρχει κανείς
που να διαφωνεί ότι το πρώτιστο µέληµά µας, όπως πάλι είπε ο
Πρωθυπουργός σήµερα στο Υπουργικό Συµβούλιο, είναι η προ-
στασία των αµάχων της Λωρίδας της Γάζας και η αποστολή διε-
θνούς ανθρωπιστικής βοήθειας για τους ανθρώπους αυτούς που
υποφέρουν; Διαφωνεί µε αυτό η Πλεύση Ελευθερίας ή κάποιος
άλλος συνάδελφος εδώ µέσα; Φαντάζοµαι πως όχι. Όµως, όταν
µιλάµε, θα πρέπει να είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί στο τι λέµε
γενικά.

Η στάση της Κυβέρνησης στο µεσανατολικό είναι µια υπεύ-
θυνη στάση, την οποία και θα συνεχίσουµε, γιατί έτσι προστα-
τεύουµε καλύτερα, κατά τη γνώµη µας, και το εθνικό συµφέρον,
αλλά και το Διεθνές Δίκαιο.

Σήµερα συζητάµε, και αυτό θα έπρεπε να είναι το θέµα της
ηµέρας, µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου µε δύο µόνο
άρθρα για κάποια πράγµατα που έχουν ήδη γίνει. Επικυρώνουµε
µία πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου για πράγµατα που έχουν
ήδη γίνει, δεν πρόκειται να γίνουν. 

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου είναι έκτακτη, όταν υπάρ-
χει µια έκτακτη ανάγκη, όπως συνέβη στις 10 Σεπτεµβρίου, µε
την ανείπωτη συµφορά που έπληξε τη Θεσσαλία εξαιτίας της
πρωτοφανούς κακοκαιρίας του «Ντάνιελ». Εκεί ελήφθησαν κά-
ποια µέτρα µε απόφαση της Κυβέρνησης µε τη µορφή ΠΝΠ, η
οποία χρειάζεται επικύρωση, σύµφωνα µε τον Κανονισµό της
Βουλής και το Σύνταγµα, από την Ολοµέλεια της Βουλής. 

Τα δύο µέτρα που ήρθαν προς επικύρωση είναι η αναστολή
των πλειστηριασµών, η οποία δεν σταµατάει εδώ και µπορεί να
επεκταθεί, κάτι που ειπώθηκε κατ’ επανάληψη και από τον αρµό-
διο Υφυπουργό Δικαιοσύνης κ. Μπούγα, που είναι παρών και η
αναστολή, κάτι που έχει ήδη γίνει, της ανακήρυξης των συνδυα-
σµών για τις αυτοδιοικητικές εκλογές που ανακηρύχθηκαν, που
έγιναν, που ψηφίστηκαν και όλα ολοκληρώθηκαν κανονικότατα
µέσα από τη διαδικασία που αφορά τις αυτοδιοικητικές εκλογές.
Δεν συζητάµε για τη συµφορά που έπληξε τη Θεσσαλία, που είναι
πράγµατι ένα τεράστιο θέµα και το έχουµε συζητήσει εδώ και θα
το συζητήσουµε ξανά. 

Είναι τεράστιο πρόβληµα η συµφορά που έπληξε τους συµπο-
λίτες µας στη Θεσσαλία και η Κυβέρνηση κάνει ό,τι είναι δυνατόν
για να ανακουφίσει τους πληµµυροπαθείς. Το έργο είναι τιτάνιο
και καθόλου εύκολο. Δεν έχουν γίνει ακόµα όλα όσα χρειάζονταν
να γίνουν για την ανακούφισή τους, γιατί είναι πάρα-πάρα πολύ
µεγάλα τα προβλήµατα, και πρακτικά και γραφειοκρατικά, τα
οποία τα ξεπερνάµε, αλλά και οικονοµικά. Είναι τεράστιο το κό-
στος της αποκατάστασης των ζηµιών και η Κυβέρνηση κάνει ό,τι
είναι δυνατόν για να πάρει ακόµα περισσότερα κονδύλια µέσα
από τις δυνατότητες που θα της δώσει και της δίνει η Ευρωπαϊκή
Ένωση. Όλοι µας συµπάσχουµε µε τους πληµµυροπαθείς της
Θεσσαλίας. Αυτό που τους έτυχε είναι φοβερό. Και οι πληµµυ-
ροπαθείς της Θεσσαλίας ψήφισαν και εξέλεξαν διαφορετικό Πε-
ριφερειάρχη από αυτόν που προτείναµε εµείς. Αντί για τον κ.
Αγοραστό, εξελέγη ο κ. Κουρέτας. 

Ο Πρωθυπουργός που µίλησε υπεύθυνα γι’ αυτό το θέµα µόλις
έγινε η εκλογή του κ. Κουρέτα, που πράγµατι δεν ήταν η επιλογή
της Νέας Δηµοκρατίας, έσπευσε να τον συναντήσει και να συ-
νεργαστεί µαζί του, όπως θα συνεργαστεί η Κυβέρνηση µε όλους

τους εκλεγµένους περιφερειάρχες και δηµάρχους για το καλό
των κοινωνιών τους, των τοπικών κοινωνιών, για το καλό της πα-
τρίδας, χωρίς καµµία διάκριση σε σχέση µε το αν είναι δικός µας
ή δικός τους ή οποιουδήποτε άλλου. Εµείς, όλοι µας, όπως και
οι εκλεγµένοι άρχοντες υπηρετούµε την πατρίδα και τον ελληνικό
λαό. Αυτό ήταν και το µήνυµα του Πρωθυπουργού. Και σε συνερ-
γασία µε όλους τους εκλεγµένους θα συνεχίσουµε για την απο-
κατάσταση της συµφοράς που υπέστη η Θεσσαλία.

Όµως, εδώ θέλω να πω µια κουβέντα στον αγαπητό φίλο Πα-
ναγιώτη Δουδωνή από το ΠΑΣΟΚ, γιατί άκουσα να λέει προηγου-
µένως ότι η Νέα Δηµοκρατία από κόµµα αρχών έχει µετατραπεί
σε αρχηγικό κόµµα. Αυτό είναι µια κουβέντα που χωράει πολλή
συζήτηση, αλλά εγώ θα του απαντήσω µόνο κάτι. Η Νέα Δηµο-
κρατία έχει πράγµατι έναν Αρχηγό µε αρχές. Και όπως είπε σή-
µερα στο Υπουργικό Συµβούλιο ο Κυριάκος Μητσοτάκης, όταν
µιλάµε -και αυτό απευθύνεται σε όλους, και στη Νέα Δηµοκρατία,
και στους Υπουργούς, και στους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρα-
τίας-, καλό είναι να βουτάµε τη γλώσσα µας στο µυαλό προτού
εκστοµίσουµε τα λόγια. 

Να είστε καλά, σας ευχαριστώ πολύ!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ σας ευχαριστώ
και για τη συνέπεια στον χρόνο, κύριε συνάδελφε. 

Θα ολοκληρώσουµε τον κατάλογο των οµιλητών συναδέλφων
Βουλευτών µε τον Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστο
Καπετάνο. 

Ορίστε, κύριε Καπετάνο, έχετε τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΠΕΤΑΝΟΣ: Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, κύριε Υφυ-

πουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που συζητάµε σή-
µερα στη Βουλή των Ελλήνων είναι ότι αναστέλλονται οι πλειστη-
ριασµοί για την περιοχή της Θεσσαλίας µέχρι τις 10 Νοεµβρίου,
για την πληµµυρισµένη Θεσσαλία που εµένα είναι η πατρίδα µου,
είµαι Βουλευτής Λαρίσης. Περίµενα, λοιπόν, πραγµατικά ότι αυτό
το οποίο έρχεται προς κύρωση σήµερα και είναι δύο άρθρα θα
τύχει της αποδοχής όλων των κοµµάτων. Δεν αξίζει στη Βουλή
µας η µεµψιµοιρία. 

Εδώ πέρα έρχεται ένα συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. Γιατί να
είναι αρνητικά τα υπόλοιπα κόµµατα; Λένε «όχι µέχρι τις 10 Νο-
εµβρίου, αλλά παραπέρα». Ψηφίζουµε µέχρι τις 10 Νοεµβρίου.
Είναι συγκεκριµένο. Πραγµατικά δεν βλέπω τον λόγο σε αυτή τη
Βουλή, σε αυτή την οκτακοµµατική Βουλή, να υπάρχουν απόψεις
απλά για να υπάρχουν. Με συγχωρείτε που το λέω έτσι, αλλά δεν
βλέπω αντικείµενο αντιπολίτευσης. Και είναι σαφέστατο αυτό
που λέω και ειδικά όταν αφορά ανθρώπους οι οποίοι έχουν υπο-
στεί ζηµιές τις οποίες έχω ζήσει κι εγώ στο πετσί µου. Κατάγοµαι
από τα Φάρσαλα του Νοµού Λάρισας, όπου έγιναν µεγάλες κα-
ταστροφές. Θέλω να σας πω, λοιπόν, ότι τα προβλήµατα δεν
έχουν χρώµα, ούτε µπλε ούτε πράσινο ούτε ροζ ούτε κόκκινο. Εί-
µαστε εδώ για να βοηθήσουµε.

Κυρίες και κύριοι, µιλάµε για έναν πρωτοφανή όγκο νερού, κάτι
που δεν λέµε για να δικαιολογήσουµε πράγµατα. Όµως, όσοι τα
ζήσαµε, είδαµε να σπάει η κοίτη του Πηνειού Ποταµού σε διαδο-
χικά σηµεία, το νερό να πέφτει πάνω σε πληµµυρισµένες εκτά-
σεις, να µπαίνει σε σπίτια. Και εύλογα θα µπορούσε να αναρωτη-
θεί κανείς αν αυτό θα µπορούσε να αποφευχθεί, αν ήταν ένα γε-
γονός το οποίο συνέβη και θα µπορούσε κάποιος µηχανισµός να
το αποτρέψει. Σε αυτά τα ερωτήµατα απάντησε ο κ. Ευθύµιος
Λέκκας, Καθηγητής φυσικών καταστροφών, ο οποίος είπε επί
λέξει: «Ήταν ένα ακραίο καιρικό φαινόµενο που είχε τα χαρακτη-
ριστικά χιλιετίας». Διότι το να συµβεί ο «Ιανός» και άλλα δύο φαι-
νόµενα µέσα σε τρία χρόνια έχει χαρακτηριστικά χιλιετίας.
Σκεφτείτε ότι το νερό που έπεσε στη Θεσσαλία είναι πενήντα
επτά λίµνες Κάρλας. Μιλάµε για δισεκατοµµύρια τόνους νερού!
Θα ρωτήσει κάποιος: Έγιναν λάθη και παραλείψεις; Βεβαίως!
Λάθη δεν κάνει όποιος δεν κάνει τίποτε. Εδώ πρέπει να ξέρετε
ότι τα έργα που έγιναν στον «Ιανό» άντεξαν όλα και αντιµετωπί-
στηκαν. Σαφώς δεν γίνονται όλα πάντα καλά. 

Το δεύτερο ερώτηµα αφορά το αν η Κυβέρνηση ήταν παρούσα
και αν µπόρεσε να ανταπεξέλθει σε αυτή την τεράστια κατα-
στροφή που συνέβη, έτσι ώστε οι πληγέντες να αποζηµιωθούν ή
οι πληγέντες να δουν ότι πραγµατικά το κράτος είναι δίπλα τους.
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Απάντηση: Ήµουν εκεί στο κέντρο επιχειρήσεων, όταν δύο φορές
διαδοχικά ήρθε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός επί ώρες µε το µισό
Υπουργικό Συµβούλιο. Άκουσα πριν να λέγεται: Και επειδή ήρθε;
Υποχρέωσή του ήταν να έρθει. Ή ότι ήταν υποχρέωση του Υ-
πουργού Αγροτικής Ανάπτυξης Λευτέρη Αυγενάκη που είναι
τριάντα µέρες στρατοπεδευµένος στη Λάρισα και επιλύει προ-
βλήµατα, όπως και των άλλων Υπουργών. Ήταν υποχρέωσή
τους. 

Βεβαίως και είναι υποχρέωση και των Υπουργών και ηµών των
Βουλευτών και όλων. Πότε, όµως, ξανά σε κάποια καταστροφή
ήταν το κράτος δίπλα; Κι όταν λέµε «δίπλα», όχι µε λόγια, αλλά
µε αυτά τα οποία έχουν γίνει µέχρι τώρα. Άκουσα πριν να λέγεται
ποια είναι τα ποσά τα οποία έχουν δοθεί. Εδώ µέχρι σήµερα -θα
το καταθέσω και στα Πρακτικά- Τετάρτη 18 Οκτωβρίου 2023 από
το Υπουργείο Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας έχουν διατεθεί
66,8 εκατοµµύρια ευρώ προς δεκατέσσερις χιλιάδες εξακόσια
εξήντα τέσσερα φυσικά πρόσωπα και είναι αναλυτικά ανά περι-
φερειακή ενότητα.

Το καταθέτω στα Πρακτικά, για να µη λέµε ότι δεν υπάρχει εξα-
τοµίκευση ούτε σε νοµούς ούτε σε τίποτα τέτοιο.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Καπετάνος καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άκουσα, επίσης, τον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ να λέει ότι δεν κά-
ναµε κάτι για την πολιτική προστασία. Μα, πριν το 2019 δεν υ-
πήρχε πολιτική προστασία. Και το «112», αλλά και η σύσταση του
ίδιου του Υπουργείου έγιναν από την Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας. Τι έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ πιο πριν; Πού ήταν;

Είπε, επίσης, ότι δεν απορροφούνται κονδύλια από το Πολιτι-
κής Προστασίας για αντιπληµµυρικά έργα. Βεβαίως και δεν
απορροφούνται, διότι δεν είναι αρµόδιο το Υπουργείο Πολιτικής
Προστασίας. Αντιπληµµυρικά έργα γίνονται από το Υπουργείο
Εσωτερικών. Το αν γίνονται σωστά ή όχι, αυτό είναι κάτι για το
οποίο και για την περιοχή της Θεσσαλίας επενέβη η δικαιοσύνη,
επενέβη η Εισαγγελία του Αρείου Πάγου. Και δεν είναι καµµία κυ-
βέρνηση αυτή που θα αποφασίσει αν τα έργα έγιναν καλώς ή δεν
έγιναν καλώς, αλλά είναι η δικαιοσύνη. 

Μας ρώτησε, νοµίζω, ο Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ -δεν θυµάµαι,
µπορεί να κάνω και λάθος- τι αποζηµιώσεις θα δοθούν και αν
αυτά ήταν προκαταβολές ή ήταν τα τελικά ποσά. Μιλάµε για 140
ευρώ στο βαµβάκι, 40% επιπλέον του Ιανού, 110 ευρώ το
στρέµµα στην ντοµάτα, 57% πάνω από τον «Ιανό» και 500 ευρώ
το στρέµµα στο καλαµπόκι, πολύ παραπάνω από τον «Ιανό». 

Ειπώθηκε, επίσης, ότι δεν κατατέθηκε έγγραφο µε το οποίο να
ζητείται η ενεργοποίηση των αποζηµιώσεων από την Ευρώπη.
Ουδέν ψευδέστερον αυτού! Κατατέθηκε άµεσα, αµέσως λίγες
µέρες µετά. Και ποιο ήταν το αποτέλεσµα; Ουδέποτε έχει έρθει
ξανά σε φυσική καταστροφή ο ίδιος ο Ευρωπαίος Επίτροπος Γε-
ωργίας. Έτυχε να ήµουν παρών γιατί ήταν στον τόπο µου, στον
νοµό µου, στη Λάρισα. Πέταξε µε το ελικόπτερο σε όλη τη Θεσ-
σαλία µαζί µε τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και µε τον Πε-
ριφερειάρχη και είδε τα προβλήµατα. Τώρα αναµένεται και η
Επίτροπος Τροφίµων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως και οι
Υπουργοί Αγροτικής Ανάπτυξης της Γερµανίας, του Βελγίου, που
έρχονται να δουν µε τα µάτια τους την καταστροφή που έγινε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτάκι, µόνο, κύριε Πρόεδρε.
Και τα χρήµατα τα οποία η Ευρώπη, µε παρέµβαση του Πρω-

θυπουργού στο Στρασβούργο, καλείται να δώσει είναι ένα ποσό
το οποίο είναι πρωτοφανές για τέτοια περίοδο. 

Είπε, επίσης, η κ. Αποστολάκη αν κάναµε χάρη που ήρθαν οι
Υπουργοί στη Θεσσαλία. Αυτό το απάντησα.

Επίσης, ειπώθηκε ότι πήγε η Κυβέρνηση να χειραγωγήσει ή ότι
ο Πρωθυπουργός ήρθε στη Λάρισα απλά και µόνο για να στηρί-
ξει. 

Δεν είναι έτσι. Ο Πρωθυπουργός ήρθε από την πρώτη µέρα,
ενάµιση µήνα πριν τις αυτοδιοικητικές εκλογές. Ήρθε δύο φορές
τότε και ήρθε βεβαίως και την Παρασκευή προ των εκλογών. 

Η Νέα Δηµοκρατία έκανε µια έντιµη επιλογή. Στήριξε δεκα-

τρείς περιφερειάρχες. Δεκατρείς στήριξε και ο ΣΥΡΙΖΑ, δεκα-
τρείς στήριξε και το ΠΑΣΟΚ. 

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα, κυρίες και κύριοι, για το οποίο επαί-
ρεται το ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ; Βγήκαν οκτώ περιφερειάρχες που
στήριξε η Νέα Δηµοκρατία. Βγήκαν τέσσερις περιφερειάρχες
που δεν τους στήριξε µεν, αλλά είναι περιφερειάρχες που έχουν
γνωρίσµατα που είναι κοντά στη Νέα Δηµοκρατία. Και χάθηκε η
Θεσσαλία, ναι. Αυτό, λοιπόν, το ότι τα κόµµατα της Αντιπολίτευ-
σης ερίζουν ακόµα τίνος είναι ο περιφερειάρχης ο καινούργιος,
αυτό είναι κέρδος για την Αντιπολίτευση;

Και µιας και θέλουµε να λέµε τα πράγµατα όπως έχουν, η δή-
λωση του κ. Κουρέτα ήταν σαφής και σας τη διαβάζω αυτολεξεί
από το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» σήµερα: «Είχα ακούσει και προεκλογικά
τα περί ασυνεννοησίας µε την Κυβέρνηση. Εγώ είµαι ένας άνθρω-
πος τεχνοκράτης µετριοπαθής. Βλέπω ότι πριν συµπληρωθούν
δύο µήνες από την εκλογή µου, εγώ ήµουν εδώ στο Μέγαρο Μα-
ξίµου και ενηµερώθηκα από τον Πρωθυπουργό».

Όταν, λοιπόν, ο ίδιος ο νέος περιφερειάρχης αναφέρεται µε
αυτά τα λόγια, δεν νοµίζω ότι χρειάζεται κριτική για τις αυτοδιοι-
κητικές εκλογές.

Σαν Θεσσαλοί, αυτό το οποίο θα κάνουµε είναι να αναστή-
σουµε τον τόπο µας ξανά. Τα προβλήµατα είµαστε εδώ για να τα
λύσουµε. Τα λάθη, και αυτά θα τα διορθώσουµε. Σωστά όλα δεν
θα γίνουν. Όµως, όπως και το νοµοσχέδιο το οποίο ψηφίζουµε
σήµερα και είναι προς τη σωστή κατεύθυνση, έτσι οφείλουµε
όλοι µαζί ενωµένοι να προσπεράσουµε τα προβλήµατα για τη
Θεσσαλία. 

Να είστε καλά. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ τον κ. Κα-
πετάνο. 

Τον λόγο τώρα έχει για την πρωτολογία του ο Υπουργός.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Σας ευχα-

ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πω δυο λόγια για τα όσα

συµβαίνουν στη Λωρίδα της Γάζας. Είχα την ευκαιρία παίρνοντας
τον λόγο στην αρχή της συνεδρίασης να εκφράσω τη θλίψη και
τον αποτροπιασµό µου για την απώλεια αθώων θυµάτων σήµερα
στη Γάζα. Η ελληνική Κυβέρνηση, όπως γνωρίζετε και έχει δια-
κηρύξει, εργάζεται και συνεργάζεται µε τους συνεταίρους της
στην Ευρωπαϊκή Ένωση και µε τους συµµάχους της, προκειµέ-
νου να αποφευχθεί η περαιτέρω κλιµάκωση και η επέκταση της
σύρραξης στην ευρύτερη περιοχή. Η θέση της Ελλάδας είναι
απολύτως σαφής. Αναγνωρίζουµε στο Ισραήλ το δικαίωµα της
αυτοάµυνας, ταυτόχρονα όµως δηλώνουµε τον πλήρη σεβασµό
µας στο διεθνές δίκαιο και στην προστασία της ζωής των αµά-
χων. 

Κύριε Πρόεδρε, πριν µιλήσω συγκεκριµένα για το νοµοσχέδιο,
θα ήθελα να συγχαρώ τόσο τον κατελθόντα από το Βήµα συνά-
δελφο Βουλευτή Λάρισας της Νέας Δηµοκρατίας, όσο και τον ει-
σηγητή µας, τον Κοινοβουλευτικό µας Εκπρόσωπο και τους
συναδέλφους, ιδιαίτερα αυτούς που κατάγονται από τη Θεσσα-
λία, για τις πολύ συγκεκριµένες απαντήσεις τις οποίες έδωσαν
σε γενικές και αφηρηµένες κατηγορίες που εκτοξεύτηκαν από
όλα, δυστυχώς, τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης σε µια προσπά-
θεια ανταγωνισµού για το ποιος θα περιγράψει µε τα πιο µελανά
χρώµατα την κατάσταση, χωρίς ωστόσο να συνοδεύεται αυτή η
περιγραφή της κατάστασης που και εµείς γνωρίζουµε και βιώ-
νουµε, από προτάσεις. 

Η θεοµηνία που κυρίως έπληξε την περιοχή της Θεσσαλίας
πριν από έναν περίπου µήνα έφερε ανείπωτη θλίψη και µεγάλης
έκτασης καταστροφές. Η Κυβέρνηση από την έναρξη των έντο-
νων καιρικών φαινοµένων προέβη σε όλα τα αναγκαία µέτρα, κη-
ρύσσοντας τις πληγείσες περιοχές σε κατάσταση έκτακτης
ανάγκης. Όσο χρόνο λάµβανε χώρα η πρωτόγνωρη και επικίν-
δυνη κακοκαιρία στη χώρα µας, ο Υπουργός Δικαιοσύνης, µε µια
σειρά αποφάσεών του, ανέστειλε τη λειτουργία των δικαστηρίων
και εισαγγελιών που έχουν την έδρα τους στις περιφερειακές
ενότητες της Θεσσαλίας. 

Επίσης, µε νέα απόφασή του ρυθµίστηκαν δικονοµικά και άλλα
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ζητήµατα, τα οποία προέκυψαν από την αναστολή της λειτουρ-
γίας των δικαστηρίων και των εισαγγελιών. Ένα ζήτηµα το οποίο
προέκυψε από την αναστολή των δικαστηρίων είναι ασφαλώς και
το θέµα των πλειστηριασµών και των ανακοπών που είχαν ασκη-
θεί προκειµένου να σταµατήσουν οι πλειστηριασµοί που βρίσκο-
νταν σε εξέλιξη. 

Λόγω, όµως, της ιδιαίτερης σφοδρότητας του κύµατος της κα-
κοκαιρίας προκλήθηκαν ανυπολόγιστες καταστροφές σε υποδο-
µές και σοβαρά προβλήµατα στους κατοίκους ολόκληρης της
περιφέρειας. Γι’ αυτόν τον λόγο υπήρξε και η εξαιρετικά επεί-
γουσα και απρόβλεπτη ανάγκη για έκδοση της από 10 Σεπτεµ-
βρίου 2023 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου. Γνωρίζετε ότι
σύµφωνα µε τη διάταξη του άρθρου 44 του Συντάγµατος, σε πε-
ριπτώσεις επείγουσας και απρόβλεπτης ανάγκης ο Πρόεδρος
της Δηµοκρατίας µε απόφαση και πρόταση του Υπουργικού Συµ-
βουλίου µπορεί να εκδίδει πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου,
τις οποίες οφείλει η Κυβέρνηση εντός σαράντα ηµερών να υπο-
βάλει προς κύρωση στη Βουλή και µέσα σε τρεις µήνες η Εθνική
Αντιπροσωπεία πρέπει να κυρώσει, αλλιώς απόλλυται η ισχύ
τους. 

Συνεπείς, λοιπόν, προς αυτή τη συνταγµατική µας υποχρέωση
ερχόµαστε σήµερα να ζητήσουµε την κύρωση της από 10 Σε-
πτεµβρίου του 2023 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου εµπρό-
θεσµα και σύµφωνα -επαναλαµβάνω- µε τις πρόνοιες του Συντάγ-
µατος.

Η υπό κύρωση πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου έχει δύο δια-
τάξεις: Το άρθρο 1 το οποίο προβλέπει τη διασφάλιση της ορι-
ζόντιας αναστολής της αναγκαστικής εκτέλεσης σε κινητή και
ακίνητη περιουσία φυσικών και νοµικών προσώπων, καθώς και
νοµικών οντοτήτων σε ολόκληρη την Περιφέρεια Θεσσαλίας. Το
άρθρο 2 το οποίο µεταθέτει χρονικά κατά µία εβδοµάδα την ηµε-
ροµηνία ανακήρυξης των συνδυασµών για τις περιφερειακές και
δηµοτικές εκλογές, οι οποίες διενεργήθηκαν στις 8 και στις 15
Οκτωβρίου 2023. 

Αναλυτικότερα, µε το άρθρο πρώτο της πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου ανεστάλη η διενέργεια κάθε πράξης αναγκαστικής
εκτέλεσης επί της κινητής και ακίνητης περιουσίας φυσικών ή νο-
µικών προσώπων ή νοµικών οντοτήτων. Η αναστολή καταλαµβά-
νει τη διενέργεια πλειστηριασµών, κατασχέσεων, αποβολών,
προσωπικών κρατήσεων, καθώς και κάθε διαδικασία η οποία διε-
νεργείται µέσω της πλατφόρµας για τους ηλεκτρονικούς πλει-
στηριασµούς. 

Είναι πολύ σηµαντικό να τονιστεί ότι όλες οι προαναφερθείσες
πράξεις που διενεργήθηκαν κατά το χρονικό διάστηµα από 6 Σε-
πτεµβρίου του 2023 που ενέσκηψε η θεοµηνία έως και τις 10 Σε-
πτεµβρίου 2023 που εξεδόθη η υπό κύρωση πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου λογίζονται ως µη γενόµενες και επαναλαµβάνονται
µετά την παρέλευση της προθεσµίας αναστολής. Αυτό είναι ση-
µαντικό για τον εξής λόγο: Δεν θεωρούνται άκυρες, αλλά ανυπό-
στατες, δηλαδή σαν να µην έγιναν καθόλου και χωρίς να υπήρξε
ούτε µια στιγµή η εµφάνισή τους στον νοµικό κόσµο για να δηµι-
ουργήσουν έννοµες συνέπειες. 

Η κύρωση του δεύτερου άρθρου αντιλαµβάνεστε ότι έχει
νόηµα διότι καθίσταται σύννοµη η µετάθεση κατά µία εβδοµάδα
και ως εκ τούτου και απρόσβλητη η ανακήρυξη των συνδυασµών
των υποψηφίων που συµµετείχαν στις εκλογές της 8ης και της 15ης

Οκτωβρίου. 
Ακούγοντας, όµως, κανείς τη συζήτηση σήµερα στην Εθνική

Αντιπροσωπεία θα µπορούσε, αν άκουγε µόνο τους Βουλευτές της
Αντιπολίτευσης, να σχηµατίσει την εντύπωση ότι τάχα η Κυβέρ-
νηση έλαβε µέριµνα για τους πληγέντες της Θεσσαλίας µόνο µε
τη συγκεκριµένη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και δεν έκανε
τίποτε άλλο. Αυτό είναι µία πολύ µεγάλη πλάνη την οποία προσπα-
θούν να δηµιουργήσουν στον ελληνικό λαό και ιδιαίτερα στους κα-
τοίκους της Θεσσαλίας οι Βουλευτές της Αντιπολίτευσης. 

Η αλήθεια είναι ότι σε µια πρωτόγνωρη και επικίνδυνη κατά-
σταση η Κυβέρνηση έλαβε όλα τα απαιτούµενα µέτρα και προέβη
στις αναγκαίες ρυθµίσεις για τους συµπολίτες µας στις πληγεί-
σες περιοχές της Θεσσαλίας. Από τους συναδέλφους Βουλευτές
της Αντιπολίτευσης περίµενα να ακούσω πού υστέρησε η Κυβέρ-
νηση, ποια ήταν τα µέτρα τα οποία θα µπορούσε να λάβει και δεν

έλαβε. Ακούσαµε την περιγραφή της κατάστασης όπως είπα
πριν, ακούσαµε να διατυπώνονται γενικά και αόριστα ερωτήµατα
-«τι κάνατε εδώ;», «τι κάνατε εκεί;»- και όταν ρώτησα τον συνά-
δελφο, τον κ. Ξανθόπουλο, ο οποίος µίλησε ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, «µα καλά, αφού έχετε αυτές τις απο-
ρίες γιατί σε αυτό το χρονικό διάστηµα του ενός µηνός που έχει
περάσει δεν ασκήσατε κοινοβουλευτικό έλεγχο;», η απάντησή
του ήταν «θα ασκήσουµε». Δηλαδή µέχρι σήµερα η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση δεν έκανε αυτό το οποίο όφειλε και είχε δικαίωµα
εκ του Συντάγµατος και του Κανονισµού της Βουλής να κάνει,
δηλαδή ασκώντας κοινοβουλευτικό έλεγχο να πληροφορηθεί τα
µέτρα τα οποία έλαβε η Κυβέρνηση για τις πληγείσες περιοχές,
αλλά έρχεται σήµερα µε την ευκαιρία της συζήτησης για την κύ-
ρωση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου να εγκαλέσει την
Κυβέρνηση και να ζητήσει δήθεν πληροφορίες για το τι έχει κάνει
η Κυβέρνηση.

Μιας και τίθεται, όµως, το ερώτηµα, επιτρέψτε µου να ανα-
φέρω ενδεικτικά µερικά από τα µέτρα τα οποία µέχρι σήµερα έχει
λάβει και βεβαίως εξακολουθεί να λαµβάνει η Κυβέρνηση βλέπο-
ντας τα προβλήµατα και πώς αυτά εξελίσσονται:

Τα µέτρα του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών
έχουν ως εξής:

Με απόφαση του Υφυπουργού Εθνικής Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών παρατάθηκαν οι προθεσµίες καταβολής και ανεστάλη η
είσπραξη βεβαιωµένων οφειλών για τα φυσικά και νοµικά πρό-
σωπα που επλήγησαν από τα έντονα καιρικά φαινόµενα που εκ-
δηλώθηκαν τον προηγούµενο µήνα.

Ανεστάλη επίσης το σύνολο των διαδικασιών δικαστικής και
εξώδικης είσπραξης απαιτήσεων του δηµοσίου για τα φυσικά
πρόσωπα και τις επιχειρήσεις µέχρι 31-12-2023. 

Δόθηκε τρίµηνη αναστολή της υποχρέωσης καταβολής δό-
σεων για όλα τα ενήµερα δάνεια των φυσικών προσώπων και επι-
χειρήσεων που επλήγησαν από τις πρόσφατες θεοµηνίες στη
Θεσσαλία και εµπίπτουν στην περίµετρο των καταστροφών όπου
ισχύει και η κατάσταση έκτακτης ανάγκης. 

Παράλληλα, έχουν ανασταλεί οι προθεσµίες αξιολόγησης της
προτεινόµενης ρύθµισης από τους αιτούντες στον εξωδικαστικό
µηχανισµό ρύθµισης οφειλών που βρίσκονται στο στάδιο της
αξιολόγησης από τον οφειλέτη από 6 Σεπτεµβρίου έως και 10
Νοεµβρίου του 2023.

Έχει τεθεί σε λειτουργία η πλατφόρµα arogi.gov.gr για τη στή-
ριξη και την αποκατάσταση περιοχών που έχουν πληγεί από φυ-
σικές καταστροφές.

Παρατάθηκε η προθεσµία υποβολής δηλώσεων φορολογίας
εισοδήµατος φορολογικού έτους 2022 για τα φυσικά και νοµικά
πρόσωπα.

Επίσης αναφέρω ενδεικτικά µέτρα τα οποία έχουν ληφθεί από
το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων: 

Ανεστάλησαν οι συµβάσεις εργασίας εργαζοµένων επιχειρή-
σεων που επλήγησαν από τις πληµµύρες. 

Η διοίκηση της ΔΥΠΑ αποφάσισε την αυτόµατη ανανέωση των
ψηφιακών καρτών των εγγεγραµµένων ανέργων και αυτόµατη
δήλωση παρουσίας των επιδοτούµενων ανέργων των Νοµών
Καρδίτσας, Λάρισας, Μαγνησίας και Τρικάλων για τη διευκό-
λυνση των ανέργων των πληγεισών περιοχών.

Όσον αφορά τα µέτρα από το Υπουργείο Υποδοµών και Μετα-
φορών σας υπενθυµίζω ότι σε πρόσφατο νόµο τον οποίον ειση-
γήθηκε ο Υπουργός Δικαιοσύνης, τον ν.5049/2023, που αφορά
τη στελέχωση και λειτουργία της Δικαστικής Αστυνοµίας και ψη-
φίστηκε πριν έναν µήνα, σε χρονικό διάστηµα πολύ κοντινό στις
καταστροφές, περιελήφθησαν επείγουσες ρυθµίσεις του Υπουρ-
γείου Υποδοµών και Μεταφορών. Συγκεκριµένα, στο άρθρο 25
προβλέφθηκαν διαδικασίες κατεπείγουσες για την εκτέλεση
έργων στις περιοχές της Θεσσαλίας οι οποίες χρήζουν ιδιαίτερης
προστασίας και έχουν κηρυχθεί σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης.
Δεν έχω χρόνο να αναλύσω τις διατάξεις, του ν.5049/2023. Είχα
ευκαιρία να µιλήσω, αλλά και ο αρµόδιος Υπουργός, επί της τρο-
πολογίας -υπενθυµίζω ότι ως τροπολογία είχε έρθει η συγκεκρι-
µένη διάταξη- και να αναλύσουµε τους λόγους για τους οποίους
θεσπίστηκε και τα αποτελέσµατα τα οποία αναµένουµε να έχει
και ήδη έχει.
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Τα µέτρα του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
είναι τα εξής:

Η υποβολή αιτήσεων µέσω της πλατφόρµας arogi.gov.gr για
αποζηµιώσεις επιχειρήσεων και κτηνοτροφικών µονάδων.

Επίσης, σύµφωνα µε ανακοίνωση του Υπουργείου θα πραγµα-
τοποιηθεί η κάλυψη του συνόλου των αιτήσεων στήριξης που θα
κριθούν επιλέξιµες για ένταξη στα σχέδια βελτίωσης για τη Θεσ-
σαλία, θα δοθούν προκαταβολές αποζηµιώσεων στον µέγιστο
βαθµό µε την αξιοποίηση πόρων του ΕΛΓΑ, αλλά και ευρωπαϊκών
πόρων, µε σχέδιο για την αντικατάσταση του ζωικού κεφαλαίου,
µε αγορά νέων ζώων και δηµιουργία σύγχρονων σταβλικών εγκα-
ταστάσεων µε µηδενικό για τους κτηνοτρόφους κόστος. 

Χορηγείται επίσης κρατική ενίσχυση στο πλαίσιο του κανονι-
σµού 717/2014 στους πλοιοκτήτες των επαγγελµατικών αλιευτι-
κών σκαφών της Περιφέρειας Θεσσαλίας. Την περασµένη
Παρασκευή πραγµατοποιήθηκε η όγδοη καταβολή της πρώτης
αρωγής προς τα νοικοκυριά, τους επιχειρηµατίες, τους κτηνο-
τρόφους και τους αγρότες. Όπως ανέφερε, νοµίζω, ο συνάδελ-
φος από τη Λάρισα, έχουν δοθεί µέσα σε έναν µήνα συνολικά 65
εκατοµµύρια ευρώ σε δεκατέσσερις χιλιάδες πολίτες. Ειδικό-
τερα, έχουν πιστωθεί 11,2 εκατοµµύρια ευρώ σε δύο χιλιάδες εν-
νιακόσιους σαράντα δικαιούχους ως αρωγή για την κάλυψη της
οικοσκευής µέσα από τις διασταυρώσεις της Γενικής Γραµµα-
τείας Αποκατάστασης Φυσικών Καταστροφών και Κρατικής Αρω-
γής, αλλά και από την αυτοµατοποιηµένη διαδικασία της ΑΑΔΕ.

Να αναφέρω επίσης ότι έως και την περασµένη Παρασκευή
στην πλατφόρµα πρώτης αρωγής είχαν πραγµατοποιηθεί σαρά-
ντα έξι χιλιάδες τριακόσιες πενήντα τρεις οριστικοποιηµένες αι-
τήσεις και τέσσερις χιλιάδες τετρακόσιες πέντε προσωρινές
αιτήσεις και έχουν αρχίσει οι πληρωµές της πρώτης αρωγής
προς τους αγρότες. Παράλληλα, έχει ενεργοποιηθεί και το σχήµα
της στεγαστικής συνδροµής για τις επισκευές των ζηµιών των
σπιτιών και των λοιπών κτηρίων.

Στην προσπάθεια αυτή θέλω να τονίσω, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ότι η χώρα µας δεν είναι µόνη, καθώς µε πρωτοβουλία
του ίδιου του Πρωθυπουργού έχουµε κινητοποιήσει όλους τους
διαθέσιµους πόρους και όλα τα διαθέσιµα χρηµατοδοτικά εργα-
λεία και έχουµε επιτύχει ευελιξία στη διαχείριση, τόσο του ΕΣΠΑ
2014-2020 µε την ένταξη επιπλέον έργων, όσο και του νέου ΕΣΠΑ
2021-2027 µε την ένταξη µεσοπρόθεσµων έργων υποδοµών.

Μέσω του νέου ΕΣΠΑ αναµένεται να καλυφθούν δαπάνες για
αντιπληµµυρικά έργα, φράγµατα και αντιδιαβρωτικά έργα στη
Θεσσαλία, έργα ύδρευσης, άρδευσης και αποχέτευσης, καθώς
επίσης εγγειοβελτιωτικά έργα, µε στόχο όχι απλά την αποκατά-
σταση των ζηµιών που προκλήθηκαν από τη θεοµηνία, αλλά τον
συνολικό ανασχεδιασµό των υποδοµών, κάτι το οποίο, όπως σας
ανέφερα, ήδη έχει θεσµοθετηθεί µε τη διάταξη για την οποία µί-
λησα λίγο πριν, στον ν.5049/2023.

Μετά από αυτά τα οποία -επαναλαµβάνω- ενδεικτικά ανέφερα
στην Εθνική Αντιπροσωπεία περιµένω τους εισηγητές των κοµ-
µάτων που θα λάβουν τον λόγο µετά από εµένα να µου πουν αν
όντως έχουν αυτά τα µέτρα υλοποιηθεί, αν αυτά εντάσσονται
κατά την άποψή τους σε έναν γενικότερο σχεδιασµό για την ανα-
δηµιουργία των υποδοµών της Θεσσαλίας που έχουν πληγεί και
για την προσπάθεια αρωγής όλων των ανθρώπων που επλήγη-
σαν, είτε φυσικών προσώπων είτε επιχειρήσεων. Εάν επίσης αυτά
και όσα ακολουθούν και έχουν εξαγγελθεί από την Κυβέρνηση
τα θεωρούν ανεπαρκή, ας µας πουν ποιες είναι οι προτάσεις τους
για βελτίωση, για επαύξηση των διαθέσιµων πόρων και από πού
αυτοί οι πόροι, οι οποίοι είναι αναγκαίοι και οφείλουν να προσ-
διορίσουν, θα εξευρεθούν. Αυτό συνιστά µία παραγωγική και
αξιόπιστη αντιπολίτευση. Διότι όσα παρακολουθήσαµε στην Αί-
θουσα σήµερα, µε την ευκαιρία της κύρωσης της συζητούµενης
πράξης, επιτρέψτε µου να πω ότι είναι γενικόλογες και αφηρη-
µένες αναφορές που έγιναν στο πλαίσιο άσκησης του αντιπολι-
τευτικού καθήκοντος των αγορητών των κοµµάτων της Αντιπολί-
τευσης. 

Θα έχω την ευκαιρία να µιλήσω πιο συγκεκριµένα για τα ζητή-
µατα που αφορούν στην προστασία της πρώτης κατοικίας και
στα µέτρα τα οποία έχει λάβει η Κυβέρνηση για την προστασία
των δανειοληπτών στη δευτερολογία µου, µετά το πέρας των

αγορεύσεων των εισηγητών και των ειδικών αγορητών. Επειδή
δεν θέλω να καταχραστώ τον χρόνο που έχω στη διάθεσή µου,
κλείνοντας θα ήθελα να πω ότι η αντίδραση της πολιτείας στο
πρωτόγνωρο φαινόµενο το οποίο ενέσκηψε στη Θεσσαλία πριν
από µερικές βδοµάδες και η συνδροµή της προς τους πληγέντες
συνανθρώπους µας ήταν άµεση και έγκαιρη και θεωρώ κατά τον
βαθµό που επέτρεπαν οι συνθήκες αποτελεσµατική.

Διαθέσαµε και διαθέτουµε όλους τους πόρους, και εθνικούς
και ευρωπαϊκούς, τους οποίους είχαµε στη διάθεσή µας, για την
αποκατάσταση των πρωτοφανών ζηµιών και την επούλωση των
πληγών που άνοιξε η κακοκαιρία. Σήµερα σας καλώ να υπερψη-
φίσετε το παρόν σχέδιο νόµου, µε το οποίο εισάγεται προς κύ-
ρωση, η από 10 Σεπτεµβρίου 2023 πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου που αντιµετώπισε έγκαιρα και αποτελεσµατικά µέσα σε
πάρα πολύ µικρό χρονικό διάστηµα, ενόσω τα φαινόµενα βρίσκο-
νταν σε εξέλιξη και ήταν άγνωστη η έκταση της καταστροφής, τα
ζητήµατα τα οποία αναφέρονται στα δύο άρθρα και µπόρεσε να
προστατεύσει κατά τρόπο αποτελεσµατικό και έγκαιρο την κινητή
και ακίνητη περιουσία των συνανθρώπων µας που επλήγησαν. 

Κλείνοντας θέλω να διαβεβαιώσω και την Εθνική Αντιπροσω-
πεία, αλλά και όσους στη Θεσσαλία αντιµετώπισαν και αντιµετω-
πίζουν προβλήµατα, ότι η Κυβέρνηση και ειδικότερα το Υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης θα λάβει όσα µέτρα είναι απαραίτητα και ανα-
γκαία όχι µόνο για την προστασία της κινητής και ακίνητης περι-
ουσίας, αλλά εν γένει -επειδή αυτό συνδέεται µε την αξιοπρέπειά
τους- για την αξιοπρέπεια των ανθρώπων που βρίσκονται σήµερα
σε αυτές τις πολύ δύσκολες συνθήκες.

Σας ευχαριστώ θερµά για την προσοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Υπουργέ.

Μέχρι στιγµής έχει ζητήσει τον λόγο για δευτερολογία ο ειση-
γητής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Γεώργιος Παπαη-
λιού. Και όποιος άλλος θελήσει θα µου ζητήσει τον λόγο. 

Ορίστε, κύριε Παπαηλιού, έχετε τον λόγο. Θα σας βάλω τέσ-
σερα λεπτά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ: Κατ’ αρχάς θέλω να δώσω δύο σύ-
ντοµες απαντήσεις σε αυτά που ελέχθησαν από τον αρµόδιο
Υπουργό και από τον τελευταίο οµιλητή συνάδελφο της Νέας Δη-
µοκρατίας. 

Από πλευράς µας απευθύναµε συγκεκριµένα ερωτήµατα και
τα ερωτήµατα αυτά περιείχαν και τις θέσεις οι οποίες αφορούν
τις αποζηµιώσεις, ενδεικτικά όσον αφορά τις αποζηµιώσεις στο
ζωικό κεφάλαιο. Γιατί ναι µεν αναφέρεται ότι αποζηµιώσεις θα γί-
νουν στη φυτική παραγωγή και επίσης στο ζωικό κεφάλαιο, όµως
δεν αναφέρεται τίποτα για τις τιµές οι οποίες όσον αφορά το
ζωικό κεφάλαιο -το ανέφερα στην οµιλία µου- είναι ανάλογες µε
τις τιµές του 2010. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι η διαφορά µεταξύ
των τιµών του 2010 και του σήµερα είναι τεράστια.

Ετέθησαν ερωτήµατα για το αν θα επιδοτήσετε µόνον τα ζώα
και όχι τη χαµένη παραγωγή από αυτά, ζώα µάλιστα από τα οποία
παράγονται ΠΟΠ προϊόντα. Γιατί γίνεται αυτή η διάκριση; Δεν
πρέπει να υπάρχει αυτή η διάκριση. 

Και βέβαια η επιδότηση του ζωικού κεφαλαίου θα δοθεί µετά
τον Μάρτιο. Μέχρι τότε, κύριε Υπουργέ, πώς θα ζήσουν οι κτη-
νοτρόφοι; Δεν αναφέρεται τίποτα σχετικά µε αποζηµιώσεις για
τον µηχανολογικό εξοπλισµό και τις ζωοτροφές. 

Τώρα, όσον αφορά τον τελευταίο συνάδελφο οµιλητή της Νέ-
ας Δηµοκρατίας, για την πολιτική προστασία ειπώθηκαν συγκε-
κριµένα πράγµατα.

Ειδικότερα, απορρίψατε την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ µετά την εκ-
πόνηση του πορίσµατος Γκολντάµερ το 2019, για τη δηµιουργία
Εθνικής Αρχής για την πολιτική προστασία. Αφήσατε, λοιπόν, τη
χώρα χωρίς έναν ανεξάρτητο επιχειρησιακό και επιστηµονικά
στελεχωµένο µηχανισµό µε θεσµική συνέχεια και ξεκάθαρους
στόχους. Ο νόµος της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας για
την πολιτική προστασία είναι σε αναστολή εδώ και τρία χρόνια,
από τον Μάρτιο του 2020. 

Τρεις ακόµα παρατηρήσεις: Οµολογήθηκε ότι τα τετρακόσια
χρόνια χρονική απόσταση του ενός φυσικού φαινοµένου από το
άλλο, που αναφέρει η Κυβέρνηση, δεν έχει σχέση µε την πρα-
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γµατικότητα αφού οι χρονικές αποστάσεις είναι πλέον εξαιρετικά
σύντοµες. Και αυτό αποδείχτηκε πρόσφατα και στην περιοχή της
Θεσσαλίας. Η µία καταστροφή δυστυχώς διαδέχεται την άλλη
και από κυβερνητικής πλευράς η πρόληψη απουσιάζει, όπως επί-
σης και ο σχεδιασµός και η ουσιαστική διαχείριση των συνεπειών
των καταστροφών αυτών.

Όσον αφορά τους Υπουργούς οι οποίοι έχουν κατασκηνώσει,
όπως ειπώθηκε, στη Θεσσαλία θα έλεγα ότι η κατασκήνωσή τους,
η παρουσία τους συνδεόταν -εξάλλου αυτό προκύπτει από όσα
ελέχθησαν από αυτούς- µε τις αυτοδιοικητικές εκλογές και την
προσπάθειά τους ειδικά στην Περιφέρεια Θεσσαλίας να εκλεγεί
ο κ. Αγοραστός και πάλι περιφερειάρχης. Αποτύχατε, κύριοι της
Κυβέρνησης! 

Μια τελευταία παρατήρηση για την πρώτη κατοικία. Η πρώτη
κατοικία υπό συνθήκες µνηµονίων προστατεύτηκε από την κυ-
βέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Εσείς καταργήσατε την προστασία της
πρώτης κατοικίας οριστικά, ενώ εµείς είναι γνωστό ότι έχουµε
καταθέσει ένα ολοκληρωµένο πλαίσιο διαχείρισης του ιδιωτικού
χρέους, µε προστασία της κύριας λαϊκής κατοικίας και κρίσιµων
περιουσιακών στοιχείων, σε αντικατάσταση του Πτωχευτικού Κώ-
δικα της Κυβέρνησης.

Συνεπώς, από τη συζήτηση προέκυψε ότι η πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου περιλαµβάνει µια αυτονόητη, όµως προσωρινή,
ρύθµιση για µια περιοχή που έχει υποστεί τεράστιες καταστρο-
φές και για ανθρώπους που δεν µπορούν να ζήσουν στοιχειωδώς. 

Το πρόβληµα, όµως, κύριε Υπουργέ, είναι ευρύτερο και αφορά
πολλές διαστάσεις των ασκούµενων πολιτικών ή των πολιτικών
που θα έπρεπε να ασκηθούν, όπως αναφέρθηκαν κατά τη συζή-
τηση. Γι’ αυτό και η ψήφος µας θα είναι «παρών». 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ ευχαριστώ. 
Τον λόγο τώρα έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γε-

ώργιος Κωτσός. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, επιχειρήθηκε κυρίως από την πλευρά

του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ µια αντιστοίχιση του τι έγινε στη Θεσσαλία
µε τα αποτελέσµατα των εκλογών, για να βγουν συµπεράσµατα,
όπως θα ήθελαν, προκειµένου να αποδείξουν ότι είχαν ευτυχή
αποτελέσµατα για τους ίδιους. Είναι έτσι όµως αγαπητοί συνά-
δελφοι;

Μάλιστα ακούστηκαν εκφράσεις «Κατάπτωση από τον παρά-
δεισο», «Ρίξαµε ζαριά και φέραµε ασσόδυο». Δεν το λες ασσόδυο
το 63% στο επίπεδο των περιφερειών, οκτώ στους δεκατρείς στη-
ριζόµενοι από τη Νέα Δηµοκρατία ούτε το 30%, τους τέσσερις
από τους υπόλοιπους, οι οποίοι είναι φίλα προσκείµενοι προς τη
Νέα Δηµοκρατία και µόλις το 7%, έναν περιφερειάρχη, σε όλη τη
Θεσσαλία. Δεν είναι ασσόδυο αυτό ούτε ασσόδυο είναι το 60%
των δηµάρχων σε ολόκληρη την επικράτεια να ανήκουν στη Νέα
Δηµοκρατία και µάλιστα, µε αυξηµένο ποσοστό από τις προηγού-
µενες εκλογές. 

Βέβαια εστιάζετε στη Θεσσαλία και κυρίως, στην εκλογή του
κ. Κουρέτα. Να σας θυµίσω ότι την πρώτη Κυριακή ο Αγοραστός
πήρε εκατόν πενήντα πέντε χιλιάδες σταυρούς, ο κ. Κουρέτας
όταν κέρδισε την δεύτερη Κυριακή εκατόν τριάντα πέντε χιλιά-
δες. Εµείς που υπηρετήσαµε την αυτοδιοίκηση λέγαµε ότι πάντα
η δεύτερη Κυριακή είναι µια «καρµανιόλα». 

Δεν είναι µόνο πολιτικά συµπεράσµατα, δεν υπάρχουν επί της
ουσίας πολιτικά συµπεράσµατα, διότι υπεισέρχονται πάρα πολλοί
παράγοντες όπως σύµβουλοι που δεν εκλέγονται, θυµοί, αποχή
που ήταν ο κυρίαρχος, αν θέλετε, αυτών των εκλογών. Και εν
πάση περιπτώσει, είναι να πανηγυρίζει κανείς γιατί µετά από µια
καταστροφή είχαµε ένα συγκεκριµένο αποτέλεσµα; Όχι βέβαια
και χαίροµαι, δεν µπορεί να πανηγυρίζει κανείς.

Χαίροµαι βέβαια που ο ΣΥΡΙΖΑ έχει κάνει µια µετατόπιση από
τις αρχικές του τοποθετήσεις, όταν ξεκινήσαµε τη συζήτηση στις
επιτροπές, όπου έλεγε ότι δεν υπήρξαν µέτρα, αδιαφορία της
Κυβέρνησης, απουσία της Κυβέρνησης. Τελικά αρχίζουµε να σκε-
φτόµαστε ότι τα µέτρα είναι λίγα, είναι πολλά, δεν ανακοινώθη-
καν, δεν ξέρουµε τα ακριβή νούµερα. 

Επαναλαµβάνω λοιπόν. Δεκατέσσερις χιλιάδες εξακόσιοι εξή-
ντα τέσσερις συµπολίτες µας πήραν µέχρι τώρα 66,8 εκατοµµύ-

ρια ευρώ πρώτη αρωγή, εκ των οποίων έξι χιλιάδες τετρακόσιοι
τριάντα έξι στην Καρδίτσα µε 32,7 εκατοµµύρια, στη Λάρισα
τρεις χιλιάδες επτακόσιοι δύο µε 15,8 εκατοµµύρια, στα Τρίκαλα
δύο χιλιάδες εξακόσιοι εξήντα τρεις µε 11,9 εκατοµµύρια, στη
Μαγνησία χίλιοι εξακόσιοι πέντε µε 5,4 εκατοµµύρια, στη Φθιώ-
τιδα διακόσιοι πενήντα ένας µε 0,9 εκατοµµύρια ευρώ, µέσα σε
έναν µήνα.

Θεωρείτε ότι αυτή η άσκηση, συνάδελφοι, ήταν αυτονόητη;
Έγινε αυτοµατοποιηµένα; Προφανώς και υπήρξε µια διαδικασία
ταυτοποίησης των ταχυδροµικών κωδικών µε το Ε9 και τι περι-
ουσία διέθετε ο καθένας από τους κατοίκους των πληγεισών πε-
ριοχών, µέσα από τα στοιχεία που είχε η ΑΑΔΕ. Και µόνο αυτή η
αντιστοίχιση και αν θέλετε, η ταυτοποίηση απαιτούσε έναν συ-
γκεκριµένο χρόνο. Θεωρώ ότι πιο γρήγορος χρόνος από αυτόν
δεν µπορούσε να υπάρξει. 

Να δούµε λίγο και τα µέτρα, γιατί ειπώθηκαν πιο πριν για τον
αγροτικό και κτηνοτροφικό τοµέα συγκεκριµένα; Ανέφερε κάποια
ο Υπουργός, θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, να τα αναφέρω
εν τάχει. Σχέδια βελτίωσης- κάλυψης του συνόλου των αιτήσεων
στήριξης που θα κριθούν επιλέξιµα για την Περιφέρεια Θεσσα-
λίας, εξακόσιες µία προτάσεις, 37,2 εκατοµµύρια ευρώ. Φυτική
παραγωγή, παράταση υποβολής δηλώσεων µέχρι 20 Οκτωβρίου.
Έχουν υποβληθεί είκοσι πέντε χιλιάδες πεντακόσιες εβδοµήντα
τρεις δηλώσεις. Ο ΕΛΓΑ επισπεύδει τις διαδικασίες ώστε στα
µέσα Νοεµβρίου να κατατεθούν τα χρήµατα. Προκαταβολές στο
βαµβάκι 140 ευρώ το στρέµµα, προκαταβολή αποζηµίωσης 40%
αύξηση, καλαµπόκι 110 ευρώ το στρέµµα, 57% αύξηση σε σχέση
µε τον «Ιανό», προκαταβολές που ο ΕΛΓΑ για πρώτη φορά µετά
τον «Ιανό» δίνει προκαταβολές, βιοµηχανική ντοµάτα 500 ευρώ
το στρέµµα, ζωικό κεφάλαιο οι δηλώσεις ζηµιάς ανήλθαν σε δύο
χιλιάδες τριακόσιες εξήντα τρεις, θα καταβληθούν αποζηµιώσεις
στο τελευταίο δεκαήµερο του Οκτωβρίου. Συγκεκριµένα πρά-
γµατα. Μέτρο 5.2 του ΠΑΑ 45 εκατοµµύρια ευρώ για την αγορά
ζωικού κεφαλαίου και την κατασκευή νέων σταβλικών εγκαταστά-
σεων που ανέφερε και ο Υπουργός. Συγκεκριµένο ποσό, συγκε-
κριµένη αντιµετώπιση. Γεωργικό αποθεµατικό 15,8 εκατοµµύρια
ευρώ. Μεριµνά για εκείνους η Κυβέρνηση που δεν ήταν δυνατόν
να ασφαλιστούν στον ΕΛΓΑ, γιατί υπήρχαν και ζωικό κεφάλαιο
που δεν ήταν ασφαλισµένο στον ΕΛΓΑ, όπως κοτόπουλα, γαλο-
πούλες κ.λπ.. Και αυτά τα έχουµε προβλέψει για να αποζηµιω-
θούν. Διετής απαλλαγή από το τέλος εισφοράς στο γάλα και στο
κρέας για τους κτηνοτρόφους της Θεσσαλίας. Αναστολή ελέγ-
χων ΟΠΕΚΕΠΕ για εύλογο χρονικό διάστηµα. Νοµοθετική ρύθ-
µιση για το ακατάσχετο των αποζηµιώσεων των πληγέντων σε
Θεσσαλία. Κοινή υπουργική απόφαση κρατικών αποζηµιώσεων
απώλειας ζωικού κεφαλαίου 2 εκατοµµύρια ευρώ. Παράκτια αλι-
εία, για τα µικρά σκάφη έως 5,9 µέτρα 1.800 ευρώ το σκάφος, µε
de minimis διαδικασία, από έξι µέτρα µέχρι 11,99 2.600 ευρώ,
δώδεκα µέτρα 7.000 ευρώ και ούτω καθεξής. 

Δεν είναι µέτρα συγκεκριµένα αυτά; 600 εκατοµµύρια ευρώ
ανακοινώθηκαν από το Υπουργείο Υποδοµών, προκειµένου να
αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα στις υποδοµές της Θεσσαλίας. 

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, επειδή υπάρχει και µέτρο
σύγκρισης και ξέρετε δεν έχει παρέλθει πολύς καιρός από την
καταστροφή στη Μάνδρα, θυµηθείτε τότε και σε επίπεδο πρόλη-
ψης τι είχε γίνει και σε επίπεδο καταστροφής από ένα σηµειακό,
θα έλεγα, πληµµυρικό φαινόµενο, µε την ένταση υποπολλαπλά-
σια και του «Ιανού» και του «Ντάνιελ» και θυµηθείτε και πότε απο-
ζηµιώθηκαν αυτοί οι άνθρωποι. 

Βλέπετε ότι εδώ υπάρχει µια Κυβέρνηση µε ταχύτητα, µε απο-
τελεσµατικότητα, µε πιστότητα που αντιµετωπίζει τα προβλήµατα
εν τη γενέσει τους. Βεβαίως το πρόβληµα ήταν τεράστιο σε µια
ολόκληρη περιφέρεια, αλλά ποιος µπορεί να αγνοήσει και να αρ-
νηθεί ότι οι υπουργοί δεν έκαναν χάρη σε κανέναν, όπως ειπώ-
θηκε, αλλά έκαναν το καθήκον τους και την υποχρέωσή τους µαζί
µε τον Πρωθυπουργό και ήταν εκεί και είναι ακόµη εκεί µέχρι να
επιλυθούν και τα τελευταία ζητήµατα που αφορούν τη Θεσσαλία;

Βέβαια επειδή έχουµε µπει σε µια περίοδο όπου πραγµατικά
αυτά τα φαινόµενα που οι επιστήµονες λέγανε τριακόσια ή πε-
ντακόσια ή χίλια χρόνια -δεν τα έλεγε η Νέα Δηµοκρατία από το
κεφάλι της- µε βάση τα υδρολογικά δεδοµένα που είχαµε, για τέ-
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τοιου είδους φαινόµενα, κατά το επιστηµονικό δυναµικό της
χώρας µας, είχαν µια περιοδικότητα τόσο πολύ µεγάλη. Η απορ-
ρύθµιση όµως του κλίµατος µπορεί αυτά τα φαινόµενα να τα
φέρνει όλο και πιο τακτικά. 

Άρα, επιβάλλεται µια αναθεώρηση και µια τελείως διαφορετική
προσέγγιση του ανθρωπογενούς περιβάλλοντος, για να είναι αν-
θεκτικό απέναντι σε τέτοιου είδους φαινόµενα, του οικιστικού πε-
ριβάλλοντος, του φυσικού περιβάλλοντος, του ζωικού περιβάλλο-
ντος, της κτηνοτροφίας, της αγροτιάς, των υποδοµών. 

Χρειάζεται ένα ολοκληρωµένο σχέδιο και µάλιστα εδώ, για να
δείξουµε και τη διάθεση που έχει η Κυβέρνησή µας όχι να απο-
κλείσει κάποιον, αλλά να συνεργαστεί µε όλους, προτάθηκε στον
κ. Κουρέτα στη συνάντηση µε τον Πρωθυπουργό να συµµετέχει
στην Επιτροπή Ανασυγκρότησης της Θεσσαλίας.

Τι πιο απτό δείγµα ότι η διάθεση της Κυβέρνησής µας όχι µόνο
δεν είναι να αποκλείσει κάποιον, αλλά τουναντίον να συνεργαστεί
µε όλους. Γι’ αυτό σας καλούµε και εσάς να συµβάλετε µε τις δη-
µιουργικές σας προτάσεις και όχι µε τον µηδενισµό, την καταστ-
ροφολογία και την προσπάθεια αποκόµισης πρόσκαιρων µικρο-
κοµµατικών οφελών σε αυτήν την προσπάθεια ανάταξης, αναδη-
µιουργίας και ξανακτισίµατος της Θεσσαλίας. 

Εµείς θα είµαστε εκεί. Περιµένουµε να είστε κι εσείς εκεί µε
προτάσεις, µε ιδέες, αλλά και µε δουλειά, όπως έκαναν όλες οι
Ελληνίδες και οι Έλληνες µέσα από τον εθελοντισµό και τον αλ-
τρουισµό και την αλληλεγγύη που στάθηκαν κοντά στους Θεσ-
σαλούς, βοηθώντας σε όλη αυτή τη δύσκολη κατάσταση.

Και βεβαίως το θεωρώ αυτονόητο, όπως είπατε όλοι σας, αυτό
το αυτονόητο της ΠΝΠ ότι θα την ψηφίσετε. Αλλά απ’ ό,τι φαίνε-
ται, τα αυτονόητα δεν είναι αυτονόητα για κάποιους µέσα σε
αυτή την Αίθουσα.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο για τη δευτερολογία σας και για την ολοκλήρωση της
συζήτησης επί του συγκεκριµένου σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε. 

Νοµίζω ότι πλέον, µετά και από τη δευτερολογία του εισηγητή
µας, δόθηκαν όλες οι απαντήσεις που ζητήθηκαν από τους συ-
ναδέλφους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης σχετικά µε το τι έχει
κάνει µέχρι σήµερα η Κυβέρνηση για την άµβλυνση των συνε-
πειών που είχε η θεοµηνία που ενέσκηψε προσφάτως στη Θεσ-
σαλία αλλά και τι σκοπεύει, στο πλαίσιο ενός γενικότερου
προγράµµατος, να πράξει στο εγγύς αλλά και στο απώτερο µέλ-
λον, έτσι ώστε να επουλωθούν πλήρως οι πληγές στην περιοχή
αυτή και να µπορέσουµε ξανά να δηµιουργήσουµε τις προϋπο-
θέσεις προόδου και ανάπτυξης. 

Οφείλω δύο απαντήσεις. Η πρώτη απάντηση, κύριε Πρόεδρε,
έχει να κάνει µε το αποτέλεσµα των εθνικών εκλογών. Μίλησαν
σχεδόν όλοι οι συνάδελφοι, µάλλον όσοι πήραν τον λόγο ανα-
φέρθηκαν και στο πρόσφατο αποτέλεσµα των δηµοτικών και πε-
ριφερειακών εκλογών. Πρέπει εξαρχής να πω ότι η Κυβέρνηση
σέβεται την ετυµηγορία των Ελλήνων πολιτών στις πρόσφατες
αυτοδιοικητικές εκλογές και θα συνεργαστεί, ως οφείλει άλλω-
στε, ισότιµα µε όλους τους εκλεγµένους δηµάρχους και περιφε-
ρειάρχες για τη βελτίωση της ζωής των πολιτών στις περιφέρειές
τους, στους δήµους και τις τοπικές κοινότητες. 

Ωστόσο, δεν είναι δυνατόν να αγνοήσει κανείς την αλήθεια των
αριθµών, η οποία είναι αµείλικτη, και δυστυχώς αυτή η αλήθεια
αγνοήθηκε µε έναν λόγο, θα τον χαρακτήριζα, εµφατικής έπαρ-
σης, ιδίως από την πλευρά των συνοµιλητών του ΠΑΣΟΚ, οι
οποίοι επιχείρησαν να εµφανίσουν σαν απόλυτη νίκη την επιτυχία
στη Θεσσαλία, η οποία είχε συγκεκριµένα χαρακτηριστικά.

Θέλω όµως να υπενθυµίσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την
αλήθεια όπως είπα των αριθµών, η οποία επαναλαµβάνω ότι είναι
αµείλικτη. Έχουµε από την πρώτη Κυριακή οκτώ από τις δεκα-
τρείς περιφέρειες που εξελέγη ο υποψήφιος τον οποίο στήριξε
η Νέα Δηµοκρατία. Στις υπόλοιπες πέντε περιφέρειες που δό-
θηκε η εκλογική µάχη τη δεύτερη Κυριακή στις τέσσερις εξελέ-
γησαν οι υποψήφιοι που προέρχονται από την ευρύτερη παρά-

ταξη της Νέας Δηµοκρατίας και µόνο στη Θεσσαλία εξελέγη πε-
ριφερειάρχης ο οποίος είχε τη στήριξη του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΟΣ: Όπου κερδίσαµε και τη Λάρισα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύνης): Σωστά.
Τι συνέβη τώρα µε τους δήµους; Διότι κι αυτό είναι ένα αποτέ-

λεσµα ενδεικτικό. Σε σύνολο τριακοσίων τριάντα δύο δήµων, δια-
κόσια δύο πρόσωπα που ανεδείχθησαν δήµαρχοι ανήκουν στον
χώρο της Νέας Δηµοκρατίας. Είναι οκτώ περισσότεροι από το
2019. Το ΠΑΣΟΚ, σε σχέση µε το 2019, έχασε δεκατέσσερις δή-
µους και ο ΣΥΡΙΖΑ κέρδισε το 2023 µόνο δεκαπέντε δήµους. Εδώ
για να µην αδικήσω το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας να πω ότι
είχε κέρδη το ΚΚΕ. Αλλά αυτό είναι το ισχνότατο αποτέλεσµα, το
οποίο κατήγαγε στις πρόσφατες αυτοδιοικητικές εκλογές το
κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Βεβαίως περισσεύει η
έπαρση και η αλαζονεία εκ µέρους των στελεχών και των Βου-
λευτών της Αντιπολίτευσης. 

Και τώρα, κύριε Πρόεδρε, για να κλείσω διότι αυτά πλέον απο-
τελούν ιστορία, θα ήθελα να υπενθυµίσω τις ρυθµίσεις για την
προστασία της πρώτης κατοικίας. Πράγµατι προστατευτικό πλαί-
σιο για την προστασία της πρώτης κατοικίας είχαµε για πρώτη
φορά στη χώρα µε τον ν.3869/2010. Προστάτευε όµως επαρκώς
ο νόµος εκείνος την πρώτη κατοικία; Διότι πολύς λόγος γίνεται
από την πλευρά των οµιλητών και των βουλευτών του ΠΑΣΟΚ. 

Σας υπενθυµίζω λοιπόν ότι ο ν.3869/2010 παρείχε πολύ µικρή
προστασία στην πρώτη κατοικία και θα εξηγήσω πολύ γρήγορα
γιατί. Πρώτον, µπορούσαν να υπαχθούν στις προστατευτικές
ρυθµίσεις του νόµου 3869/2010 µόνο φυσικά πρόσωπα τα οποία
δεν είχαν εµπορική ιδιότητα. Πολίτες, οι οποίοι συµµετείχαν σε
οµόρρυθµες εταιρείες ή ασκούσαν εµπορία, δεν είχαν τη δυνα-
τότητα προστασίας της πρώτης κατοικίας. 

Το πρώτο χρονικό διάστηµα η προστασία της πρώτης κατοι-
κίας ξεκινούσε από την υποβολή της αίτησης έως ότου εκδοθεί
απόφαση και η απόφαση, εφόσον γινόταν δεκτό το αίτηµα της
προστασίας, προέβλεπε δόσεις µε απώτατο χρονικό διάστηµα
αποπληρωµής είκοσι ετών, στις οποίες θα έπρεπε να έχει κατα-
βληθεί το ποσοστό που αντιστοιχούσε στα δύο τρίτα της αντικει-
µενικής αξίας της κύριας κατοικίας. Όσοι δεν είχαν τη δυνα-
τότητα να πληρώσουν ή να πληρώσουν µε συνέπεια τις δόσεις,
δεν είχαν και την προστασία της πρώτης κατοικίας. 

Αυτό λοιπόν ερωτώ, κύριοι συνάδελφοι, θεωρείται επίτευγµα;
Πιστεύετε ειλικρινά ότι µε αυτά τα µέτρα, µε αυτό το θεσµικό
πλαίσιο προστατεύσατε επαρκώς την πρώτη κατοικία; 

Και ήρθε ο νόµος του ΣΥΡΙΖΑ, ο νόµος Σταθάκη. Ο νόµος αυ-
τός έκανε τα πράγµατα πολύ χειρότερα, γιατί προκειµένου να
προστατευτεί, ο ευάλωτος δανειολήπτης όφειλε µε την κατάθεση
της αιτήσεως να ζητήσει προσωρινή διαταγή από το δικαστήριο
που όριζε ποσό δόσεων κατά µήνα. Εάν δεν µπορούσε να πλη-
ρώσει τις δόσεις που ορίζονταν προστασία της πρώτης κατοικίας
δεν υπήρχε. Αν τελικά η αίτησή του απορριπτόταν µετά από πολ-
λά χρόνια -µπορούσε να παρέλθουν και τρία, και τέσσερα, και
πέντε χρόνια και η αίτηση επαναλαµβάνω δεν γινόταν δεκτή- όχι
µόνο δεν προστατευόταν η κύρια κατοικία του, αντίθετα έχανε
και το ποσό το οποίο είχε ήδη καταβάλει και βρισκόταν ανυπερά-
σπιστος στη διαδικασία άµεσης αναγκαστικής εκτέλεσης και
πλειστηριασµού, που επισπευδόταν από τα τραπεζικά ιδρύµατα.

Αυτό, κύριοι συνάδελφοι, εσείς το θεωρείτε προστασία της
πρώτης κατοικίας; Ειλικρινά τώρα, πιστεύετε ότι προστατεύσατε
επαρκώς κατά το χρονικό διάστηµα που κυβερνήσατε την πρώτη
κατοικία των Ελλήνων πολιτών και επαίρεστε, µε έναν λόγο αλα-
ζονικό, στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι τάχα επιτύχατε εσείς την
προστασία της πρώτης κατοικίας; Και γιατί δεν είχατε φροντίσει
να την προστατεύσετε µετά τον Φεβρουάριο του 2019, που δεν
υπήρχε κανένα απολύτως πλαίσιο προστασίας πρώτης κατοικίας
και όλοι οι Έλληνες πολίτες που δεν µπορούσαν να ανταποκρι-
θούν µε συνέπεια στις δόσεις, ήταν κυριολεκτικά έωλοι στις δια-
θέσεις των τραπεζικών ιδρυµάτων; 

Και αν θέλετε να προστατεύσετε την πρώτη κατοικία, γιατί επι-
τρέψατε -και µάλιστα µε τον τρόπο που το επιτρέψατε- την εκ-
χώρηση των αξιώσεων που προέρχονταν από δάνεια που αφο-
ρούσαν και την πρώτη κατοικία στα funds, για τα οποία εσείς σή-
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µερα κόπτεστε; Γνωρίζετε πολύ καλά ότι η πρόσφατη απόφαση
της ολοµέλειας του Αρείου Πάγου είναι αποτέλεσµα των δικών
σας νοµοθετικών ρυθµίσεων. Το δικό σας νοµοθετικό πλαίσιο ερ-
µήνευσε το ανώτατο δικαστήριο και έφθασε στην απόφαση αυτή
για την οποία µας µίλησε και ο Αρχηγός της Ελληνικής Λύσης
αλλά και άλλοι Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. 

Αν λοιπόν θέλει κανείς να αναζητήσει τον υπαίτιο της κατάστα-
σης αυτής, θα πρέπει να κοιτάξει λίγα χρόνια πίσω κατά τον
χρόνο που κυβέρνησε ο ΣΥΡΙΖΑ σε συνεργασία µε τους ΑΝΕΛ. 

Τι κάναµε εµείς: Εµείς λοιπόν, αντί να στέλνουµε τους δανει-
ολήπτες σε µια επίπονη και µακροχρόνια διαδικασία στα δικαστή-
ρια -γνωρίζετε πολύ καλά ότι για να συζητηθούν οι αιτήσεις
µπορούσαν να περάσουν και πέντε, και δέκα, και δώδεκα χρόνια
ακόµη και όλο αυτό το χρονικό διάστηµα µε άγνωστο το αποτέ-
λεσµα της οριστικής απόφασης οι δανειολήπτες όφειλαν να κα-
ταβάλλουν τις δόσεις. Και επαναλαµβάνω, αν έβλεπαν την αίτησή
τους να απορρίπτεται δέκα χρόνια θα είχαν καταβάλει ποσά τα
οποία ουσιαστικά θα πήγαιναν σε ένα βαρέλι δίχως πάτο. 

Εµείς λοιπόν δώσαµε πολλαπλή και επάλληλη δυνατότητα ρύθ-
µισης των ληξιπρόθεσµων οφειλών όλων των δανειοληπτών,
όλων των φυσικών προσώπων, είτε ασκούν εµπορική ιδιότητα
είτε όχι. Άρα πλέον πτωχευτική ικανότητα, µε σκοπό την υπαγωγή
στις ευεργετικές διατάξεις, έχουν άπαντες και όχι µόνο τα φυσικά
πρόσωπα που δεν ασκούν εµπορική ιδιότητα. 

Προβλέψαµε επίσης για την προστασία της πρώτης κατοικίας
τη δυνατότητα, εάν κάποιος δεν µπορεί να τη διατηρήσει την
πρώτη κατοικία και δεν έχει και άλλα περιουσιακά στοιχεία... Επι-
σηµαίνω δε, κάτι το οποίο λησµόνησα να πω, που αφορά στον
ν.3869/2010, ότι για να διατηρήσει κάποιος την πρώτη κατοικία
έπρεπε να χάσει όλα τα υπόλοιπα περιουσιακά στοιχεία, όλα τα
υπόλοιπα περιουσιακά στοιχεία ενός ευάλωτου δανειολήπτη
έµπαιναν σε εκκαθάριση. Κατά συνέπεια, η προστασία της πρώ-
της κατοικίας είχε ως τίµηµα την απώλεια κάθε άλλου περιουσια-
κού στοιχείου κινητού και ακινήτου. Αντιλαµβάνεστε λοιπόν τι
ρύθµιση δώσατε. Και επαναλαµβάνω, µπορεί να ήταν µία ρύθ-
µιση, δεν είναι όµως η ρύθµιση την οποία εσείς περιγράφετε ως
σωτήρια για τους δανειολήπτες. Επανέρχοµαι. 

Δόθηκε, λοιπόν, η δυνατότητα µε τον Πτωχευτικό Κώδικα,
κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, όσοι δεν έχουν περιου-
σιακά στοιχεία, είναι ευάλωτοι και θέλουν να προστατεύσουν την
πρώτη κατοικία, να καταβάλουν για δώδεκα χρόνια ένα ποσοστό
το οποίο θεωρείται ως αντάλλαγµα και µετά τη δωδεκαετία να
µπορούν να εξαγοράσουν το σπίτι τους, εφόσον το επιθυµούν.

Εποµένως, κανείς δεν βρίσκεται χωρίς την προστασία του νόµου
για την πρώτη κατοικία. 

Σταµατήσαµε αυτή την κατάσταση, η οποία ξεκινούσε άµεσα
µετά το ληξιπρόθεσµο των δόσεων, όπου ήταν µία διαδικασία κα-
τάσχεσης και πλειστηριασµού από την οποία δεν µπορούσε να
σωθεί ο δανειολήπτης, και µε αξιοπρεπείς συνθήκες και πολύ κα-
θαρούς όρους δώσαµε τη δυνατότητα να προστατεύεται η
πρώτη κατοικία και να συνεχίσει να διαµένει ο δανειολήπτης και
η οικογένειά του σε αυτή. 

Νοµίζω, κύριε Πρόεδρε, ότι εξαντλήθηκε η συζήτηση απαντώ-
ντας εκ µέρους της Κυβέρνησης και των συναδέλφων Βουλευτών
της πλειοψηφίας της Νέας Δηµοκρατίας. Απαντήθηκαν όλα τα
ερωτήµατα τα οποία ετέθησαν και ειλικρινά θέλω να σας καλέσω,
καταλήγοντας, να υπερψηφίσετε την πράξη νοµοθετικού περιε-
χοµένου. Η κύρωσή της να γνωρίζετε ότι αποτελεί ένα µέρος των
προσπαθειών της Κυβέρνησης να αµβλύνει τις συνέπειες της θε-
οµηνίας στις πληγείσες περιοχές της Θεσσαλίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ ευχαριστώ. 
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής και των άρ-

θρων του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης: «Κύρωση
της από 10.9.2023 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου “Επείγου-
σες διατάξεις για την αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης
και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης συνδυασµών για
τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου
2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας” (Α’ 150)».

Προχωρούµε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και η ψήφισή τους θα γίνει χωριστά. 

Σας επισηµαίνω ότι η ψηφοφορία περιλαµβάνει την αρχή του
νοµοσχεδίου, ένα άρθρο, το ακροτελεύτιο άρθρο, καθώς και το
σύνολο του νοµοσχεδίου. 

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ να κλείσει

το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.
(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Οι θέσεις των κοµµά-

των, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρία-
σης και έχουν ως εξής:
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Κύρωση της από 10.9.2023 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµέ-
νου “Επείγουσες διατάξεις για την αναστολή µέτρων αναγκα-
στικής εκτέλεσης...περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου

2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας
Επί της αρχής      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ

ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ

ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Άρθρο 1 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Ακροτελεύτιο άρθρο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ

Επί του συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΠΡΝ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΝΑΙ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Συνεπώς το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης: «Κύρωση της από 10.9.2023
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου “Επείγουσες διατάξεις για
την αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης και τη µετάθεση
της ηµεροµηνίας ανακήρυξης συνδυασµών για τις δηµοτικές και
περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέ-
ρεια Θεσσαλίας” (Α’ 150)» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη
συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει
ως εξής:

«Κύρωση της από 10.9.2023 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχο-
µένου “Επείγουσες διατάξεις για την αναστολή µέτρων αναγκα-
στικής εκτέλεσης και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακή-
ρυξης συνδυασµών για τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλο-
γές της 8ης Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας” (Α’
150)

Άρθρο 1  
Κύρωση της από 10.9.2023 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµέ-

νου «Επείγουσες διατάξεις για την αναστολή µέτρων αναγκαστι-
κής εκτέλεσης και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης
συνδυασµών για τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της
8ης Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας»

ΠΡΑΞΗ ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ
Επείγουσες διατάξεις για την αναστολή µέτρων αναγκαστικής

εκτέλεσης και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης συν-
δυασµών για τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης
Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας

Άρθρο πρώτο  Αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης
λόγω της κακοκαιρίας «Daniel»

Άρθρο δεύτερο  Μετάθεση ηµεροµηνίας ανακήρυξης συνδυα-
σµών για τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης Οκτω-
βρίου 2023

Άρθρο τρίτο  Έναρξη ισχύος
Άρθρο 2 
Έναρξη ισχύος

Άρθρο 1
Κύρωση της από 10.9.2023 Πράξης Νοµοθετικού 

Περιεχοµένου «Επείγουσες διατάξεις για την 
αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης και 

τη µετάθεση της ηµεροµηνίας ανακήρυξης 
συνδυασµών για τις δηµοτικές και περιφερειακές 

εκλογές της 8ης Οκτωβρίου 2023 
στην Περιφέρεια Θεσσαλίας»

Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου από τη δηµοσίευσή της στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, η από 10.9.2023 Πράξη Νοµοθε-
τικού Περιεχοµένου «Επείγουσες διατάξεις για την αναστολή µέ-
τρων αναγκαστικής εκτέλεσης και τη µετάθεση της ηµεροµηνίας
ανακήρυξης συνδυασµών για τις δηµοτικές και περιφερειακές
εκλογές της 8ης Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας»,
που δηµοσιεύθηκε στο υπ’ αρ. 150 φύλλο της Εφηµερίδας της
Κυβερνήσεως (Τεύχος Α’) και έχει ως εξής:

«ΠΡΑΞΗ ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ
Επείγουσες διατάξεις για την αναστολή µέτρων 
αναγκαστικής εκτέλεσης και τη µετάθεση της 
ηµεροµηνίας ανακήρυξης συνδυασµών για τις 
δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης 
Οκτωβρίου 2023 στην Περιφέρεια Θεσσαλίας

Η ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Έχοντας υπόψη:
1. Την παρ. 1 του άρθρου 2, την παρ. 1 του άρθρου 5, την παρ.

1 του άρθρου 9, την παρ. 1 του άρθρου 17, την παρ. 1 του άρ-
θρου 20, τις παρ. 1, 2 και 4 του άρθρου 25, την παρ. 1 του άρ-
θρου 44 και την παρ. 2 του άρθρου 102 του Συντάγµατος.

2. Την εξαιρετικά επείγουσα και απρόβλεπτη ανάγκη για τη
λήψη µέτρων οριζόντιας αναστολής της αναγκαστικής εκτέλεσης
επί της κινητής και ακίνητης περιουσίας φυσικών και νοµικών

προσώπων, καθώς και νοµικών οντοτήτων στην Περιφέρεια Θεσ-
σαλίας που επλήγη ιδιαιτέρως από την κακοκαιρία «Daniel», όπως
επίσης για τη µετάθεση, στην ίδια Περιφέρεια, της ηµεροµηνίας
ανακήρυξης των συνδυασµών ειδικά για τις δηµοτικές και περι-
φερειακές εκλογές της 8ης Οκτωβρίου 2023.

3. Τη σχετική πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου.

Αποφασίζουµε:

Άρθρο πρώτο
Αναστολή µέτρων αναγκαστικής εκτέλεσης 

λόγω της κακοκαιρίας «Daniel»

1. Στην Περιφέρεια Θεσσαλίας, αναστέλλεται από τη δηµοσί-
ευση της παρούσας έως και τη 10η Νοεµβρίου 2023, η διενέργεια
κάθε πράξης αναγκαστικής εκτέλεσης επί της κινητής ή ακίνητης
περιουσίας φυσικών ή νοµικών προσώπων, καθώς και νοµικών
οντοτήτων. Η αναστολή καταλαµβάνει, ιδίως, τη διενέργεια πλει-
στηριασµών, κατασχέσεων, αποβολών, προσωπικών κρατήσεων,
καθώς και κάθε διαδικασία που διενεργείται µέσω των ηλεκτρο-
νικών συστηµάτων πλειστηριασµών (ΗΛ.ΣΥ.ΠΛΕΙΣ.) [e-auction].
Πράξεις των προηγούµενων εδαφίων, που έχουν διενεργηθεί
κατά το χρονικό διάστηµα από την 6η Σεπτεµβρίου 2023 έως και
τη δηµοσίευση της παρούσας, λογίζονται ως µη γενόµενες και
επαναλαµβάνονται µετά την πάροδο της ως άνω προθεσµίας
αναστολής. 

2. Στην Περιφέρεια Θεσσαλίας, κατά το χρονικό διάστηµα από
την 6η Σεπτεµβρίου 2023 έως και τη 10η Νοεµβρίου 2023, ανα-
στέλλονται οι προθεσµίες άσκησης ενδίκων µέσων, βοηθηµάτων
και αντιρρήσεων που αφορούν σε εκκρεµείς διαδικασίες αναγκα-
στικής εκτέλεσης. 

Άρθρο δεύτερο
Μετάθεση ηµεροµηνίας ανακήρυξης συνδυασµών 

για τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές 
της 8ης Οκτωβρίου 2023 

Η ηµεροµηνία της παρ. 1 του άρθρου 17 και της παρ. 1 του άρ-
θρου 53 του ν. 4804/2021 (Α’ 90) για την ανακήρυξη συνδυασµών,
ειδικά για τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές της 8ης
Οκτωβρίου 2023 και αποκλειστικά για τα αρµόδια δικαστήρια που
έχουν την έδρα τους στην Περιφέρεια Θεσσαλίας και των
οποίων η λειτουργία έχει ανασταλεί για το χρονικό διάστηµα από
8 έως και 13 Σεπτεµβρίου 2023, σύµφωνα µε τις υπό στοιχεία
38991οικ./8.9.2023 (Β’ 5382) και 38993οικ./9.9.2023 (Β’ 5385)
αποφάσεις του Υπουργού Δικαιοσύνης, µετατίθεται για τη 15η
Σεπτεµβρίου 2023.

Άρθρο τρίτο
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς της παρούσας, η οποία θα κυρωθεί νοµοθετικά κατά
την παρ. 1 του άρθρου 44 του Συντάγµατος, αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν
άλλως ορίζεται στις επιµέρους διατάξεις της.

Αθήνα, 10 Σεπτεµβρίου 2023

Η Πρόεδρος της Δηµοκρατίας
ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΣΑΚΕΛΛΑΡΟΠΟΥΛΟΥ

Ο Πρωθυπουργός
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Τα Μέλη του Υπουργικού Συµβουλίου
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ, ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ,

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ, ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ, ΚΥΡΙΑΚΟΣ
ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ, ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ, ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ,
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ, ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ, ΣΠΥΡΙ-
ΔΩΝ ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ, ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ, ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΦΛΩΡΙΔΗΣ, ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΜΕΝΔΩΝΗ, ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ,
ΣΟΦΙΑ ΖΑΧΑΡΑΚΗ, ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ, ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡ-

4170 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΒΙΤΣΙΩΤΗΣ, ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ, ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΣΤΕΡ-
ΓΙΟΥ, ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ, ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ, ΣΤΑΥΡΟΣ Ν.
ΠΑΠΑΣΤΑΥΡΟΥ, ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΚΕΡΤΣΟΣ, ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ, ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΛΙΒΑΝΙΟΣ, ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ,
ΕΙΡΗΝΗ ΑΓΑΠΗΔΑΚΗ.» 

Άρθρο 2
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Αθήνα,                              2023

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΕΘΝΙΚΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ                 2. ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ 
ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

3. ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ                           4. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

5. ΨΗΦΙΑΚΗΣ                         6. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΔΙΑΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ                             ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 17.36’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Πέµπτη 19 Οκτωβρίου 2023 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργα-
σιών του Σώµατος, νοµοθετική εργασία: µόνη συζήτηση και ψή-
φιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών «Ενσωµάτωση
της Οδηγίας 2006/1/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου της 18ης Ιανουαρίου 2006 για τη χρησιµοποίηση µι-
σθωµένων οχηµάτων, χωρίς οδηγό στις οδικές εµπορευµατικές
µεταφορές, όπως τροποποιήθηκε µε την Οδηγία (ΕΕ) 2022/738
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 6ης Απρι-
λίου 2022, και της Οδηγίας (ΕΕ) 2021/1187 του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου και του Συµβουλίου της 7ης Ιουλίου 2021, περί µέτρων
εξορθολογισµού για την προώθηση της υλοποίησης του διευρω-
παϊκού δικτύου µεταφορών, και άλλες διατάξεις για τις µεταφο-
ρές», σύµφωνα µε τη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη που θα
διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                         ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


